

ကြီးမားသောအကျိုးကိုရနိုင်
အကြောင်းတစ်ခုကြောင့် ငယ်စဉ်က ကုသိုလ်
ကောင်းမှုပြုရန် မေ့လျော့နေခဲ့သော်လည်း
နောင်ကြီးပြင်းလာသောအခါ သူတော်ကောင်း
ပညာရှိတို့၏ အဆုံးအမကိုရ၍ မမေ့မလျော့ဘဲ
ကောင်းမှုကုသိုလ်ပြုခြင်းဖြင့် ကြီးမားသော
မဂ်ဖိုလ်အကျိုးကိုရနိုင်၏။ ထိုသို့ပြုနိုင်ခြင်းကို
မြတ်စွာဘုရားသည် ချီးမွမ်းတော်မူ၏။
လောကဝင်(ဓမ္မပဒ-၁၇၂)

အဋ္ဌမအကြိမ် နိုင်ငံတော်သံဃမဟာနာယကအဖွဲ့ (၄၇) ပါးစုံညီ တတိယအစည်းအဝေး ပထမနေ့ကျင်းပ

ရန်ကုန် နိုဝင်ဘာ ၂၁
ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် အဋ္ဌမအကြိမ်
နိုင်ငံတော်သံဃမဟာနာယကအဖွဲ့ (၄၇) ပါးစုံညီ တတိယ
အစည်းအဝေး ပထမနေ့ကို ယနေ့နံနက် ၈ နာရီတွင်
ရန်ကုန်မြို့ သီရိမင်္ဂလာကမ္ဘာအေးကုန်းမြေရှိ ဝိဇယမင်္ဂလာ
ဓမ္မသဘင်၌ ကျင်းပသည်။

တက်ရောက်ကြည့်ပါ။

အစည်းအဝေးသို့ နိုင်ငံတော်သံဃမဟာနာယကအဖွဲ့
ဥက္ကဋ္ဌ မန္တလေးမြို့ ဗန်းမော်ကျောင်းတိုက် ဆရာတော်
အဘိဓဇမဟာဂုဏ္ဍရ၊ အဘိဓဇအဂ္ဂမဟာသဒ္ဓမ္မဇောတိက
ဒေါက်တာ ဘဒ္ဒန္တကုမာရာဘိဝံသ အမှူးပြုသည့် နိုင်ငံတော်
သံဃမဟာနာယကအဖွဲ့ဝင် ဆရာတော်ကြီးများ၊ သာသနာ
ရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးကြည်မင်း
နှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြည့်ကြသည်။

အစည်းအဝေးတွင် နိုင်ငံတော်သံဃမဟာနာယကအဖွဲ့
ဥက္ကဋ္ဌ အဘိဓဇမဟာဂုဏ္ဍရ၊ အဘိဓဇအဂ္ဂမဟာသဒ္ဓမ္မ
ဇောတိက စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁ သို့ ❖



အဋ္ဌမအကြိမ်
နိုင်ငံတော်
သံဃမဟာ
နာယကအဖွဲ့
(၄၇) ပါးစုံညီ
တတိယ
အစည်းအဝေး
ပထမနေ့
ကျင်းပစဉ်။

မြေမုန် ယနေ့ ဖတ်စရာ (၉၉)နှစ်မြောက် အမျိုးသားအောင်ပွဲနေ့ အထိမ်းအမှတ် ရွှေတိဂုံစေတီတော် စနေထောင့်ရှိ ရန်ကုန်ကောလိပ် ကျောင်းသား ၁၁ ဦး သစ္စာပြုရာနေရာသို့ သွားရောက်ဂါရဝပြု တောင်ကိုရီးယား ထိပ်သီးအစည်းအဝေး သို့ တက်ရောက်ရန် ဖိတ်ကြားချက်ကို ကင်ဂျီအန် ငြင်းပယ် ရန်ကုန်မြို့ ရေဖြန့်ဖြူးရေးလုပ်ငန်းများ တွင် ထက်ဝက်ခန့် ရေလေလွင့်ဆုံးရှုံးနေမှု အပေါ် IFC က နည်းပညာကူညီမည် စာမျက်နှာ » ၁၁ စာမျက်နှာ » ၁၃ စာမျက်နှာ » ၁၈

KBZ BANK
BEST BANK IN MYANMAR
Awarded by World Finance | Awarded by Euromoney | Awarded by The FinanceAsia

မြောက်

မြန်မာနိုင်ငံအကျိုးစီးပွားကာကွယ်

ရခိုင်ပြည်နယ်အရေးကိစ္စနှင့်စပ်လျဉ်း၍ နိုင်ငံတကာမှ စွပ်စွဲချက်များ၊ ဖိအားများ၊ အရေးယူမှုများ အကြိမ်ကြိမ်အခါအထပ်ထပ် ပြုလုပ်နေသည်ကို မြင်တွေ့ကြားသိရမည်ဖြစ်သည်။ မည်သို့ပင်စွပ်စွဲဖိအားပေးသော်လည်း မြန်မာနိုင်ငံသည် ကုလသမဂ္ဂအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံဖြစ်၍ မြန်မာနိုင်ငံ၏ မှန်ကန်သော လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်ချက်များဖြင့် ရှင်းလင်းတုံ့ပြန်လျက်ရှိသည်။

မကြာသေးမီရက်ပိုင်းက ကုလသမဂ္ဂဌာနချုပ်၌ ကျင်းပသော (၇၄) ကြိမ်မြောက် ကုလသမဂ္ဂအထွေထွေညီလာခံတတိယကော်မတီ (လူမှုရေး၊ လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှုနှင့် ယဉ်ကျေးမှုကော်မတီ) အစည်းအဝေးတွင် မြန်မာနိုင်ငံအပါအဝင် ငါးနိုင်ငံတို့နှင့်သက်ဆိုင်သည့် နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံအား ဦးတည်ချမှတ်သော ဆုံးဖြတ်ချက်အဆို (မူကြမ်း) ငါးခုကို အရေးယူဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။

အိုအိုင်စီနှင့် အီးယူတို့ပူးတွဲတင်သွင်းသော နိုင်ငံရေးအရ ဖိအားပေးသည့် မြန်မာနိုင်ငံနှင့်စပ်လျဉ်းသော ဆုံးဖြတ်ချက်အဆို (မူကြမ်း)ကို အရေးယူဆောင်ရွက်ခြင်းမပြုမီ အထွေထွေမိန့်ခွန်းနှင့် မဲခွဲဆုံးဖြတ်ပြီးနောက် မဲရလဒ်အပေါ် ကုလသမဂ္ဂဆိုင်ရာ မြန်မာအမြဲတမ်းကိုယ်စားလှယ်/ မြန်မာသံအမတ်ကြီးက ရည်ရွယ်ချက်ရှိရှိ နိုင်ငံရေးအရ ဖိအားပေးပစ်မှတ်ထားသည့် ယင်းဆုံးဖြတ်ချက်အဆိုကို ပြတ်ပြတ်သားသား တုံ့ပြန်ကန့်ကွက် ပြောကြားခဲ့သည်။

ဆက်လက်၍ ရခိုင်ပြည်နယ်မှ နေရပ်စွန့်ခွာသူများကိစ္စနှင့်ပတ်သက်၍ အိုအိုင်စီအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံဖြစ်သည့် ဂမ်ဘီယာနိုင်ငံက အစွလာမစ် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးအဖွဲ့ (OIC) ကိုယ်စား မြန်မာနိုင်ငံကို အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ တရားရုံး (ICJ)၌ တရားစွဲဆိုခဲ့သည်။ ကုလသမဂ္ဂဥုံညာဉ်စာချုပ်အရ မြန်မာနိုင်ငံအပါအဝင် ကုလသမဂ္ဂအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံတိုင်းသည် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာတရားရုံး၏ အဖွဲ့ဝင်ဖြစ်၍ ထိုအရေးကိုဖြေရှင်းရမည်ဖြစ်သည်။

ဂမ်ဘီယာနိုင်ငံ၏ တရားစွဲဆိုချက်ကို တုံ့ပြန်နိုင်ရန်အတွက် မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် နိုင်ငံတကာမှ ကျွမ်းကျင်သည့် ဥပဒေပညာရှင် ရှေ့နေကြီးများအား ငှားရမ်းထားပြီး ဖြစ်သည်။ နိုဝင်ဘာလ ၂၀ ရက်နေ့ မြန်မာနိုင်ငံ၏ သတင်းထုတ်ပြန်ချက်အရ မြန်မာနိုင်ငံ၏အကျိုးစီးပွားကို ကာကွယ်ရန်အတွက် နယ်သာလန်နိုင်ငံ သည်ဟိတ်မြို့သို့စေလွှတ်မည့် အဖွဲ့တစ်ဖွဲ့ကို နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်သည် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် ဦးဆောင်သွားရောက်ရန်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ရခိုင်ပြည်နယ်အရေးကိစ္စနှင့်စပ်လျဉ်း၍ မြန်မာအစိုးရအနေဖြင့် စုံစမ်းစစ်ဆေးရေး၊ ပြန်လည်နေရာချထားရေး၊ ဖွံ့ဖြိုးရေးကိစ္စများကို တစိုက်မတ်မတ်လုပ်ဆောင်နေပြီး လုပ်ဆောင်နိုင်စွမ်းလည်းရှိသလို တာဝန်ယူမှု၊ တာဝန်ခံမှုလည်း ရှိသည်။ ယင်းအနေအထားကို နိုင်ငံတကာသို့ ရှင်းလင်းပြသလျက်ရှိသော်လည်း လောလောဆယ်တွင် ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံအနေဖြင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုမရှိခြင်း၊ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရန် အသင့်လုပ်ထားသည့် မြန်မာနိုင်ငံဘက်သို့ အပြစ်ဖို့ခြင်းဖြင့် ပြဿနာမွေးနေသကဲ့သို့ဖြစ်နေသည်။ မည်သို့ပင်ရှိစေကာမူ မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှု၊ တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှုနှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုတို့ကို ဆက်လက်လုပ်ဆောင်သွားမည်ဖြစ်သည်။

နိုင်ငံတကာ၏ဖိအားပေးမှုများ၊ အရေးယူမှုများ တိုးမြှင့်လုပ်ဆောင်လာနေချိန်တွင် မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် ကိုယ်ခံအားကောင်းရေးလုပ်ဆောင်ကြရန်လိုအပ်ပေသည်။ ယခု မြန်မာနိုင်ငံအား အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ တရားရုံး (ICJ)၌ တရားစွဲဆိုထားမှုနှင့်ပတ်သက်၍ မြန်မာနိုင်ငံ၏ အကျိုးစီးပွားကို ကာကွယ်ရန်အတွက် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်ကိုယ်တိုင် ဦးဆောင်သွားရောက်ဖြေရှင်းမည်ဖြစ်ရာ မြန်မာနိုင်ငံသူ နိုင်ငံသားများအနေဖြင့် နိုင်ငံရေးအရ စည်းလုံးညီညွတ်သော ကိုယ်ခံအားကောင်းများဖြင့် ဝန်းရံကြရန်လိုအပ်ပေသည်။

ICJ သည် မြန်မာနိုင်ငံအား တစ်ဖက်သတ်အမြင်ဖြင့် စွပ်စွဲခြင်းသာဖြစ်ပြီး မြန်မာနိုင်ငံ၏ ပကတိအမှန်တရားနှင့် ညီညွတ်မှုစွမ်းပကားများကို ပြသနိုင်ရန်လိုအပ်ပေသည်။ မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် ဖိအားအမျိုးမျိုးပေးနေသည့် စိန်ခေါ်မှုများနှင့်ကြုံတွေ့နေချိန်တွင် ပြည်တွင်းစည်းလုံးညီညွတ်မှုသည်သာ တောင့်တင်းခိုင်မာသော ကိုယ်ခံအားတစ်ရပ် ဖြစ်သည်။

သို့ဖြစ်ရာ ခံယူချက်များ မညီမျှပြားစေကာမူ မတူကွဲပြားမှုများကို အသိအမှတ်ပြု၍ ညီညွတ်မှုကို လက်တွေ့ပြသခြင်းဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံ၏ အကျိုးစီးပွားကို ဝန်းကာကွယ်ရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။ ။



အောက်စဖို့ဒ်ဆရာတော် ဒေါက်တာအရှင်ဓမ္မသာမိ၏ မွေးနေ့အထိမ်းအမှတ် စာအုပ်မိတ်ဆက်ခြင်း၊ ပုဒ္ဒဘာသာသင်ရိုးကိုစာအုပ်လှူဒါန်းခြင်းနှင့် စာပေစကားပိုင်းကျင်းပ

ရန်ကုန် နိုဝင်ဘာ ၂၀
ရှမ်းပြည်နယ် ပုဒ္ဒဘာသာသင်ရိုးကိုစာအုပ်လှူဒါန်းခြင်းအောက်စဖို့ဒ်ဆရာတော် ဒေါက်တာအရှင်ဓမ္မသာမိ၏ သက်တော်(၅၅)နှစ်ပြည့် မွေးနေ့အထိမ်းအမှတ်ထုတ်ဝေသည့် “ဘဝနှင့်စိတ်ပိုင်းဆိုင်ရာဓမ္မအတွေးအမြင်များ” စာအုပ်မိတ်ဆက်ပွဲ၊ ပုဒ္ဒဘာသာသင်ရိုးကိုစာအုပ်များ လှူဒါန်းခြင်းနှင့် စာပေစကားပိုင်းဆွေးနွေးပွဲကို ယနေ့မွန်းလွဲပိုင်းတွင် ရန်ကုန်မြို့ သိမ်ဖြူလမ်းရှိ သတင်းနှင့်စာနယ်ဇင်းလုပ်ငန်း ရွှေဥဒေါင်းခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။
အခမ်းအနားတွင် နန်းဒေဝီစာပေမှ ဒေါ်နန်းအိအိဇာက ဆရာတော်၏ ဝိဇာတ မွေးနေ့အခမ်းအနားနှင့်ပတ်သက်၍ နှုတ်ခွန်းဆက်စကားပြောကြားပြီး ဆရာတော်ရေးသားထုတ်ဝေသည့် “ဘဝနှင့်စိတ်ပိုင်းဆိုင်ရာ ဓမ္မအတွေးအမြင်များ” စာအုပ်ကို ဆရာတော်ထံ ဆက်ကပ်သည်။
ဆက်လက်၍ ဆရာတော်ဒေါက်တာအရှင်ဓမ္မသာမိက မြန်မာနိုင်ငံအနှံ့အပြားရှိ သီလရှင်ကျောင်း ၂၂ ကျောင်းသို့ ပုဒ္ဒဘာသာသင်ရိုးကိုစာအုပ်များ

ကို လှူဒါန်းရာ ကျောင်းတိုက်များကိုယ်စား သီလရှင်ဆရာလေးများက လက်ခံရယူကြသည်။
ယင်းနောက် ဆရာတော်၏ သာသနာပြုလုပ်ငန်းများအတွက် အလှူရှင်များက လှူဖွယ်ဝတ္ထုပစ္စည်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းကြပြီး ဒေါ်ဖိုးယုပိုင်က အောက်စဖို့ဒ်ဆရာတော်ရေးသားပြုစုခဲ့သည့် စာစုစာရင်းနှင့် အတွေးအမြင်စာအုပ်များအကြောင်းကို မိတ်ဆက်ပြောကြားသည်။
ထို့နောက် “စာကြည့်တိုက်ကမ္ဘာထဲက ပုဒ္ဒဘာသာစာကြည့်တိုက်များ” စကားပိုင်းဆွေးနွေးပွဲကို ကျင်းပရာ ဆရာတော်နှင့်အတူ ဆရာလင်း(ဆေး-၁)က Moderator အဖြစ်ဆောင်ရွက်ပြီး ဆရာမောင်ကောင်းမြင့်၊ ဆရာမောင်ဇေယျာတို့က ကမ္ဘာတစ်ဝန်းရှိ ပုဒ္ဒဘာသာစာကြည့်တိုက်များ၊ မြန်မာနိုင်ငံရှိ ပုဒ္ဒဘာသာစာကြည့်တိုက်များအကြောင်း ဆွေးနွေးကြသည်။
ယင်းနောက် အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်သူများ၏ မေးမြန်းလျှောက်ထားချက်များကို ဆရာတော်က ပြန်လည်ဖြေကြားသည်။ သတင်းစဉ်

QR code and text: MYANMAR Digital News Presented by NPE www.mdn.gov.mm

Text: သင့်စီးပွားရေး အောင်မြင်ဖို့ ကြေးမုံသတင်းစာတွင် ကြော်ငြာဖို့

Facebook ၏ လူမှုကွန်ရက်ဆိုင်ရာ စံနှုန်းများ

(၇) ကိုယ်ရေးကိုယ်တာအချက်အလက်များကို လေးစားပါ

အခြားအသုံးပြုသူတစ်ယောက်၏ ကိုယ်ရေးအချက်အလက်များအား သက်ဆိုင်သူ၏ သဘောတူညီချက်မရှိဘဲ တစ်ဆင့် ပြန်လည်ဖြန့်ဝေခြင်းမှ ရှောင်ကြဉ်စေလိုပါသည်။



(၈) မူပိုင်ခွင့်အသိရှိပါ

Facebook ပေါ်ရှိ အကြောင်းအရာတစ်ခုကို အခြားအသုံးပြုသူများအား ဖြန့်ဝေခြင်းများမလုပ်မီ သင့်တွင် မျှဝေပိုင်ခွင့် ရှိ၊ မရှိကို သေချာအောင် ဆန်းစစ်စေလိုပါသည်။

Footer containing contact information for 'The Mirror' (မြောက်) including phone numbers, email (themirror.npt@gmail.com), and Facebook link (www.facebook.com/themirrordaily).

ပရိယတ္တိပညာရေးစီမံကိန်းအရ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသော စာမေးပွဲများ၊ သင်တန်းကျောင်းများ၊ တက္ကသိုလ်ကြီးများနှင့်ပတ်သက်၍ ကြပ်မတ်ဆောင်ရွက်တော်မူကြရန် တိုက်တွန်း

အဋ္ဌမအကြိမ် နိုင်ငံတော်သံဃမဟာနာယကအဖွဲ့ (၄၇) ပါးစုံညီတတိယအစည်းအဝေး၌ အဘိဓမ္မဟာရဋ္ဌဂုရု၊ အဘိဓမ္မအဂ္ဂမဟာသဒ္ဓမ္မဇောတိက ပန်းမော်ကျောင်းတိုက်ဆရာတော် ဒေါက်တာဘဒ္ဒန္တကုမာရာဘိဝံသမဟာထေရ် မြွက်ကြားတော်မူသော သာရဏီယ ဩဝါဒကထာ

(၁၃၈၁ ခုနှစ်၊ တန်ဆောင်မုန်းလပြည့်ကျော် ၁၀ ရက်၊ ၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၂၁ ရက်၊ ကြာသပတေးနေ့)

အဋ္ဌမအကြိမ် နိုင်ငံတော်သံဃမဟာနာယကအဖွဲ့ (၄၇) ပါးစုံညီတတိယအစည်းအဝေးသို့ ကြွရောက်တော်မူလာကြသော နိုင်ငံတော်သံဃမဟာနာယကအဖွဲ့ဝင် ဆရာတော် အရှင်မြတ်တို့ဘုရား-

ဆရာတော်အရှင်မြတ်တို့သည် မိမိတို့၏ ကိုယ်ရေးကိုယ်တာကိစ္စ၊ ကျောင်းတိုက်ကိစ္စ စသည်တို့ကို လျစ်လျူရှုတော်မူကြ၍ သာသနာတော် သန့်ရှင်းတည်တံ့ပြန့်ပွားရေးကို အလေးပေးတော်မူကြလျက် ကာယသာမဏီ၊ စိတ္တသာမဏီဖြစ်အောင် ကြွရောက်တော်မူလာကြသည့်အတွက် အားတက်ရွှင်လန်း ဝမ်းမြောက်ရပါသည် ဘုရား။

အတည်ပြုပြဋ္ဌာန်းနိုင်ခဲ့

၁၉၈၀ ပြည့်နှစ်တွင် မြန်မာနိုင်ငံအတွင်းရှိ ဂိုဏ်းပေါင်းစုံ သံဃာတော်များညီညွတ်မှုကိုရရှိပြီး ဂိုဏ်းပေါင်းစုံ သံဃာ့အစည်းအဝေးကြီးကို အောင်မြင်စွာကျင်းပနိုင်ခဲ့ရာ ယင်းအစည်းအဝေးကြီးမှ "သံဃာ့ကိစ္စ သံဃာဆောင်ရွက်" ဟူသော မူကိုချမှတ်၍ သံဃာ့အဖွဲ့အစည်းအခြေခံစည်းမျဉ်းနှင့် လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများ၊ ဝိနည်းဓမ္မကံအဓိကရုဏ်းများ ဖြေရှင်းဆုံးဖြတ်ရေးဆိုင်ရာ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများကို အတည်ပြုပြဋ္ဌာန်းနိုင်ခဲ့ပါသည် ဘုရား။

ထိုအချိန်ကာလ၌ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်အသီးသီးရှိ ဒီဃဒဿီဂုဏ်ရှင်ဝန်ဆောင် မထေရ်ကြီးတို့က သံဃာ့အဖွဲ့အစည်း အခြေခံစည်းမျဉ်း အခန်း(၂)၊ အပိုဒ်(၁၂) တွင် သံဃာ့အဖွဲ့အစည်းအဆင့်ဆင့် ဖွဲ့စည်းခြင်း၏ ရည်ရွယ်ချက်များကို ဖော်ပြပါအတိုင်း ပြဋ္ဌာန်းထားခဲ့ပါသည်-

- (က) သာသနာတော်သန့်ရှင်းတည်တံ့ပြန့်ပွားရန် ဖြစ်သည်။
- (ခ) သံဃာတော်များ ဝိနည်းတရားတော်နှင့်အညီ ကျင့်ကြံသီတင်းသုံး နေထိုင်ရေးအတွက် သံဃာ့အချင်းချင်း ကြီးကြပ်ထိန်းသိမ်းသွားနိုင်ရန်ဖြစ်သည်။
- (ဂ) ပရိယတ္တိသာသနာတော် တိုးတက်စည်ပင်ပြန့်ပွားစေရန်နှင့် ပိဋကတ်တော်နှင့်မညီသော ရေးသားခြင်း၊ ဟောပြောခြင်း၊ ပြသခြင်း၊ ပြုလုပ်ခြင်းများကို တားဆီးကာကွယ်ရန် ဖြစ်သည်။
- (ဃ) ပရိယတ္တိနှင့်လျော်ညီသော ပဋိပတ္တိသာသနာတော်ကို တိုးတက်စည်ပင်ပြန့်ပွားစေရန်ဖြစ်သည်။
- (င) သံဃာတော်များ ဂန္ဓဓရ၊ ဝိပဿနာဓရ နှစ်ပါးလုံးကိုသော်လည်းကောင်း၊ တစ်ပါးပါးကို သော်လည်းကောင်း ဆောင်ရွက်နိုင်ကြစေရန် ဖြစ်သည်။
- (စ) သံဃာတော်များသည် ဓရနှစ်ပါးကို အေးချမ်းသာယာစွာ ထမ်းဆောင်တော်မူခွင့်ရသဖြင့် ပဋိပဝေသာသနာတော်ကို ရရှိခံစားနိုင်ကြစေ



ရန်ဖြစ်သည်။
(ဆ) သာသနာတော်အကျိုးကို သယ်ပိုးဆောင်ရွက်ရာ၌ သံဃာ့ဂုဏ်ကြီးများသည် ကြီးသည် ငယ်သည်မဟုတ် စည်းလုံးညီညွတ်မှုကို ရေးရှု၍ ဆောင်ရွက်ရန်ဖြစ်သည်။

အဆိုပါ ရည်ရွယ်ချက်များ ထမြောက်၍ အောင်မြင်စွာ ဆောင်ရွက်ရန်အတွက် သံဃာ့အဖွဲ့အစည်း အခြေခံစည်းမျဉ်း လုပ်ထုံးလုပ်နည်း အခန်း(၄)အရ အခြေခံအဆင့်ဆင့်တွင် တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ် သံဃာနာယကအဖွဲ့များ၊ မြို့နယ်သံဃာနာယကအဖွဲ့၊ ရပ်/ကျေးသံဃာနာယကအဖွဲ့များကို ဖွဲ့စည်းနိုင်ခဲ့ပါသည်။ နိုင်ငံတော်အဆင့်တွင်မူ နိုင်ငံတော်ဩဝါဒါစရိယအဖွဲ့၊ နိုင်ငံတော်သံဃမဟာနာယကအဖွဲ့၊ နိုင်ငံတော်ဗဟိုသံဃာ့ဝန်ဆောင်အဖွဲ့ဟူ၍ အဖွဲ့ကြီး သုံးဖွဲ့ကို ဖွဲ့စည်းခဲ့ပါသည်ဘုရား။ ထိုအဖွဲ့အစည်းများအနက် နိုင်ငံတော်သံဃမဟာနာယကအဖွဲ့ကြီးသည် ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်တွင် အဆင့်မြင့်ဆုံး အဖွဲ့ အစည်းကြီး ဖြစ်ပါသည်ဘုရား။

သံဃာ့အဖွဲ့အစည်း အဆင့်ဆင့်ကို ဖွဲ့စည်း၍ သာသနာတော်သန့်ရှင်းတည်တံ့ပြန့်ပွားရေးဟူသော ဦးတည်ချက်ဖြင့် သာသနာတော်ကိစ္စအဝဝတို့ကို ဆောင်ရွက်လာခဲ့ကြသည်မှာ အကြိမ်ရေအားဖြင့် အဋ္ဌမအကြိမ်အတွင်းသို့ ချင်းနင်းဝင်ရောက်ခဲ့ပြီး သက်တမ်းမှာ ၃၉ နှစ်ကျော် ၄၀ နှစ် အတွင်းသို့ ရောက်ရှိလာခဲ့ပြီဖြစ်ပါသည်ဘုရား။

ရည်ရွယ်ချက်များ အကောင်အထည်ဖော်ရာတွင် ပထမပြန်စာမေးပွဲများကို စနစ်သစ်ဖြင့် ကျင်းပရေး၊ ဓမ္မာစရိယစာမေးပွဲများ ဆက်လက်ကျင်းပရေး၊ နိုင်ငံတော်ပရိယတ္တိ

သာသနာ့တက္ကသိုလ်ကြီးများ ဖွင့်လှစ်ရေး၊ ကျောင်းထိုင်ဘုန်းကြီးသင်တန်းကျောင်းများဖွင့်လှစ်ရေး၊ တိပိဋကဓရတိပိဋကကောဝိဒ ရွေးချယ်ရေးစာမေးပွဲများ ဆက်လက်ကျင်းပရေးလုပ်ငန်းများကို "ပရိယတ္တိပညာရေးစီမံကိန်း" အဖြစ် ရေးဆွဲဆောင်ရွက်ခဲ့ပါသည်ဘုရား။ ထိုစီမံကိန်းအရ စာမေးပွဲများ၊ ကျောင်းထိုင်ဘုန်းကြီးသင်တန်းကျောင်း၊ နိုင်ငံတော်ပရိယတ္တိသာသနာ့တက္ကသိုလ်များ၊ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာထေရဝါဒဗုဒ္ဓသာသနာပြု တက္ကသိုလ်အသီးသီးတို့၏ စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းများ၊ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းဥပဒေများကို ရေးဆွဲပြဋ္ဌာန်း၍ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်ကို တွေ့ရှိနိုင်ပါသည် ဘုရား။

ကြပ်မတ်ပေးကြရန် လိုအပ်

ပရိယတ္တိသည် သာသနာတော်၏ ရေသောက်မြစ်ဖြစ်သဖြင့် သာသနာတော် သန့်ရှင်းတည်တံ့ ပြန့်ပွားရေးအတွက် အလွန်အရေးကြီးလှပါသည်ဘုရား။ သို့ဖြစ်၍ ပရိယတ္တိပညာရေးစီမံကိန်းအရ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသော စာမေးပွဲများ၊ သင်တန်းကျောင်းများ၊ တက္ကသိုလ်ကြီးများနှင့်ပတ်သက်၍ ကြပ်မတ်ဆောင်ရွက်သင့်သည်များကို အလေးဂရုပြု ကြပ်မတ်ဆောင်ရွက်တော်မူကြရန်လိုလည်း တိုက်တွန်းလိုပါသည်ဘုရား။ ပထမပြန်၊ ဓမ္မာစရိယ၊ နိကာယ်စာမေးပွဲများတွင်လည်း သက်ဆိုင်ရာ စာမေးပွဲဩဝါဒါစရိယနှင့် ကြီးကြပ်ရေးအဖွဲ့များက စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းအတိုင်း လိုက်နာဆောင်ရွက်စေရေး၊ စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းများနှင့် မညီညွတ်သည့်ဖြေဆိုခြင်းများ မဖြစ်ပေါ်စေရေး ကြပ်မတ်ပေးကြရန် လိုအပ်နေပါသည်ဘုရား။

ယနေ့ခေတ်ကာလအားလျော်စွာ ပုဂ္ဂလိက တည်ထောင်

ဖွင့်လှစ်ပေါ်ထွန်းလာသော ပရိယတ္တိဆိုင်ရာ ဗုဒ္ဓတက္ကသိုလ်များကိုလည်း တက္ကသိုလ်တစ်ခု၏ ပြည့်စုံရမည့်အင်္ဂါရပ်များသတ်မှတ်၍လည်းကောင်း၊ စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းများ၊ ဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေလုပ်ထုံးလုပ်နည်းများ ပြဋ္ဌာန်း၍လည်းကောင်း စနစ်တကျ စီစဉ်ဆောင်ရွက်ရန်လည်း တိုက်တွန်းလိုပါသည်ဘုရား။

ယခု အဋ္ဌမအကြိမ်သို့ မရောက်မီ သတ္တမအကြိမ်အကူးအပြောင်းကာလတွင် သံဃာနာယကအဆင့်ဆင့် ၂၅ ရာခိုင်နှုန်း အနားယူစေခြင်း၊ အစားထိုးရွေးချယ်ခြင်း ကိစ္စတို့ကို ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြပါသည်။ ၂၅ ရာခိုင်နှုန်း အနားယူခြင်းဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းစီမံချက် (၂၀၁၈)ကို ၂၀-၁၁-၂၀၁၈ ရက်နေ့က ကျင်းပသော သတ္တမအကြိမ် နိုင်ငံတော်သံဃမဟာနာယကအဖွဲ့ (၄၇) ပါးစုံညီ အဋ္ဌမအစည်းအဝေး၏ အတည်ပြုချက်အရ ထုတ်ဝေခဲ့ခြင်းဖြစ်ရာ ထိုလုပ်ငန်းစီမံချက်ပါအတိုင်း စီစဉ်ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြခြင်းကြောင့် သံဃာနာယကအဆင့်ဆင့် အနားယူစားထိုးလုပ်ငန်းများ နိုင်ငံတစ်ဝန်းလုံး အစားထိုးရွေးချယ်အတည်ပြုပြန်တမ်းများ ထုတ်ပြန်လျက်ရှိပါသည်။

ညီညွတ်ညွတ် ဆောင်ရွက်

ဘုရားတပည့်တော်တို့ နိုင်ငံတော်သံဃမဟာနာယကအဖွဲ့အနေဖြင့် သံဃာ့အဖွဲ့အစည်းအဆင့်ဆင့် ဖွဲ့စည်းခြင်း၏ ရည်ရွယ်ချက်များအတိုင်း သာသနာတော်သန့်ရှင်းတည်တံ့ပြန့်ပွားရေးကိစ္စများကို ဆောင်ရွက်ကြရာ၌ ခုဒ္ဓကနိကာယ်ဣတိဂုတ္တကပါဠိတော်၊ သံဃသာမဏီသုတ်လာဂါထာတော်အတိုင်း ညီညွတ်ညွတ်ဆောင်ရွက်ကြရန် တိုက်တွန်းလိုပါသည်ဘုရား။ ထိုသို့ သံဃာညီညွတ်မှုသာ ပစ္စက္ခ မျက်မှောက်ဘဝချမ်းသာသာမက နတ်ရွာနိဗ္ဗာန်နှစ်တန်သော ချမ်းသာကိုပင် ရရှိနိုင်ပါသည်ဘုရား-

သုခါ သံဃဿ သာမဏိ၊ သမဂ္ဂိနန္ဒနုဟော။

သမဂ္ဂရတော ဓမ္မဋ္ဌော၊ ယောဂက္ခေမာ န ခံသတိ။

သံဃံ သမဂ္ဂံ ကတုာန၊ ကပ္ပံ သဂ္ဂမ္ပိ မောဒတိ။

သံဃဿ -သံဃာတော်၏၊ သာမဏီ စ- ညီညွတ်ခြင်းသည်လည်းကောင်း၊ သမဂ္ဂိန- ညီညွတ်ကုန်သော သူတို့အား၊ အနုဂ္ဂဟော စ- ချီးမြှောက်မှုသည် လည်းကောင်း၊ သုခါ- ချမ်းသာ၏။

သမဂ္ဂရတော -ညီညွတ်မှု၌ မွေ့လျော်သော၊ ဓမ္မဋ္ဌော- တရား၌တည်သောသူသည်၊ ယောဂက္ခေမာ- ယောဂလေး ဖြာကုန်ရာ နိဗ္ဗာန်မှ၊ န ခံသတိ- မဆုတ်ယုတ် မပျက်စီးနိုင်။

သံဃံ-(သံဃဿ) သံဃာတော်၏၊ သမဂ္ဂိ- ညီညွတ်ခြင်းကို ၊ ကတုာန-ပြု၍ (ဝါ) ပြုရသောကြောင့်၊ ကပ္ပိ- အာယုကပ်ပတ်လုံး၊ သဂ္ဂမ္ပိ-နတ်ပြည်၌၊ မောဒတိ- မွေ့လျော်ရလေသတည်းဟူသော ခုဒ္ဓကနိကာယ်ဣတိဂုတ္တကပါဠိတော်၊ သံဃသာမဏီသုတ်လာဂါထာတော်ကို လျှောက်ထားရင်း ဘုရားတပည့်တော်၏ ဩဝါဒကထာကို နိဂုံးချုပ်အပ်ပါသည်ဘုရား။

◆ ရှေးဦးမှ ဒေါက်တာဘဒ္ဒန္တကုမာရာဘိဝံသက သဘာပတိအဖြစ် ဆောင်ရွက်တော်မူပြီး တွဲဖက်အကျိုးတော်ဆောင်ဆရာတော် အဂ္ဂမဟာပဏ္ဍိတဘဒ္ဒန္တသေဋ္ဌိလက အခမ်းအနားများအဖြစ် ဆောင်ရွက်တော်မူသည်။

ဖတ်ကြားလျှောက်ထား

အခမ်းအနားများဆရာတော်က အစည်းအဝေးစတင်ကြောင်းနှင့် ကြွရောက်တော်မူလာကြသော နိုင်ငံတော်သံဃမဟာနာယကဆရာတော်ကြီးများ၏ အရေအတွက်ကို ဖတ်ကြားလျှောက်ထားပြီး အစည်းအဝေးထမြောက် အောင်မြင်ကြောင်း ကြေညာသည်။

ရှေးဦးစွာ နိုင်ငံတော်သံဃမဟာနာယကအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဆရာတော်ကြီးက အစည်းအဝေးဖွင့် သာရဏီယဩဝါဒကထာကို မြွက်ကြားတော်မူသည်။

(သာရဏီယဩဝါဒကထာကို သီးခြားဖော်ပြထားပါသည်)

ထို့နောက် သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ကိုယ်စား ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးကြည်မင်းက သာသနာရေးဆိုင်ရာများ လျှောက်ထားရာတွင် ပရိယတ္တိသာသနာတော်မြတ်ကြီး သန့်ရှင်းစင်ကြယ်စွာ ပြန့်ပွားနိုင်စေရေးအတွက် ပရိယတ္တိစာမေးပွဲများ ကျင်းပရာတွင် စာဖြေဌာနအသီးသီးတို့၌ စာမေးပွဲစည်းမျဉ်းစည်းကမ်းများနှင့်အညီ သန့်ရှင်းစွာ ကျင်းပနိုင်ရန် နိုင်ငံတော်သံဃမဟာနာယကအဖွဲ့ ဆရာတော်များ၊ နိုင်ငံတော် ဗဟိုသံဃာ့ဝန်ဆောင်ဆရာ

တော်များက ပါဠိပထမပြန်၊ ဓမ္မာစရိယ၊ နိကာယ်စာမေးပွဲ ကျင်းပမှုဆိုင်ရာ ကြီးကြပ်ရေးအဖွဲ့ ဆရာတော်များအား လုပ်ငန်းလမ်းညွှန် ရှင်းလင်းပွဲများကို ယခုနှစ် စာမေးပွဲရာသီအမီ ကျင်းပပြုလုပ်ရန် လုပ်ငန်းစီမံချက် ရေးဆွဲထားကြောင်း သိရှိရသည့်အတွက် ဝမ်းမြောက်လှပါကြောင်း။

များစွာအထောက်အကူဖြစ်

နိုင်ငံတော်သံဃမဟာနာယကအဖွဲ့က ထုတ်ပြန်ထားသော ညွှန်ကြားလွှာအမှတ် (၆၄)နှင့်အညီ ၂၀၁၉ ခုနှစ်အတွက် ဝါဆိုသံဃာစာရင်း ကွင်းဆင်းကောက်ယူခဲ့ရာ အနီးစပ်ဆုံး စာရင်းအမှန်ရရှိအောင် ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့သည်ဟု လျှောက်ထားအပ်ပါကြောင်း၊ သံဃာ့အဖွဲ့အစည်းအဆင့်ဆင့်၏ ကြီးကြပ်မှု ဌာနဆိုင်ရာများ၏ ပိုင်းဝန်းကုသိုလ်ယူကူညီမှုနှင့် ရှိုင်းဟုပ်ကုမ္ပဏီမှ လိုအပ်သည့် ဆော့ဖ်ဝဲလ်နှင့် ကွန်ပျူတာ၊ ပရင်တာ၊ မိတ္တူကူးစက်များ လှူဒါန်းကုသိုလ်ယူဆောင်ရွက်မှု စသည်တို့ကြောင့် အောင်မြင်စွာ စာရင်းကောက်ယူနိုင်ခဲ့ခြင်း ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ဝါဆိုသံဃာစာရင်း အခြေခံကျကျ ကောက်ယူခြင်းအားဖြင့် သာသနာတော်သန့်ရှင်းရေး ဆောင်ရွက်ရာမှာဖြစ်စေ၊ သံဃာ့အဖွဲ့အစည်းဆိုင်ရာ ရွေးကောက်တင်မြှောက်ရာမှာဖြစ်စေ၊ ပရိယတ္တိစာမေးပွဲ အသီးသီး စာရင်းသွင်းဖြေဆိုရာမှာ ဖြစ်စေ များစွာအထောက်အကူဖြစ်ပါစေကြောင်းလည်း လျှောက်ထားအပ်ပါကြောင်း လျှောက်ထားသည်။

ယင်းနောက် အဋ္ဌမအကြိမ် နိုင်ငံတော်သံဃမဟာနာယကအဖွဲ့ (ပထမအဖွဲ့ခွဲ)

၏ ပထမအကြိမ် တာဝန်ကျရာကာလအတွင်း ဆောင်ရွက်ချက်အစီရင်ခံစာ အကျဉ်းကို တာဝန်ကျအဖွဲ့ခွဲ၏ကိုယ်စား တွဲဖက်အကျိုးတော်ဆောင် ဆရာတော် အဂ္ဂမဟာဂန္ထဝါစကပဏ္ဍိတ၊ အဂ္ဂမဟာသဒ္ဓမ္မဇောတိကဓမ၊ ဓမ္မကထိကဗဟုဇနဟိတရဒေါက်တာဘဒ္ဒန္တဇောသောရာဘိဝံသကတင်သွင်းလျှောက်ထားသည်။

ထို့နောက် အဋ္ဌမအကြိမ် နိုင်ငံတော်သံဃမဟာနာယကအဖွဲ့ (ပထမအဖွဲ့ခွဲ)၏ ပထမအကြိမ် တာဝန်ကျရာကာလအတွင်း ဆောင်ရွက်ချက်အစီရင်ခံစာအကျဉ်းကို အဖွဲ့ဝင်ဆရာတော်ကြီးများက ကဏ္ဍအလိုက်တင်သွင်းလျှောက်ထားသည်။

ဝေဖန်ဆွေးနွေး

ယင်းနောက် သာသနာရေးရာကိစ္စများ၊ ဝိနိစ္ဆယဆိုင်ရာကိစ္စများ၊ ပညာရေးဆိုင်ရာကိစ္စများကို တင်ပြလျှောက်ထားကြရာ တာဝန်ကျအဖွဲ့ခွဲဆရာတော်ကြီးများက ဝေဖန်ဆွေးနွေးတော်မူကြပြီး အစည်းအဝေးကို မွန်းလွဲပိုင်းတွင် ရပ်နားသည်။

ယနေ့အစည်းအဝေးသို့ ကြွရောက်တော်မူလာကြသော နိုင်ငံတော်သံဃမဟာနာယကဆရာတော်ကြီးများအား အရက်ဆွမ်းအလှူရှင်အဖြစ် ဖခင်ကြီး ဦးမောင်မောင်-မိခင်ကြီး ဒေါ်ခင်ခင်ကြီးတို့အားရည်စူး၍ သမီး သဒ္ဓမ္မဇောတိက ဓမ္ ဒေါ်ပြုံးဝေသီနှင့် နေ့ဆွမ်းအလှူရှင်များအဖြစ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးသန်းရွှေ (ငြိမ်း)နှင့်ဇနီး ဒေါ်ကြိုင်ကြိုင်မိသားစုအဖွဲ့အစည်းအဖြစ် ပြုသော ဓမ္မမိတ်ဆွမ်းသားစုတို့က ဆက်ကပ်လှူဒါန်းခဲ့ကြသည်။

သတင်းစဉ်

ပြည်တွင်းရေးရာ



❖ ဒုတိယသမ္မတမှ ဒုတိယသမ္မတနှင့်အဖွဲ့အား ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံ ဝန်ကြီးများကောင်စီရုံး လက်ထောက်ဒုတိယဝန်ကြီး Thong Socheati ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံဆိုင်ရာ မြန်မာသံအမတ်ကြီး ဦးသစ်လင်းအုန်း၊ ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံဆိုင်ရာ မြန်မာ စစ်သံမှူးဗိုလ်မှူးချုပ် ဝင်းကိုကိုနှင့် မြန်မာသံရုံးနှင့် စစ်သံရုံးတို့မှ တာဝန်ရှိသူ များက ဖနောင်ပင်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်၌ ပို့ဆောင်နှုတ်ဆက်ကြ သည်။

ပြန်လည်ရောက်ရှိ

ဒုတိယသမ္မတနှင့်အဖွဲ့သည် ဒေသစံတော်ချိန် မွန်းလွဲ ၂ နာရီ မိနစ် ၅၀ တွင် ထိုင်းနိုင်ငံ သုဝဏ္ဏဘူမိအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်သို့ ရောက်ရှိကြပြီး ထိုမှတစ်ဆင့် လေကြောင်းခရီးဖြင့် ဆက်လက်ထွက်ခွာကြရာ ညနေပိုင်းတွင် ရန်ကုန်မြို့သို့ ပြန်လည်ရောက်ရှိကြသည်။

ဒုတိယသမ္မတနှင့်အဖွဲ့အား ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်ဦးဖိုးမင်းသိန်း၊ ရန်ကုန်မြို့တော်ဝန် ဦးမောင်မောင်စိုးနှင့် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ကမ္ဘောဒီးယား သံအမတ်ကြီး မစ္စတာချစ်ဘွန်နာနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ရန်ကုန်အပြည်ပြည် ဆိုင်ရာ လေဆိပ်၌ ကြိုဆိုနှုတ်ဆက်ကြသည်။

သတင်းစဉ်

ဒုတိယသမ္မတ ဦးဟင်နရီဗန်ထီးယူအား ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံဝန်ကြီး များကောင်စီရုံး လက်ထောက်ဒုတိယဝန်ကြီး Thong Socheat နှင့် တာဝန်ရှိသူ များက ဖနောင်ပင်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်၌ ပို့ဆောင်နှုတ်ဆက်ကြ စဉ်။

တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် တရုတ်နိုင်ငံတွင်ကျင်းပသည့် အကြမ်းဖက်မှု တန်ပြန်နှိမ်နင်းရေး လက်တွေ့လေ့ကျင့်ခန်း ADMM-Plus (VIP Program) သို့ တက်ရောက်

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၂၁
ထိုင်းနိုင်ငံတွင် ကျင်းပပြုလုပ်သည့် ကာကွယ်ရေးနှင့်လုံခြုံရေးဆိုင်ရာ ပြပွဲသို့ တက်ရောက်ခဲ့သည့် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် ဦးဆောင်သည့် မြန်မာ့တပ်မတော်ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့သည် တရုတ်နိုင်ငံတွင် ကျင်းပပြုလုပ်မည့် အကြမ်းဖက်မှုတန်ပြန်နှိမ်နင်းရေး လက်တွေ့လေ့ကျင့်ခန်း ADMM-Plus (VIP Program) သို့ တက်ရောက်ရန် နိုဝင်ဘာ ၁၉ ရက် ညပိုင်းတွင် ထိုင်းနိုင်ငံ ဗန်ကောက်မြို့ရှိ သုဝဏ္ဏဘူမိလေဆိပ်မှ တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံသို့ ဆက်လက်ထွက်ခွာကြသည်။

နန်နင်းမှတစ်ဆင့် ကွေ့လင်သို့ ရောက်ရှိ ထို့နောက် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်နှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် တရုတ် ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ နန်နင်းအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်သို့ ယမန်နေ့နံနက်ပိုင်း တွင် ရောက်ရှိကြပြီး ထိုမှတစ်ဆင့် ကွေ့လင်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ လေဆိပ်သို့ ဆက်လက်ထွက်ခွာကြသည်။

တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်နှင့်အဖွဲ့သည် ကွေ့လင်အပြည်ပြည် ဆိုင်ရာလေဆိပ်သို့ ဒေသစံတော်ချိန် နံနက် ၄ နာရီတွင် ရောက်ရှိကြရာ တောင်ပိုင်းစစ်နယ်ဝန်းကွပ်ကဲမှုဌာနချုပ်မှ လက်ထောက်စစ်ဦးစီးအရာရှိချုပ် Maj.Gen. Chen Mintian နှင့် တာဝန်ရှိသူများက လေဆိပ်တွင်ကြိုဆိုနှုတ်ဆက် ခဲ့ကြသည်။

အကြမ်းဖက်မှု တန်ပြန်နှိမ်နင်းရေး လက်တွေ့လေ့ကျင့်ခန်း ADMM-Plus (VIP Program) ကို ယမန်နေ့နံနက်ပိုင်းတွင် တရုတ်နိုင်ငံ ကွေ့လင်မြို့ရှိ Fenglin Training Field ၌ ပြုလုပ်ရာ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့် နိုင်ငံပေါင်း ၁၈ နိုင်ငံမှ တပ်မတော်အကြီးအကဲများ၊ ကာကွယ် ရေးဝန်ကြီးဌာနများမှ တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။

နိုင်ငံအသီးသီးမှ တပ်မတော်အကြီးအကဲများနှင့် တွေ့ဆုံ ရှေးဦးစွာ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်နှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် အခမ်း အနားပြုလုပ်မည့်နေရာသို့ ရောက်ရှိရာ သီးသန့်နားနေခန်းမတွင် တရုတ်ပြည်သူ့ လွတ်မြောက်ရေးတပ်မတော်၊ ဗဟိုစစ်ကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင်နှင့် ပူးတွဲစစ်ဦးစီးဌာန စစ်ဦးစီးချုပ်ဗိုလ်ချုပ်ကြီး Li Zuocheng၊ လေ့ကျင့်ခန်းပူးတွဲဥက္ကဋ္ဌ ထိုင်းဘုရင့် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် General Pornpipat Benyasri တို့နှင့်အတူ နိုင်ငံအသီးသီးမှ တပ်မတော်အကြီးအကဲများနှင့် တွေ့ဆုံ၍ ခင်မင်ရင်းနှီးစွာ နှုတ်ဆက်ကြသည်။

ယင်းနောက် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်နှင့် နိုင်ငံအသီးသီးမှ တက်ရောက်လာကြသူများသည် အကြမ်းဖက်မှုတန်ပြန်နှိမ်နင်းရေး လက်တွေ့ လေ့ကျင့်ခန်းကို မြို့ပြအသွင်ဖြင့် ပုံစံတူပြုလုပ်၍ အကြမ်းဖက်မှုနှိမ်နင်းရေး၊ ဓားစာခံများနှင့် ဒဏ်ရာရလူနာများအား ကယ်ဆယ်ရေးတို့တွင် ပူးပေါင်းဆောင် ရွက်မှု၊ အုပ်ချုပ်ထောက်ပံ့မှု၊ အချိန်ကိုက်ဆောင်ရွက်နိုင်မှုနှင့် ဆက်သွယ်မှုစနစ်



ကောင်းမွန်မှုတို့ဖြင့် လက်တွေ့လေ့ကျင့်သရုပ်ပြသနေမှုများကို ကြည့်ရှုအားပေး ကြသည်။

လက်တွေ့လေ့ကျင့်သရုပ်ပြသမှုအပြီးတွင် Counter Terrorism Task Force Headquarters နှင့် Counter Terrorism Task Group Headquarters များသို့ သွားရောက်လေ့လာကြည့်ရှု၍ သက်ဆိုင်ရာနိုင်ငံအသီးသီးမှ ကိုယ်စား လှယ်အဖွဲ့များအား ရင်းရင်းနှီးနှီးလိုက်လံနှုတ်ဆက်ကြသည်။

ညပိုင်းတွင် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်နှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် အကြမ်းဖက်မှု တန်ပြန်နှိမ်နင်းရေး လက်တွေ့လေ့ကျင့်ခန်း ADMM-Plus (VIP Program) သို့ တက်ရောက်လာကြသည့် နိုင်ငံအသီးသီးမှ ကိုယ်စားလှယ်များနှင့် အတူ တရုတ်ပြည်သူ့လွတ်မြောက်ရေးတပ်မတော်၊ ဗဟိုစစ်ကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင် နှင့် ပူးတွဲစစ်ဦးစီးဌာန စစ်ဦးစီးချုပ်က တည်ခင်းဧည့်ခံသည့် ဂုဏ်ပြုညစာစားပွဲသို့ တက်ရောက်ကြသည်။

အဆိုပါ အကြမ်းဖက်မှုတန်ပြန်နှိမ်နင်းရေး လက်တွေ့လေ့ကျင့်ခန်း ADMM-Plus (VIP Program)ကို တရုတ်နိုင်ငံနှင့် ထိုင်းနိုင်ငံတို့မှ ပူးတွဲဥက္ကဋ္ဌအဖြစ် ကျင်းပပြုလုပ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး နိုင်ငံပေါင်း ၁၈ နိုင်ငံမှ ကိုယ်စားလှယ်များဖြင့် လေ့ကျင့်ခန်းများကို ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကာ မြန်မာတပ်မတော်မှ ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ဝင်များလည်း ပါဝင်လေ့ကျင့်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ထို့ပြင် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်သည် တရုတ်ပြည်သူ့လွတ် မြောက်ရေးတပ်မတော်၊ ဗဟိုစစ်ကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင်နှင့် ပူးတွဲစစ်ဦးစီးဌာန စစ်ဦးစီးချုပ်ဗိုလ်ချုပ်ကြီး Li Zuocheng နှင့် အဖွဲ့ဝင်များအား ကွေ့လင်မြို့ Lijiang Waterfall Hotel အစည်းအဝေးခန်းမ၌ တွေ့ဆုံသည်။

တွေ့ဆုံပွဲတွင် မြန်မာနိုင်ငံနှင့် တရုတ်နိုင်ငံတို့သည် မဟာဗျူဟာမိတ်ဖက် နိုင်ငံများဖြစ်ပြီး ညီရင်းအစ်ကိုစိတ်ဓာတ်ဖြင့် နှစ်နိုင်ငံဆက်ဆံရေး တိုးတက် ကောင်းမွန်အောင် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် အခြေအနေ၊ အကြမ်းဖက်မှုနှိမ်နင်း ရေးသည် ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာ ခြိမ်းခြောက်မှုဖြစ်ပြီး နိုင်ငံတစ်ခုတည်းအနေဖြင့် ဖြေရှင်းရန် လွန်စွာခက်ခဲကာ ကမ္ဘာနိုင်ငံအားလုံး လက်တွဲညီညီဖြင့် ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်ကြရန် လိုအပ်သည့်အခြေအနေအပေါ် သုံးသပ်ရှုမြင်မှုနှင့် ၂၀၂၀- ၂၀၂၂ ခုနှစ်တွင် မြန်မာနိုင်ငံမှ အကြမ်းဖက်မှုတန်ပြန်နှိမ်နင်းရေး လက်တွေ့ လေ့ကျင့်ခန်း ADMM-Plus (VIP Program) ပူးတွဲဥက္ကဋ္ဌအဖြစ် တာဝန်လွှဲပြောင်း ရယူရမည်ဖြစ်ပြီး အောင်မြင်စွာကျင်းပပြုလုပ်နိုင်ရေး တရုတ်တပ်မတော်က ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားမည့် အခြေအနေ၊ တရုတ်နိုင်ငံအနေဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံ မြောက်ပိုင်းဒေသ တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးအတွက် လက်တွေ့ကျကျ နီးကပ်စွာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားမည့်အခြေအနေတို့ကို ဆွေးနွေးခဲ့ကြကြောင်း တပ်မတော် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး၏ သတင်းထုတ်ပြန်ချက်အရ သိရသည်။

သတင်းစဉ်

ရန်ကုန် နိုဝင်ဘာ ၂၁
ရန်ကုန်စာအုပ်လမ်း၏ အပတ်စဉ်အစီအစဉ်များအဖြစ် နိုဝင်ဘာ ၂၃ ရက် (စနေနေ့) မွန်းလွဲ ၃ နာရီတွင် ထိန်းဝင်း စာအုပ်တိုက်မှ ထုတ်ဝေသည့် "၈၈၈၈ လူထုအုံကြွမှု" စာအုပ်သစ် မိတ်ဆက်ပွဲအစီအစဉ်၊ နိုဝင်ဘာ ၂၄ ရက် (တနင်္ဂနွေနေ့) မွန်းလွဲ ၃ နာရီတွင် လူငယ်စာရေးဆရာ ချမ်းမြေ့ဝင်း၏ "ဘာသာပြန်ခြင်း အနုပညာ" ခေါင်းစဉ်ဖြင့်

စာအုပ်သစ်မိတ်ဆက်ပွဲနှင့် စာပေဟောပြောပွဲ ပါဝင်သည့် ရန်ကုန်စာအုပ်လမ်းအစီအစဉ် ကျင်းပမည်

စာပေဟောပြောပွဲ အစီအစဉ်၊ မွန်းလွဲ ၃ နာရီတွင် ထိန်းဝင်းစာအုပ်တိုက်မှ နာမည်ကြီးစာအုပ်ကောင်းများကို ထိုက်တန်စွာ လက်ဆောင်ပေးမည့် "မေးကြည့်ဖြေကြည့် ပဟောဋ္ဌ" အစီအစဉ်တို့ကို ထည့်သွင်းပြုလုပ်သွားမည်ဖြစ် ပါသဖြင့် စာပေချစ်မြတ်နိုးသူတို့ လာရောက်လေ့လာဖြေဆို၊ ဝယ်ယူနိုင်ပါကြောင်း သိရသည်။ ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန၏

စာအုပ်စာပေပွဲ ဖြိုးတိုးတက်ရေးအစီအစဉ်အရ ရန်ကုန် တိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့နှင့် ရန်ကုန်မြို့တော် စည်ပင် သာယာရေးကော်မတီတို့၏ ပံ့ပိုးကူညီမှုနှင့်အတူ စာအုပ် ဆိုင်ခန်းပေါင်း ၇၀ ခန့်ဖြင့် အပတ်စဉ် စနေ၊ တနင်္ဂနွေနေ့ များတွင် နံနက် ၉ နာရီမှ ညနေ ၅ နာရီအထိ သိမ်ဖြူလမ်း တွင် ဖွင့်လှစ်ရောင်းချပေးလျက်ရှိသည်။

ကြေးမုံ

(၈) ကြိမ်မြောက် မြန်မာနိုင်ငံရေးသင်တန်းကျောင်း (MySoP) သင်တန်းဆင်းများဖိုရမ်ဖွင့်ပွဲ ကျင်းပ

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၂၁

(၈)ကြိမ်မြောက် မြန်မာနိုင်ငံရေးသင်တန်းကျောင်း Myanmar School of Politics (MySoP) သင်တန်းဆင်းများဖိုရမ်ဖွင့်ပွဲ အခမ်းအနားကို ယနေ့ ညနေ ၄ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ Grand Amara ဟိုတယ်၌ ကျင်းပရာ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးလှသိန်း တက်ရောက်၍ အဖွင့်အမှာစကား ပြောကြားသည်။

တက်ရောက်

အခမ်းအနားသို့ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ နယ်သာလန်နိုင်ငံသံအမတ်ကြီး Mr. Wouter Jurgens နှင့် ဖင်လန်နိုင်ငံသံအမတ်ကြီး Mrs. Riikka Laatu၊ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်မှူး တာဝန်ရှိသူများ၊ ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင်များမှ သင်တန်းဆင်းများနှင့် နိုင်ငံရေးပါတီအသီးသီးမှ သင်တန်းဆင်းများ၊ NIMD / Demo Finland အဖွဲ့မှ တာဝန်ရှိသူများနှင့် MySoP အဖွဲ့မှတာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။

ရှေးဦးစွာ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌနှင့် တာဝန်ရှိသူများသည် တက်ရောက်လာသူများနှင့် စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံရိုက်သည်။

သင်တန်းဆင်းဦးရေ ၂၅၀ ခန့်ရှိပြီဖြစ်

ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားတွင် ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌက မြန်မာနိုင်ငံရေးသင်တန်းကျောင်း (MySoP) သည် ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်နှင့် နားလည်မှုစာချုပ်လွှာလက်မှတ်ရေးထိုးထားသည့် Netherlands Institute for Multiparty Democracy (NIMD) နှင့် Political Parties of Finland for Democracy (Demo Finland) တို့၏ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု လုပ်ငန်းစဉ်တစ်ခုဖြစ်ပြီး မြန်မာနိုင်ငံ၏ ဒီမိုကရေစီစနစ် ရှင်သန်တိုးတက်ရေးအတွက် ကူညီဆောင်ရွက်ပေးနေသည့် သင်တန်းကျောင်းတစ်ခုဖြစ်ပါကြောင်း၊ MySoP အနေဖြင့် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များမှ နိုင်ငံရေးပါတီများနှင့် နိုင်ငံရေးသမားများ၏ ဒီမိုကရက်တစ်အခန်းကဏ္ဍတိုးမြှင့်စေရန်နှင့် နိုင်ငံရေးပါတီစုံစကားပိုင်း အပြန်အလှန် ပြောဆိုဆွေးနွေးခြင်း အလေ့အထများ အားကောင်းလာစေရန် အဓိကထား ပံ့ပိုးပေးလျက်ရှိပြီး လက်ရှိတွင် သင်တန်းဆင်းဦးရေ ၂၅၀ ခန့်ရှိပြီဖြစ်ပါကြောင်း။



မဲဆွယ်စည်းရုံးရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များ ဆွေးနွေး

ယခု သင်တန်းဆင်းများဖိုရမ်တွင် မဲဆွယ်စည်းရုံးခြင်းနှင့် သက်ဆိုင်သည့် အကြောင်းအရာများကို ဆွေးနွေးကြမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ၂၀၁၅ ခုနှစ်ကတည်းက လိုက်နာကျင့်သုံးခဲ့သည့် နိုင်ငံရေးပါတီများနှင့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်းများအတွက်ကျင့်ဝတ် Code of Conduct (CoC) ကို ကာလအခြေအနေနှင့် ကိုက်ညီမှုရှိစေရေး ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်လျက် ရှိပါကြောင်း၊ ကျင်းပပြီးစီးခဲ့သည့် ရွေးကောက်ပွဲများ၏ မဲဆွယ်စည်းရုံးကာလများတွင် CoC နှင့်အညီ လိုက်နာဆောင်ရွက်ခဲ့သည့်အပြင် စေ့စပ်ညှိနှိုင်းရေးကော်မတီများ ဖွဲ့စည်းခဲ့ခြင်းကြောင့် ပဋိပက္ခများ၊ အငြင်းပွားမှုများ လျော့နည်းခဲ့ခြင်းဖြစ်ပါကြောင်း၊ မဲဆွယ်စည်းရုံးရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များ ဆွေးနွေးရာတွင်လည်း ဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေများနှင့်အညီဖြစ်စေရေး အလေးထားဆွေးနွေးစေလိုပါကြောင်း၊ ဒီမိုကရေစီစနစ်တွင် နိုင်ငံရေးပါတီ

များသည် စဉ်ဆက်မပြတ် ရှင်သန်နေရမည်ဖြစ်ပြီး နိုင်ငံရေးပါတီများရေရှည် တည်တံ့ပြီး နိုင်ငံအကျိုးသယံပိုးဆောင်ရွက်နိုင်စေရန် ပြဋ္ဌာန်းထားသည့်ဥပဒေများနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ရန်လိုအပ်ပါကြောင်း၊ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အနေဖြင့် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲကို လွှတ်လပ်မှု၊ တရားမျှတမှု၊ ဖွင့်လင်းမြင်သာမှု၊ အများယုံကြည်လက်ခံမှု၊ ရွေးကောက်ပွဲ ရလဒ်နှင့် ပြည်သူ့ဆန္ဒတစ်ထပ်တည်း ကျစေရေးဆိုသည့် စံ (၅) ချက်နှင့်အညီ ကျင်းပပေးသွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ နယ်သာလန်နိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး၊ ဖင်လန်နိုင်ငံ သံအမတ်ကြီးနှင့် NIMD/Demo Finland အဖွဲ့မှ တာဝန်ရှိသူများက အမှာစကားပြောကြားပြီး အခမ်းအနားကို ရုပ်သိမ်းလိုက်ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်



ယာဉ်မောင်းလိုင်စင် နယ်လှည့်သက်တမ်းတိုး ဆောင်ရွက်ပေးမည်

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၂၁
ပို့ဆောင်ရေးနှင့်ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ကုန်းလမ်းပို့ဆောင်ရေး ညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာနမှ ၂၀၁၉ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလအတွင်း အောက်ဖော်ပြပါ မြို့နယ်များသို့ နယ်လှည့်၍ မော်တော်ယာဉ်၊ မော်တော်ဆိုင်ကယ်နှင့် ယာဉ်မောင်းလိုင်စင်များ သက်တမ်းတိုးခြင်းလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပေးမည် ဖြစ်ပါ၍ ကြိုတင်သိရှိဆောင်ရွက်နိုင်ပါရန် အသိပေးနှိုးဆော်အပ်ပါသည်။

စဉ်	တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်	မြို့နယ်
၁။	နေပြည်တော်	တပ်ကုန်း
၂။	ကချင်ပြည်နယ်	ပိုင်းမော်၊ ဟိုပင်း၊ ရွှေကူ
၃။	ကရင်ပြည်နယ်	လှိုင်းဘွဲ့၊ ခလယ်၊ တံခွန်တိုင်
၄။	စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး	ယင်းမာပင်၊ ကသာ၊ ထီးချိုင့်၊ အင်းတော်၊ ဗန်းမောက်၊ တန့်ဆည်၊ ဖောင်းပြင်၊ ဟုမ္မလင်း၊ နမ့်တောစံပြကျေးရွာ
၅။	ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး	ညောင်လေးပင်၊ ပန်းတောင်း၊ ကြို့ပင်ကောက်
၆။	မကွေးတိုင်းဒေသကြီး	ချောက်၊ ဂန့်ဂေါ၊ ထီးလင်း၊ စေတုတ္တရာ၊ မတူပီ၊ မင်းတပ်၊ အောင်လံ၊ ဆင်ပေါင်ဝဲ
၇။	မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး	မတ္တရာ၊ သာစည်၊ ပျော်ဘွယ်
၈။	မွန်ပြည်နယ်	ချောင်းဆုံ၊ ပေါင်
၉။	ရခိုင်ပြည်နယ်	ဘူးသီးတောင်၊ မောင်တော
၁၀။	ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး	ထန်းတပင်၊ လှိုင်သာယာ၊ ဆိပ်ကြီးခနောင်တို
၁၁။	ရှမ်းပြည်နယ်	ရပ်စောက်၊ ပင်းတယ၊ လင်းခေး၊ နမ့်ခမ်း၊ နမ့်တူ၊ မိုင်းဖြတ်
၁၂။	ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး	ဝါးခယ်မ၊ မော်လမြိုင်ကျွန်း၊ မြန်အောင်၊ ကြံခင်း၊ ဘိုကလေး

မြန်မာလွှတ်တော် မဟာဗျူဟာစီမံကိန်း (၂၀၁၉-၂၀၂၂) မိတ်ဆက်ရှင်းလင်းခြင်းအခမ်းအနား ကျင်းပ

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၂၁

မြန်မာလွှတ်တော် မဟာဗျူဟာစီမံကိန်း (၂၀၁၉-၂၀၂၂) မိတ်ဆက်ရှင်းလင်းခြင်း အခမ်းအနား Myanmar Hluttaw Strategic Plan (2019-2022) Launching Ceremony ကို ယနေ့ နံနက် ၉ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ လွှတ်တော်အဆောက်အအုံ သဘင်ဆောင်၌ ကျင်းပသည်။

အကျိုးသက်ရောက်မှုမြှင့်တင်

အခမ်းအနား၌ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် ဒုတိယနာယက၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ၊ လွှတ်တော်များ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဆိုင်ရာ ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ရေးအဖွဲ့ (JCC) ဥက္ကဋ္ဌ ဦးထွန်းထွန်းဟိန်က အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားရာ တွင် မြန်မာလွှတ်တော် မဟာဗျူဟာစီမံကိန်း (၂၀၁၉-၂၀၂၂) သည် လွှတ်တော်၏ ဒုတိယ အကြိမ်မြောက် မဟာဗျူဟာစီမံကိန်းဖြစ်ပြီး ပထမ အကြိမ် မဟာဗျူဟာစီမံကိန်းမှရရှိခဲ့သည့် အတွေ့အကြုံနှင့် သင်ခန်းစာများကို အခြေခံ၍ လွှတ်တော် အကြီးအမှူးများ၏ လမ်းညွှန်ချက်နှင့်အညီ JCC အဖွဲ့က ရေးဆွဲခဲ့သည့် မဟာဗျူဟာစီမံကိန်း ဖြစ်ကြောင်း၊ အဆိုပါ မဟာဗျူဟာစီမံကိန်းသည် ပြည်သူများ၏ လိုလားတောင်းဆိုချက်ဖြစ်သော

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်တွင် ဒီမိုကရေစီဖက်ဒရယ်စနစ် ထွန်းကားအောင်မြင်စေရေး အတွက် လွှတ်တော်က ပါဝင်ဆောင်ရွက်မည်ဆိုသည့် ရည်ရွယ်ချက်ဖြင့် ရေးဆွဲထားခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ မဟာဗျူဟာစီမံကိန်းကို အောင်မြင်စွာရေးဆွဲနိုင်ရန် မြောက်လကျော်ကာလအတွင်း အစည်းအဝေးများ၊ အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲများ အကြိမ်ကြိမ်အဖန်ဖန် ဆွေးနွေးတိုင်ပင်ပြီးမှ ထွက်ပေါ်လာခြင်းဖြစ်ပြီး ရည်မှန်းချက်များမှာ လွှတ်တော်အစည်းအဝေးနှင့် ကော်မတီများ၏ အကျိုးသက်ရောက်မှုမြှင့်တင်ခြင်း၊ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ ၎င်းတို့တာဝန်များကို ထမ်းဆောင်ရန်အတွက် အရည်အသွေး စွမ်းရည်မြှင့်တင်ခြင်း၊ လွှတ်တော်ဝန်ထမ်းများနှင့် ၎င်းတို့၏ ဝန်ဆောင်မှုများ အရည်အသွေးကို မြှင့်တင်ခြင်း၊ ဆက်သွယ်ရေးနည်းပညာနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများကို မြှင့်တင်ခြင်းတို့ဖြစ်ကြောင်း၊ ထိုရည်မှန်းချက်တစ်ခုချင်းစီကို JCC အဖွဲ့ဝင် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များက ရှင်းလင်းတင်ပြပြီး သိရှိမေးမြန်းလိုသည်များကို ယင်းလွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များနှင့် လွှတ်တော်ရုံးညွှန်ကြားရေး မှူးချုပ်များက ပြန်လည်ရှင်းလင်းဖြေကြားသွားမည် ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

ရှင်းလင်းတင်ပြ
ထို့နောက် မြန်မာလွှတ်တော် မဟာဗျူဟာ စီမံကိန်း (၂၀၁၉-၂၀၂၂) ၏ ရည်မှန်းချက်(၁) အား အမျိုးသားလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဒေါ်နော်လှ လှစိုး၊ ရည်မှန်းချက် (၂) အား အမျိုးသားလွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ် ဦးနိုင်သီဟ၊ ရည်မှန်းချက် (၃) အား ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးမြိုးဇေယျာ သော်၊ ရည်မှန်းချက် (၄) အား ပြည်သူ့လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ် ဒေါ်ဝင်းဝင်းဝင်းတို့က ရှင်းလင်းတင်ပြ ပြီး မေးခွန်းများကို ပြန်လည်ဖြေကြားသည်။ ဆက်လက်၍ အုပ်ချုပ်မှုဆိုင်ရာမေးခွန်းများအား လွှတ်တော်ရုံးညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များက ပြန်လည် ရှင်းလင်းဖြေကြားခဲ့ကြသည်။ ထို့နောက် အခမ်းအနားကို ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် ဒုတိယနာယက က နိဂုံးချုပ်အမှာစကားပြောကြား၍ အောင်မြင်စွာ ရုပ်သိမ်းခဲ့သည်။
အခမ်းအနားသို့ ပြည်သူ့လွှတ်တော်၊ အမျိုးသားလွှတ်တော်နှင့် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များမှ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၊ လွှတ်တော်မိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများမှ ကိုယ်စားလှယ်များနှင့် လွှတ်တော်ရုံးအသီးသီးမှ ဝန်ထမ်းများ တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။ သတင်းစဉ်

ထူးခြားသည့် ညအပူချိန်များ		
ဟားခါး	သုည	ဒီဂရီစင်တီဂရိတ်
ရမ်းကလောင်း	၆	ဒီဂရီစင်တီဂရိတ်
မင်းတပ်	၈	ဒီဂရီစင်တီဂရိတ်
ဟဲဟိုး	၉	ဒီဂရီစင်တီဂရိတ်

ငွေကျုံ့ခြင်း သို့မဟုတ် ဒီဖလေးရှင်း

စောနိုင် (အသုံးချဘောဂဗေဒ)

ဒီဖလေးရှင်းသတ်

အင်ဖလေးရှင်း (inflation) ခေါ် ငွေကြေးဖောင်းပွခြင်း ဟူသည် အထွေထွေဈေးနှုန်း အဆင့်မြင့်တက်နေခြင်း ဖြစ်ပြီး ဒီဖလေးရှင်း (deflation) ခေါ် ငွေကျုံ့ခြင်းသည် အထွေထွေဈေးနှုန်းအဆင့် ကျဆင်းခြင်းဖြစ်သည်။ ယေဘုယျအားဖြင့်ဆိုရလျှင် စီးပွားရေးအဆောက်အအုံ တစ်ခုအတွက် ထိုအခြေအနေ နှစ်ရပ်လုံးသည် ကောင်းမွန် သည့်အခြေအနေများ မဟုတ်ပေ။ သို့သော် ထိုအခြေအနေ နှစ်မျိုးတွင် မည်သည့်က စီးပွားရေးအဆောက်အအုံကို ဆိုးရွားမှု ပိုမိုဖြစ်စေသနည်းဟု မေးလာပါက ဒီဖလေးရှင်း ကို လက်ညှိုးထိုးကြလိမ့်မည်။ ပညာရှင်များ၊ သုတေသီ များက အနည်းငယ်ငွေကြေးဖောင်းပွခြင်း (သို့မဟုတ်) အနည်းငယ်သော အင်ဖလေးရှင်း ဖြစ်ပေါ်နေခြင်းသည် စီးပွားရေးအဆောက်အအုံတစ်ခုအတွက် အထောက်အကူ များစွာဖြစ်စေ၍ အဆက်မပြတ်ငွေကျုံ့ခြင်း (သို့မဟုတ်) ဒီဖလေးရှင်းဖြစ်နေခြင်းသည် မည်သို့မျှ ကောင်းကျိုး သက်ရောက်မှု မပေးကြောင်း သုံးသပ်ထားကြပြီး ဖြစ်သည်။

ဒီဖလေးရှင်းဖြစ်စေသည့် အဓိကအကြောင်းရင်း သည် စီးပွားရေးအဆောက်အအုံအတွင်း လည်ပတ် စီးဆင်းနေသော ငွေကြေးပမာဏ နည်းပါးလာခြင်း၊ ငွေကြေးပြတ်လပ်ခြင်းတို့ဖြစ်သဖြင့် စီးပွားရေးပညာရှင် အများစုသည် စီးပွားရေးအဆောက်အအုံအတွင်း ငွေကြေးလည်ပတ်စီးဆင်းမှုကိုလည်းကောင်း၊ စီးပွားရေး အဆောက်အအုံအတွင်းသို့ ငွေကြေးထည့်သွင်းရေးကို လည်းကောင်း နည်းလမ်းများ ရှာဖွေခဲ့ကြသည်။ နိုဗယ်ဆရ ဘောဂဗေဒပညာရှင် မီလ်တန်ဖရီးမန်း (Milton Friedman) ၁၉၅၂-၂၀၀၆) သည် ဒီဖလေးရှင်းကာလအတွင်း လေးလံထိုင်းမိုင်းနေသော စီးပွားရေးကို နှိုးဆွတန်းအား ပေးနိုင်ရန်အတွက် ငွေကြေးပမာဏ အမြောက်အမြားကို စီးပွားရေးအဆောက်အအုံထဲသို့ ထည့်သွင်းသည့် သမားရိုးကျမဟုတ်သော အိုင်ဒီယာတစ်ရပ်ကို ဖော်ထုတ် ခဲ့ဖူးသည်။ ထိုအိုင်ဒီယာကို ဟယ်လီကော့ပတာပေါ်မှ ကြွချသည့်ငွေ (helicopter drop of money) ဟု တင်စား ခေါ်ဝေါ်ခဲ့သည်။ helicopter drop of money ဆိုသည်မှာ အစိုးရအနေဖြင့် ဒီဖလေးရှင်းကာလတွင် ငွေကြေး အမြောက်အမြားကို နိုင်ငံသား စားသုံးသူများထံသို့ ဖြန့်ဝေ ပေးခြင်းဟု ဆိုလိုသည်။ ထိုဝေါဟာရကို အမေရိကန်သမ္မတ ဂျော့ဒဗလျူဘွတ်ရှ် (George W. Bush) ၏ စီးပွားရေး အကြံပေးဖြစ်ခဲ့သူ ဘန်ဘာနန်ကို (Ben Bernanke) က အမေရိကန်ဗဟိုဘဏ်တွင် တာဝန်ယူစဉ်အခါက ဒီဖလေးရှင်းတိုက်ဖျက်ရန် နည်းလမ်းများနှင့် ပတ်သက်၍ ပြောကြားသည့် မိန့်ခွန်းတစ်ခုတွင် ထည့်သွင်း၍ ကိုးကားပြောခဲ့ရာမှ တစ်ဖန်ပြန်၍ လူသိများလာခဲ့သည်။ ဘောဂဗေဒပညာရှင်များအနေဖြင့် ဈေးနှုန်းများမြင့်တက် သည့် အင်ဖလေးရှင်းထက် ငွေကြေးရှားပါးသည့် ဒီဖလေးရှင်းကို စိုးရိမ်ကဲခဲ့ကြသည်ကို ထိုအယူအဆက သက်သေပြနေသည်။

လက်တွေ့ ဒီဖလေးရှင်း

ဆိုးဆိုးရွားရွား ဒီဖလေးရှင်းအခြေအနေတစ်ရပ်သည် အမေရိကန် စီးပွားရေးအဆောက်အအုံအတွင်း၌ ၂၀၀၇ ခုနှစ်တွင် ဖြစ်ပွားခဲ့သည်။ အိမ်ခြံမြေဈေးနှုန်းများ ကျဆင်းမှု မှစတင်၍ ဈေးကွက်ပြိုလဲမှုများမှ ကူးစက်ခဲ့သည့် ဘဏ္ဍာရေးအကျပ်အတည်းကို ပြန်လည်သတ်ကြေလိမ့် မည်။ အကျပ်အတည်းဖြစ်ခါစ အိမ်ခြံမြေကဏ္ဍနှင့် ဘဏ္ဍာရေးကဏ္ဍကို တိုက်ရိုက်ထိခိုက်မှုများ ဖြစ်စေခဲ့သော်

လည်း နောက်ပိုင်းတွင် ကုန်ထုတ်လုပ်ရေးကဏ္ဍနှင့် အခြားသော စီးပွားရေးကဏ္ဍများကိုပါ ယှဉ်နှိုင်းခဲ့၏။ ဆက်လက်ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သော သက်ရောက်မှုများသည် အမေရိကန်စီးပွားရေးမှတစ်ဆင့် တစ်ကမ္ဘာလုံးသို့ ကူးစက် သွားခဲ့သည်။ ထိုအခြေအနေများ၌ အမေရိကန်ဗဟိုဘဏ် သည် အတိုးနှုန်းလျှော့ချခြင်း၊ ယခင် ငွေထုတ်မချေးခဲ့သော ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဘဏ်ကြီးများ ငွေကြေးအမြောက်အမြား ထုတ်ချေးခြင်းတို့ဖြင့် အပူတပြင်းကြီးစားအားထုတ်ခဲ့သည်။ သို့သော် စီးပွားရေးကို ပြန်လည်ကျားကန်နိုင်ရေးအတွက် မစွမ်းဆောင်နိုင်ခဲ့ပေ။ အခြေအနေများသည် နောက်ပိုင်း ကာလများ၌ အမေရိကန်စီးပွားရေးအဆောက်အအုံအတွင်း ဈေးနှုန်းများ၊ ထုတ်လုပ်မှုနှုန်းနှင့် ထုတ်လုပ်မှုတို့ ကျဆင်း သည့် အခြေအနေများဆီသို့ ဦးတည်သွားခဲ့သည်။

အဆိုပါ အမေရိကန်ဘဏ္ဍာရေး အကျပ်အတည်းတွင် အမေရိကန်ဗဟိုဘဏ်အနေဖြင့် စီးပွားရေးအဆောက်အအုံ

ဒီဖလေးရှင်းသည် စီးပွားရေးအဆောက်အအုံကို ပို၍ ဘေးအန္တရာယ်ဖြစ်စေ၏။ လူတိုင်းကို အဖိစီးဆုံးစီးပွားရေး ဝေဒနာရလာစေ၏။ ဒီဖလေးရှင်းကြောင့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင် များအတွက် ဆုံးရှုံးနိုင်ခြေများ ပိုမိုရှိလာပြီး ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများ လျှော့ချခြင်း (သို့မဟုတ်) ရပ်ဆိုင်းခြင်းများ ကြုံတွေ့လာရနိုင်သည်။ စိတ်ပိုင်းဆိုင်ရာ ထိခိုက်မှုများပါ ဖြစ်လာစေနိုင်

အတွင်း လုံလောက်သော ငွေကြေးပမာဏ တိုးမြှင့်ထည့်သွင်းမှု မလုပ်နိုင်ခဲ့ဟု ဆိုကြသည်။ အကျိုးဆက်ကား ၂၀၀၈ ခုနှစ် ဒုတိယနှစ်ဝက်ကာလ၌ ရင်ဆိုင်နေရဆဲ ဘဏ္ဍာရေး အကျပ်အတည်း ပို၍ဆိုးရွားလာခြင်းဖြစ်သည်။ ဒေါ်လာ ငွေတန်ဖိုးကျဆင်းမှုကြောင့် ငွေကြေးချေးငှားထားသူတို့ အကြွေးပြန်လည်ပေးဆပ်ရန် ယခင်ကထက် ပိုမိုခက်ခဲ လာစေခဲ့၏။ ကုန်ထုတ်လုပ်မှုလုပ်ငန်းများ၊ ကုမ္ပဏီများသည် ထုတ်ကုန်များ ဈေးလျှော့ရောင်းချခြင်း၊ လုပ်သားများ လုပ်ခလစာများ လျှော့ချခြင်းနှင့် အလုပ်သမားများ ထုတ်ပစ်ခြင်းတို့ကို ပြုလုပ်လာခဲ့ကြသည်။ ဒီဖလေးရှင်း နောက်ဆက်တွဲ ကျပ်တည်းမှု၏ အကျိုးဆက်များကို တသီတတန်းကြီး ခံစားလိုက်ကြရသည်။ ၂၀၀၈ ခုနှစ်လယ် အလွန် ကာလများတွင် ဈေးနှုန်းများကျဆင်းမှုဒဏ် ပြန်လည်သက်သာလာသည်ဟုဆိုသည့်တိုင် အကျပ်အတည်း ဝေဒနာ အရှိန်မပျက် ရှိနေသေးသည်ကို တွေ့ခဲ့ကြရသည်။ အလုပ်လက်မဲ့ အခြေအနေများစွာမှလည်း ဒီဖလေးရှင်း၏ မြင်သာသော ဒဏ်ရာများအဖြစ် ကျန်ခဲ့သည်။

ဒီဖလေးရှင်းကုစားမှု

ဘောဂဗေဒပညာရှင်များကြားတွင်မူ ဒီဖလေးရှင်း ဖြစ်ပေါ်မှုကို လျော့ပါးသွားစေရန် ငွေကြေးပေါ်လစီကို ကိုင်တွယ်အသုံးပြုမှုနှင့်ပတ်သက်၍ အချေအတင် ဆွေးနွေးမှု များစွာရှိခဲ့သည်။ သို့သော် ဆွေးနွေးမှုများ အားလုံး၏ နောက်ဆုံးဦးတည်ချက်မှာ စီးပွားရေးအဆောက် အအုံထဲတွင် ငွေကြေးလည်ပတ်လှုပ်ရှားမှု အားကောင်း လာစေရေးဖြစ်သည်။ ဘဏ္ဍာရေးပေါ်လစီ ကိရိယာအနေဖြင့် အခွန်အကောက်များ လျှော့ချပေးခြင်းနှင့် အစိုးရ၏ အသုံးစရိတ်များ တိုးမြှင့်သုံးစွဲခြင်းတို့ဖြင့်လည်းကောင်း၊

ငွေကြေးပေါ်လစီကိရိယာအနေဖြင့် ဗဟိုဘဏ်၏ အတိုးနှုန်း လျှော့ချခြင်း၊ ဗဟိုဘဏ်ကငွေကြေးအသစ်များ ရိုက်နှိုက်၍ ဈေးကွက်ထဲရှိ အာမခံဘဏ္ဍာရေး၊ ငွေကြေးစာချုပ်များ ဝင်ရောက်ဝယ်ယူခြင်းဖြင့် စီးပွားရေးအဆောက်အအုံထဲသို့ ငွေကြေးပမာဏ ထပ်မံဖြည့်သွင်းပေးခြင်းဖြင့်လည်းကောင်း ဒီဖလေးရှင်းဆိုးကျိုး သက်သာစေရေးလုပ်ဆောင်နိုင်မည့် နည်းလမ်းများကို စဉ်းစားတတ်ကြသည်။ အခြားသော နိုင်ငံများ ကြုံတွေ့နေရခြင်းကြောင့် အခြေအနေများ သည်လည်း အထောက်အကူပြုနိုင်သဖြင့် လေ့လာသုံးသပ် ကြည့်ရန်လိုသည်။

သုတေသီများ၊ ပညာရှင်များ၏ ကြိုတင်သုံးသပ် အကြံပြုချက်များအပြင် စီးပွားရေးအဆောက်အအုံထဲရှိ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များနှင့် စားသုံးသူတို့၏ ထင်ကြေးများ၊ အနာဂတ်မျှော်လင့်ချက်များကိုလည်း နားစွင့်ထားရန် လိုသည်။ အင်ဖလေးရှင်းကဏ္ဍကြီးမားသော ဖွံ့ဖြိုးဆဲနိုင်ငံများ၊

ထုတ်ချေးခြင်းတို့လည်း ဖြစ်နိုင်သည်။ ထိုအခြေအနေ များ၏ သက်ရောက်မှုအကျိုးဆက်များကြောင့် စီးပွားရေး အဆောက်အအုံအတွင်း ငွေကြေးအရင်းအမြစ်များ ခန်းခြောက်လာနိုင်ခြင်း၊ ငွေကြေးစီးဆင်းမှုပမာဏ နည်းပါးလာခြင်းတို့ ဖြစ်ပေါ်လာကာ စားသုံးသူများ၏ အိတ်ကပ်များထဲ၌ ငွေကြေးနည်းပါးလာနိုင်သကဲ့သို့ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ၏ ဖွံ့ဖြိုးမှုအလားအလာများကို ထိခိုက်နိုင်ခြေများလည်း ရှိလာနိုင်သည်ကို ဗဟိုဘဏ်နှင့် အတူ ဘဏ္ဍာရေးအာဏာပိုင်များက ကောင်းစွာသဘော ပေါက်ရန် လိုအပ်သည်။ ထို့ကြောင့် အမေရိကန်ဗဟိုဘဏ် ဥက္ကဋ္ဌဖြစ်ခဲ့သူ ဘန်ဘာနန်ကိုက ဒီဖလေးရှင်းပြဿနာ ဖြေရှင်းရေးပေါ်လစီများ၏ ထိရောက်မှုအတွက် ငွေကြေး အာဏာပိုင် (ဗဟိုဘဏ်) နှင့် ဘဏ္ဍာရေးအာဏာပိုင်များ အကြား ပူးပေါင်းလုပ်ကိုင်နိုင်မှုသည် အရေးကြီးကြောင်း ၎င်းတာဝန်ယူခဲ့စဉ် အချိန်ကာလကလည်း ထောက်ပြ ပြောဆိုခဲ့ဖူးသည်။

အင်ဖလေးရှင်းကို မျှော်လေသလား

ဒီဖလေးရှင်းသည်ဆိုး၏။ အင်ဖလေးရှင်းသည် ဒီဖလေးရှင်းလောက် အထိမနာဟု သာမန်အားဖြင့် ယူဆ နိုင်၏။ သို့သော် မြင့်မားသော ငွေဖောင်းပွမှုနှုန်း (အင်ဖလေး ရှင်းနှုန်း) သည်လည်း အားလုံးအတွက် အန္တရာယ်ဖြစ်စေ၍ မည်သူမျှ လက်ခံနိုင်ကြမည်မဟုတ်။ သင့်တင့်သည့် အင်ဖလေးရှင်း၊ တစ်နည်းအားဖြင့် ပျော့ပျောင်းသော အင်ဖလေးရှင်း (mild inflation) အခြေအနေမှာမူ စီးပွားရေး အဆောက်အအုံတစ်ခုအတွက် အကောင်းဆုံးအခြေအနေဟု ဆိုရမည်။ ပျော့ပျောင်းသော အင်ဖလေးရှင်းဆိုသည်မှာ အနည်းငယ်သော အင်ဖလေးရှင်းကိုဆိုလိုပြီး ငွေကြေး ဖောင်းပွမှုနှုန်း နှစ်ရာခိုင်နှုန်း (သို့မဟုတ်) သုံးရာခိုင်နှုန်း ဝန်းကျင် အခြေအနေမျိုး ဖြစ်သည်။ သင့်တင့်သော အင်ဖလေးရှင်းနှုန်းကြောင့် ဈေးနှုန်းများတက်နေခြင်း သည် စားသုံးသူတို့အတွက် အနည်းငယ်မျှနှစ်သက်စရာ မကောင်းသော်လည်း ထုတ်လုပ်သူများစီးပွားရေးလုပ်ငန်း ရှင်များအတွက် အလွန်ဆွဲဆောင်မှုကောင်းသော မက်လုံး ဖြစ်စေသည်။ ထိုအခြေအနေမျိုး၌ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု၊ ထုတ်လုပ်မှုအခြေအနေတို့ တိုးချဲ့လာနိုင်သည်။ လုပ်ငန်းများ ဖွံ့ထွားလာနိုင်သည်။ ထိုသို့ ဒီဖလေးရှင်းနှင့် အင်ဖလေးရှင်းတို့၏ အခြေအနေကို ရှုထောင့်မျိုးစုံမှ သဘောပေါက်နားလည်လွယ်မှုသည်လည်း ဒီဖလေးရှင်း စီးပွားရေးသောကကို ကုစားမည့် ပေါ်လစီသမားများ အတွက် များစွာအထောက်အကူဖြစ်စေသည်ဟု ဆိုရမည်။

ဒီဖလေးရှင်း၏ အကျိုးဆက်ဝေဒနာ

ဒီဖလေးရှင်းသည် စီးပွားရေးအဆောက်အအုံကို ပို၍ ဘေးအန္တရာယ်ဖြစ်စေ၏။ လူတိုင်းကို အဖိစီးဆုံး စီးပွားရေးဝေဒနာ ရလာစေ၏။ ဒီဖလေးရှင်းကြောင့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များအတွက် ဆုံးရှုံးနိုင်ခြေများ ပိုမိုရှိလာပြီး ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများ လျှော့ချခြင်း (သို့မဟုတ်) ရပ်ဆိုင်းခြင်းများ ကြုံတွေ့လာရနိုင်သည်။ စိတ်ပိုင်းဆိုင်ရာ ထိခိုက်မှုများပါ ဖြစ်လာစေနိုင်၏။ နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံအနေဖြင့် ဆိုပါက စီးပွားရေးအဆောက်အအုံထဲရှိ အဓိကစီးပွားရေး လုပ်ဆောင်ချက်များဖြစ်သည့် ထုတ်လုပ်ခြင်း၊ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံ ခြင်းတို့ကိုလည်းကောင်း၊ ထိုမှတစ်ဆင့် ကူးသန်း ရောင်းဝယ်မှု စားသုံးမှုနှင့် စုဆောင်းမှုတို့ကိုလည်းကောင်း တစ်ဆင့်ပြီးတစ်ဆင့် ဆက်စပ်ထိခိုက်လာနိုင်ပေသည်။ ဒီဖလေးရှင်းကို ကိုင်တွယ်ဖြေရှင်းနိုင်မှု မရှိခဲ့ပါလျှင် ပိုမိုပြင်းထန်သည့် စီးပွားရေးအကျပ်အတည်းအဖြစ် ကြုံတွေ့လာရနိုင်ပေသည်။ ။

ကျောပုံးမှ

ယခုလ ၁ ရက်မှစ၍ စစ်ဆေးမှုများ တင်းတင်းကျပ်ကျပ် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ ကြောင်း သိရသည်။ "ကျွန်တော်တို့ နိုဝင်ဘာ ၁ ရက်နေ့ကစ၍ ယာဉ်လိုက်ခွင့်ကတ်ပြားပါရှိ ခြင်း၊ မပါရှိခြင်းကိုလည်း YBS ကုမ္ပဏီတွေအား စည်းကမ်းကြပ်မတ်ဖို့ မှာကြား ထားပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ရဲ့ စည်းကမ်းထိန်းသိမ်းရေးအဖွဲ့တွေကလည်း စစ်ဆေးမှုတွေ ပြုလုပ်လျက်ရှိပါတယ်" ဟု ၎င်းက ဆက်လက်ပြောသည်။ ထို့ပြင် ခရီးသည်များအနေဖြင့်လည်း စည်းကမ်းဖောက်ဖျက်သည့်ယာဉ်များ တွေ့ရှိပါက စည်းကမ်းထိန်းသိမ်းရေးအဖွဲ့၏ Viber ဖုန်းနံပါတ်များဖြစ်သော

၀၉- ၄၄၈၁၄၇၄၉၊ ၀၉- ၄၄၈၁၄၇၁၅၊ ၀၉- ၄၄၈၁၄၇၁၅ တို့ကို ဝီဒီယို၊ ဓာတ်ပုံ အချက်အလက်များပေးပို့၍ တိုင်ကြားနိုင်ကြောင်း ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး သယ်ယူပို့ဆောင်ရေး ကြီးကြပ်ကွပ်ကဲမှု အာဏာပိုင်အဖွဲ့ (VRTA) ထံမှ သိရသည်။ ပိုမိုလွယ်ကူမြန်ဆန်လာမည့် အဆိုပါ Smart Card တွင် YBS ယာဉ်မောင်း၏ အချက်အလက်များ ပါဝင် သည့်အတွက် YBS ယာဉ်လိုင်းများ၌ မောင်းနှင်သည့် မည်သည့်ယာဉ်မောင်းမဆို ၎င်းတို့၏ အချက်အလက်များ YRTA တွင်ရှိကြောင်း၊ ထိုသို့ YRTA တွင် အချက် အလက်များရှိခြင်းအားဖြင့် ယာဉ်မောင်းများနှင့်ပတ်သက်၍ တိုင်ကြားသည့် ကိစ္စများ၊ ယာဉ်လိုင်းများမှ ယာဉ်မောင်းများကို ထုတ်ပယ်သည့်ကိစ္စရပ်များကို

စိစစ်ဆောင်ရွက်သည့်အခါ ပိုမိုလွယ်ကူမြန်ဆန်လာမည်ဖြစ်ကြောင်း ၎င်းက ထပ်မံပြောသည်။

လွယ်လင့်တကူ ရှာဖွေနိုင်မည်

ထိုသို့ Smart Card စနစ်ကို စီစဉ်ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့် YRTA ကလည်း ယာဉ်မောင်းများနှင့် ထိတွေ့နိုင်မည်ဖြစ်ပြီး ယာဉ်မောင်းတစ်ဦးသည် မည်သည့် ကုမ္ပဏီတွင် မောင်းနှင်ခဲ့ခြင်းနှင့် မည်သည့်ကုမ္ပဏီသို့ ပြောင်းရွှေ့တာဝန် ထမ်းဆောင်ခြင်းတို့အပြင် ၎င်းတို့အလုပ်လုပ်သည့် သက်တမ်းများကိုပါ လွယ်လင့်တကူ ရှာဖွေနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးသိန်းဆွေ ပျဉ်းမနားမြို့နယ်အတွင်း ကြားဖြတ်လူဦးရေသန်းခေါင်စာရင်း ကွင်းဆင်းကောက်ယူနေမှု ကြည့်ရှုအားပေး

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၂၁
 ကြားဖြတ်လူဦးရေသန်းခေါင်စာရင်းကောက်ယူရေး ဗဟိုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ အလုပ်သမား၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးသိန်းဆွေသည် တာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ နိုဝင်ဘာ ၁၉ ရက် မွန်းလွဲပိုင်းက နေပြည်တော်ကောင်စီနယ်မြေ ပျဉ်းမနားမြို့နယ် ရွာကောက်ရပ်ကွက်သို့ ရောက်ရှိပြီး ကောက်ကွက်အမှတ် (၂၉)အတွင်း ကြားဖြတ်လူဦးရေ သန်းခေါင်စာရင်း၊ စာရင်းစစ်၊ စာရင်းကောက်များက ဒေသခံပြည်သူများအား လူဦးရေသန်းခေါင်စာရင်းဆိုင်ရာ မေးခွန်းများ မေးမြန်းကောက်ယူနေမှုကို ကြည့်ရှုအားပေး သည်။

ကြည့်ရှုအားပေး

ရှေးဦးစွာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် ရွာကောက် ရပ်ကွက် ကောက်ကွက်အမှတ်(၂၉) အဆောက်အဦအမှတ် (၁၂၀)၂၅ တာဝန်ရှိသူစာရင်းကောက်ကွက် အိမ်ရှင်အား သန်းခေါင် စာရင်းဆိုင်ရာမေးခွန်းများ မေးမြန်း၍ ဖြေကြားချက် များအား Mobile Tablet ဖြင့် ရေးသွင်းဆောင်ရွက်နေမှုကို ကြည့်ရှုအားပေးပြီး နိုင်ငံတော်အစိုးရ၏မူဝါဒများ ရေးဆွဲ ချမှတ်နိုင်ရေးနှင့် စီမံကိန်းများ ရေးဆွဲဆောင်ရွက်နိုင်ရေး အတွက် လိုအပ်သည့်အချက်အလက်များကို မေးမြန်းခြင်း ဖြစ်သဖြင့် မှန်ကန်စွာ ဖြေကြားပေးခြင်းဖြင့် နိုင်ငံတော် အကျိုး ဝိုင်းဝန်းသယ်ပိုးထမ်းဆောင်ခြင်း ဖြစ်ပါကြောင်း ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။

ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် အဆောက်အဦ

အမှတ် (၉၅) ၌ တာဝန်ကျစာရင်းကောက်ကွက် ကြားဖြတ် လူဦးရေသန်းခေါင်စာရင်းမေးခွန်းများ မေးမြန်းကောက်ယူ နေမှုကိုလည်းကောင်း၊ အဆောက်အဦ (၁၅၇) ၌ တာဝန်ကျ စာရင်းစစ်နှင့် စာရင်းကောက်တို့က ကြားဖြတ်သန်းခေါင် စာရင်း မေးခွန်းများ မေးမြန်းကောက်ယူနေမှုကိုလည်း ကောင်း လှည့်လည်ကြည့်ရှုအားပေးကာ ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးက တာဝန်ကျစာရင်းစစ်၊ စာရင်းကောက်များအား သတ်မှတ်မေးခွန်းများ စနစ်တကျမေးမြန်း၍ ဖြေကြားချက် များအား ဖြည့်သွင်းနိုင်ရေး၊ နိုင်ငံတော်အတွက် လိုအပ်သည့် မေးမြန်းချက်များဖြစ်သည်နှင့်အညီ မထပ်မကျန်ရေး အတွက် ဂရုပြုမေးမြန်းဆောင်ရွက်ရေးမှာကြားကာ အိမ်ရှင် ပြည်သူများအား မေးခွန်းများကို မှန်ကန်စွာ ဖြေကြားခြင်း ဖြင့် နိုင်ငံတော်အတွက် အကျိုးပြုလုပ်ငန်းစဉ်ကို တစ်တပ် တစ်အား ဝိုင်းဝန်းကူညီ ထမ်းဆောင်ရာရောက်ပါကြောင်း နှင့် ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေး၊ ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက် အထောက်အကူပြု ဆောင်ရွက်နေခြင်းဖြစ်ပါကြောင်း ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။

ဝိုင်းဝန်းပံ့ပိုး

ယင်းနောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် အထွေထွေ အုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများအား ကြားဖြတ် သန်းခေါင်စာရင်းကောက်ယူရေးလုပ်ငန်း အဆင်ပြေ အောင်မြင်စွာ ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးအတွက် ဝိုင်းဝန်းပံ့ပိုး ကူညီဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ရေး မှာကြားကာ လိုအပ်သည်များ ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးသည်။

၂၀၁၉ ခုနှစ် ကြားဖြတ်လူဦးရေသန်းခေါင်စာရင်းကို



အသုတ် လေးသုတ်ခွဲ၍ ကောက်ယူသွားမည်ဖြစ်ပြီး ယခင် ၂၀၁၄ ခုနှစ်ကကဲ့သို့ မေးခွန်းပုံစံစာရွက်ဖြင့် ကောက်ယူခြင်း မျိုးမဟုတ်ဘဲ Mobile Tablet ကိုအသုံးပြုကာ ကွန်ပျူတာ အထောက်အကူပြုလူတစ်ဦးချင်းမေးမြန်းကောက်ယူသည့် စနစ် (Computer - assisted Personal Interviewing - CAPI) စနစ်ဖြင့် ကောက်ယူသွားမည်ဖြစ်သည်။ ယခု ပထမအသုတ်အဖြစ် ကချင်ပြည်နယ်၊ ချင်းပြည်နယ်၊

နေပြည်တော်ကောင်စီနယ်မြေတို့တွင် နိုဝင်ဘာ (၁၈) ရက်မှ ဒီဇင်ဘာ ၁ ရက်အထိ ၁၄ ရက်ကြာ ကောက်ယူနေ ကြောင်း သိရသည်။ နေပြည်တော်ကောင်စီနယ်မြေတွင် ကောက်ကွက်ပေါင်း ၁၁၄ ကွက်ကောက်ယူမည်ဖြစ်ပြီး ကြားဖြတ်လူဦးရေသန်းခေါင်စာရင်းအား မေးခွန်းပေါင်း ၁၁၀ ကို မေးမြန်းကောက်ယူလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဝင်းမြတ်အေး (၁၀)ကြိမ်မြောက် အာဆီယံလူမှုဝန်ထမ်းနှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဆိုင်ရာ ဝန်ကြီးအဆင့်အစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက်



နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၂၁
 (၁၀) ကြိမ်မြောက် အာဆီယံလူမှုဝန်ထမ်းနှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဆိုင်ရာ ဝန်ကြီးအဆင့်အစည်းအဝေး ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို လာအိုပြည်သူ့ဒီမိုကရက်တစ် သမ္မတနိုင်ငံ ဗီယက်ကျွန်းမြို့ Don Chan Palace ဟိုတယ်အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ယနေ့ နံနက်ပိုင်းက ကျင်းပရာ လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည် နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဝင်းမြတ်အေး နှင့်အဖွဲ့ တက်ရောက်ကြသည်။

အစီအစဉ်များဖော်ထုတ်

ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားတွင် လာအိုပြည်သူ့ဒီမိုကရက်တစ်သမ္မတနိုင်ငံ ဒုတိယ ဝန်ကြီးချုပ် Mr. Sondy Douansdy က အမှာစကားပြောကြားရာတွင် ယနေ့ ကျင်းပသော အာဆီယံလူမှုဝန်ထမ်းဝန်ကြီးများအဆင့် အစည်းအဝေးကို ထိခိုက် လွယ်ကလေးသူငယ်များအပါအဝင် သက်ကြီးရွယ်အိုများနှင့် မသန်စွမ်းသူများ အတွက် လူမှုကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေးအစီအစဉ်များ သေချာစေရေး လိုအပ် သောမူဘောင်များ၊ လုပ်ငန်းစဉ်များ ခိုင်မာအားကောင်းစေရန် ဝန်ဆောင်မှုများကို

မခွဲခြားဘဲ မျှမျှတတ အလွယ်တကူ လက်လှမ်းမီစေရန်နှင့် လုပ်ငန်းစဉ်များ အကောင်အထည်ဖော်ရာတွင် ထိရောက်ပြီး ရေရှည်တည်တံ့စေရန်အတွက် ဆွေးနွေးကြမည်ဖြစ်ပြီး အထူးသဖြင့် အဆိုပါလုပ်ငန်းစဉ်များကို မိမိတို့နိုင်ငံ များအကြား ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရန်နှင့် မိတ်ဖက်နိုင်ငံများ၏ အကူအညီရယူနိုင် မည့် အစီအစဉ်များ ဖော်ထုတ်နိုင်ရန်အတွက် ယခုကဲ့သို့ အစည်းအဝေးများ ကျင်းပရခြင်းဖြစ်ပါကြောင်း ဆွေးနွေးပြောကြားသည်။

ထို့နောက် (၁၀)ကြိမ်မြောက် အာဆီယံလူမှုဝန်ထမ်းနှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် ရေးဆိုင်ရာ ဝန်ကြီးအဆင့်အစည်းအဝေးကို ဆက်လက်ကျင်းပရာ ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး ဒေါက်တာဝင်းမြတ်အေးက မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် လူမှုကာကွယ်စောင့် ရှောက်ရေး မဟာဗျူဟာချမှတ်ပြီး ကဏ္ဍ (၈)ရပ်ကို အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ရာတွင် ပဋိသန္ဓေတည်သည်မှ သက်ကြီးရွယ်အိုအထိ ပြည်သူ တစ်ဦးချင်းစီ၏ အခွင့်အရေးများကို ဖော်ဆောင်ပေးခြင်း၊ ကာကွယ်စောင့်ရှောက် ပေးခြင်းများကို မြန်မာနိုင်ငံ၏ ရေရှည်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးစီမံကိန်း (MSDP) နှင့် ကိုက်ညီအောင် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း၊ ယခုနှစ်သည် ကလေးသူငယ်

အခွင့်အရေးများဆိုင်ရာ ကုလသမဂ္ဂကွန်ဗင်းရှင်း နှစ်(၃၀)ပြည့်ဖြစ်ရာ ယခုနှစ် ကမ္ဘာ့ကလေးများနေ့အခမ်းအနားကို နေပြည်တော်တွင် ကျင်းပခဲ့ပြီး ပြည်နယ် နှင့် တိုင်းဒေသကြီးအသီးသီးမှ ကလေးသူငယ် ၁၀၀ ကျော်တို့၏ အသံကို လူကြီးများက နားထောင်ခဲ့ကြကာ ကလေးသူငယ်များ ပါဝင်ဆောင်ရွက်ခွင့်၏ အရေးကြီးပုံကို ပြသခဲ့ကြကြောင်း။

စွမ်းဆောင်မှုမြှင့်မားအောင် ဆောင်ရွက်

ယခုနှစ်တွင် ကလေးသူငယ်အခွင့်အရေးများဆိုင်ရာ ဥပဒေအသစ်ကို ပြဋ္ဌာန်းနိုင်ခဲ့ပြီး လက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခအတွင်းရှိ ကလေးသူငယ်များ၊ အဆိုး ရွားဆိုးပုံစံဖြင့် ခိုင်းစေခြင်းခံရသော ကလေးသူငယ်များ၊ မသန်စွမ်းကလေးသူငယ် များကို ထိရောက်စွာ ကာကွယ်စောင့်ရှောက်နိုင်ရန် ကြိုးပမ်းလျက်ရှိကြောင်း၊ ထိခိုက်လွယ်အပ်စုများတွင်ပါဝင်သော မသန်စွမ်းသူများအတွက်လည်း ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်မှုအတွက် မဟာဗျူဟာ ၂၀၂၀-၂၀၂၅ ကို ချမှတ်ဆောင်ရွက်လျက် ရှိကြောင်း၊ မသန်စွမ်းသူများ၏ အခွင့်အရေးများဆိုင်ရာ ကုလသမဂ္ဂကွန်ဗင်းရှင်း UNCRPD နှင့် ကိုက်ညီစေရန်ဖြစ်ကြောင်း၊ သက်ကြီးရွယ်အိုများအတွက် လူမှုရေး ပင်စင်ကို အသက် ၅၅ နှစ်နှင့်အထက် ရှိသူများအား လစဉ်ငွေကြေးထောက်ပံ့ ခြင်း၊ သက်ကြီးရွယ်အိုများကို မျိုးဆက်သစ်လူငယ်များက ပူးပေါင်းကူညီပံ့ပိုးမှုဖြင့် သက်ကြီးရွယ်အိုများ၏ စွမ်းဆောင်မှုမြှင့်မားအောင် ဆောင်ရွက်ပေးနေကြောင်း။

ဆွေးနွေး

အာဆီယံနိုင်ငံများက မိတ်ဖက်နိုင်ငံများနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရာတွင် မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့်လည်း အခြားအာဆီယံနိုင်ငံများနည်းတူ တရုတ်၊ ဂျပန်၊ ကိုရီးယားနိုင်ငံတို့ဖြင့် လူမှုကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေးလုပ်ငန်းများဖြစ်သော ကလေးသူငယ်ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေး၊ မသန်စွမ်းသူများ စောင့်ရှောက်ရေး နှင့် သက်ကြီးရွယ်အိုစောင့်ရှောက်ရေးလုပ်ငန်းများကို ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လျက် ရှိပါကြောင်း၊ ကိုရီးယားပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးအဖွဲ့ (KOICA)၊ ဂျပန်အပြည်ပြည် ဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးအေဂျင်စီ (JICA) တရုတ်လန်ချန်း-မဲခေါင် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး အစီအစဉ်များတွင် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါ ကြောင်း၊ ဤအစည်းအဝေးတွင် အာဆီယံနိုင်ငံများအချင်းချင်း အတူအကြံ ဖလှယ်ခြင်း၊ အာဆီယံ+၃ နိုင်ငံများ၏ ပူးပေါင်းကူညီမှုများ ပိုမိုဆောင်ရွက်ရန် ကိစ္စများကို ဆွေးနွေးကြမည်ဖြစ်၍ အာဆီယံ၏ညီညွတ်မှုနှင့် ပူးပေါင်းဆောင် ရွက်မှုဖြင့် အာဆီယံဒေသအတွင်းရှိ ထိခိုက်လွယ်အပ်စုများအတွက် ဆောင်ရွက် ပေးနိုင်ကြမည်ဖြစ်ကြောင်း ဆွေးနွေးပြောကြားသည်။

အဆိုပါအစည်းအဝေးသို့ အာဆီယံဒေသတွင်းနိုင်ငံများမှ ဝန်ကြီးများ၊ အဆင့်မြင့်အရာရှိကြီးများနှင့် အာဆီယံအတွင်းရေးမှူးချုပ်ရုံးမှ တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော် အခြေအနေ

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၂၁
 ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်မြောက်ပိုင်းတွင် တိမ်အနည်းငယ် ဖြစ်ထွန်းနေပြီး ကပ္ပလီ ပင်လယ်ပြင်နှင့် ကျန်ဘင်္ဂလား ပင်လယ်အော်တို့တွင် တိမ် အသင့်အတင့် ဖြစ်ထွန်းနေ သည်။

မိုး/ဇလ

ကုလသမဂ္ဂအတွင်းရေးမှူးချုပ်၏ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အထူးကိုယ်စားလှယ် ရန်ကုန်မြို့မှ ပြန်လည်ထွက်ခွာ

ရန်ကုန် နိုဝင်ဘာ ၂၁
 ကုလသမဂ္ဂအတွင်းရေးမှူးချုပ်၏ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာအထူးကိုယ်စားလှယ် Ms. Christine Schraner Burgener သည် ယနေ့ညပိုင်းတွင် ရန်ကုန်မြို့မှ လေကြောင်းခရီးဖြင့် ပြန်လည် ထွက်ခွာသွားသည်။

ပို့ဆောင်နှုတ်ဆက်

ကုလသမဂ္ဂအတွင်းရေးမှူးချုပ်၏ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အထူးကိုယ်စားလှယ်အား နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန မဟာဗျူဟာလေ့လာရေးနှင့် လေ့ကျင့်ရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြား ရေးမှူးချုပ် ဦးအောင်မျိုးမြင့်နှင့် တာဝန်ရှိသူများက ရန်ကုန်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ် ၌ ပို့ဆောင်နှုတ်ဆက်ကြသည်။

ကုလသမဂ္ဂအတွင်းရေးမှူးချုပ်၏ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အထူးကိုယ်စားလှယ်၏ မြန်မာ နိုင်ငံခရီးစဉ်သည် နဝမအကြိမ်မြောက် ခရီးစဉ်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်



ပြည်တွင်းရေးရာ

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဖေမြင့်နှင့်အဖွဲ့ တရုတ်နိုင်ငံ နန်နင်းမြို့ရှိ ပြတိုက်များ၊ သတင်းစာတိုက်နှင့် ရုပ်မြင်သံကြားဌာနတို့ကို ကြည့်ရှုလေ့လာ

နန်နင်း နိုဝင်ဘာ ၂၀
ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး ဒေါက်တာဖေမြင့်နှင့်အဖွဲ့သည် ယနေ့တွင် တရုတ်နိုင်ငံတောင်ပိုင်း ကွမ်ရှီးကျွန်း ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရ ဒေသ၏ မြို့တော် နန်နင်းမြို့ရှိ အမျိုး သားပြတိုက်၊ စီမံကိန်းပြတိုက်၊ သတင်းစာတိုက်နှင့် ရုပ်မြင်သံကြား ဌာနတို့သို့ သွားရောက်ကြည့်ရှုလေ့လာ ကြသည်။



ကြည့်ရှုလေ့လာ
ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့် အဖွဲ့သည် နန်နင်းပိုင်းတွင် ကွမ်ရှီးအမျိုးသား ပြတိုက်သို့ သွားရောက်ကြပြီး ခင်းကျင်း ပြသထားသည့် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးစု များ၏ သမိုင်းကြောင်းနှင့် ရိုးရာအစဉ် အလာအခမ်းအနားများ ကျင်းပမှု၊ ဝတ်စားဆင်ယင်မှုနှင့် အတူတကွ ရောနှောနေထိုင်မှုတို့ကို ကြည့်ရှု လေ့လာကြသည်။

ကွမ်ရှီးအမျိုးသားပြတိုက်မှာ ၂၀၁၈ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလတွင် အပြီး တည်ဆောက်၍ ၂၀၁၉ ခုနှစ် မေ ၁ ရက် မှစတင်ကာ အခမဲ့ ကြည့်ရှုလေ့လာရန် ဖွင့်လှစ်ပေးခဲ့သော တိုင်းရင်းသား ယဉ်ကျေးမှု သီးသန့်ပြတိုက်ဖြစ်သည်။ တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ ချစ်ခင် စည်းလုံးသင့်မြတ်ရေးနှင့် မျိုးချစ် စိတ်ဓာတ် ပျိုးထောင်ရေးအတွက် ပညာပေးစခန်းအဖြစ်လည်း ရည်ရွယ် ဖွင့်လှစ်ထားခြင်းဖြစ်သည်။ ထို့နောက် ကွမ်ရှီးစီမံကိန်းပြတိုက် သို့ သွားရောက်ကြပြီး ကွမ်ရှီးကျွန်း

ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ တည် ထောင်မှုနှင့် ၎င်းဒေသရှိ ပြည်နယ် ပြခန်းများကို ကြည့်ရှုလေ့လာကြ သည်။ ကွမ်ရှီးစီမံကိန်းပြတိုက်သည် ကွမ်ရှီးခရီးသွားလုပ်ငန်း ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးကုမ္ပဏီက တည်ထောင် ထားသည့် အများပြည်သူဆိုင်ရာ အရေးပါသောနေရာတစ်ခုဖြစ်သည်။ အသုံးပြုသူ ၂၅ သန်းကျော်ရှိ မွန်းလွဲပိုင်းတွင် ကွမ်ရှီးစည် သတင်းစာတိုက်သို့ သွားရောက် လေ့လာကြသည်။ ကွမ်ရှီး သတင်း စာတိုက်ကို ၁၉၄၉ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာ ၃

ရက်က စတင်တည်ထောင်ခဲ့ခြင်း ဖြစ်ပြီး ကွမ်ရှီးမီဒီယာအုပ်စုကုမ္ပဏီ လီမိတက်၏ စီမံခန့်ခွဲမှုဖြင့် လုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ နေ့စဉ် သတင်းစာ ငါးစောင်နှင့် စာစောင် လေးစောင် ထုတ်ဝေမှုအပြင် သတင်း ဝက်ဘ်ဆိုက် လေးခုဖြင့်လည်း ထုတ်လွှင့်လျက်ရှိပြီး စုစုပေါင်း အသုံး ပြုသူအရေအတွက်မှာ ၂၅ သန်းကျော် ရှိကြောင်း သိရသည်။ ဆက်လက်၍ ကွမ်ရှီးအသံလွှင့်နှင့် ရုပ်မြင်သံကြားထုတ်လွှင့်ဌာနကို သွားရောက်ကြပြီး ရေဒီယို ခုနစ်လိုင်၊

ရုပ်မြင်သံကြား ၁၀ လိုင်းနှင့် သတင်း ဝက်ဘ်ဆိုက်၊ မိုဘိုင်းရပ်သံတိုမှ တစ်ဆင့် သတင်းများ၊ အစီအစဉ်နှင့် အကြောင်းအရာများ ပေါင်းစပ်ထုတ် လွှင့်နေမှုကို ကြည့်ရှုလေ့လာကြသည်။ ၎င်းတွင် 5G ကွန်ရက်ဖြင့် အဆင့်မြင့် တင်တည်ဆောက်ထားပြီး သမားရိုးကျ မီဒီယာနှင့် ခေတ်သစ်မီဒီယာတို့ ပေါင်းစပ်ကာ အာဆီယံနိုင်ငံများနှင့် အပြန်အလှန် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု များ မြှင့်တင်နိုင်ရန် ကြိုးပမ်းဆောင် ရွက်လျက်ရှိသည်။ ယင်းနောက် ကွမ်ရှီးအသံလွှင့်နှင့်

ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု မြှင့်တင်ရေး၊ ကွမ်ရှီးကျွန်း ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရ ဒေသ၏ ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ဝန်ကြီး မစ္စ ဖန်ရှောင်လီ၊ ဒုတိယ ဝန်ကြီး မစ္စတာ ဂန်ရီတို့ ဦးဆောင် သောအဖွဲ့နှင့် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးကြ သည်။ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု မြှင့်တင်ရေးဆွေးနွေး တွေ့ဆုံစဉ် သမားရိုးကျအစဉ် အလာမီဒီယာနှင့် ခေတ်သစ်မီဒီယာတို့ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု နည်းပညာ အပါအဝင် သတင်းမီဒီယာကဏ္ဍ



တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးနှင့်အဖွဲ့ လေးမျက်နှာမြို့ဟောင်းဘက်ကမ်းရှိ ထူပါရုံစေတီကြီး၏ သာသနိကအဆောက်အအုံများ ကမ်းပါးပြိုကျမှုကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေး

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၂၀
ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး လျှပ်စစ်၊ စွမ်းအင်၊ စက်မှုလက်မှုနှင့် လမ်းပန်းဆက်သွယ် ရေးဝန်ကြီး ဦးဝင်းဌေးနှင့် လေးမျက်နှာမြို့နယ် အမှတ်(၁) လွှတ်တော်ကိုယ်စား လှယ် ဦးစိုးခိုင်၊ အမှတ်(၂) လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးစိုးသန်း၊ မြို့နယ်အမျိုးသား ဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးခင်ကျော်နှင့် မြစ်ကြောင်းထိန်းသိမ်း ရေးအဖွဲ့ဝင်များ တိုင်းဒေသကြီး/ခရိုင် ဌာနဆိုင်ရာများမှ တာဝန်ရှိသူများသည် ယနေ့ မွန်းလွဲပိုင်းက လေးမျက်နှာမြို့ သမိုင်းဝင် ထူပါရုံစေတီတော်သို့ သွားရောက်၍ ဘုရားကြီး၏ သာသနိကအဆောက်အအုံများ ငဝန်မြစ်ကမ်းပြို မှုကြောင့် ပျက်စီးသွားသည်များကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။

ကြည့်ရှုစစ်ဆေး
ကြည့်ရှုစစ်ဆေးရာတွင် ထူပါရုံစေတီတော်ဂေါပကဥက္ကဋ္ဌ ဦးလှိုင်အေး၊ ဂေါပကအဖွဲ့ဝင်များနှင့် ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများက ကမ်းပြိုကျနေမှုများကို လိုက်လံရှင်းလင်းပြသရာ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးက သက်ဆိုင်ရာများအား ကမ်းဆယ်လုပ်ငန်းများကို အမြန်ဆုံးအကောင်အထည်ဖော်ပြီးစီးနိုင်ရေး အတွက် မှာကြားသည်။ ထို့နောက် ငဝန်တံတား(လေးမျက်နှာ) သို့သွားရောက်ကာ တံတားခြေရင်း ကမ်းအခြေအနေများကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး လိုအပ်သည်များကို မှာကြားသည်။ သန်းဦး(လေးမျက်နှာ)

ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါက်တာထွန်းနိုင် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ စွမ်းအင်ကဏ္ဍဆိုင်ရာလုပ်ငန်းများ ကြည့်ရှုစစ်ဆေး

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၂၀
လျှပ်စစ်နှင့်စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယ ဝန်ကြီး ဒေါက်တာထွန်းနိုင်သည် ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် မှော်ဘီမြို့နယ် ရှိ မြန်မာ့ရေနံနှင့် သဘာဝဓာတ်ငွေ့ လုပ်ငန်း ဖူးကြီးပိုက်လိုင်း အခြေစိုက် စခန်းသို့ ရောက်ရှိစစ်ဆေးသည်။ ရှင်းလင်းတင်ပြ

ရှေးဦးစွာ အင်ဂျင်နီယာချုပ် (ပိုက်လိုင်း) က နိုင်ငံအတွင်းရှိ မြန်မာ့ ရေနံနှင့် သဘာဝဓာတ်ငွေ့လုပ်ငန်းမှ တည်ဆောက်ထားသော ပိုက်လိုင်း ကွန်ရက် အခြေအနေနှင့် ဖူးကြီး ပိုက်လိုင်းကြီးကြပ်ရေးအင်ဂျင်နီယာ က ဖူးကြီးပိုက်လိုင်းအခြေစိုက်စခန်း မှ ၂၀၁၈-၂၀၁၉ ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် ဆောင်ရွက်ခဲ့သည့် ပိုက်လိုင်းစီမံကိန်း၊ ၂၀၁၉-၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်မည့် ပိုက်လိုင်း စီမံကိန်းများနှင့် လူမှုရေးတာဝန်သိ မှု(CSR) လုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်မည့် အခြေအနေတို့ကို ရှင်းလင်းတင်ပြ ကြရာ မြန်မာ့ရေနံနှင့် သဘာဝ ဓာတ်ငွေ့လုပ်ငန်း ဦးဆောင်ညွှန်ကြား ရေးမှူး ဦးမျိုးမြင့်ဦးက ဖြည့်စွက် ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။ တင်ပြမှုများ အပေါ် ဒုတိယဝန်ကြီးက လိုအပ်သည် များကို ဖြည့်စွက်မှာကြားသည်။ ဖူးကြီးပိုက်လိုင်းအခြေစိုက်စခန်း သည် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး မှော်ဘီ မြို့နယ် ဖူးကြီးကျေးရွာအနီးတွင် တည်ရှိပြီး ယခင်က မင်းဘူးမြို့နယ်ရှိ



မန်းရေနံမြေနှင့် ထောက်ရှာပင် ရေနံ မြေများမှထွက်ရှိသော ရေနံစိမ်းများကို သန်လျင်ရေနံချက်စက်ရုံသို့ ပိုက်လိုင်း ဖြင့် ပို့လွှတ်ရာတွင် ကြားစခန်းအဖြစ် ဆောင်ရွက်ခြင်းနှင့် ပိုက်လိုင်းများ ပြုပြင်ထိန်းသိမ်းရေး လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရန်အတွက် တည်ဆောက် ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး ယခုအခါတွင် အောက် မြန်မာပြည်သဘာဝဓာတ်ငွေ့ပိုက်လိုင်း ထိန်းသိမ်းပြုပြင်ခြင်းလုပ်ငန်းများကို အဓိက ဆောင်ရွက်နေသည့် အခြေစိုက်စခန်းဖြစ်သည်။ အဆိုပါ အခြေစိုက်စခန်း၏ ကြီးကြပ်မှုအောက်တွင် ရွှေပြည်သာ စခန်း(ရန်ကုန်)၊ ဒေးဒရဲစခန်း၊ သနပွင် စခန်း၊ မော်လမြိုင်စခန်း၊ သံဖြူဇရပ် စခန်းနှင့် ရေးစခန်းများရှိပြီး ၂၀ လက်မ

ရန်ကုန်ပိုက်လိုင်း ၃၃၁ မိုင်နှင့် ၂၄ လက်မ ဒေါ်ငြိမ်း-ရွာမ ပိုက်လိုင်း ၈၆ မိုင် အပါအဝင် စုစုပေါင်း ၉၈၁ မိုင် ထိန်းသိမ်းပြုပြင်ခြင်းလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ လှည့်လည်ကြည့်ရှု ထို့နောက် ဒုတိယဝန်ကြီးနှင့်အဖွဲ့ သည် မှော်ဘီမြို့နယ်ရှိ မြန်မာ့ရေနံ ဓာတုဗေဒလုပ်ငန်း အမှတ်(၄) ဓာတ်မြေဩဇာစက်ရုံ(မြောင်းတကာ) သို့ ရောက်ရှိပြီး စက်ရုံအတွင်းရှိ Central Control Room တွင် Distributed Control System (DCS) စနစ်ဖြင့် ထိန်းချုပ်လည်ပတ်နေမှု၊ ယူရီးယားဖြန့်ဖြူးရေးဌာနတွင် ယူရီး ယားဓာတ်မြေဩဇာများ ထုတ်လုပ် ဖြန့်ဖြူးနေမှုတို့ကို လှည့်လည်ကြည့်ရှု စစ်ဆေးသည်။

အမှတ်(၄) ဓာတ်မြေဩဇာစက်ရုံ (မြောင်းတကာ)သည် ရန်ကုန်တိုင်း ဒေသကြီး မှော်ဘီမြို့နယ် မြောင်းတကာကျေးရွာတွင် တည်ရှိ ကာ ၂၀၁၀ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာ ၅ ရက်တွင် စတင်လည်ပတ်ခဲ့ပြီး အဖျောက်နှင့် ပညောင်တန်း သဘာဝဓာတ်ငွေ့မြေမှ ထွက်ရှိသော သဘာဝဓာတ်ငွေ့ကို အသုံးပြု၍ တစ်နေ့လျှင် ယူရီးယား ဓာတ်မြေဩဇာတန် ၃၅၀ မှ ၄၀၀ ခန့် ထုတ်လုပ်၍ တင်ဒါစနစ်ဖြင့် ဖြန့်ဖြူး ရောင်းချလျက်ရှိသည်။ ယခုအခါ အဆိုပါစက်ရုံအနေဖြင့် စိုက်ပျိုးရေး ကဏ္ဍတွင် လိုအပ်လျက်ရှိသော ယူရီးယားဓာတ်မြေဩဇာများကို ပိုမို တိုးတက်ထုတ်လုပ်နိုင်ရေး စီမံဆောင် ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

ပြန်ကြားရေးနှင့်ပြည်သူ့ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ၊ အခြေခံပညာဦးစီးဌာနနှင့် ရန်ကုန်အစောပိုင်းခရိုင် စီမံခန့်ခွဲမှုဌာနချုပ်မှ ပူးပေါင်းစီစဉ်ကျင်းပသော

ကလေးစာပေပွဲတော်

စာအုပ်စာပေပြပွဲနှင့် စာအုပ်ဈေးကောင်းပွဲ
(ရန်ကုန်အစောပိုင်းခရိုင်)

၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ(၂၃၊၂၄)ရက်၊ (စနေ၊ တနင်္ဂနွေ)နေ့၊ နံနက် ၉ နာရီမှ ညနေ ၅ နာရီထိ မည်သူမဆို ပါဝင်ဆင်နွှဲနိုင်ပါသည်။

အမှတ်(၂)အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း၊ သင်္ဃန်းကျွန်းမြို့နယ်။

ဧကဝတ်တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့၏ စီစဉ်မှုဖြင့် ပြန်ကြားရေးနှင့်ပြည်သူ့ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ၊ အခြေခံပညာဦးစီးဌာနနှင့် မြို့နယ်စီမံခန့်ခွဲမှုဌာနချုပ်မှ ပူးပေါင်းစီစဉ်ကျင်းပသော

ကလေးစာပေပွဲတော်

စာအုပ်စာပေပြပွဲ နှင့် စာအုပ်ဈေးကောင်းပွဲ
(သာပေါင်းမြို့)

၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ (၂၉၊၃၀)ရက်၊(သောကြာ ၊ စနေ)နေ့၊နံနက်(၉)နာရီမှညနေ(၅)နာရီအထိ မည်သူမဆိုပါဝင်ဆင်နွှဲနိုင်ပါသည်။

သော်ကခန်းမ ၊ အ.ထ.က ၊ သာပေါင်းမြို့။

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးအုန်းဝင်း သတ္တုတူးဖော်ရေးလုပ်ငန်းများ ကွင်းဆင်းစစ်ဆေး

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၂၁

သယံဇာတနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးအုန်းဝင်းသည် ယနေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် တာချီလိတ်မြို့နယ် မိုင်းကိုးကျေးရွာအုပ်စု ဟကြားဒေသရှိ ရွှေဖြူကောင်းကင်နန်းတော် သတ္တုတူးဖော်ရေးကုမ္ပဏီနှင့် အားရဒေသရှိ စိုင်းလောင်ဟိန်း သတ္တုတူးဖော်ရေးကုမ္ပဏီလီမိတက်တို့၏ မဂ္ဂနီးစ်ဒိုင်အောက်ဆိုက် အသေးစားသတ္တုတူးဖော်ရေးလုပ်ကွက်မှ အလတ်စား သတ္တုတူးဖော်ရေးသို့ ပြောင်းလဲမည့် လုပ်ကွက်များအတွင်း ဘူမိဗေဒနှင့် ဓာတ်သတ္တုစမ်းသပ်တိုင်းတာရှာဖွေရေး လုပ်ငန်းတွေ့ရှိချက်များအရ သတ္တုသိုက်ဖြစ်ထွန်းတည်ရှိမှု၊ ပျမ်းမျှသတ္တုသားပါဝင်မှု ပတ်ဝန်းကျင်စီမံခန့်ခွဲမှု အစီအစဉ် ရေးဆွဲဆောင်ရွက်မှုများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးကြည့်ရှုသည်။

ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့်အဖွဲ့သည် ဝဏ္ဏသိန်းသန်းသတ္တုထုတ်လုပ်မှုကုမ္ပဏီ၏ သတ္တုလုပ်ကွက် ယာယီရှင်းလင်းဆောင်သို့ ရောက်ရှိပြီး ဘူမိဗေဒနှင့်ဓာတ် သတ္တုဖြစ်ထွန်းမှုအဆင့်(၂) အစီရင်ခံစာများအား စစ်ဆေးကြည့်ရှုသည်။

ယင်းနောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့်အဖွဲ့သည် တာချီလိတ်မြို့နယ် ဝမ်းလုံးကျေးရွာအုပ်စု လွယ်စတုံကျေးရွာအနီးရှိ တင်မြင့်ရီကုမ္ပဏီပိုင် သစ်စက်ဝင်းသိုလှောင်ရုံအတွင်းရှိ (မြန်မာ-ထိုင်း) နှစ်နိုင်ငံချစ်ကြည်ရေးတံတားဂိတ်မှ ဖြတ်ကျော်၍ ထိုင်းနိုင်ငံသို့ ပထမအကြိမ်တင်ပို့မည့် ကျွန်းခွဲသား ၁၉၈ ဒသမ ၉၈၃၆ တန်အား စစ်ဆေးရာ နယ်စပ်စစ်ဆေးရေးအဖွဲ့ဝင်များက လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှုအဆင့်



ဆင့်အား အသေးစိတ်ရှင်းလင်းတင်ပြပြီး ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ထိုင်းနိုင်ငံသို့တင်ပို့မည့် ကျွန်းခွဲသားများအား ခွင့်ပြုမိန့် အထောက်အထားစာရွက်စာတမ်းများ၊ စိစစ်အတည်ပြုလက်မှတ်များနှင့်အတူ တိုက်ဆိုင်စစ်ဆေးသည်။ ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့်အဖွဲ့သည် သစ်စက်ဝင်းသိုလှောင်ရုံအတွင်း ရှမ်းပြည်နယ်(အရှေ့ပိုင်း) ကျိုင်းတုံခရိုင်အတွင်းရှိ ဌာနဆိုင်ရာများမှ တာဝန်ရှိသူများ

နှင့်တွေ့ဆုံ၍ ထိုင်း-မြန်မာ နှစ်နိုင်ငံနယ်စပ်ဖြတ်ကျော် မြို့မီးခိုးငွေပြသနာ ကြိုတင်ကာကွယ်အသိပေးဟောပြောခြင်း၊ လေထုသန့်စင်မှုအရည်အသွေး စနစ်တကျတိုင်းတာမှတ်တမ်းတင်ရေးများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ လိုအပ်သည်များအား ဆွေးနွေးမှာကြားသည်။

ယင်းနောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့်အဖွဲ့သည် တင်မြင့်ရီကုမ္ပဏီမှ တာချီလိတ်မြို့(မြန်မာ-ထိုင်း) ချစ်ကြည်

ရေးတံတားအမှတ်(၂)မှတစ်ဆင့် ထိုင်းနိုင်ငံသို့ ကျွန်းခွဲသားများတင်ပို့မည့် မော်တော်ယာဉ်များ နယ်စပ်စစ်ဆေးရေးဂိတ်ဖြတ်ကျော်ရန် စစ်ဆေးဆောင်ရွက်နေမှုများကို ကြည့်ရှုသည်။

မွန်းလွဲပိုင်းတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့်အဖွဲ့သည် တာချီလိတ်မြို့နယ် မယ်ခေါင်ရပ်ကွက်ရှိ တာချီလိတ်ခရိုင်ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးဦးစီးဌာနရုံးကို စစ်ဆေးရာ တာဝန်ရှိသူများက ခရိုင်ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးဦးစီးဌာနရုံး စတင်ဖွင့်လှစ်နိုင်မှု၊ ခရိုင်အတွင်း ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးကဏ္ဍ ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးမှုများအား ရှင်းလင်းတင်ပြခဲ့ရာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက သတ္တုတူးဖော်ရေးလုပ်ငန်းများမှ စွန့်ပစ်မြေစာများ မြစ်/ချောင်းများအတွင်းသို့ ဝင်ရောက်ခြင်းမရှိစေရေး စနစ်တကျ စောင့်ကြည့်စစ်ဆေးရန် မှာကြားသည်။

ထို့နောက် တာချီလိတ်ခရိုင် ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးဦးစီးဌာနမှ ဝန်ထမ်းများနှင့်တွေ့ဆုံပြီး ခရိုင်ရုံးအတွင်း တပ်ဆင်တိုင်းတာလျက်ရှိသည့် EPAS Haze Scanner လေထုအရည်အသွေးတိုင်းတာစက်အား ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။

ယင်းနောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့် အဖွဲ့သည် တာချီလိတ်မြို့နယ် သစ်တောဦးစီးဌာန ဟောင်လိပ်သစ်တော ပျိုးဥယျာဉ်အတွင်း တရားမဝင်ဖမ်းဆီးသစ်များ စုပုံထားရှိမှု၊ မြန်မာ့သစ်လုပ်ငန်းသို့ လွှဲပြောင်းပြီးစီးမှုနှင့် လုပ်ပုံထိုင်လေလံအောင်ပြီး သစ်ပုံများအား ကြည့်ရှုစစ်ဆေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးအောင်လှထွန်း ထိုင်းသတင်းမီဒီယာကောင်စီဥက္ကဋ္ဌနှင့်အဖွဲ့အား လက်ခံတွေ့ဆုံ

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၂၁

ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးအောင်လှထွန်းသည် ထိုင်းသတင်းမီဒီယာကောင်စီ (National Press Council of Thailand -NPCT)ဥက္ကဋ္ဌ Mr. Chavarong Limpattamapanee ဦးဆောင်သော အဖွဲ့အား ယနေ့ နံနက် ၁၀ နာရီတွင် ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ဧည့်ခန်းမ၌ လက်ခံတွေ့ဆုံသည်။

တွေ့ဆုံစဉ် လက်ရှိမြန်မာ့မီဒီယာကဏ္ဍတွင် ရင်ဆိုင်နေရသည့် စိန်ခေါ်မှုများ၊ ခေတ်ရေစီးကြောင်းနှင့် နည်းပညာတိုးတက်လာမှုအရ တစ်ကမ္ဘာလုံး အတိုင်းအတာဖြင့် ပြောင်းလဲလာသည့် မီဒီယာအခင်းအကျင်း၊ စာနယ်ဇင်းသမားများ၏ ကျွမ်းကျင်မှုနှင့် ကျင့်ဝတ်ပိုင်းဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များတွင် သင်တန်းများ ပို့ချပေးနိုင်ရေး ပူးပေါင်း



ဆောင်ရွက်ရန်နှင့် ထိုင်းနိုင်ငံရှိ မီဒီယာကဏ္ဍအခြေအနေများနှင့်ပတ်သက်၍ ရင်းနှီးပွင့်လင်းစွာ ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။ သတင်းစဉ်

ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးအောင်လှထွန်း ထိုင်းသတင်းမီဒီယာကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ Mr. Chavarong Limpattamapanee ဦးဆောင်သောအဖွဲ့အား ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ဧည့်ခန်းမ၌ လက်ခံတွေ့ဆုံစဉ်။

ခေါင်လန်ဖူးမြို့နယ်၌ ပထမအကြိမ် ရဝမ်လူငယ်ညီလာခံ ကျင်းပ

ခေါင်လန်ဖူး နိုဝင်ဘာ ၂၁

ကချင်ပြည်နယ် ပူတာအိုခရိုင် ခေါင်လန်ဖူးမြို့နယ် ရဝမ်စာပေနှင့် ယဉ်ကျေးမှုအသင်းလက်အောက်ရှိ ရဝမ်လူငယ်အသင်းအနေဖြင့် မြို့နယ်အတွင်းရှိ လူငယ်များ အသိပညာပေးဟုတ်တရားပေးလာစေရန်ရည်ရွယ်၍ ပထမအကြိမ် ရဝမ်လူငယ်ညီလာခံကို ယနေ့တွင် မြို့တော်ခန်းမ၌ ကျင်းပခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါ လူငယ်ညီလာခံတွင် ယနေ့နံနက်ပိုင်းက ရဝမ်လူငယ်အသင်းဆိုင်ရာလုပ်ငန်းစဉ်များ၊ ရဝမ်လူမျိုးများဆင်းသက်လာပုံသမိုင်း၊ လူငယ်နှင့်အနာဂတ်၊ ပညာရေးနှင့် မျိုးချစ်စိတ်ဓာတ်၊ ငြိမ်းချမ်းစွာပြောင်းလဲခြင်း၊ လူငယ်နှင့်မူးယစ်ဆေးဝါး၊ ရွေးကောက်ပွဲဆိုင်ရာများနှင့် လူငယ်နှင့်ခေါင်းဆောင်ခေါင်းစဉ်များဖြင့် အသိပညာပေးဆွေးနွေးခဲ့ပြီး နိုဝင်ဘာ ၂၂ ရက်တွင် ဆွေးနွေးချက်များအပေါ် အပြန်အလှန်ဆွေးနွေး အကြံပြုခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ထို့အပြင် ပထမအကြိမ် ရဝမ်လူငယ်ညီလာခံ အထိမ်းအမှတ်အနေဖြင့် အားကစားပြိုင်ပွဲများ၊ ရဝမ်မနေ့အက စုပေါင်းကပြခြင်းအစီအစဉ်များ၊ မိတ်ဆုံစားပွဲ၊ ဖျော်ဖြေရေးအစီအစဉ်များနှင့် ဝတ်ပြုဆုတောင်းခြင်းအစီအစဉ်များလည်း ကျင်းပခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဖုန်ကန်(ပူတာအို)

ပြည်တွင်းရေးရာ

ပြန်တန်ဆာမြို့ သီတဂူစက္ကူဒါနဆေးရုံ၌ ခွဲစိတ်ပြီးမျက်စိဝေဒနာရှင်များအား နောက်ဆက်တွဲစမ်းသပ်စစ်ဆေးကုသခြင်း ဆောင်ရွက်

ပြန်တန်ဆာ နိုဝင်ဘာ ၂၁

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ညောင်လေးပင်မြို့နယ် ပြန်တန်ဆာမြို့ သီတဂူစက္ကူဒါန ဆေးရုံတော်ကြီး၌ သီတဂူဆရာတော်ကြီး၏ မေတ္တာတော်နှင့်ညီဝဲအဖွဲ့ဝင် ခံယူ၍ နိုဝင်ဘာ ၂၁ ရက်က (၆)ကြိမ်မြောက် မျက်စိစမ်းသပ်ကုသပေးခဲ့သော ဝေဒနာရှင်များထဲမှ ခွဲစိတ်ပြီး ဝေဒနာရှင် ၃၂၃ ဦးအား နောက်ဆက်တွဲ စမ်းသပ်စစ်ဆေးကုသခြင်းကို သီတဂူစက္ကူဒါနဆေးရုံ၌ စမ်းသပ်ကုသပေး ခဲ့သည်။

ခွဲစိတ်ပြီး မျက်စိဝေဒနာရှင်များအား နောက်ဆက်တွဲစမ်းသပ်ကြည့်ရှု စစ်ဆေးကုသပေးခြင်းကို ပြန်တန်ဆာမြို့ ဧမ္မုအေးတောရ(အင်းဝိုင်း) ဆရာတော်ကြီး ဦးဆောင်၍ မျက်စိအထူးကုဆရာဝန်ကြီး ဒေါက်တာမြအောင်၊ ပဲခူးမြို့မှ မျက်စိအထူးကုဆရာဝန် ဒေါက်တာ နန်းအိရွှေဇင်နှင့် ဒေါက်တာ မြတ်သူဇာတို့နှင့် မျက်စိကျွမ်းကျင်ပညာရှင်များက ဆောက်ရွက်ပေးခဲ့ကြ သည်။

ယခု မျက်စိကုသမှုပေးခြင်းသည် နိုဝင်ဘာ ၃ ရက်မှ ၇ ရက်အထိ ပြုလုပ်ခဲ့သည့် (၆)ကြိမ်မြောက် မျက်စိအခမဲ့စမ်းသပ်ခွဲစိတ်ကုသခြင်းတွင် ကမ္ဘာလှည့်ဆေးကုသအဖွဲ့ကြီးမှ Dr. Marcus Ang and Global Clinic members အဖွဲ့နှင့်ပူးပေါင်း၍ မျက်စိဝေဒနာရှင် ၃၃၄၀ အား စမ်းသပ်ခွဲစိတ် ကုသပေးခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး မျက်စိခွဲစိတ်ကုသဝေဒနာရှင် ၃၂၃ ဦး၊ မျက်မှန်တပ်



ဝေဒနာရှင် ၂၉၀၀ ကျော်တို့ ပါဝင်ကြောင်း သိရသည်။ ၎င်းဝေဒနာရှင်များထဲမှ ခွဲစိတ်ပြီး မျက်စိဝေဒနာရှင် ၃၀၁ ဦးအား နောက်ဆက်တွဲကုသပေးခြင်းဖြစ် သည်။

နေလင်း(ညောင်လေးပင်)

လုပ်ငန်းခွင်အတွင်းထိခိုက်မှုကြောင့် ကိုယ်လက်အင်္ဂါဆုံးရှုံးခဲ့သော

အလုပ်သမားအား နှစ်နာကြေးငွေ ဘတ် ခုနစ်သိန်းကျော်ရရှိအောင် ကူညီဆောင်ရွက်ပေးခဲ့

ဘန်ကောက် နိုဝင်ဘာ ၂၁

ထိုင်းနိုင်ငံတောင်ပိုင်း နာနတ်သီးစက်ရုံတွင် လုပ်ကိုင်နေသည့် မြန်မာအလုပ်သမား အမျိုးသမီး တစ်ဦးမှာ လုပ်ငန်းခွင်အတွင်း ထိခိုက်မှုကြောင့် ကိုယ်လက်အင်္ဂါဆုံးရှုံးခဲ့သည့်အတွက်အလုပ်သမား အား နှစ်နာကြေးငွေရရှိရန် MOEAF (Thai) Call Centre မှ ကူညီဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။

ထိုင်းနိုင်ငံတောင်ပိုင်း ဆန်လွယ်ရော နာနတ်သီးစက်ရုံတွင် အလုပ်လုပ်ကိုင်နေသည့် မမာန္တေသည် ၂၀၁၇ ခုနှစ် ဧပြီလတွင် စက်ရုံအတွင်း အလုပ်လုပ်ကိုင်နေရာမှ စက်ထဲသို့ လက်ညှပ်သွား ခဲ့ရာ ညာဘက်လက်ကို တံတောင်ဆစ်နေရာမှ ဖြတ်တောက်ခဲ့ရကာ ဆေးဝါးကုသမှုခံယူခဲ့ သည်။ မမာန္တေသည် AAC ဂေဟာတွင် တစ်နှစ်နဲ့ နှစ်လနေထိုင်ခဲ့ကာ မြန်မာပြည်အလုပ်အကိုင် ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းရှင်များ အဖွဲ့ချုပ် MOEAF(Thai)

Call Center သို့ ၂၀၁၉ ခုနှစ် ဇွန် ၆ ရက်က ရောက်ရှိ လာခဲ့သည်။

မမာန္တေအတွက် နှစ်နာကြေးငွေရရှိစေရန် အလုပ်သမားသံအရာရှိများအား သတင်းပို့ခဲ့ပြီး MOEAF(Thai) Call Centre မှ တာဝန်ရှိသူများ သည် ဥပဒေအကြံပေး ဦးဆောင်မျိုးသန့်၊ ထိုင်း ရှေ့နေ Mr. Booncherd တို့နှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက် ခဲ့ရာ ၂၀၁၉ ခုနှစ် ဩဂုတ် ၂၄ ရက်တွင် ထိုင်းနိုင်ငံ တောင်ပိုင်း အလုပ်သမား လူမှုဖူလုံရေးရုံးမှ အလုပ်သမား အသက်အာမခံကြေးကို ကြိုတင် ခံစားခွင့်အဖြစ် ထိုင်းငွေ ၈၀၀၀၀ ဘတ် ရရှိခဲ့ သည်။

ဆက်လက်၍ ထိုင်းရှေ့နေနှင့် ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ နိုဝင်ဘာ ၂၁ ရက်တွင် ကိုယ်ခန္ဓာ ဆုံးရှုံးနှစ်နာမှု လျော်ကြေးအဖြစ် ထိုင်းဘတ်ငွေ ၆၅၇၀၀၀ ကို ထပ်မံရရှိခဲ့ကာ အဆိုပါကိုယ်အင်္ဂါ ဆုံးရှုံးခဲ့သည့် အလုပ်သမား မမာန္တေအတွက်

နှစ်နာကြေးငွေ စုစုပေါင်း ထိုင်းဘတ်ငွေ ၇၃၇၀၀၀ ရရှိရန် ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

"ကျွန်မကို ခိုလှုံခွင့်ပေးပြီးနေစေရတာ စားစရိတ် ပါမကျန် အစစအရာရာ စောင့်ရှောက်ကူညီပေးတဲ့ MOEAF မှ တာဝန်ရှိသူများ၊ အလုပ်သမားသံအရာရှိ များ၊ အေဂျင်စီမှ သူဌေးများ၊ ထိုင်း မြန်မာရှေ့နေကြီး များနဲ့ ကူညီပေးခဲ့ကြတဲ့လူအားလုံးကို ကျေးဇူး တင်ပါတယ်" ဟု မမာန္တေကပြောသည်။

မမာန္တေအား ဇွန် ၆ ရက်မှ ယနေ့အထိ MOEAF(Thai) Call Centre တွင် စောင့်ရှောက် ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး လျော်ကြေးငွေ အလုံးစုံရရှိပြီဖြစ်၍ နေရပ်သို့ အမြန်ဆုံးတရားဝင် ပြန်နိုင်ရေးနှင့် လျော်ကြေးငွေများအား မြန်မာနိုင်ငံသို့ ပြန်ပို့ရေး လုပ်ငန်းစဉ်များကို မြန်မာအလုပ်သမား သံအရာရှိရုံး နှင့် MOEAF တို့မှ ဆက်လက်ကူညီဆောင်ရွက်သွား မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

နန္ဒကျော်စွာ

အဓိပ္ပာယ်ဖွင့်ဆိုချက်

ကလေးသူငယ်များ လုပ်ကိုင်သမျှ အလုပ်အားလုံးကို ကလေးအလုပ်သမားဟု အတန်းစားမသတ်မှတ် သင့်ပါ။ ILO ၏ အဓိပ္ပာယ်ဖွင့်ဆိုချက်အရ ကလေးအလုပ်သမားဟုသည် ၎င်း၏ ကလေး ဘဝ၊ ရှေ့ အလားအလာနှင့်ဂုဏ်သိက္ခာတို့ကို ကင်းမဲ့စေပြီး ရုပ်ပိုင်းနှင့် စိတ်ပိုင်းဆိုင်ရာဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုကို ထိခိုက်နှစ်နာစေ သည့်အလုပ်မျိုးကို လုပ်ကိုင်နေရသူများကို ဆိုသည်။ ထိုအလုပ်မျိုးသည် ကလေး များ၏ စိတ်ပိုင်းဆိုင်ရာ သို့မဟုတ် စာရိတ္တပိုင်းဆိုင်ရာကို ထိခိုက်နှစ်နာစေသည့် အလုပ်မျိုး သို့မဟုတ် ၎င်းတို့၏ပညာသင်ကြားရေးကို ထိခိုက်စေမည့်-



- ကျောင်းတက်ရန်အခွင့်အလမ်းရွေးချယ်နိုင်မှုမရှိခြင်း
- အချိန်မတန်မီကျောင်းမှမဖြစ် မနေထွက်ရခြင်း
- ကျောင်းတက်ခြင်းနှင့်အတူ ပြင်းထန်လေးလံသော အလုပ်ကို အကြောင်းကြောင်းကြောင့် အချိန်ကြာမြင့်စွာ လုပ်ကိုင်ရခြင်းတို့ ဖြစ်ပါသည်။

ဤသို့အဆိုးရွားဆုံးပုံစံများတွင် ကလေးသူငယ်များ ကျွန်ုပ်မြင်ရခြင်း၊ ပြင်းထန်သောဘေးအန္တရာယ်နှင့် နာကျင်မှုများရောက်ရှိမှု အကာအကွယ်မဲ့စေခြင်း(သို့) ဖြိုကြီးပြုပြင်မှုများ ရှိလမ်းများပေါ် ရန်ရှိရုံအ သက်အရွယ်အလွန်ငယ်သူများပင် ဝမ်းရောဂါဖြေ စားသောက်ရခြင်းတို့ပါဝင်ပါသည်။ အလုပ်၏ သီးခြားအလုပ်ပုံစံရှိသည့်ဖြစ်စေ၊ မရှိသည့်ဖြစ်စေ ကလေးအလုပ်သမားဟုခေါ်ဆိုနိုင်ရန်မှာ နိုင်ငံ တစ်နိုင်ငံချင်းစီ၏ ရည်ရွယ်ချက်များနှင့် လုပ်ဆောင်ရသောအခြေအနေအထား၊ ကလေးအသက်၊ အလုပ်အမျိုးအစားနှင့် အလုပ်ချိန်အပေါ်မူတည်ပါသည်။ နိုင်ငံတွင်းရှိလုပ်ငန်းကဏ္ဍများအလိုက် လည်း တစ်နိုင်ငံနှင့် တစ်နိုင်ငံအခြေပြုခြားခြားနားမှုရှိပါသည်။

ကလေးအလုပ်သမားသည် ကာကွယ်ရန်အတွက်သမာဏ နိုင်ငံအတွက်ဆင်းရဲနွမ်းပါးမှု လျော့ချရေးအား ဦးစားပေးလုပ်ဆောင်ရာတွင် အမျိုးသားဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုကို အမှန်တကယ် အနှောင့်အယှက်ဖြစ်စေပြီး လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ်ဆုံးရှုံးမှုဖြစ်စေသည်။ ကလေးအလုပ် သမားများသည် ပညာရည်နည်းပါးမှုနှင့်နှိမ်ကွေ့သော အလုပ်စွမ်းအားဖြင့် လည်ပတ်နေရ၍ နိုင်ငံ၏လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ် ယှဉ်ပြိုင်နိုင်မှုကို အကျိုးသက်ရောက်စေနိုင်သည်။

ပါဝင်ပတ်သက်သူများ၏ တုံ့ပြန်ချက်



ဤဖြစ်စဉ်၏ကျိုးပြားသော အကြောင်းရင်းခံများကို ကိုင်တွယ်ဖြေရှင်းရန်အလို့ငှာ ကလေးအလုပ် သမား လျော့နည်းပေးပောက်ရေး ဆောင်ရွက်ရာတွင် ပါဝင်ပတ်သက်သူအားလုံးအနေဖြင့် အလုံးစုံ ချဉ်းကပ်မှုတစ်ရပ်ကို လက်ခံကျင့်သုံးရန် လိုအပ်ပေသည်။ ကလေးအလုပ်သမားကိစ္စတွင် နိုင်ငံတော် အစိုးရ အလုပ်ရှင်နှင့်အလုပ်သမားအဖွဲ့အစည်းများအပြင် အရပ်ဘက်လူမှုအဖွဲ့အစည်းအားလုံး၏ အပြုသဘောဆောင်သောတုံ့ပြန်မှု လိုအပ်ပါသည်။ ကလေးအလုပ်သမားဆန့်ကျင်တိုက်ဖျက်ရေး ကို နိုင်ငံတော်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးစီမံကိန်းနှင့်အစီအစဉ်တို့တွင် သက်ဆိုင်သူအားလုံးမှ ဆင်းရဲ နွမ်းပါးမှုလျော့ချရေး၊ ပညာရေးပြုပြင်ပြောင်းလဲခြင်း၊ ဘဏ္ဍာငွေသတ်မှတ်ရေးနှင့်ဘဏ္ဍာရေး အရင်းအမြစ်များအတွက် ပုံမှန်ကတိကဝတ်ပြုမှုအပေါ် အာရုံစိုက်အလေးထားရန် အထူးလိုအပ် ပေသည်။

စာရင်းပြုစုရေးဆွဲခြင်းသည် ပထမအဆင့်သင်္ချာဖြေဆိုခြင်းနှင့် လိုအပ် သည့် အကောင်အထည်ဖော်မှုများကို ဆက်လက်လုပ်ဆောင်သင့်သည်။

၂၀၁၉ မြန်မာပြည်တွင်းပတ်လည် ဂေါက်သီးရိုက်ပြိုင်ပွဲ (ဆဋ္ဌမပွဲစဉ်) စတင်ကျင်းပ

ရန်ကုန် နိုဝင်ဘာ ၂၁

မြန်မာနိုင်ငံတွင် ထူးချွန်သော ဂေါက်သီးအားကစားသမားများ ပေါ်ထွက်လာ စေရေးအတွက် မြန်မာနိုင်ငံ ဂေါက်သီးအဖွဲ့ချုပ်နှင့် မြန်မာပီဂျီအေတို့က စီစဉ်၍ အင်းဝဘက်လီမိတက်က အဓိကကူညီပံ့ပိုးသည့် ၂၀၁၉ ခုနှစ် မြန်မာပြည်တွင်း ပတ်လည်ဂေါက်သီးရိုက်ပြိုင်ပွဲ (ဆဋ္ဌမပွဲစဉ်) ဖွင့်ပွဲကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းက ပြင်ဦးလွင်မြို့ ချယ်ရီလွင်တပ်မတော်ဂေါက်ကွင်း၌ ပြုလုပ်သည်။

ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင် ဖွင့်ပွဲတွင် မြန်မာစီးပွားရေးကော်ပိုရေးရှင်းဥက္ကဋ္ဌ စစ်ထောက်ချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးညိုစော၊ အလယ်ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူး ဗိုလ်ချုပ် ကျော်စွာလင်း၊ မြန်မာစီးပွားရေးကော်ပိုရေးရှင်းမှ ဦးသန့်ဆွေ၊ ဦးခင်မောင်စိုး၊ မြန်မာနိုင်ငံဂေါက်သီးအဖွဲ့ချုပ်နှင့် မြန်မာပီဂျီအေဥက္ကဋ္ဌ ဦးကိုအေးတို့က အလှည့်ကျဂေါက်သီးရိုက်၍ဖွင့်လှစ်ပေးပြီး ပထမနေ့ ၁၈ ကျင်း ပြိုင်ပွဲကို စတင်ယှဉ်ပြိုင်ကြသည်။ ယခုပြိုင်ပွဲတွင် ပညာရှင်အဆင့် ၃၆ ဦး၊ ဝါသနာရှင် အဆင့် (အမျိုးသား) ၁၁၅ ဦး၊ ဝါသနာရှင်အဆင့် (အမျိုးသမီး) ၁၂ ဦး စုစုပေါင်း အားကစားသမား ၁၆၃ ဦး ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်လျက်ရှိသည်။

အဆိုပါပြိုင်ပွဲအတွက် ဝါသနာရှင်အဆင့် (အမျိုးသား၊ အမျိုးသမီး) လက်ရည်စစ်ပြိုင်ပွဲကို ပြင်ဦးလွင်မြို့ရှိ ပြင်ဦးလွင်ဂေါက်ကလပ်တွင် နိုဝင်ဘာ ၁၇ ရက်တွင် ကျင်းပခဲ့ပြီး ဝါသနာရှင်အဆင့် (အမျိုးသား) များအတွက်၂၀၁၉ ခုနှစ် မြန်မာပြည်တွင်းပတ်လည်ဂေါက်သီးရိုက်ပြိုင်ပွဲ၏ ကျင်းပပြီးစီးခဲ့သည့် ပွဲစဉ် ၅ ပွဲတွင် အမှတ်ပေးဇယားများအရ အဆင့် ၁ မှ ၂၅ အတွင်း၊ ဝါသနာရှင် အဆင့် (အမျိုးသမီး)များအတွက် အဆင့် ၁ မှ ၆ အတွင်း၊ ၂၀၁၈ ခုနှစ် ပြင်ဦးလွင် မြို့ ချယ်ရီလွင်တပ်မတော်ဂေါက်ကွင်း၌ ပြုလုပ်ခဲ့သော ပြိုင်ပွဲတွင် ဝါသနာရှင် အဆင့် (အမျိုးသား)အတွက် အဆင့် ၁ မှ ၃၀ အတွင်း၊ ဝါသနာရှင်အဆင့် (အမျိုး သမီး)အတွက် အဆင့် ၁ မှ ၁၀ အတွင်းရရှိခဲ့သူများသည် လက်ရည်စစ်ပြိုင်ပွဲတွင် ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ရန်မလိုဘဲ ပြိုင်ပွဲအား ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ခွင့်ပြုခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။



ယခုပြိုင်ပွဲတွင်ပညာရှင်အဆင့်၊ ဝါသနာရှင်အဆင့်(အမျိုးသား) (H'cap 0-12) ဝါသနာရှင်အဆင့် (အမျိုးသမီး) (H'cap 0-18) ယှဉ်ပြိုင်ကစားခွင့်ပြု မည်ဖြစ်ပြီး ပြိုင်ပွဲကို စိန်အင်ဒရူး ဂေါက်သီးစည်းမျဉ်းများနှင့် ဒေသန္တရ စည်းမျဉ်းများအတိုင်း ကျင်းပလျက်ရှိသည်။ ၂၀၁၉ ခုနှစ် မြန်မာပြည်တွင်း ပတ်လည်ဂေါက်သီးရိုက်ပြိုင်ပွဲများကို မြန်မာ့ဇွဲမာန်ကုမ္ပဏီလီမိတက်၊ မြဝတီ ဘဏ်လီမိတက်၊ တယ်လီကွန်းအင်တာနေရှင်နယ် (မြန်မာ) ကုမ္ပဏီလီမိတက် (မိုင်တဲ)၊ စေပိုင်ဖွံ့ဖြိုးမှုလီမိတက်၊ ဖြိုးစည်သူကျွန်းအထူးစိုက်ခင်း၊ ပဲခူးရိုးမ အပန်းဖြေဥယျာဉ် (မြန်မာ)နှင့် ယခုနေ့ကဆုံးပွဲစဉ်အား အင်းဝဘက်လီမိတက် တို့က အဓိကကူညီပံ့ပိုးပေးထားသည်။ ယခုပြိုင်ပွဲကို ပြင်ဦးလွင်မြို့ ချယ်ရီလွင် တပ်မတော်ဂေါက်ကွင်း၌ နိုဝင်ဘာ ၂၁ ရက်မှ ၂၄ ရက်အထိ လေးရက်ကြာ ပြုလုပ်သွားမည်ဖြစ်သည်။

သတင်း-စိုးသော်ဇင်၊ ဓာတ်ပုံ-ဂေါက်သီးအဖွဲ့ချုပ်

ပုံနှိပ်ခြင်း၊ ထုတ်ဝေခြင်းနှင့် သတင်းအေဂျင်စီ လုပ်ငန်းများခွင့်ပြုပေးမှုအခြေအနေ

ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာနသည် ပြည်ထောင်စုအစိုးရ၏ သဘောတူညီချက် ဖြင့် ပုံနှိပ်ခြင်းနှင့်ထုတ်ဝေခြင်းလုပ်ငန်းနည်းဥပဒေများကို အမိန့်ကြော်ငြာစာ အမှတ် (၄၈/၂၀၁၄) ဖြင့် ၂၀၁၄ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ (၁၀) ရက်နေ့တွင် ထုတ်ပြန်ခဲ့ပြီးနောက် လုပ်ငန်းအသိအမှတ်ပြု လက်မှတ်လျှောက်ထားလာ ပါက ပုံနှိပ်ခြင်းနှင့် ထုတ်ဝေခြင်းလုပ်ငန်း နည်းဥပဒေများနှင့်အညီစိစစ်၍ လုပ်ငန်းအသိအမှတ်ပြု လက်မှတ်များကို ခွင့်ပြုပေးလျက်ရှိပါသည်။

ထိုသို့ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိရာ (၁၅-၁၁-၂၀၁၉) ရက်နေ့က ပြုလုပ်ခဲ့ သော ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန စီမံခန့်ခွဲရေးကော်မတီအစည်းအဝေးတွင် (၁၆-၉-၂၀၁၉)ရက်နေ့မှ (၁၀-၁၀-၂၀၁၉)ရက်နေ့ထိ လုပ်ငန်းအသိအမှတ်ပြု လက်မှတ်လျှောက်ထားလာသည့် ပုံနှိပ်ခြင်းလုပ်ငန်းအတွက် အသစ် လျှောက်ထားသူ ငါးဦးကို လည်းကောင်း၊ ထုတ်ဝေခြင်းလုပ်ငန်းအတွက် အသစ်လျှောက်ထားသူ ၇၂၃ ယောက် ငါးဦး၊ မဂ္ဂဇင်း နှစ်ဦး၊ အထွေထွေ ၁၂ ဦး၊ ပေါင်း ၂၄ ဦး ကိုလည်းကောင်း၊ သတင်းအေဂျင်စီလုပ်ငန်း လျှောက်ထားသူ ၁၀ ဦးကိုလည်းကောင်း အသိအမှတ်ပြုလက်မှတ်များ ထုတ်ပေးရန် ခွင့်ပြု ပေးခဲ့ပါသည်။

ပုံနှိပ်ခြင်းနှင့် ထုတ်ဝေခြင်းလုပ်ငန်းနည်းဥပဒေများ ပြဋ္ဌာန်းသည့် (၁၀-၁၀-၂၀၁၄) ရက်နေ့မှစ၍ ယနေ့ အထိ ပုံနှိပ်ခြင်းလုပ်ငန်း ၁၆၀၈ ဦး၊ ထုတ်ဝေခြင်းလုပ်ငန်း ၂၇၃၇ ဦးနှင့် သတင်းအေဂျင်စီလုပ်ငန်း ၂၃၉ ဦး၊ စုစုပေါင်းပုံနှိပ်ခြင်း၊ ထုတ်ဝေခြင်းနှင့် သတင်းအေဂျင်စီလုပ်ငန်း ၄၅၈၄ ဦး အား အသိအမှတ်ပြုလက်မှတ်များ စိစစ်ခွင့်ပြုပေးခဲ့ပြီးဖြစ်ပါသည်။

ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန



(၉၉)နှစ်မြောက် အမျိုးသားအောင်ပွဲနေ့အခမ်းအနား ကျင်းပ

ရန်ကုန် နိုဝင်ဘာ ၂၁ (၉၉)နှစ်မြောက် အမျိုးသားအောင်ပွဲနေ့ အခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက် ၈ နာရီခွဲတွင် ရန်ကုန်မြို့ အမှတ်(၂) အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း(၁၃) ရှိ ဦးဘလွင်ခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

ရှေးဦးစွာ အမှတ်(၂) အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း(၁၃)မှ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများက “ပြည်မြန်မာ” သီချင်းဖြင့် သီဆိုဖျော်ဖြေကြသည်။ ထို့နောက် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးဖိုးမင်းသိန်းက ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့်ထံမှ ပေးပို့သော (၉၉)နှစ်မြောက် အမျိုးသားအောင်ပွဲနေ့ သဝဏ်လွှာကို ဖတ်ကြားသည်။

ယင်းနောက် ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာမျိုးသိမ်းကြီးက ယနေ့ မြန်မာ သက္ကရာဇ် ၁၃၈၁ ခု တန်ဆောင်မုန်းလပြည့်ကျော် ၁၀ ရက် ခရစ်သက္ကရာဇ် ၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာ ၂၁ ရက်သည် ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်၏ (၉၉)နှစ်မြောက် အမျိုးသားအောင်ပွဲနေ့ဖြစ်ကြောင်း၊ အမျိုးသားအောင်ပွဲနေ့ အခမ်းအနားကို တစ်နိုင်လုံး

နှစ်စဉ်ကျင်းပခဲ့ကြပြီး ယခုနှစ်ဆိုလျှင် (၉၉)နှစ်မြောက်သို့ ရောက်ရှိခဲ့ပြီဖြစ်ကြောင်း၊ သမိုင်းကြောင်း သင်ခန်းစာများကို ရယူပြီး ကျောင်းသား ကျောင်းသူများကို လူသားကောင်းများဖြစ်ရန်၊ ၂၁ ရာစု ကျွမ်းကျင်မှုများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရန်၊ ဘက်စုံဟန်ချက်ညီဖွံ့ဖြိုးရန်၊ လူ့အဖွဲ့အစည်းနှင့် ခေတ်မီစီးပွားရေးတွင် ဝင်ဆန့်နိုင်ရေးအတွက် ပြင်ဆင်ပေးရန်၊ ငြိမ်းချမ်းစွာအတူယှဉ်တွဲပြီး သဟဇာတရှိရာ နေထိုင်တတ်ရန် လေ့ကျင့်ပေးရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ အမျိုးသားအောင်ပွဲနေ့၏ အနစ်သရာဖြစ်သော စည်းလုံးညီညွတ်မှုဖြင့် ငြိမ်းချမ်းသာယာသော ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်သည့် ဒီမိုကရေစီဖက်ဒရယ် ပြည်ထောင်စုကြီးကို တိုင်းရင်းသားအားလုံး ဝိုင်းဝန်းကြိုးပမ်းတည်ဆောက်ကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် မြို့မကျောင်းသားဟောင်းတစ်ဦးဖြစ်သည့် ဦးတင်မြင့်က ကြိုဆိုနှုတ်ခွန်းဆက်စကား ပြောကြားသည်။

ယင်းနောက် ၂၀၁၉ ခုနှစ် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲတွင် အထက(၂) ဒဂုံမှ ထူးချွန်စွာ အောင်မြင်ခဲ့ကြသူများအား ဆုချီးမြှင့်ရာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး

ဒေါက်တာ မျိုးသိမ်းကြီးက ခြောက်ဘာသာဂုဏ်ထူး ရရှိသူ နှစ်ဦးအား လည်းကောင်း၊ ဆရာကြီး ဦးဘလွင်၏သမီး ဒေါ်စုစုလွင်က အမှတ်အများဆုံးရရှိသူ တစ်ဦးအား ဦးဘလွင် ပညာသင်ဆုကို လည်းကောင်း ပေးအပ်ချီးမြှင့်ကြသည်။

ထို့နောက် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးတင်မောင်ထွန်းနှင့် တာဝန်ရှိသူများက (၉၉)နှစ်မြောက် အမျိုးသားအောင်ပွဲနေ့ အထိမ်းအမှတ် အထက်တန်းဆင့်နှင့် အလယ်တန်းဆင့် စာစီစာကုံးပြိုင်ပွဲတွင် ဆုရရှိကြသူများအား ဂုဏ်ပြုဆုများ ပေးအပ်ချီးမြှင့်ကြပြီး ကျောင်းအကျိုးတော်ဆောင်အဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးခင်မောင်ရင်က အထက(၂) ဒဂုံမှ ၂၀၁၉ ခုနှစ် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲတွင် အမှတ်အများဆုံးရရှိသူ တစ်ဦးအား ဗုဒ္ဓဂယာဘုရားဖူးလက်မှတ်ချီးမြှင့်သည်။

ယင်းနောက် အမှတ်(၂) အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း(၁၃)မှ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများက “ဇာတိမာန်” သီချင်းဖြင့် သီဆိုဖျော်ဖြေခဲ့ကြပြီး အခမ်းအနားကို ရုပ်သိမ်းလိုက်ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

(၉၉)နှစ်မြောက် အမျိုးသားအောင်ပွဲနေ့အခမ်းအနားများ မြို့နယ်အသီးသီးတွင် ကျင်းပ

ကျိုက်မရော
ကျိုက်မရောမြို့နယ်တွင် (၉၉)နှစ်မြောက် အမျိုးသားအောင်ပွဲနေ့ အခမ်းအနားကို နိုဝင်ဘာ ၂၁ ရက် နံနက် ၉ နာရီတွင် အထက ကျိုက်မရော ပညာအားမာန်ခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

အမျိုးသားအောင်ပွဲနေ့အထိမ်းအမှတ် စာစီစာကုံးနှင့် ကဗျာပြိုင်ပွဲတွင် ဆုရရှိသော ကျောင်းသူ ကျောင်းသားများအား ပြည်နယ်လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ် ဒေါ်ခင်မျိုးမြင့်နှင့် တာဝန်ရှိသူများက ဆုများ ပေးအပ်ချီးမြှင့်ခဲ့ကြသည်။

ချိုမြတ်မြတ်ထွေး(ပြန်/ ဆက်)

သန်လျင်
(၉၉)နှစ်မြောက် အမျိုးသားအောင်ပွဲနေ့အခမ်းအနားကို နိုဝင်ဘာ ၂၁ ရက် နံနက် ၈ နာရီတွင် သန်လျင်မြို့ အမှတ်(၁) အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း ရတနာရှင်သန်းခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

အမျိုးသားအောင်ပွဲနေ့အထိမ်းအမှတ် စာစီစာကုံးနှင့် ကဗျာပြိုင်ပွဲတွင် ဆုရကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား တာဝန်ရှိသူများက ဆုများ ပေးအပ်ချီးမြှင့်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သန်းဝင်း(သန်လျင်)

မိုးကောင်း
(၉၉)နှစ်မြောက် အမျိုးသားအောင်ပွဲနေ့ အခမ်းအနားကို နိုဝင်ဘာ ၂၁ ရက် နံနက် ၉ နာရီတွင် မိုးကောင်းမြို့ အမှတ်(၁) အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း မဇ္ဈသကခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

အခမ်းအနားတွင် အမျိုးသားအောင်ပွဲနေ့အထိမ်းအမှတ် စာစီစာကုံး၊ ကဗျာနှင့် ပန်းချီပြိုင်ပွဲတွင် ဆုရရှိခဲ့ကြသည့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား တာဝန်ရှိသူများက ဆုများချီးမြှင့်ခဲ့ကြသည်။

ဝင်းနိုင်(ကချင်မြေ)

ပူတာအို
(၉၉)နှစ်မြောက် အမျိုးသားအောင်ပွဲနေ့အခမ်းအနားကို နိုဝင်ဘာ ၂၁ ရက် နံနက် ၉ နာရီတွင် ပူတာအိုမြို့ အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း အောင်ဆန်းခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

အမျိုးသားအောင်ပွဲနေ့အထိမ်းအမှတ်အကြို အထက်တန်း၊ အလယ်တန်း၊ မူလတန်းအဆင့် စာစီစာကုံးပြိုင်ပွဲတွင် ဆုရရှိကြသော ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား တာဝန်ရှိသူများက ဆုများပေးအပ်ချီးမြှင့်ကြသည်။

ဖုန်ကန်(ပူတာအို)

(၉၉)နှစ်မြောက် အမျိုးသားအောင်ပွဲနေ့အထိမ်းအမှတ် ရွှေတိဂုံစေတီတော် စနေထောင့်ရှိ ရန်ကုန်ကောလိပ်ကျောင်းသား ၁၁ ဦး သစ္စာပြုရာနေရာသို့ သွားရောက်ဂါရဝပြု

ရန်ကုန် နိုဝင်ဘာ ၂၁ (၉၉)နှစ်မြောက် အမျိုးသားအောင်ပွဲနေ့ အထိမ်းအမှတ်အဖြစ် မြို့မကျောင်းသား ကျောင်းသူဟောင်း အသင်း(ရန်ကုန်)က ကြီးမှူးပြီး မြို့မကျောင်းသား ကျောင်းသူဟောင်းများနှင့် အ.ထ.က(၂)၊ (၃) ဒဂုံကျောင်းသား ကျောင်းသူများစုပေါင်း၍ ရွှေတိဂုံစေတီတော် စနေထောင့်ရှိ ရန်ကုန်ကောလိပ်ကျောင်းသားကြီး ၁၁ ဦးတို့ ရန်ကုန်ယူနီဘာစီတီ အက်ဥပဒေကို သပိတ်မှောက်ရန် သစ္စာအိဋ္ဌာန်ပြုရာနေရာသို့ ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် သွားရောက်ဂါရဝပြုကြသည်။

ဂါရဝပြုခြင်းနှင့်ပတ်သက်၍ မြို့မကျောင်းသား ကျောင်းသူဟောင်း အသင်း အထွေထွေအတွင်းရေးမှူး ဦးလှမြင့်သိန်းက “၂၀၁၆ ခုနှစ်ကစပြီး နှစ်စဉ်နှစ်တိုင်း အမျိုးသားနေ့ကို နေ့စဉ်လောကသားတွေ မမေ့အောင် ဆိုပြီး ပြုလုပ်တာဖြစ်ပါတယ်။ ကလေးတွေ အမျိုးသားရေးစိတ်ဓာတ် မပျောက်အောင် အဓိက ရည်ရွယ်တာပါ” ဟု ပြောသည်။



ထိုသို့ ဂါရဝပြုရန်အတွက် ရန်ကုန်မြို့ ဒဂုံမြို့နယ် အထက(၂) (မြို့မ) ကျောင်းရေးတွင် စုရပ်လုပ်ပြီး နိုင်ငံတော်အလံ၊ မြို့မကျောင်းသားကျောင်းသားဟောင်းအသင်း အလံ၊ ကျောင်းသားကြီး ၁၁ ဦးအမည်ပါသည့် ပုံစာများ ကိုင်ဆောင်၍ ရွှေတိဂုံစေတီတော် တောင်ဘက်မုခ်အထိ ချီတက်ကြသည်။ ထို့နောက် ရွှေတိဂုံစေတီတော်ကို လက်ယာရစ်တစ်ပတ်

ပတ်ပြီး ရန်ကုန်ကောလိပ်ကျောင်းသားကြီး ၁၁ ဦးတို့ တွေ့ဆုံ၍ ရန်ကုန်ယူနီဘာစီတီ အက်ဥပဒေကို သပိတ်မှောက်ရန် သစ္စာအိဋ္ဌာန်ပြုရာတွင် ဂါရဝပြု အမျှအတန်းပေးဝေကြသည်။

ဆက်လက်၍ မြို့မကျောင်းသားကျောင်းသူဟောင်းအသင်းက ကြီးမှူး၍ ရန်ကုန်မြို့ ဒဂုံမြို့နယ် စကားဝါ

လမ်းရှိ မြို့မကျောင်းသား ကျောင်းသူဟောင်းအသင်း၌ (၉၉)နှစ်မြောက် အမျိုးသားအောင်ပွဲနေ့ အထိမ်းအမှတ် အခမ်းအနားကျင်းပရာ အသင်းဥက္ကဋ္ဌနှင့် တာဝန်ရှိသူများက နှုတ်ခွန်းဆက်စကားပြောကြားကြပြီး အထက(၂) ဒဂုံနှင့် အထက (၃) ဒဂုံတို့မှ ကျောင်းသား ကျောင်းသူလေးများက အကအလှများဖြင့် ဖျော်ဖြေတင်ဆက်ကြသည်။ သတင်းနှင့်ဓာတ်ပုံ-နေလင်း

မိတ္ထီလာ၌ (၉၉)နှစ်မြောက် အမျိုးသားအောင်ပွဲနေ့အထိမ်းအမှတ် ချောင်းကူးတံတားသစ်ဖွင့်ပွဲ ကျင်းပ

မိတ္ထီလာ နိုဝင်ဘာ ၂၁
မိတ္ထီလာ၌ (၉၉)နှစ်မြောက် အမျိုးသားအောင်ပွဲနေ့အထိမ်းအမှတ်အဖြစ် ထမုန်ကန်ကျေးရွာအုပ်စု စက်ပစ်တောင်ကျေးရွာ ချောင်းကူးတံတားသစ်ဖွင့်ပွဲ အခမ်းအနားကို ယနေ့ နံနက် ၉ နာရီက ကျင်းပကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါ ချောင်းကူးတံတားသစ်ကို တာဝန်ရှိသူများက ဖဲကြိုးဖြတ်ဖွင့်လှစ်ပေးသည်။ ချောင်းကူးတံတားသစ်ကို စက်ပစ်တောင်ကျေးရွာ

ဒေသခံများနှင့် ထိလာဦးဂေါက်ကလပ်တို့ ပူးပေါင်းဆောက်လုပ်ခြင်းဖြစ်သည်။ ယခင်သစ်တံတားဟောင်းမှာ ယိုယွင်းပျက်စီးမှုကြောင့် ဖြတ်သန်းသွားလာမှု လွယ်ကူချောမွေ့စေရန် သံဖရိန် သံပေါင်များဖြင့် အလျား ပေ ၇၀၊ အကျယ် ငါးပေ၊ အမြင့် ၁၈ ပေရှိ တံတားသစ်ကို ငွေကျပ်သိန်း ၇၀ အကုန်အကျခံ စုပေါင်းဆောက်လုပ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ချမ်းသာ(မိတ္ထီလာ)

ထားဝယ်
(၉၉)နှစ်မြောက် အမျိုးသားအောင်ပွဲနေ့ အထိမ်းအမှတ်အခမ်းအနားကို နိုဝင်ဘာ ၂၁ ရက် နံနက် ၈ နာရီခွဲတွင် တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး ထားဝယ်မြို့ အမှတ်(၂) အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်းခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

အခမ်းအနားတွင် တာဝန်ရှိသူများက အမျိုးသားအောင်ပွဲနေ့ အထိမ်းအမှတ် စာစီစာကုံးနှင့် ကဗျာပြိုင်ပွဲတွင် ဆုရ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား ဆုများပေးအပ်ချီးမြှင့်ကြောင်း သိရသည်။

ခရိုင်(ပြန်/ဆက်)

တပ်ကုန်း
(၉၉)နှစ်မြောက် အမျိုးသားအောင်ပွဲနေ့အခမ်းအနားကို နိုဝင်ဘာ ၂၁ ရက် နံနက် ၇ နာရီတွင် တပ်ကုန်းမြို့ အမှတ်(၁) အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း ဧရာဝတီဆောင်၌ ကျင်းပသည်။

အခမ်းအနားတွင် (၉၉) နှစ်မြောက် အမျိုးသားအောင်ပွဲနေ့ အထိမ်းအမှတ် စာစီစာကုံးနှင့် ကဗျာပြိုင်ပွဲများမှ ဆုရရှိသည့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၁၅ ဦးအား တာဝန်ရှိသူများက ဆုများချီးမြှင့်ကြသည်။

တင်စိုးလွင်

မော်လမြိုင်ကျွန်း
(၉၉) နှစ်မြောက် အမျိုးသားအောင်ပွဲနေ့အခမ်းအနားကို နိုဝင်ဘာ ၂၁ ရက် နံနက် ၈ နာရီတွင် မော်လမြိုင်ကျွန်းမြို့ အမှတ် (၂) အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်းခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

အခမ်းအနားတွင် (၉၉)နှစ်မြောက် အမျိုးသားအောင်ပွဲနေ့ အထိမ်းအမှတ် စာစီစာကုံးနှင့် ကဗျာပြိုင်ပွဲများမှ ဆုရရှိသည့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူ တာဝန်ရှိသူများက ဆုများပေးအပ်ချီးမြှင့်ကြသည်။ မော်ကျွန်းမြင့်အောင်ပေါင်

(၉၉)နှစ်မြောက် အမျိုးသားအောင်ပွဲနေ့အခမ်းအနားကို နိုဝင်ဘာ ၂၁ ရက် နံနက် ၉ နာရီတွင် ပေါင်မြို့ အ.ထ.က ရွှေရတနာခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

အမျိုးသားအောင်ပွဲနေ့ အထိမ်းအမှတ်အဖြစ် စာစီစာကုံးပြိုင်ပွဲနှင့် ကဗျာရွတ်ဆိုပြိုင်ပွဲတွင် ဆုရရှိသူများနှင့် မူလတန်းအဆင့် ကဗျာရွတ်ဆိုပြိုင်ပွဲနှင့် ဆေးရောင်ခြယ်ပြိုင်ပွဲတွင် ဆုရရှိသော ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား တာဝန်ရှိသူများက ဂုဏ်ပြုဆုများ ပေးအပ်ချီးမြှင့်ပေးခဲ့ကြပြီး အမျိုးသားအောင်ပွဲနေ့အထိမ်းအမှတ် “သတင်းစကား” လက်ကမ်းစာစောင်များ ဖြန့်ဝေပေးခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။

ကိုဟိန်း(ပေါင်)

သီပေါ
(၉၉)နှစ်မြောက် အမျိုးသားအောင်ပွဲနေ့အခမ်းအနားကို နိုဝင်ဘာ ၂၁ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီတွင် သီပေါမြို့ အမှတ်(၁) အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း မြည့်လာခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။ ထို့နောက် ဆုရကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား တာဝန်ရှိသူများက ဆုများပေးအပ်ချီးမြှင့်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

စိုင်း(သီပေါ)

နိုင်ငံတကာ

အစ္စရေးနဲ့ အီရန်တို့ရဲ့ ပဋိပက္ခကြားက တင်းမာမှုအရှိန်မြင့်လာနေတဲ့ ဆက်ဆံရေး

အစ္စရေးစစ်ဘက်ဟာ ဆီးရီးယားမှာရှိတဲ့ အီရန်ပစ်မှတ်များစွာကို တိုက်ခိုက်ခဲ့တယ်လို့ နိုဝင်ဘာ ၂၀ ရက်မှာ ပြောကြားလာပါတယ်။ ဒါဟာ အစ္စရေးစစ်ဘက်က လုပ်ဆောင်နေတဲ့ အကြီးမားဆုံးစစ်ဆင်ရေးတွေထဲက တစ်ခုလို့ ယူဆရမှာဖြစ်ပြီး လက်ရှိအချိန်မှာ အစ္စရေးနဲ့ အီရန်တို့ရဲ့ ဆက်ဆံရေးကလည်း ပိုမိုတင်းမာလာပါတယ်။

အစ္စရေးကိုပစ်ခတ်လာတဲ့ ဒုံးကျည်တွေကို ပြန်လည်ဟန့်တားတဲ့အနေနဲ့ တိုက်ခိုက်ခဲ့တာလို့ အစ္စရေးဘက်က ပြောကြားခဲ့ပြီး ဒုံးကျည်တွေကို ကြားဖြတ်ဟန့်တားရာမှာ လေကြောင်းရန်ကာကွယ်ရေးစနစ်ကြောင့် ပျက်စီးမှုနဲ့ ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိမှုမရှိဘူးလို့လည်း ဆိုပါတယ်။

ဒါပေမယ့် ဒေသဆိုင်ရာသတင်းထုတ်ပြန်ချက်တွေမှာတော့ ဆီးရီးယားနိုင်ငံရဲ့မြို့တော် ဒမတ်စကတ်မှာ ကျယ်လောင်တဲ့ပေါက်ကွဲသံတွေကြားခဲ့ရပြီး အစ္စရေးဟာ လက်နက်ကွဲလေပိုင်နက်အတွင်းကနေ စစ်လေယာဉ်တွေနဲ့ ဆီးရီးယားနိုင်ငံအတွင်းမှာရှိတဲ့ ပစ်မှတ်တွေကို အကြိမ်ပေါင်းများစွာတိုက်ခိုက်ခဲ့ကြောင်းနဲ့ အစ္စရေးရဲ့ တိုက်ခိုက်မှုတွေကြောင့် အရပ်သားနစ်ဦးသေဆုံးခဲ့တယ်လို့ ဆီးရီးယားက ဆိုပါတယ်။

ပြန်လည်ဟန့်တားတိုက်ခိုက်

အစ္စရေးမြောက်ပိုင်းကို ပစ်ခတ်လာတဲ့ဒုံးကျည်တွေဟာ အီရန်တပ်ဖွဲ့တစ်ဖွဲ့ကနေ ပစ်ခတ်လာတာလို့လည်း အစ္စရေးကကွယ်ရေးတပ်ဖွဲ့က အစီရင်ခံစာတစ်ရပ်ထုတ်ပြန်ခဲ့တဲ့အပြင် အီရန်နဲ့ ဆီးရီးယားလက်နက်ကိုင်တပ်ဖွဲ့တွေရဲ့ စစ်ဘက်ဆိုင်ရာပစ်မှတ်ထား တိုက်ခိုက်မှုတွေကို လက်တုံ့ပြန်တဲ့အနေနဲ့ အစ္စရေးဘက်က ပြန်လည်ဟန့်တားတိုက်ခိုက်ခဲ့တာလို့လည်း ဆိုပါတယ်။

ဆီးရီးယားဒီမိုကရေစီသတင်းထုတ်ပြန်ချက်မှာတော့ လေကြောင်းတိုက်ခိုက်မှုအတွင်းမှာ ၁၀ ဦးကျော်သေဆုံးပြီး အပျက်အစီးတွေလည်းရှိခဲ့တယ်လို့ ဖော်ပြထားပါတယ်။ ဂျူးတွေရဲ့ နယ်မြေပျက်စီးရေးအတွက် ထပ်တလဲလဲတောင်းဆိုနေတဲ့ အီရန်ခေါင်းဆောင်တွေကြောင့်လည်း အီရန်ဟာ အစ္စရေးရဲ့ အဓိကရန်သူဖြစ်လာခဲ့ပါတယ်။

အစ္စရေးဝန်ကြီးချုပ် နေတန်ယာဟုကလည်း “ကျွန်ုပ်တို့ကို အထိနာစေမယ့် ဘယ်လိုလူမျိုးကိုမဆို ရှင်းလင်းပစ်ဖို့ ကျွန်ုပ်တို့မှာ တာဝန်ရှိပါတယ်။ သူတို့ကို အထိနာအောင်လုပ်ရပါလိမ့်မယ်” လို့ ပြောကြားခဲ့ပါတယ်။ အစ္စရေးနိုင်ငံမြောက်ပိုင်း ဆီးရီးယားနယ်စပ်မှာ နှစ်နိုင်ငံတပ်ဖွဲ့ဝင်တွေအကြား များပြားလှတဲ့စစ်မက်ဖြစ်ပွားမှုတွေနဲ့အတူ ပြီးခဲ့တဲ့နှစ်အတွင်းက အရှိန်မြင့်လာခဲ့တာပဲဖြစ်ပါတယ်။



အစ္စရေးနိုင်ငံတောင်ပိုင်း နယ်စပ်ဂါဇာကမ်းခြေအနီးမှာ ပါလက်စတိုင်း အစ္စလာမစ်ဂျီဟာဒ်(ပီအိုင်ဂျေ)တွေနဲ့ အစ္စရေးတို့အကြားမှာ စစ်မက်ဖြစ်ပွားမှုအရှိန်မြင့်လာခဲ့ပြီး နောက်မှာတော့ လက်ရှိဖြစ်ပေါ်နေတဲ့ ရင်ဆိုင်တိုက်ခိုက်မှုတွေ ဖြစ်လာခဲ့ပါတယ်။

အောင်မြင်မှုမရခဲ့

ပြီးခဲ့တဲ့တစ်ပတ်ကလည်း အစ္စရေးစစ်ဘက်ရဲ့ တိုက်ခိုက်မှုကြောင့် ဂါဇာကမ်းခြေဒေသမှာ ပါလက်စတိုင်း အစ္စလာမစ်ဂျီဟာဒ်ဒါရ်အင်အောင်တစ်ဦး သေဆုံးခဲ့ပြီး ဆီးရီးယားဒေသမှာ နောက်ထပ်ပါလက်စတိုင်း အစ္စလာမစ်ဂျီဟာဒ်ဒါရ်အင်အောင်တစ်ဦးရဲ့အသက်ကို နတ်ယူဖို့ ကြိုးစားရာမှာတော့ အောင်မြင်မှုမရခဲ့ဘဲ ဖြစ်ခဲ့ပါတယ်။ အဲဒီလိုလုပ်ရပ်တွေကြောင့် ပြီးခဲ့တဲ့ရက်သတ္တတစ်ပတ်က ပါလက်စတိုင်းအစ္စလာမစ်ဂျီဟာဒ်ဒါရ်အင်အောင်တစ်ဦးတည်ပြီး ဒုံးကျည်နဲ့ပစ်ခတ်မှုတွေ အများအပြားလုပ်ဆောင်ခဲ့တာ ဖြစ်ပါတယ်။

နှစ်ဖက်အကြား စစ်ဖြစ်ပွားစေမယ့် အခြေအနေတစ်ရပ်ရှိခဲ့တဲ့အပြင် ပြီးခဲ့တဲ့နှစ်ကကြုံတွေ့ခဲ့တဲ့ ဖြစ်ရပ်တွေက အီရန်နဲ့ အစ္စရေးတို့ နှစ်ဖက်စလုံးဟာ အန္တရာယ်ခံတွင်းဝအထိ တိုင်းမယ့်မူဝါဒတစ်ရပ်ကို တစ်ဖက်ကမ်းခပ်တတ်မြောက်နေတယ်ဆိုတာ ပြသနေသလိုပါပဲ။ အီရန်ကတော့ အစ္စရေးရဲ့နယ်နိမိတ်ကို အကဲစမ်းဖို့

လုပ်ဆောင်နေဆဲဖြစ်တယ်လို့ ဂျေရုဆလင်ရှိ ဟီဘရူးတက္ကသိုလ် ဟယ်ရီထရူးမန်းအင်စတီကျုမှ အီရန်နိုင်ငံဆိုင်ရာ ကျွမ်းကျင်သူ မီနာဟမ်မာဟေဇီက ပြောကြားခဲ့ပါတယ်။ ယီမင်နိုင်ငံမှာရှိတဲ့ အီရန်ကျောထောက်နောက်ခံပြုထားတဲ့ စစ်သွေးကြွအုပ်စုတွေဟာ အစ္စရေးကို တိုက်ခိုက်မှုတွေလုပ်လာနိုင်ကြောင်းနဲ့ ဒီလိုသာလုပ်ခဲ့မယ်ဆိုရင် အီရန်နဲ့ အစ္စရေးအကြားက ကိစ္စရပ်တွေဟာ ပိုပြီးရှုပ်ထွေးသွားစေလိမ့်မယ်လို့လည်း ဂျေရုဆလင်မဟာဗျူဟာနှင့် လုံခြုံရေးဆိုင်ရာအင်စတီကျုမှ သုတေသီ မန်ရှာရော့ဖ်က ပြောကြားခဲ့ပါတယ်။

အဓိကအခန်းကဏ္ဍကပါဝင်

အစ္စရေးဝန်ကြီးချုပ်နေတန်ယာဟုကတော့ ဆီးရီးယားမြေမှာ အစ္စရေးကိုဆန့်ကျင်တဲ့ ရှေ့တန်းစစ်မြေပြင်တစ်ခု တည်ထောင်ဖို့ အီရန်ကိုခွင့်ပြုမှာမဟုတ်ဘူးလို့ ထပ်တလဲလဲ ပြောကြားခဲ့ပါတယ်။ အီရန်မှာရှိတဲ့ ပြည်တွင်းနိုင်ငံရေးသမားတွေဟာ အီရန်ရဲ့ လုပ်ဆောင်ချက်တွေမှာသမာဏဘဲ အကြီးအကျယ် လက်တုံ့ပြန်တိုက်ခိုက်မှုတွေ လုပ်ဆောင်မယ်ဆိုတဲ့ အစ္စရေးရဲ့ ရွေးချယ်မှုတွေမှာလည်း အဓိကအခန်းကဏ္ဍကနေ ပါဝင်နေတာဖြစ်တယ်လို့ မာဟေဇီက ပြောကြားခဲ့ပါတယ်။

အဓိကအရှိန်မြင့်တင်ရမယ့်ကြိုးပမ်းမှုတွေကို အီရန်အနေနဲ့ လုပ်ဆောင်နိုင်မှာမဟုတ်ဘူးလို့ အစ္စရေးက

ယုံကြည်ထားပြီး ဒါဟာအစ္စရေးကို ကြီးမားတဲ့စစ်ရေးလေ့ကျင့်မှုတွေပေးနေခြင်းသာဖြစ်တယ်လို့ မာဟေဇီက ပြောကြားခဲ့ပါတယ်။

အစ္စရေးအနေနဲ့ကတော့ လွန်ခဲ့တဲ့နှစ်နှစ်ကတည်းက ဆီးရီးယားမှာရှိတဲ့ အီရန်ပစ်မှတ်တွေကို အကြိမ်ပေါင်းများစွာတိုက်ခိုက်ဖို့ ယုံကြည်ခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။

လက်ရှိအချိန်မှာတော့ စိန်ခေါ်မှုတွေရှိလာခဲ့တဲ့ အပြင် ပုန်းလှိုးကွယ်လှိုးလုပ်ဆောင်ထားတဲ့ အချက်တွေ မရှိတော့တာကြောင့် အစ္စရေးနဲ့ အီရန်အကြားက စစ်ပွဲဟာ ပွင့်ပွင့်လင်းလင်းဖြစ်သွားခဲ့ပြီလို့လည်း မာဟေဇီက ပြောကြားခဲ့ပါတယ်။

အစ္စရေးဟာ ဆီးရီးယားဒေသမှာ အီရန်ပါဝင်ပတ်သက်နေမှုကို ဆန့်ကျင်တဲ့ကြိုးပမ်းမှုတွေကို အရှိန်မြင့်လုပ်ဆောင်ခဲ့ပြီး အီရန်ကလည်း ၎င်းတို့ရဲ့ပါဝင်ပတ်သက်မှုကို ထာဝရဆက်လက်အခိုင်အမာပြုရေးအတွက် ဆုံးဖြတ်ထားဆဲဖြစ်ပါတယ်။

အစ္စမီးကုန်လုပ်ဆောင်ဖို့ လိုအပ်

အစ္စရေးဟာ ကြီးမားတဲ့စစ်ဆင်ရေးတွေနဲ့ စစ်ရေးဆိုင်ရာကျွမ်းကျင်မှုတွေကို ဆီးရီးယားဒေသမှာ လက်တွေ့ပြသနိုင်ခဲ့ပါတယ်။ အီရန်ရဲ့ ကြိုးပမ်းမှုတွေကို ချေမှုန်းဖို့ ဆိုရင်တော့ အစ္စရေးအနေနဲ့ အချိန်တိုအတွင်းမှာ အစ္စမီးကုန်လုပ်ဆောင်ဖို့လည်း လိုအပ်နေပါတယ်လို့ မန်ရှာရော့ဖ်က ပြောကြားခဲ့ပါတယ်။

ဆီးရီးယားဒေသမှာ အင်အားကြီးမားတဲ့ အီရန်တပ်ဖွဲ့တွေအပြင် အာဆတ်အစိုးရရဲ့ တည်ငြိမ်မှုကို ထိန်းသိမ်းဖို့ရည်ရွယ်ထားတဲ့ အင်အားတောင့်တင်းခိုင်မာတဲ့ ရုရှားရဲ့ ပါဝင်ပတ်သက်မှုလည်း ရှိနေပြန်ပါတယ်။ ဒါပေမယ့် ရုရှားကတော့ လက်ရှိအချိန်အထိ ဆီးရီးယားဒေသမှာလုပ်ဆောင်နေတဲ့ အစ္စရေးစစ်ဘက်ရဲ့လုပ်ဆောင်မှုတွေအပေါ် ဝေဖန်မှုတစ်စုံတစ်ရာမျှ ပြောကြားခြင်း မရှိခဲ့ပါဘူး။

အစ္စရေးအနေနဲ့ ရုရှားတပ်ဖွဲ့ဝင်တွေတပ်စွဲထားတဲ့ အနီးမှာ ဖြန့်ကြက်ထားတဲ့ ရုရှားနိုင်ငံလုပ် အဆင့်မြင့် S-300 မြေပြင်မှ ဝေဟင်ပစ်ဒုံးကျည်စနစ်ကို ပစ်မှတ်ထားခဲ့တာမရှိဘူးလို့လည်း အစ္စရေးဒီမိုကရေစီသတင်းထုတ်ပြန်ထားပါတယ်။ ဆီးရီးယားဒေသမှာ ရုရှားပါဝင်ပတ်သက်နေမှုက အစ္စရေးကိုထိန်းချုပ်ထားတာဖြစ်ပြီး ရုရှားသာမရှိခဲ့ရင် အစ္စရေးရဲ့ တုံ့ပြန်မှုတွေက ပိုပြီးရန်လုံမှုတွေ ဖြစ်လာနိုင်ပါတယ်လို့ မာဟေဇီက ပြောကြားခဲ့ပါတယ်။

ကိုးကား- ဆင်ဟွာ၊ ဘီဘီစီ ဘာသာပြန်- အလင်းသစ်



တရုတ်နှင့် အမေရိကန်ကုန်သွယ်ရေးဆိုင်ရာ နီးကပ်သောဆက်ဆံရေးထားရှိရန် ကြိုးပမ်း

ပေကျင်း နိုဝင်ဘာ ၂၁
တရုတ်နှင့် အမေရိကန် စီးပွားရေးနှင့် ကုန်သွယ်ရေးဆိုင်ရာ အဖွဲ့အစည်းများအနေဖြင့် လက်ရှိတည်ရှိနေသော နီးကပ်သော ဆက်ဆံရေးကို ထိန်းသိမ်းသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း တရုတ်ကုန်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနမှ ပြောခွင့်ရသူ ဂါအိုဖန်းက ပြောကြားသည်။

တရုတ်နိုင်ငံအနေဖြင့်နှစ်နိုင်ငံစလုံး၏ အကျိုးစီးပွားကို တန်းတူညီမျှမှုနှင့် အပြန်အလှန် လေးစားမှုတို့အပေါ်တွင် အခြေခံပြီး ပထမအဆင့် သဘောတူညီချက်ရရှိရန် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပြီး ကမ္ဘာ့ကပါ ၎င်း၏ အကျိုးကျေးဇူးကို ခံစားရမည်ဖြစ်ကြောင်း အဆိုပါ ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းမှုများနှင့်ပတ်သက်ပြီး နောက်ထပ်သတင်းအချက်အလက်များ ထုတ်ပြန်ခြင်းမရှိကြောင်း ဂါအိုဖန်းက ပြောကြားသည်။

တရုတ်ဒုတိယဦးဆောင် လီဟူသည် တရုတ်-အမေရိကန် ကုန်သွယ်ရေးကိစ္စအား အမေရိကန်ကုန်သွယ်ရေး ညှိနှိုင်းရေးမှူး ရောဘတ်လိုက်သီဇာ၊ ဘဏ္ဍရေးဝန်ကြီး စတီဗင်မန်ချင်တို့နှင့် တယ်လီဖုန်းဖြင့် ဆွေးနွေးမှုပြုလုပ်ခဲ့ပြီး အဆိုပါဆွေးနွေးမှုအတွင်း ကုန်သွယ်ရေးဆိုင်ရာ ပထမအဆင့်သဘောတူညီချက်အတွက် အရေးကြီးသောအချက်များကို အပြုသဘောဆောင်ဆွေးနွေးခဲ့သည်။

ကိုးကား- ဆင်ဟွာ ဘာသာပြန်- စိုးသူရ

လုံခြုံရေးဆိုင်ရာ သတင်းဖလှယ်ရေးစာချုပ်အပေါ် ဂျပန်၏ ရပ်တည်ချက်ပြောင်းရန် တောင်ကိုရီးယား စောင့်ဆိုင်းလျက်ရှိ

ဆိုလ်း နိုဝင်ဘာ ၂၁
တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံအနေဖြင့် ဂျပန်နှင့်ချုပ်ဆိုထားသည့် လုံခြုံရေးဆိုင်ရာ သတင်းဖလှယ်ရေးစာချုပ်ကို ပယ်ဖျက်ရန် ဆုံးဖြတ်ချက်မချမှတ်ရသေးကြောင်း တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး ကန်ကျင်းဝာက ပြောကြားသည်။ ကန်က အဆိုပါစာချုပ်နှင့်ပတ်သက်ပြီး မေးမြန်းချက်များကို ပါလီမန်ကော်မတီအစည်းအဝေးတွင် ဖြေကြားခဲ့သည်။ ထိုစာချုပ်၏သက်တမ်းမှာ စနေနေ့တွင် သက်တမ်းကုန်မည်ဖြစ်သည်။ ကန်က ပြောကြားရာတွင်

တောင်ကိုရီးယားအစိုးရအနေဖြင့် ဂျပန်၏ရပ်တည်ချက်ပြောင်းလဲရန် နောက်ဆုံးအချိန်အထိ ကြိုးစားသွားမည် ဖြစ်ပြီး တောင်ကိုရီးယားက မျက်မှောက်အခြေအနေကို ပြန်လည်သုံးသပ်သွားမည်ဟု ပြောကြားခဲ့သည်။

အဆိုပါစာချုပ်နှင့်စပ်လျဉ်းပြီး တောင်ကိုရီးယားအနေဖြင့် ဂျပန်ဘက်မှ ရပ်တည်ချက်ပြောင်းလဲပါက စာချုပ်ဖျက်သိမ်းရေး ဆောင်ရွက်သွားမည်ဟု ပြောကြားခဲ့သည်။

ကိုးကား- အင်န်အိတ်ချ်ဂျေ၊ ဘာသာပြန်- စိုးသူရ



အစ်ကိုဖြစ်သူအား ဝန်ကြီးချုပ်ခန့်အပ်လိုက်သည့် သီရိလင်္ကာသမ္မတ

ကိုလံဘို နိုဝင်ဘာ ၂၁
သီရိလင်္ကာသမ္မတသည် ဂိုတာဘာယာရာဂျာပက်ဆာသည်
၎င်း၏အစ်ကိုကြီးဖြစ်သူနှင့် သမ္မတဟောင်းတစ်ဦးဖြစ်သူ
မဟင်ဒါရာဂျာပက်ဆာအား ဝန်ကြီးချုပ်အဖြစ် ခန့်အပ်
လိုက်ကြောင်း သိရသည်။
လက်ရှိဝန်ကြီးချုပ်အဖြစ် ခန့်အပ်ခံရသော မဟင်ဒါ
ရာဂျာပက်ဆာသည် ၂၀၁၅ ခုနှစ်အထိ ငါးနှစ်သက်တမ်း
နှစ်ကြိမ် သမ္မတအဖြစ် တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့သူဖြစ်သည်။
ညီဖြစ်သူ လက်ရှိသမ္မတ ဂိုတာဘာယာရာဂျာပက်ဆာ
သည် ကာကွယ်ရေးခေါင်းဆောင်ဖြစ်ခဲ့ပြီး သီရိလင်္ကာ
နိုင်ငံ၏ ဆယ်စုနှစ်ကြာ ပြည်တွင်းစစ်ပွဲအဆုံးသတ်ရေး
အတွက် အတူတကွပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခဲ့ကြသည်။
မဟင်ဒါရာဂျာပက်ဆာသည် ၎င်း၏ ညီအစ်ကို

တော်စပ်သူများကိုလည်း အဓိကကျသည့် အစိုးရနှင့် ပါလီ
မန်ရာထူးများကို ခန့်အပ်ခဲ့သည်။ ထို့ကြောင့် မဟင်ဒါရာ
ဂျာပက်ဆာသည် မိသားစုအတွင်း အာဏာခွဲဝေသုံးစွဲမှုများ
အတွက် ဝေဖန်မှုများထွက်ပေါ်လာပြီးနောက် ၂၀၁၅ ခုနှစ်
ရွေးကောက်ပွဲတွင် ရှုံးနိမ့်ခဲ့သည်။
လက်ရှိသမ္မတ ဂိုတာဘာယာရာဂျာပက်ဆာသည်
နိုဝင်ဘာ ၁၆ ရက်တွင် ရွေးကောက်ပွဲအနိုင်ရရှိခဲ့ပြီး နိုဝင်
ဘာ ၁၈ ရက်တွင် သမ္မတအဖြစ် ကျမ်းသစ္စာကျိမ်းဆိုခဲ့သည်။
ဂိုတာဘာယာရာဂျာပက်ဆာသည် ၎င်း၏ အစ်ကိုဖြစ်သူကို
ဝန်ကြီးချုပ်အဖြစ် ခန့်အပ်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်းလည်း
ရွေးကောက်ပွဲမဲဆွယ်စည်းရုံးစဉ်အတွင်း ပြောကြားခဲ့သည်။
ကိုးကား-အင်န်အိတ်ချ်ကော
ဘာသာပြန်-အလင်းသစ်



ကနေဒါဝန်ကြီးချုပ် ဂျပ်စတင်ထရူးဒေါ အစိုးရအဖွဲ့သစ်စာရင်း ထုတ်ပြန်

အော့တဝါ နိုဝင်ဘာ ၂၁
ကနေဒါဝန်ကြီးချုပ် ဂျပ်စတင်ထရူးဒေါသည် ယမန်နေ့က
အစိုးရအဖွဲ့သစ်ကို ထုတ်ပြန်လိုက်ပြီဖြစ်သည်။ ဂျပ်စတင်
၏ လစ်ဘရယ်ပါတီသည် ပြီးခဲ့သည့်လက ကျင်းပသည့်
အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ၌ အများစုရရှိခဲ့သော်လည်း
လွှတ်တော်အတွင်း အင်အားအကြီးမားဆုံးပါတီအဖြစ်
ဆက်လက်ရှိနေဆဲဖြစ်သည်။
စီးပွားရေးတိုးချဲ့ရန်နှင့် ကနေဒါနိုင်ငံ၏ အနာဂတ်
အတွက် ရာသီဥတုပြောင်းလဲမှုတိုက်ဖျက်ရေး ကြိုးပမ်းမှု
များ မြှင့်တင်သွားရန် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဟု သတင်းစာ
ရှင်းလင်းပွဲ၌ ဂျပ်စတင်က ပြောသည်။ သံခင်းတမန်ခင်းပိုင်း
အရ ကနေဒါနိုင်ငံ၏ တရုတ်နှင့် ဆက်ဆံရေးနှင့်ပတ်သက်
၍ ဂျပ်စတင်မှာ စိန်ခေါ်မှုများ ရင်ဆိုင်နေရသည်။ ပြီးခဲ့သည့်
နှစ် ဒီဇင်ဘာလအတွင်း အမေရိကန်နိုင်ငံ၏ တောင်းဆိုမှု
ကြောင့် ကနေဒါနိုင်ငံက တရုတ်တယ်လီကွန်ကုမ္ပဏီ
ဟွာဝေး၏ ဘဏ္ဍာရေးအရာရှိချုပ်ကို ဖမ်းဆီးပြီးနောက်
တရုတ်နှင့် ဆက်ဆံရေးအေးစက်လာခဲ့သည်။ ဟွာဝေး
ကုမ္ပဏီ၏ ဘဏ္ဍာရေးအရာရှိချုပ်ကို အမေရိကန်နိုင်ငံသို့

ပေးပို့ခြင်း ရှိ မရှိ ဆုံးဖြတ်ပေးသည့် ကနေဒါနိုင်ငံ၏
တရားခံကို ပြစ်မှုကျူးလွန်ရာနိုင်ငံသို့ ပြန်ပို့ရေးအစီအစဉ်
ကို ကမ္ဘာ့နိုင်ငံအများစုက အလေးထားခဲ့သည်။
နောက်ထပ်ပြဿနာမှာ ကနေဒါနိုင်ငံက ယင်း၏
မျိုးဆက်သစ် 5G ဆက်သွယ်ရေးကွန်ရက်များ အဆင့်မြင့်
တင်ရာတွင် ဟွာဝေးကုမ္ပဏီကို ပစ္စည်းကိရိယာများ ပြည့်
ဆည်းခွင့် ပြု မပြု ဆိုသည့် ကိစ္စပင်ဖြစ်သည်။ 5G ကွန်ရက်
များ ဟွာဝေးကုမ္ပဏီကို ပါဝင်ခွင့်မပြုရန် အမေရိကန်နိုင်ငံက
မဟာမိတ်နိုင်ငံများကို တိုက်တွန်းလျက်ရှိသည်။ အစိုးရအဖွဲ့
၏ ခေါင်းဆောင်တစ်ဦးအဖြစ် ဂျပ်စတင်မှာ အခြားပါတီများ
၏ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုလိုအပ်ရာ ဥပဒေအတည်ပြုရာတွင်
စိန်ခေါ်မှုများ ရင်ဆိုင်ရမည်ဖြစ်သည်။
အဖွဲ့ဝင် ၃၆ ဦးပါ အစိုးရအဖွဲ့သစ်၌ ရာထူးသစ်နှစ်ခု
ရှိလာခဲ့ပြီး ဝန်ကြီးသစ်အများစု ခန့်အပ်ခဲ့သည်။ အသိသာ
ဆုံးမှာ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဟောင်း ခရစ်တီယာဖရီးလန်ကို
ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်အဖြစ် ရာထူးတိုးမြှင့်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။
ကိုးကား- အင်န်အိတ်ချ်ကော/ဆင်ဟွာ
ဘာသာပြန် - ကျော်ထိုက်စိုး

ကြက်သွန်နီ မက်ထရစ်တန် ၁၂၀၀၀၀ တင်သွင်းရန် အိန္ဒိယအစိုးရ အတည်ပြု

နယူးဒေလီ နိုဝင်ဘာ ၂၁
ပြည်တွင်းဈေးကွက်တွင် ကြက်သွန်နီ ပေါ့ပေါများများရရှိစေရန်အတွက် ကြက်သွန်နီ မက်ထရစ်တန် ၁၂၀၀၀၀
တင်သွင်းရန် အိန္ဒိယအစိုးရက အတည်ပြုကြောင်း တာဝန်ရှိသူများက ကြာသပတေးနေ့တွင် ပြောကြားသည်။
အစိုးရအဖွဲ့က ကြက်သွန်နီ မက်ထရစ်တန် ၁၂၀၀၀၀ တင်သွင်းရန် ခွင့်ပြုခဲ့ကြောင်း အိန္ဒိယဗဟိုအစိုးရဘဏ္ဍာရေး
ဝန်ကြီး နိမာလာ ဆီသာရာမန်က အစိုးရအဖွဲ့အစည်းအဝေး ပြီးဆုံးပြီးနောက် ပြုလုပ်သည့် သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲတွင်
သတင်းမီဒီယာများကို ပြောကြားသည်။ ပြီးခဲ့သည့် သီတင်းပတ်က အိန္ဒိယဗဟိုအစိုးရ အစားအစာနှင့် စားသုံးသူ
ရေးရာဝန်ကြီး ရမ်ဗီလပ်စ် ပါဆဝန်က အစိုးရသည် နိုင်ငံပိုင် နိုင်ငံခြားကုန်သွယ်မှုလုပ်ငန်း MMTTC မှတစ်ဆင့်
ကြက်သွန်နီ တန်တစ်သိန်း တင်သွင်းမည်ဟု ကြေညာခဲ့သည်။ ကိုးကား- ဆင်ဟွာ/ဘာသာပြန် - အောင်ဇော်လင်း

ပထမဆုံးဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။ သို့သော်လည်း ၎င်းမှာ လွှတ်တော်အတွင်း
ထောက်ခံမှုအများစုမရရှိခဲ့ပေ။
အစွဲရလွတ်တော်က အစိုးရတစ်ရပ်ဖွဲ့စည်းရေးကြိုးပမ်းရန် ဥပဒေပြု
အမတ်တစ်ဦး အဆိုပြုခွင့် ၂၁ ရက် သတ်မှတ်သည်။ ဥပဒေပြုအမတ်များက
အစိုးရတစ်ရပ် အောင်မြင်အောင် မဖွဲ့စည်းနိုင်ပါက ယခုနှစ်အတွင်း တတိယ
အကြိမ်မြောက် ရွေးကောက်ပွဲကျင်းပနိုင်ပြီး အစွဲရလွတ်တော်သည် တစ်နှစ်အတွင်း
တတိယအကြိမ်မြောက် ရွေးကောက်ပွဲကျင်းပဖွယ်ရှိကြောင်း အစွဲရမီဒီယာ
များက ဖော်ပြကြသည်။
ကိုးကား-အင်န်အိတ်ချ်ကော/ဘာသာပြန် - ကျော်ထိုက်စိုး

အစွဲရလွတ်တော် တစ်နှစ်အတွင်း တတိယအကြိမ်မြောက် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ ကျင်းပဖွယ်ရှိ

တစ်လအပစ် နိုဝင်ဘာ ၂၁
အတိုက်အခံခေါင်းဆောင်တစ်ဦး ဦးဆောင်သော ညွန့်ပေါင်းအစိုးရတစ်ရပ်ဖွဲ့စည်း
ရေး စေ့စပ်ညှိနှိုင်းမှုများ မအောင်မြင်အဆုံးသတ်ပြီးနောက် အစွဲရလွတ်တော်က
တစ်နှစ်အတွင်း တတိယအကြိမ်မြောက် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲကို ကျင်းပ
ရဖွယ်ရှိနေသည်။
နောက်ဆုံးသတ်မှတ်ရက် နိုဝင်ဘာ ၂၀ ရက်မတိုင်မီ ညွန့်ပေါင်းအစိုးရ

တစ်ရပ် မဖွဲ့စည်းနိုင်ခဲ့ကြောင်း အကြီးမားဆုံးအတိုက်အခံ Blue and White
ပါတီခေါင်းဆောင် ဘန်နီကန်ဇ်က သတင်းထောက်များသို့ ပြောကြားခဲ့သည်။
ဘန်နီကန်ဇ်မှာ သမ္မတရုံး၏ မေတ္တာရပ်ခံချက်ကြောင့် ညွန့်ပေါင်းအစိုးရဖွဲ့စည်း
ရေးဆွေးနွေးမှုများကို ဦးဆောင်ခဲ့သည်။ မည်သည့်ပါတီမှ ပြတ်သားစွာအနိုင်
မရရှိခဲ့သည့် စက်တင်ဘာလအတွင်း အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ ကျင်းပပြီးနောက်
ဝန်ကြီးချုပ် ဘင်ဂျမင်နေတန်ယာဟုက ညွန့်ပေါင်းအစိုးရတစ်ရပ်ဖွဲ့စည်းရန်

တောင်ကိုရီးယားထိပ်သီးအစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက်ရန် ဖိတ်ကြားချက်ကို ကင်ဂျူအန် ငြင်းပယ်

ဆိုးလ် နိုဝင်ဘာ ၂၁
လာမည့်သီတင်းပတ်တွင် ကျင်းပမည့် ဒေသဆိုင်ရာ
ထိပ်သီးအစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက်ရန် တောင်ကိုရီးယား
သမ္မတ မွန်ဂျေအင်း၏ ဖိတ်ကြားချက်ကို မြောက်ကိုရီးယား
ခေါင်းဆောင် ကင်ဂျူအန်က ငြင်းပယ်ခဲ့ကြောင်း မြောက်
ကိုရီးယားနိုင်ငံပိုင်မီဒီယာက ကြာသပတေးနေ့က
ပြောကြားသည်။
တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံသည် လာမည့် တနင်္လာနေ့မှ
စတင်၍ ပင်လယ်ဆိပ်ကမ်းမြို့ဖြစ်သည့် ဘူဆန်မြို့တွင်
အရှေ့တောင်အာရှ နိုင်ငံခေါင်းဆောင်များနှင့် ထိပ်သီး
အစည်းအဝေးကို အိမ်ရှင်အဖြစ် လက်ခံကျင်းပမည်ဖြစ်ရာ
မြောက်ကိုရီးယားခေါင်းဆောင် ကင်ဂျူအန် တက်ရောက်
လိမ့်မည်ဟု တောင်ကိုရီးယားသမ္မတက ယခင်က မျှော်လင့်
ခဲ့သည်။
ခေါင်းဆောင်ကင်သည် တောင်ကိုရီးယားသမ္မတထံ
မှ ကိုယ်ရေးစာတစ်စောင်ကို နိုဝင်ဘာ ၅ ရက်က လက်ခံ
ရရှိခဲ့ကြောင်း သို့သော်လည်း ခေါင်းဆောင်ကင်ဂျူအန်သည်
ထိပ်သီးအစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက်မည့် အလားအလာ
မရှိကြောင်း မြောက်ကိုရီးယား ဗဟိုသတင်းအေဂျင်စီ
(KCNA) က ပြောသည်။
ကင်ဂျူအန် မတက်ရောက်နိုင်ပါက အထူးသံတမန်

စေလွှတ်ပေးရန် တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံက မြောက်ကိုရီး
ယားနိုင်ငံကို ပြောကြားကြောင်း ယင်းသတင်းဌာနက
ပြောကြားသည်။
တောင်ကိုရီးယားသမ္မတ မွန်ဂျေအင်းသည်
မြောက်ကိုရီးယားခေါင်းဆောင်နှင့် ပြီးခဲ့သည့်နှစ်က
အစည်းအဝေးသို့ကြိမ် ပြုလုပ်ခဲ့သည်။ ထို့အပြင် အမေရိကန်
သမ္မတ ဒေါ်နယ်ထရန်နှင့် မြောက်ကိုရီးယား
ခေါင်းဆောင် ကင်ဂျူအန်တို့ ပထမဆုံးသမိုင်းဝင် ထိပ်သီး
အစည်းအဝေးကျင်းပနိုင်ရန် အကျိုးဆောင်ခဲ့သည်။
သို့သော်လည်း ပြီးခဲ့သည့် ဖေဖော်ဝါရီလက ဒေါ်နယ်ထရန်
နှင့် ကင်ဂျူအန်တို့ ဒုတိယအကြိမ် ထိပ်သီးအစည်းအဝေး
ပျက်ပြားပြီးနောက် တောင်နှင့်မြောက် ကိုရီးယားနှစ်နိုင်ငံ
ခေါင်းဆောင်များ၏ ထိတွေ့ဆက်ဆံမှု ရပ်တန့်သွား
ခဲ့သည်။
ထိုအချိန်မှစ၍ မြောက်ကိုရီးယားနိုင်ငံသည် အမေရိကန်
နိုင်ငံနှင့် ပူးတွဲစစ်ရေးလေ့ကျင့်မှု ပြုလုပ်ခြင်းနှင့်
ပတ်သက်၍ ၎င်း၏အိမ်နီးချင်း တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံကို
ပြင်းပြင်းထန်ထန်ပေးပို့ပြီး ပြီးခဲ့သည့်လများက နှစ်နိုင်ငံ
အပြန်အလှန် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု အားလုံးနီးပါးကို
ရပ်ဆိုင်းခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ကိုးကား- အေအက်ဖ်ပီ
ဘာသာပြန် - အောင်ဇော်လင်း

ထိုင်းနိုင်ငံတောင်ပိုင်း၌ ကွန်ကရစ်ကျောက်ပြား ပြိုကျမှုကြောင့် ဆောက်လုပ်ရေးလုပ်သား ခုနစ်ဦး သေဆုံး

ဘန်ကောက် နိုဝင်ဘာ ၂၁
ထိုင်းနိုင်ငံတောင်ပိုင်း ဖူးခက်ပြည်နယ်
တွင် ယနေ့ ဆောက်လုပ်ရေးလုပ်ငန်း
ခွင်တစ်ခု၌ ကြီးမားသော ကွန်ကရစ်
ကျောက်ပြားတစ်ချပ် ပြိုကျခဲ့ရာ
အလုပ်သမားခုနစ်ဦး သေဆုံးခဲ့
ကြောင်း ရဲတပ်ဖွဲ့က ပြောကြားသည်။
ဖူးခက်ပြည်နယ် သာလန်ခရိုင်ရှိ
တည်ဆောက်ဆဲ ဓာတ်ငွေ့စခန်း
တစ်ခု၏ ဆောက်လုပ်ရေးလုပ်ငန်း
ခွင်၌ ကြီးမားသော ကွန်ကရစ်ကျောက်
ပြားတစ်ချပ် ပြိုကျခဲ့ရာ အလုပ်သမား
ခုနစ်ဦး သေဆုံးပြီး နှစ်ဦး ပြင်းထန်စွာ
ဒဏ်ရာရရှိခဲ့သည်။ ပြိုကျခဲ့သော
ကွန်ကရစ် ကျောက်ပြားအောက်မှ

သေဆုံးသူများနှင့် ဒဏ်ရာရရှိသူများကို ရဲတပ်ဖွဲ့က စုံစမ်းစစ်ဆေးလျက်
ကယ်ဆယ်ရေးလုပ်သားများက ဆွဲ
ရိသည်။
ထုတ်နိုင်ခဲ့သည်။ အဆိုပါ ဖြစ်ရပ်
ဖြစ်ပွားရသော အကြောင်းရင်းကို
ကိုးကား- ဆင်ဟွာ
ဘာသာပြန် - ကျော်ထိုက်စိုး



မြို့နယ်အချို့တွင် မူးယစ်ဆေးဝါးများ သိမ်းဆည်းရမိ

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၂၀ မှီ

မူးယစ်တပ်ဖွဲ့(၁)ဗန်းမော်မှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များ ပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် နိုဝင်ဘာ ၂၀ ရက် နံနက်ပိုင်းက မိမိမြို့နယ် ဟန်ထက်ကျေးရွာ-မံရုံကျေးရွာသွားလမ်းမပေါ်တွင် ပါဂျဲရီး ခရီးသည်ယာဉ်ကို ရှာဖွေရာ ခရီးသည် မတင်တင်စိုးထံမှ စိတ်ကြွရူးသွပ်ဆေးပြား ၁၃၅၀၊ လက်ကိုင်ဖုန်းတစ်လုံးနှင့် မြန်မာ ငွေကျပ် ၂၆၀၀၀ တို့ကို သိမ်းဆည်းရမိသည်။

မိုးညှင်း၊ တောင်ငူ အလားတူ ယင်းနေ့ နံနက်က လုံးတုံ နယ်မြေရဲစခန်းမှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် မိုးညှင်းမြို့နယ် မိုင်းနောင် ကျေးရွာနေ ဒေါ်လှရွှေ၏လယ်တောရှိ တံကို ရှာဖွေရာ ဘိန်းဖြူ သူညု ဒသမ ၀၄၆ ကီလို၊ စိတ်ကြွရူးသွပ်ဆေးပြား ၂၅၆၀ တို့ကို

လည်းကောင်း၊ ထို့အတူ မွန်းလွဲပိုင်းတွင် ပဲခူး တိုင်းဒေသကြီး ရဲတပ်ဖွဲ့မှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များပါဝင် သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် တောင်ငူမြို့နယ် ဆိတ်ဖူးတောင် ကျေးရွာအုပ်စု (၆)မိုင်ကျေးရွာ တောင်ငူ-သံတောင် ကားလမ်းတွင် လမ်း လျှောက်လာသူ ခွန်အုန်းရွှေအား ရှာဖွေရာ စိတ်ကြွရူးသွပ်ဆေးပြား ၁၃၆၅၀၊ လက်ကိုင် ဖုန်းတစ်လုံးနှင့် ငွေကျပ် ၁၀၂၀၀ တို့ကို လည်းကောင်း။

ရန်ကုန်၊ ကွမ်းလုံ အလားတူ ထိုနေ့ နံနက် ၇ နာရီက မူးယစ် တပ်ဖွဲ့(၄၀) ရန်ကုန်(မြောက်ပိုင်း)မှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် ရွှေပြည်သာမြို့နယ် အမှတ်(၁၃)ရပ်ကွက်၊ ကမ်းနားပတ်လမ်း အမှတ်(မ-၁၇)နေ ဝင်းထွန်းဦး(ခ)ကျောင်းဆရာ၏ နေအိမ်ကို ရှာဖွေရာ စိတ်ကြွရူးသွပ်ဆေးပြား ၁၄၄၇ ပြား၊

ဆေးခြောက် ၂၀ ဒသမ ၃၃ ဂရမ်နှင့် လက်ကိုင် ဖုန်းတစ်လုံးတို့ကို လည်းကောင်း၊ အလားတူ ညနေ ၄ နာရီတွင် မူးယစ်တပ်ဖွဲ့(၂၁)ကွမ်းလုံ မှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် ကွမ်းလုံမြို့နယ် ပြိန်းရဲကျေးရွာအုပ်စု ရှင်လုံ ကျိုင်းကျေးရွာအနီး ဟိုလီ-နန်ကျမ်းသွားလမ်း တွင် လီယံဟွာ မောင်းနှင်လာသည့် မော်တော် ဆိုင်ကယ်ကို ရှာဖွေရာ စိတ်ကြွရူးသွပ်ဆေးပြား ၁၆၀၀၀ ကိုလည်းကောင်း။

မိုးမိတ် ထို့အတူ နိုဝင်ဘာ ၂၀ ရက် မွန်းလွဲ ၂ နာရီ တွင် မူးယစ်တပ်ဖွဲ့(၅၆)မိုးမိတ်မှ တပ်ဖွဲ့ဝင် များပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် မိုးမိတ် မြို့နယ် မိုးမိတ်-မိုးကုတ်သွားကားလမ်း၊ ကင့်နွယ်ကျေးရွာအထွက်တွင် မောင်ကျော် မောင်းနှင်ပြီး ထွန်းလူလိုက်ပါလာသော မော်တော်ဆိုင်ကယ်ကို ရှာဖွေရာ စိတ်ကြွ



လီယံဟွာအား ဖမ်းဆီးရမိသည့် စိတ်ကြွရူးသွပ် ဆေးပြားများနှင့် အတူတွေ့ရစဉ်။

ရူးသွပ်ဆေးပြား ၁၂ ပြား သိမ်းဆည်းရမိခဲ့ပြီး ကွင်းဆက်အရ မိုးမိတ်မြို့ တောင်ပိုင်း ရပ်ကွက်နေ မအေးအေးမိုး၏နေအိမ်ကိုသွား ရောက်ရှာဖွေရာ မအေးအေးမိုးထံမှ စိတ်ကြွ ရူးသွပ်ဆေးပြား ၁၁၂၈ ပြား ထပ်မံသိမ်းဆည်း ရမိခဲ့သဖြင့် ၎င်းတို့အား မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် စိတ်ကိုပြောင်းလဲစေသော ဆေးဝါးများ ဆိုက်ရာဥပဒေအရ အရေးယူထားကြောင်း သိရ သည်။

ရဲပြန်ကြား

ရွှေပြည်သာမြို့နယ်၌ နေအိမ် ၂၀၀ ကျော် မီးလောင်ဆုံးရှုံး

ရန်ကုန် နိုဝင်ဘာ ၂၁

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ရွှေပြည်သာမြို့နယ် အမှတ်(၁၈)ရပ်ကွက်၌ ယနေ့ မွန်းလွဲ ၁၂ နာရီ ခွဲခန့်က မီးလောင်မှုဖြစ်ပွားရာ အိမ်ခြေ ၂၄၀ ကျော် ဆုံးရှုံးခဲ့ကြောင်း ဒေသခံတစ်ဦးထံမှ သိရသည်။ မီးလောင်ရာသို့ ရန်ကုန်တိုင်းမီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဌာနချုပ်မှ မီးသတ်ယာဉ်အုပ်စုများဖြင့် ငြိမ်းသတ်ခဲ့ရာ မွန်းလွဲ ၁ နာရီ ၂၇ မိနစ်တွင် မီးငြိမ်းသွားကြောင်း၊ မီးလောင်ရခြင်း အကြောင်းရင်းကို စုံစမ်းနေဆဲဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ ရွှေပြည်သာ(၁၈)ရပ်ကွက် အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးဝင်းဌေးက "အိမ်ခြေ ၂၄၀ ကျော် လောက်ပါ။ မိသားစု ၂၄၂ စုရှိမယ်။ လူဦးရေကတော့ ၉၆၄ ဦးရှိပါတယ်။ မီးလောင်ချိန်မှာ လေတိုက်တဲ့နှုန်းကလည်းကြမ်းတော့ လောင်အားများသွားတာပါ။ အိမ်ကသေးသေးလေး တွေပါ တစ်အိမ်နဲ့တစ်အိမ်ပူးကပ်နေကြတာပါ။ လမ်းကိုကျော်ပြီး ဝါး၊ ဓနိပွဲရုံတန်းဘက်ကို ဆက်လောင်တော့ ဝါးဆိုင် လေး၊ ငါးဆိုင်ပါသွားတယ်။ အသေးစိတ်မသိရသေးပါဘူး။ လတ်တလော ကယ်ဆယ်ရေးစခန်းချထားဖို့နဲ့ထမင်းထုပ် ဝေငှပေးနိုင်ဖို့ ဆောင်ရွက်နေကြရ ပါတယ်" ဟု ပြောသည်။

သတင်း-မျိုးမင်းသိန်း(မရမ်းကုန်း)၊ ဓာတ်ပုံ-မျိုးကြီး



ကျိုက်မရောမြို့နယ်၌ နေအိမ် ၁၁ လုံး မီးလောင်



မိုးညှင်း နိုဝင်ဘာ ၂၁

ကချင်ပြည်နယ် မိုးညှင်းမြို့နယ် မော်ဟန် ကျေးရွာအနီးတွင် နိုဝင်ဘာ ၂၁ ရက်က နမူချီမှော် မှ ပြန်လာသူနှစ်ဦးထံမှ ဘိန်းဖြူ ၁၃၂ ဂရမ် သိမ်းဆည်းရမိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ဖြစ်စဉ်မှာ ယင်းနေ့ ညနေ ၄ နာရီ ခွဲခန့်က မူးယစ်တပ်ဖွဲ့(၃)မှ ရဲအုပ်မျိုးမင်း ဦးစီးသော အဖွဲ့သည် သတင်းအရ မိုးညှင်းမြို့နယ် မော်ဟန် ကျေးရွာ မော်ဟန်-နမူချီမှော်သွားလမ်း နန့်ပင့်လမ်းခွဲအနီး လမ်းမပေါ်တွင် စောင့်ဆိုင်း နေစဉ် နမူချီမှော်မှ မော်ဟန်ကျေးရွာသို့ အေးကျော်မောင်းနှင့်ပြီး နောက်မှ မောင်အေး လိုက်ပါလာသည့် ဆိုင်ကယ်ကို ရှာဖွေ စစ်ဆေးရာ မောင်အေးလွယ်ထားသော ကျောပိုး အတွင်းမှ ဘိန်းဖြူ ၁၂ ဂရမ်ခန့်စီပါ ဆပ်ပြာခွက် ၁၁ ခွက် (စုစုပေါင်း ၁၃၂ ဂရမ်ခန့်)ကို သိမ်းဆည်းရမိခဲ့သည်။

မိုးညှင်းမြို့နယ်၌ ဘိန်းဖြူ ၁၃၂ ဂရမ် သိမ်းဆည်းရမိ



ဖြစ်စဉ်နှင့်ပတ်သက်၍ မောင်အေးနှင့် အမှုဖွင့် အရေးယူဆောင်ရွက်ထားကြောင်း သိ အေးကျော် တာလောကြီးကျေးရွာ မြစ်ကြီးနား မြို့နယ်နေသူတို့အား မိုးညှင်းမြို့မရဲစခန်းက ရသည်။

နီတိုး

(၁၂) လတိုတို အတိုးမဲ့ အရစ်ကျပေးသွင်းနိုင်မည့် Nawaday 4 Storey Shop House

လှိုင်သာယာမြို့နယ်၊ နဝဒေးအိမ်ရာရှိ ၁၈ပေ X ၆၀ပေ ကျယ်ဝန်းသောလူနေဆိုင်ခန်း စီးပွားရေးအဆောက်အဦးဖြစ်ပါသည်။ မြေညီထပ်မှာ hall type ဖြစ်၍ ဆိုင်ခန်းဖွင့်ရန် သင့်တော်ပါသည်။ ပထမထပ်တွင် မီးဖိုခန်းပါပြီး ငည့်ခန်း၊ ထမင်းစားခန်း ပြုလုပ်ရန် သင့်တော်ပါသည်။ ဒုတိယထပ် နှင့် တတိယထပ်တွင် Bed Room များပါပြီး တတိယထပ်နောက်ဘက်တွင် ကျယ်ဝန်းသော ဝရန်တာပါရှိပါသည်။ နေထိုင်ရန်သင့်တော်ရုံသာမက စီးပွားရေးတွဲလုပ်၍ရသော အဆောက်အဦးဖြစ်ပါသည်။

ဖုန်း-၆၅၀၅၃၅၊ ၆၆၆၁၈၃၊ ၆၅၁၄၃၆၊ ၆၆၃၅၇၈ သို့ဆက်သွယ်စုံစမ်းမေးမြန်းနိုင်ပါသည်။

နိုင်ငံတော်တည်ဆောက်ရာတွင် နိုင်ငံတော်အချုပ်အခြာအာဏာ၏ ခက်မသုံးဖြာဖြစ်သည့် ဥပဒေပြုရေး၊ အုပ်ချုပ်ရေး၊ တရားစီရင်ရေးဟူသည့် မဏ္ဍိုင်ကြီးသုံးရပ်ဖြင့် အချင်းချင်း အပြန်အလှန် ထိန်းကျောင်းဆောင်ရွက်သည်ဟု ဆိုထားရာ ဥပဒေဆိုင်ရာ အကြောင်းအရာများကို ပြည်သူများ သိရှိလေ့လာနိုင်ရန် စာရေးသူ မောင်စာက ဥပဒေနှင့်စပ်ဆိုင်သော ဆောင်းပါးများကို ဖော်ပြပေးသွားပါမည်။ ဆောင်းပါးတွင်ပါရှိသည့် အကြောင်းအရာများသည် စာရေးသူ၏ အဘော်သာဖြစ်ပါသည်။ (စာတည်းအဖွဲ့)

လူစီတန်းပြသခြင်းဟူသည်

မောင်စာက



ရာဇဝတ်မှုခင်းများတွင် စွပ်စွဲခံရသူတရားခံကို ဟုတ်မှန်ကြောင်းစွပ်စွဲပြသရန် လူစီတန်းပြသခြင်းပြုမှု ဆောင်ရွက်ရသည့်အခါမျိုး ကြုံတွေ့ရတတ်သည်။ အဘယ်ကြောင့် လူစီတန်းပြသမှုပြုရသနည်း။ ဘယ်နည်းဘယ်ပုံပြုမှုဆောင်ရွက်ရသနည်း။ ဗဟုသုတအလိုမှာ မျှဝေပါရစေ။

လူစီတန်းပြသခြင်း၏ ရည်ရွယ်ချက်

လူစီတန်းပြသခြင်းမပြုခင် တရားရုံး၌တရားခံသည် ပြစ်မှုကျူးလွန်သူဖြစ်သည်ဟု စွပ်စွဲထွက်ဆိုလာလျှင် ထိုထွက်ဆိုချက်ကို အထောက်အကူပြုသည့် သက်သေခံချက်မရှိဘဲ တရားခံအပေါ် အပြစ်ပေးရန် သင့်မဟုတ်ပါ။ သို့ဖြစ်၍ သက်သေတစ်ဦးသည် စွပ်စွဲခံရသူ တရားခံကို အမှန်တကယ် မှတ်မိခြင်းရှိမရှိ သိရှိနိုင်ရန်ရည်ရွယ်၍ ပြုလုပ်ခြင်းဖြစ်သည်။

လူစီတန်းပြသခြင်း ပြုလုပ်ရန်လိုအပ်ခြင်း

သက်သေတစ်ဦးက ဓားပြတိုက်သွားသည့်သူများကို မြင်လျှင်မှတ်မိပါသည်ဟု ထွက်ဆိုသောအခါ ထိုကဲ့သို့ပင် လူယက်မှု၊ လူသတ်မှု၊ ခိုးမှု၊ မုဒိမ်းမှု စသည်ဖြင့် ရာဇဝတ်ပြစ်မှုတစ်ခုခုကို ကျူးလွန်သူအားမြင်လျှင် မှတ်မိပါသည်ဟု ထွက်ဆိုချက်ပေးသည့်အခါမျိုးတွင် လူစီတန်းပြသခြင်း ပြုရန် လိုအပ်သည်။

သက်သေတစ်ဦးက ဓားပြတိုက်သွားသူများသည် မောင်ဖြူ၊ မောင်နီ၊ မောင်မဲ၊ မောင်ဝါ၊ မောင်ပြာတို့ဖြစ်ကြသည်ဟု တိတိကျကျ စွပ်စွဲထွက်ဆိုသည့်အခါ ထိုကဲ့သို့ပင် လူယက်မှု၊ လူသတ်မှု၊ ခိုးမှု၊ မုဒိမ်းမှုစသည့် ရာဇဝတ်ပြစ်မှုတစ်ခုခုကို ကျူးလွန်သူသည် မောင်နီ၊ မောင်ဖြူ၊ မောင်မဲ ဖြစ်ပါသည်ဟု အတိအကျစွပ်စွဲထွက်ဆိုသည့်အခါ ယေဘုယျအားဖြင့် လူစီတန်းပြသရန်လိုအပ်သည်မဟုတ်ပါ။

အနှစ်ချုပ်အားဖြင့် ပြစ်မှုကျူးလွန်သူဟူ၍ စွပ်စွဲခံရသူသည် မူလကတည်းက ထိုသက်သေနှင့် တွေ့နေကျ၊ မြင်နေကျ၊ သိရှိထားသူတစ်ဦးဖြစ်၍ ထင်ထင်ရှားရှား ပြောဆိုနိုင်လျှင် လူစီတန်းပြသရန် လိုအပ်မဟုတ်ပါ။ သက်သေနှင့် တွေ့နေကျ၊ မြင်နေကျ၊ သိရှိထားသူတစ်ဦးမဟုတ်ဘဲ မြင်မှသာ ဟုတ်သည်၊ မဟုတ်သည်ကို ပြောနိုင်မည်ဟုဆိုလျှင် လူစီတန်းပြသရန်လိုအပ်ပါသည်။

ဆောင်ရွက်ရမည့်နည်းလမ်း

စွပ်စွဲခံရသူတရားခံအား အခြားသူမည်မျှနှင့်ရောနှော၍ စီတန်းပြသရမည်ဟု သတ်မှတ်ထားခြင်း မရှိပါ။ သို့ရာတွင် စွပ်စွဲပြသသူသက်သေသည် စွပ်စွဲခံရသူတရားခံကို အမှန်တကယ် မှတ်မိခြင်းမရှိဘဲ ကံအားလျော်စွာ စွပ်စွဲပြသခြင်းမပြုနိုင်စေရန် စွပ်စွဲခံရသူတရားခံကို အရေးအတွက်အားဖြင့် မများလွန်း၊ မနည်းလွန်းသော အခြားသူတို့နှင့် ရောနှောပြသရန်လိုအပ်သည်။ ထို့ကြောင့် အခြားသူ (၉) ဦး သို့မဟုတ် (၁၀) ဦးနှင့် ရောနှောပြသသင့်သည်။ အကယ်၍ စွပ်စွဲခံရသူတရားခံ (၂) ဦး

သို့မဟုတ် (၂) ဦးထက်ပိုမို၍ လူစီတန်းပြသရန်ရှိနေပါက တစ်ကြိမ်လျှင် စွပ်စွဲခံရသူ တရားခံတစ်ဦးကိုသာ အခြားသူများနှင့် ရောနှောပြသရပါသည်။ ထိုသူကို လူစီတန်းပြသပြီးမှ နောက်ထပ်စွပ်စွဲခံရသူ တရားခံကို ဆက်လက်ပြသရန် ဖြစ်သည်။

သတ်ပြရမည့်အချက်

စွပ်စွဲခံရသူတရားခံအား ဖမ်းဆီးသည့်အချိန်မှစ၍ လူစီတန်းပြသသည့်အချိန်အထိ စွပ်စွဲပြသသူ သက်သေက ကြိုတင်မြင်တွေ့ထားခြင်းမရှိစေရန် လိုသည်။ သို့ဖြစ်၍ စွပ်စွဲပြသသူသက်သေသည် ထိုသို့ ကြိုတင်တွေ့မြင်ထားခြင်း ရှိမရှိ သိရှိနိုင်စေရန် ကြိုးကြပ်သူများက ပြည့်ပြည့်စုံစုံ မေးမြန်းရန်လိုအပ်သည်။ သက်သေကမှန်းဆ၍ စွပ်စွဲပြသခြင်းကို တားဆီးစေရန်အလိုမှာ စွပ်စွဲခံရသူတရားခံသည် ရောနှောပြသသူများနှင့် အရပ်အမောင်း၊ ကိုယ်ခန္ဓာထွားကျင်းမှုအစရှိသော သိသိသာသာ ကွဲပြား

ထိုသူများနှင့် စွပ်စွဲခံရသူတရားခံသည် မည်သို့မည်ပုံ ထူးခြားစွာ ကွဲပြားခြားနားကြောင်း (ရှိလျှင်) ဖော်ပြရမည်။ တတိယစာပိုဒ်ဘေးရှိ ကွက်လပ်တွင် လူစီတန်းပြသရာ၌ အဝတ်အစားလဲလှယ်ရန် လည်းကောင်း၊ နေရာပြောင်းရွှေ့ရန်လည်းကောင်း စွပ်စွဲခံရသူတရားခံအား အခွင့်အရေး ပေး၊ မပေး ရေးသွင်းရန် ဖြစ်သည်။

ပုံစံ၏ စတုတ္ထစာပိုဒ်ဘေးရှိ ကွက်လပ်တွင် စီတန်းပြသပြီးနောက် မိမိကိုစွပ်စွဲပြသသူ သက်သေက မတရားစွပ်စွဲနိုင်ဖို့ရာ အကြောင်းတစ်စုံတစ်ရာ ရှိမရှိ တရားခံကို မေးမြန်းပြီး သူ၏ဖြေကြားချက်များကို ရေးမှတ်ထားရန် ဖြစ်သည်။ စွပ်စွဲခံရသူတရားခံ၏ လှိုင်းစွပ်ချက်များနှင့် ပတ်သက်၍ စွပ်စွဲပြသသူသက်သေက မည်သို့ဖြေရှင်းကြောင်းကိုလည်း ရေးသားရန်ဖြစ်သည်။ မတရားစွပ်စွဲနိုင်ဖို့ရာ အကြောင်းတစ်စုံတစ်ရာ ရှိမရှိဆိုသည်မှာ စီတန်းမပြုမီ စွပ်စွဲခံရသူတရားခံကို စွပ်စွဲပြသသူသက်သေက တွေ့မြင်ခဲ့ခြင်း၊ ရက်ထိုသူ၏ဓာတ်ပုံကို သက်သေ

ကြီးကြပ်ဆောင်ရွက်နိုင်ကြောင်း ပြည်သူတရားသူကြီးအဖွဲ့က ၁၃ - ၁၀ - ၁၉၈၀ ပြည့်နှစ် ရက်စွဲဖြင့် ညွှန်ကြားချက်အမှတ် ၂၀ ကို ထုတ်ပြန်ခဲ့ဖူးသည်။

မပြုမနေပြုလုပ်ရမည့်ကိစ္စမဟုတ်ပါ

သက်သေကို တရားရုံး၌စစ်ဆေးခြင်းမပြုမီ တရားခံကို ဟုတ်မှန်ကြောင်း စွပ်စွဲပြသရန်အတွက် လူစီတန်းပြသရန် လိုအပ်သည်ဟု ဥပဒေတွင်ပြဋ္ဌာန်းထားခြင်း မရှိပါ။ လူစီတန်းပြသသည့်ကိစ္စမှာ မပြုမနေပြုလုပ်ရမည့်ကိစ္စတစ်ရပ်မဟုတ်ပါ။ သို့ရာတွင် ထိုသို့လူစီတန်းပြသခြင်းဖြင့် စွပ်စွဲခံရသူတရားခံ ပြစ်မှုကျူးလွန်သူဖြစ်သည်မဖြစ်သည်ဆိုသောအချက်ကို ထောက်ခံချက် သက်သေရရှိနိုင်ရန်အတွက် လိုအပ်သည့် မှုခင်းများတွင် လူစီတန်းပြသခြင်းကို ပြုမူဆောင်ရွက်ကြရသည်။

တွေ့ကြုံခဲ့ဖူးသည့်ဖြစ်စဉ်

လူစီတန်းပြသခြင်းကို ရဲတပ်ဖွဲ့က အမှုကိုစုံစမ်းထောက်လှမ်းသည့် အချိန်ကာလအတွင်း ပြုလုပ်ခြင်းဖြစ်သည်။ သို့ရာတွင် လွန်ခဲ့သောနှစ်ပေါင်း ၄၀ နီးပါးခန့်က အမှုတစ်ခုကို ကြုံခဲ့ဖူးသည်။ မျက်မမြင်မိန်းကလေးတစ်ယောက် ကိုယ်ဝန်ရရှိခဲ့သည်။ စွပ်စွဲခံရသူတရားခံက သူမဟုတ်ကြောင်း ငြင်းဆိုသည်။ မိန်းကလေးက ရာဇသတ်ကြီး ပုဒ်မ ၄၁၇ အရ အရေးယူမှုပြုခဲ့သည်။ ပုဒ်မ ၄၁၇ သည် ရဲအရေးယူပိုင်သော အမှုမဟုတ်သဖြင့် မြို့နယ်တရားရုံးသို့ ဦးတိုက်လျှောက်ထား တရားစွဲဆိုသည်။

ရုံးရှေ့တွင် မျက်မမြင်မိန်းကလေးက တရားခံ၏ ဦးခေါင်း၊ မျက်နှာတို့ကို လက်ဖြင့် စမ်းသပ်ကြည့်မည်၊ အသက်ရှူသံကို နားထောင်ကြည့်မည်၊ သူနှင့်ဖြစ်သူ တရားခံဟုတ်မဟုတ်ကို ဆွဲပြနိုင်ပါသည်ဟု ထွက်ဆိုသဖြင့် တရားရုံးက လူစီတန်းပြသခြင်းနည်းလမ်းကို အသုံးပြုခဲ့သည်။ တရားခံအစစ်အမှန်ကို ဖော်ထုတ်နိုင်ခဲ့သည့် ဖြစ်စဉ်တစ်ရပ် တွေ့ကြုံခဲ့ဖူးသည်။

ခိုင်မာသောလုပ်ထုံးလုပ်နည်းကျင့်စဉ်

လူစီတန်းပြသခြင်းကို ပြုကြိုပြုရမည်ဟု ဥပဒေက ပြဋ္ဌာန်းထားသော်လည်း လူစီတန်းပြသမှု ပြုလုပ်ခြင်းဖြင့် ပြစ်မှုကျူးလွန်သူ အမှန်တကယ် ဟုတ်၊ မဟုတ် သုံးသပ်ဆုံးဖြတ်ရန် အားကောင်းသည့် ထောက်ခံချက်၊ သက်သေခံချက်တစ်ရပ် ဖြစ်နေသောကြောင့် လိုအပ်သည့်အမှုများတွင် လူစီတန်းပြသမှုပြုလုပ်ခြင်းသည် တရားစီရင်ရေးတွင် ခိုင်မာသော လုပ်ထုံးလုပ်နည်းကျင့်စဉ် တစ်ရပ်အဖြစ် တည်ရှိလျက် ရှိနေကြောင်းပါဗျာ။

- ◆ လူစီတန်းပြသခြင်းဖြင့် အမှုအတွက် အထောက်အကူပြုသည့် သက်သေခံချက်ရရှိနိုင်ပါစေ၊
 - ◆ လူစီတန်းပြသမှုပြုရာတွင် လုပ်ထုံးလုပ်နည်းကျင့်စဉ်များနှင့်အညီ ဖြစ်ကြပါစေ၊
 - ◆ ခိုင်မာသည့် လုပ်ထုံးလုပ်နည်းကျင့်စဉ်များဖြင့် တရားရေးမဏ္ဍိုင် ခန့်ထည်မြဲခိုင်နိုင်ပါစေ။
- ရည်ညွှန်းချက် ။ ။ ပြည်သူတရားသူကြီးအဖွဲ့၏ ၁၃ - ၁၀ - ၁၉၈၀ ရက်စွဲပါ ညွှန်ကြားချက်အမှတ် ၂၀ နှင့် တရားရုံးများလက်စွဲအပိုဒ် (၆၁၈)

လူစီတန်းပြသမှု ပြုလုပ်ခြင်းဖြင့် ပြစ်မှုကျူးလွန်သူ အမှန်တကယ် ဟုတ်၊ မဟုတ် သုံးသပ်ဆုံးဖြတ်ရန် အားကောင်းသည့် ထောက်ခံချက်၊ သက်သေခံချက်တစ်ရပ် ဖြစ်နေသောကြောင့် လိုအပ်သည့်အမှုများတွင် လူစီတန်းပြသမှုပြုလုပ်ခြင်းသည် တရားစီရင်ရေးတွင် ခိုင်မာသော လုပ်ထုံးလုပ်နည်း ကျင့်စဉ်တစ်ရပ်အဖြစ် ...

ခြားနားခြင်း မရှိစေရပါ။ စွပ်စွဲခံရသူတရားခံနှင့် ထူးထူးခြားခြား ကွဲပြားခြားနားမှုမရှိသောသူတို့နှင့် ရောနှောပြသရပါမည်။ စွပ်စွဲပြသနိုင်လျှင် စွပ်စွဲခံရသူတရားခံအား သုံးကြိမ်တိုင်တိုင် စီတန်းပြသရပါမည်။ အသစ်စီတန်းပြသသည့်အခါတိုင်း စွပ်စွဲခံရသူတရားခံအား အဝတ်အစားလဲလှယ်ရန်လည်းကောင်း၊ နေရာပြောင်းရန်လည်းကောင်း အခွင့်အရေးပေးရပါမည်။

အသုံးပြုမည့်ပုံစံနှင့်ပုံစံဖြည့်သွင်းနည်း

စွပ်စွဲခံရသူတရားခံကို ဟုတ်မှန်ကြောင်းစွပ်စွဲပြသရန် လူစီတန်းပြသရာတွင် မှုခင်းပုံစံ (၉၈)ကို အသုံးပြုရပါမည်။ စွပ်စွဲခံရသူ တရားခံတစ်ဦးထက်ပိုလျှင် တစ်ဦးစီအတွက် ပုံစံတစ်ရွက်စီ အသုံးပြုရပါမည်။ ပုံစံ၏အထက်ပိုင်းတွင် စီတန်းပြသသည့် နေ့စွဲ၊ နေရာ၊ စီတန်းပြသခြင်းခံရမည့် တရားခံအမည်နှင့် တရားခံအား စွပ်စွဲပြသသူ သက်သေ၏အမည်တို့ကို အသီးသီးရေးသွင်းရန်ဖြစ်သည်။ သက်သေအမည်ဆိုသောနေရာတွင် လူစီတန်းပြသခြင်းကို ကြည့်ရှုရန် ခေါ်ထားသည့် သက်သေလူကြီးများ၏အမည်စာရင်းကို ရေးသွင်းရန်မဟုတ်ပါ။

ပုံစံ၏ ပထမစာပိုဒ်ဘေးရှိ ကွက်လပ်တွင် အမှုဖြစ်ပွားပြီးနောက် စွပ်စွဲခံရသူတရားခံကို မြင်တွေ့ခြင်းရှိ၊ မရှိ မေးမြန်းပြီး သက်သေ၏ ဖြေကြားချက်ကို ရေးသွင်းရန် ဖြစ်သည်။ ဒုတိယစာပိုဒ်ဘေးရှိ ကွက်လပ်တွင် စွပ်စွဲခံရသူတရားခံကို အခြားသူများနှင့် စီတန်းပြသကြောင်း၊

အား ကြိုတင်ပြသ၍ စွပ်စွဲခြင်း စသည်တို့ဖြစ်သည်။ ပုံစံ၏ ပဉ္စမစာပိုဒ်ဘေးရှိ ကွက်လပ်တွင် စွပ်စွဲပြသသည့်သက်သေက စွပ်စွဲခံရသူတရားခံကို မှန်ကန်စွာစွပ်စွဲနိုင်ခြင်း ရှိမရှိ (၃)ကြိမ် စီတန်းပြသသည့်အနက် အကြိမ်မည်ရွေမည်မျှ စွပ်စွဲပြသနိုင်ကြောင်းကို ရေးသွင်းရန်ဖြစ်သည်။ ဆဋ္ဌမစာပိုဒ်ဘေးရှိ ကွက်လပ်တွင် စွပ်စွဲခံရသူ၏ အမည်ကိုရေးရန် ဖြစ်သည်။ အကယ်၍ စွပ်စွဲပြသသူ သက်သေသည် စွပ်စွဲခံရသူတရားခံမဟုတ်သော အခြားသူကို စွပ်စွဲပြသလျှင် ထိုစွပ်စွဲခံရသူ၏အမည်ကို ရေးရမည်။

အထက်ပါအတိုင်း ပုံစံတွင်ဖြည့်သွင်းပြီးနောက် ကြီးကြပ်သူ (သို့မဟုတ်) ကြီးကြပ်သူများက လက်မှတ်ရေးထိုးရမည်။ ထို့နောက် လူစီတန်းပြသခြင်းကို ကြည့်ရှုရန် ခေါ်ထားသည့် သက်သေလူကြီးများက လက်မှတ်ရေးထိုးပြီး ၎င်းတို့၏ ရာထူး (သို့မဟုတ်) အလုပ်အကိုင်ကို ရေးသွင်းရမည်။

ကြီးကြပ်သူအဖြစ်ဆောင်ရွက်ခြင်း

စွပ်စွဲခံရသူတရားခံကို ဟုတ်မှန်ကြောင်း စွပ်စွဲပြသရန် လူစီတန်းပြသခြင်းကို မည်သူမဆို ကြီးကြပ်ဆောင်ရွက်နိုင်သည်။ ဤကိစ္စအတွက် တရားသူကြီးအဖွဲ့အား အကူအညီတောင်းခံလာပါက တရားသူကြီးအဖွဲ့ဝင် တစ်ဦးဦးကဖြစ်စေ၊ တရားသူကြီးအဖွဲ့ဝင် မပါဝင်နိုင်သည့် ကိစ္စရပ်များတွင် တရားရေးဝန်ထမ်းတစ်ဦးဦးအားဖြစ်စေ

မြို့ကြီးသုံးမြို့၌ ဆက်သွယ်ရေးကွန်ရက်မြှင့်တင်ရန်စာချုပ်လက်မှတ်ရေးထိုး

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၂၁
ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန မြန်မာ့ဆက်သွယ်ရေးလုပ်ငန်းနှင့် ဂျပန်နိုင်ငံ Sojitz Corporation တို့သည် JICA ODA Loan ဖြင့်ဆောင်ရွက်သည့် ဆက်သွယ်ရေးကွန်ရက် အဆင့်မြှင့်တင်မှုစီမံကိန်းအတွက် စီမံကိန်းလုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်ရန် သဘောတူစာချုပ်ကို နိုဝင်ဘာ ၂၀ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီက နေပြည်တော်ရှိ Kempinski Hotel တွင် လက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့ကြသည်။

အခမ်းအနားတွင် ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးသိန်းဦးနှင့် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ဂျပန်သံအမတ်ကြီး Mr. Ichiro Maruyama တို့က အမှာစကားပြောကြားကြသည်။

ထို့နောက် မြန်မာ့ဆက်သွယ်ရေးလုပ်ငန်း ဦးဆောင်ညွှန်ကြားရေးမှူးဦးခင်မောင်ထွန်းက စီမံကိန်းလုပ်ငန်းများနှင့် ပတ်သက်၍လည်းကောင်း၊ Sojitz Corporation Managing Executive Officer Mr. Koichi Yamaguchi က

စီမံကိန်းလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မည့်ကိစ္စရပ်များနှင့် ပတ်သက်၍လည်းကောင်း ရှင်းလင်းတင်ပြကြသည်။

ဆက်လက်၍ နှစ်ဖက်သဘောတူစာချုပ်ကို မြန်မာ့ဆက်သွယ်ရေးလုပ်ငန်း ဦးဆောင်ညွှန်ကြားရေးမှူးဦးခင်မောင်ထွန်း၊ Sojitz Corporation Managing Executive Officer Mr. Koichi Yamaguchi တို့က လက်မှတ်ရေးထိုးကာ စာချုပ်ကို အပြန်အလှန်လဲလှယ်ကြသည်။

အဆိုပါ ဆက်သွယ်ရေးကွန်ရက်အဆင့်မြှင့်တင်မှု စီမံကိန်းအတွက် Project Feasibility Study ကို ၂၀၁၃ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီလအတွင်း စတင်ဆောင်ရွက်ခဲ့ကာ ဂျပန်ယန်း ၄၅၀ ဒသမ ၅ ဘီလီယံမာဏရှိ ချေးငွေစာချုပ်ကို မြန်မာနိုင်ငံအစိုးရနှင့် ဂျပန်နိုင်ငံအစိုးရ (JICA) တို့အကြား ၂၀၁၅ ခုနှစ် မတ်လတွင် လက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့ပြီး စီမံကိန်းလုပ်ငန်းအကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရန်အတွက် နိုင်ငံတကာ တင်ဒါခေါ်ယူ၍ တင်သွင်းလာသော ကုမ္ပဏီများအား အဆင့်ဆင့်စစ်စစ်ပြီးနောက် Sojitz Corporation ကို အပြီးသတ်



ရွေးချယ်ကာ သဘောတူစာချုပ် လက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ အဆိုပါစီမံကိန်းအရ ရန်ကုန်မြို့တွင်းအပါအဝင် ရန်ကုန်၊ နေပြည်တော်နှင့် မန္တလေးမြို့တို့ကို ဆက်သွယ်ထားသော ဆက်သွယ်ရေး အခြေခံအဆောက်အအုံများကို အဆင့်မြှင့်တင်ခြင်း၊ National Gateway နှင့် ISP များ အဆင့်မြှင့်တင်ခြင်း၊ သီလဝါအထူးစီးပွားရေးဇုန်တွင် ဆက်သွယ်ရေးအခြေခံအဆောက်အအုံများ တည်ဆောက်ခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပြီး စီမံကိန်းကာလမှာ စုစုပေါင်း နှစ်နှစ်ခန့် ကြာမြင့်မည်ဖြစ်သည်။ မြင့်မောင်

ကလေးသူငယ်အခွင့်အရေးများဆိုင်ရာ ကုလသမဂ္ဂကွန်ဗင်းရှင်း နှစ်ပတ်လည်နေ့အခမ်းအနား ဟားခါးမြို့၌ ကျင်းပ

ဟားခါး နိုဝင်ဘာ ၂၁
ကလေးသူငယ်အခွင့်အရေးများဆိုင်ရာ ကုလသမဂ္ဂ ကွန်ဗင်းရှင်း နှစ်ပတ်လည်နေ့ အထိမ်းအမှတ်အခမ်းအနားကို နိုဝင်ဘာ ၂၀ ရက် နံနက် ၉ နာရီက ဟားခါးမြို့ အမှတ်(၁) အခြေခံ ပညာအထက်တန်းကျောင်း ဗိုလ်တိုက်ချွန်းခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

ချင်းပြည်နယ် လူမှုရေးဝန်ကြီး ဦးပေါင်လွန်း မင့်ထန်၊ ပြည်နယ်ဥပဒေချုပ် ဦးဆန်းစိန်ထွန်း၊ ပြည်နယ် စာရင်းစစ်ချုပ် ဦးလှိုင်တင်မန်းနှင့် ဌာနဆိုင်ရာများ၊ UNICEF မှ (ချင်းပြည်နယ် တာဝန်ခံ) ဦးကျင်ခင်ထန်နှင့် ဝန်ထမ်းများ၊ အရပ်ဘက်အဖွဲ့အစည်း အသီးသီးတို့မှ ဖိတ်ကြားထားသူများအခြေခံပညာကျောင်းများမှ ဆရာ ဆရာမများနှင့် ဆရာကျောင်းသားကျောင်းသူများ တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။

ပြည်နယ်လူမှုရေးဝန်ကြီး ဦးပေါင်လွန်း မင့်ထန်က ကလေးသူငယ်များ၏ အခွင့်အရေးများရရှိစေရေး သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနများ၊ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်အစိုးရနှင့် နိုင်ငံတကာအဖွဲ့အစည်းများ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်၏ အနာဂတ်ကို ဆက်လက်ထူဆပံ့ပိုးကြမည့် ကလေးငယ်များသည် နိုင်ငံတော်အတွက် တန်ဖိုးရှိသော လူသားအရင်းအမြစ်များဖြစ်သည်နှင့် အညီ ကလေးသူငယ်များ၏ အခွင့်အရေးနှင့်ပတ်သက်

၍ ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် သိရှိဆောင်ရွက်နိုင်ရေး နှစ်စဉ် စီမံကိန်းများချမှတ်ရန် ဆောင်ရွက်လျက် ရှိကြောင်းနှင့် အားလုံး ပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက်နိုင်ရေး ပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ UNICEF မှ (ချင်းပြည်နယ် တာဝန်ခံ) ဦးကျင်ခင်ထန်က ကလေးသူငယ်အခွင့်အရေးများဆိုင်ရာ ကုလသမဂ္ဂကွန်ဗင်းရှင်းနှစ်ပတ်လည်နေ့ (UNCRC Day) သဝဏ်လွှာကို ဖတ်ကြားပြီးနောက် အမှတ်(၁) အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်းမှ ကျောင်းသူတစ်ဦးက ချင်းပြည်နယ် ကလေးသူငယ်များအားလုံးကိုယ်စား ကလေးများ၏ ရင်ဖွင့်သံစကားကို ဖတ်ကြား တင်ပြသည်။

ကလေးသူငယ် အခွင့်အရေးများဆိုင်ရာ ကုလသမဂ္ဂကွန်ဗင်းရှင်း နှစ်ပတ်လည်နေ့ အထိမ်းအမှတ် အထက်တန်း၊ အလယ်တန်းနှင့် မူလတန်းအဆင့် စာစီစာကုံးပြိုင်ပွဲတွင် ဆုရရှိကြသည့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူလေးများအား တာဝန်ရှိသူများက ဆုများ ပေးအပ်ချီးမြှင့် ခဲ့ပြီး ကလေးသူငယ်အခွင့်အရေးဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းများနှင့်ပတ်သက် ၍ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် CSO၊ CBO အသင်းအဖွဲ့ဝင်များအား ချင်းပြည်နယ် လူမှုဝန်ထမ်းဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးအေးမင်းထွန်းက ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာများ ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မြင့်နိုင်စိုး (ပြန်/ဆက်)



နေပြည်တော် ယာဉ်ထိန်းရုံတပ်ဖွဲ့မှူးရဲမှူးကြီး အောင်ကိုဦး၏ ဦးဆောင်မှုဖြင့် မော်တော်ဆိုင်ကယ်မောင်းနှင်သူများ ယာဉ်အန္တရာယ်ကင်းဝေးစေရန် ဆိုင်ကယ်ဦးထုပ်များ အခမဲ့ဝေငွေခြင်းကို နိုဝင်ဘာ ၂၁ ရက် နံနက်ပိုင်းက နေပြည်တော်ဧမ္မာသီရိမြို့နယ်၊ ပျဉ်းမနားမြို့နယ်နှင့် ပုဗ္ဗသီရိမြို့နယ်တို့တွင် ဆောင်ရွက်စဉ်။ (နေပြည်တော် ယာဉ်ထိန်းရုံတပ်ဖွဲ့မှူးရဲမှူးကြီး အောင်ကိုဦး၏ ဦးဆောင်မှုဖြင့် ဆိုင်ကယ်မောင်းနှင်သူ ၁၂၀ ကို ပညာပေးရှင်းလင်းပြီး ဦးထုပ်တစ်လုံးစီကို The Creative Life ကုမ္ပဏီမှ အခမဲ့ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။) ကိုကိုရူပ

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးသယ်ယူပို့ဆောင်ရေးကြီးကြပ်ကွပ်ကဲမှုအဖွဲ့နှင့် မီဒီယာတွေ့ဆုံ

ရန်ကုန် နိုဝင်ဘာ ၂၁
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး သယ်ယူပို့ဆောင်ရေးကြီးကြပ်ကွပ်ကဲမှုအာဏာပိုင်အဖွဲ့ (YRTA) ၏ မီဒီယာတွေ့ဆုံပွဲ (၁၃/၂၀၁၉) ကို ရန်ကုန်မြို့ တာမွေမြို့နယ်ရှိ YRTA ရုံးချုပ် အစည်းအဝေးခန်းမ၌ နိုဝင်ဘာ ၂၀ ရက် နံနက်ပိုင်းက ကျင်းပသည်။

တွေ့ဆုံပွဲတွင် ရန်ကုန်မြို့အတွင်း ပြေးဆွဲနေသည့် YBS ယာဉ်လိုင်းများ၏ ပြေးဆွဲပေးနေမှု၊ အဆိုပါယာဉ်လိုင်းများနှင့်ပတ်သက်၍ မတော်တဆဖြစ်မှု၊ စီးတီးတက္ကစီများ သက်တမ်း တိုးမှုနှင့် ယင်းတို့နှင့်ဆက်သွယ်ဖြစ်ပေါ်သော အမှုအခင်း များအား ဖြေရှင်းပေးနိုင်မှု၊

ရန်ကုန်ကို အခြေပြု၍ပြေးဆွဲနေသော အဝေးပြေးယာဉ်လိုင်းများ အခြေအနေ၊ Yangon Water Bus မှ ဆောင်ရွက်နေမှု အခြေအနေ၊ စီးတီးထရပ်စစ်ကုမ္ပဏီမှ စတင်နံ နီယာယာဉ်များဖြင့် ပြေးဆွဲပေးနေသည့် မြို့ပတ်ယာဉ်လိုင်း၏ လက်ရှိအနေအထား၊ YBS ယာဉ်လိုင်းများတွင် ကတ်စနစ်သုံးစွဲရန် လုပ်ဆောင်နေမှု စသည်တို့နှင့်ပတ်သက်၍ YRTA တွဲဖက်အတွင်းရေးမှူး ဦးလှအောင်က ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ YRTA အဖွဲ့ဝင် မန်နေဂျင်း ဒါရိုက်တာ ဦးအောင်ညီညီမော်က YBS ယာဉ်မောင်းများအား လိုက်ခွင့်ကတ် (စမတ်

ကတ်)များ ထုတ်ပေးနေမှု၊ Yangon Bus Operator (YBO) မှ ယာဉ်လိုင်းကုမ္ပဏီများနှင့် ယာဉ်မောင်းများအား မွမ်းမံသင်တန်းကူညီသော လိုအပ်သည့်အကူအညီများပေးအပ်နေမှု၊ ယာဉ်မောင်းများနှင့်ပတ်သက်၍ စည်းကမ်းထိန်းသိမ်းမှုများ လုပ်ဆောင်နေမှု အခြေအနေတို့ကို ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။

ထို့နောက် တက်ရောက်လာသည့် မီဒီယာများ၏ သိရှိလိုသည့်များမေးမြန်းမှုအပေါ် YRTA မှ တာဝန်ရှိသူများက ပြန်လည်ရှင်းလင်း ဖြေကြားခဲ့သည်။

ကိုထက်

လယ်မြေဧက ၂၀၀ ကို စက်မှုလယ်ယာမြေအဖြစ် စနစ်တကျဖော်ထုတ်မည်

ကန့်ဘလူ နိုဝင်ဘာ ၂၁
စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ကန့်ဘလူမြို့နယ် တင်ကုတ်ကြီးကျေးရွာနှင့် ကံရိုးကျေးရွာတို့တွင် လယ်ယာမြေဧက ၂၀၀ ကို လက်မှုလယ်ယာစနစ်မှ စက်မှုလယ်ယာစနစ်သို့ ပြောင်းလဲစိုက်ပျိုးနိုင်ရေးအတွက် စနစ်တကျ လယ်ယာမြေအဖြစ် မြို့နယ်စက်မှုလယ်ယာဦးစီးဌာနက ဖော်ထုတ်ဆောင်ရွက်ပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

စနစ်တကျစက်မှုလယ်ယာများ ဖော်ထုတ်နိုင်ရန်အတွက် ၂၀၁၉ - ၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာနှစ် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့၏ ခွင့်ပြုရန်ပုံ ငွေကျပ်သန်း ၁၆၀ ဖြင့် စက်မှုလယ်ယာများဖော် ထုတ်မည်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် တောင်သူများ၏ ပုံသဏ္ဍာန်မမှန်သော လယ်ယာမြေအကွက်များကို ပုံသဏ္ဍာန်မှန်သွားအောင်၊ ကုန်ထုတ်လမ်း၊ ရေသွင်းရေထုတ်မြောင်းများ ဖောက်လုပ်ပြီး တောင်သူများ စိုက်၊ ရိတ်၊ သိမ်းစနစ် ပိုမိုကောင်းမွန်လာကာ ကုန်ထုတ်စွမ်းအားများလည်း တိုးမြှင့်လာမှာဖြစ်ကြောင်း မြို့နယ်စက်မှုလယ်ယာဦးစီးဌာနမှူး ဦးထွန်းထွန်းဝင်းက ပြောသည်။

စက်မှုလယ်ယာများ ဖော်ထုတ်ရာတွင် ထွန်ယက်စိုက်ပျိုး ချိန်မှစ၍ ရိတ်သိမ်းခြွေလှေ့



သည်အထိ စက်ကိရိယာများဖြင့် ဆောင်ရွက်ကြသည့်အခါတွင် စနစ်တကျဖြစ်စေရေးအတွက် လိုအပ်သော မြေအကျယ်အဝန်း တိုင်းတာခြင်း၊ ကန်သင်းဖျက်ခြင်း၊ ထယ်ထိုးထယ်ချခြင်း၊ မြေညှိခြင်း၊ နှစ်သီးသုံးသီးစိုက်ပျိုးနိုင်ရေးအတွက် ရေသွင်းရေထုတ်စနစ်များ၊ ထွက်ရှိလာသော သီးနှံများကို သယ်ယူရောင်းချနိုင်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

တောင်သူများအနေဖြင့် စက်မှုလယ်ယာ

စနစ်တွင် စက်ယန္တရားများအသုံးပြု၍ စိုက်ပျိုးနိုင်ပါက လုပ်သားရှားပါးမှုအခက်အခဲကို ကျော်လွှားနိုင်ပြီး အချိန်တိုအတွင်း သီးနှံများကို နှစ်သီးသုံးသီးစိုက်ပျိုးနိုင်မည် ဖြစ်သည်။

ဖော်ထုတ်ပေးမည့် စက်မှုလယ်ယာမြေများမှာ တင်ကုတ်ကြီး ကျေးရွာတွင် ဧက ၁၀၀၊ ကံရိုးကျေးရွာတွင် ဧက ၁၀၀ စုစုပေါင်း ဧက ၂၀၀ ကို စက်မှုလယ်ယာမြေအဖြစ် ဖော်ထုတ်ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

အောင်ဝင်းငြိမ်း(ကန့်ဘလူ)

အသက်ကိုးလမှ ငါးနှစ်ခွဲအောက် ကလေးငယ်များကို ဝက်သက်၊ ဂျိုက်သိုးကာကွယ်ဆေးထိုးပေးရန် နှိုးဆော်

မကွေး နိုဝင်ဘာ ၂၁
ငါးနှစ်အောက်ကလေးသေဆုံးမှု လျော့ချနိုင်ရန်နှင့် ကလေးများတွင် ရောဂါခုခံစွမ်းအားကောင်းမွန်စေရန်အတွက် အသက် ကိုးလမှ ငါးနှစ်ခွဲအောက် ကလေးငယ်များကို ဝက်သက်၊ ဂျိုက်သိုးကာကွယ်ဆေးထိုးပေးကြရန် ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနမှ တိုက်တွန်းနှိုးဆော်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများက လစဉ်ပုံမှန်ဆေးထိုးလုပ်ငန်းတွင် ဝက်သက်၊ ဂျိုက်သိုးကာကွယ်ဆေးကို ကလေးအသက် ကိုးလတွင် တစ်ကြိမ်၊ အသက် ၁၈ လတွင် တစ်ကြိမ် ထိုးနှံပေးလျက်ရှိပြီး နိုဝင်ဘာ ၂၅ ရက်မှစ၍ နိုင်ငံတစ်ဝန်း အပိုဆောင်းကာကွယ်ဆေးထိုးနှံပေး

မည်ဖြစ်၍ ရှင်းလင်းပွဲများနှင့် အသိပေးကြော်ငြာခြင်းများ လုပ်ဆောင်လျက်ရှိသည်။

“မကွေးတိုင်းဒေသကြီးက မြို့နယ်အားလုံးမှာ နိုဝင်ဘာ ၂၆ ရက်မှ ၂၈ ရက်အထိ သုံးရက် ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံပေးသွားမှာပါ။ သွားလာရ ခက်ခဲတဲ့ဒေသတွေအထိ ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းတွေ တွင်းဆင်းမှာပါ။ ၂၀၁၄ ခုနှစ် လူဦးရေသန်းခေါင်စာရင်းမှာ မကွေးတိုင်းဒေသကြီးက ငါးနှစ်အောက်ကလေး သေဆုံးမှုအများဆုံးဆိုတော့ ဒါကိုလျော့ချနိုင်ဖို့ ကြိုးစားနေပါတယ်” ဟု တိုင်းဒေသကြီး ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနမှ လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါက်တာခင်မောင်သန်းက ပြောသည်။

ဧဇယျာ(မကွေး)



ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် အနုပညာအသင်း ရန်ပုံငွေဂီတဖျော်ဖြေပွဲ ကျင်းပမည်

ရန်ကုန် နိုဝင်ဘာ ၂၁

ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်အနုပညာအသင်း၏ရန်ပုံငွေ ဂီတဖျော်ဖြေပွဲ "အမိပတ်လမ်း ရင်ခုန်သံဂီတ ညချမ်း" ဖျော်ဖြေပွဲကိုရန်ကုန်တက္ကသိုလ်အပန်းဖြေ ခန်းမ၌ ဒီဇင်ဘာ ၇ ရက် ညပိုင်း ၆ နာရီမှ ၁၁ နာရီအထိ ဖျော်ဖြေမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ မောင်သိန်းဝင်း၊ သန်းမြတ်စိုး၊ တက္ကသိုလ်လဲ့လဲ့၊ အရိုင်း၊ တူးတူး၊ ဗစ်တာခင်ညို၊ ကိုဝင်း၊ မေခလား၊ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်အနုပညာအသင်းသူ အသင်း သားများ၊ ဖြိုးပြည့်စုံ၊ ဝေကြီး၊ ဟန်ထူးချာန်၊ အိုင်းရစ်ဇင်မာမြင့်၊ ဘီလီလမင်းအေး၊ ပိုးမိ၊ မိမိ လွင်၊ ကေကေမိုး၊ ခိုင်မြသစ္စာတို့ ပါဝင်သီဆို ဖျော်ဖြေမည်ဖြစ်ပြီး ပြဇာတ်လည်း ပါဝင်မည်ဖြစ် သည်။

တို့မှ ဝယ်ယူရရှိနိုင်သည်။

"မြန်မာ့ရိုးရာအက၊ ရိုးရာဂီတတွေကို ခေတ် ပညာတတ်လူငယ်တွေရဲ့ ရင်ထဲမှာ ရိုးရာဆိုတာ အင်မတန်မှ မြတ်မြတ်နိုးနိုးနဲ့ ထိန်းသိမ်းရမယ့် အရာတွေလို့မှတ်သွားစေချင်လို့စောင်းသင်တန်း၊ ပတ္တလားသင်တန်း၊ စန္ဒရားသင်တန်း၊ ပြဇာတ် သင်တန်းတွေ သင်ကြားပေးနေပါတယ်။ ခုပွဲမှာ စတူဒီယိုအဆိုတွေအဓိကပါမယ်။ အသင်းအနေ နဲ့က တက္ကသိုလ်ဆိုင်ပိုင်းနဲ့ပြဇာတ်တစ်ခုပါပါ မယ်" ဟု အနုပညာအသင်းမှ အဆိုသင်တန်းနှင့် စောင်းသင်ကြားပေးနေသည့် ဆရာဦးမောင် မောင်ခင်က ပြောသည်။

"အန်တီက တက္ကသိုလ်လမ်းတို့၊ ကံ့ကော်မြိုင် လမ်းတို့ တက္ကသိုလ်နဲ့ ပတ်သက်တဲ့ သီချင်းလေး တွေထည့်ဆိုသွားမှာပါ" ဟု တက္ကသိုလ်လဲ့လဲ့က ပြောပြသွားကြောင်း သိရသည်။

ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်အနုပညာအသင်း ရန်ပုံငွေဂီတ ဖျော်ဖြေပွဲ လက်မှတ်များကို www.myanmarwel.com နှင့် [myanmarwel](https://messenger.com) ဖေ့ဘွခ် messenger bot

သန့်ဇင်ဝင်း

မြန်မာနိုင်ငံမသန်စွမ်းသူများအနုပညာပွဲတော် စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာကျင်းပမည်

ရန်ကုန် နိုဝင်ဘာ ၂၁

"တူယှဉ်နှိုင်းပျော် မသန်စွမ်းသူများ အနုပညာ ပွဲတော်" ခေါင်းစဉ်ဖြင့် စတုတ္ထအကြိမ်မြောက် မြန်မာနိုင်ငံ မသန်စွမ်းသူများ အနုပညာ ပွဲတော်ကို နိုဝင်ဘာ ၂၈ ရက် ညနေ ၅ နာရီတွင် ရန်ကုန်မြို့ရှိ (MCC) ခန်းမ၌ စည် ကားသိုက်မြိုက်စွာကျင်းပမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ဖျော်ဖြေမှာပါ။ လက်မှတ်တွေကိုလည်း ပွဲတော်မှာ အခမဲ့ပေးမှာပါ။ ဟု မြန်မာနိုင်ငံ မသန်စွမ်းသူများရှေ့ဆောင်အဖွဲ့ အမှုဆောင် ဒါရိုက်တာဦးနေလင်းစိုးက ပြောသည်။ အဆိုပါပွဲတော်တွင် စင်ကာပူနိုင်ငံရှိ အကြားအာရုံမသန်စွမ်းသူများအဖွဲ့က Under Ground အကဖြင့် လာရောက်ဖျော်ဖြေမည် ဖြစ်ပြီး ပြည်တွင်းမသန်စွမ်းသူများက ပုဂံ ရိုးရာအက၊ ဝိုးချဲအက၊ Under Ground အက များအပြင် အနုပညာနှင့်ပတ်သက်သည့် ဖျော်ဖြေရေးပုံစံမျိုးစုံကို တင်ဆက်ကပြ သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

စွမ်းဆောင်ရည်ရှိသည့် မသန်စွမ်းသူများကို ကြည့်ရှုပြီး အတုယူအားကျကာ စိတ်ဓာတ် ခွန်အားမြှင့်တက်လာစေရန်၊ အဖွဲ့အစည်း အချင်းချင်း ကွန်ရက်ချိတ်ဆက်မှု ပိုမို အားကောင်းလာစေရန် စသည့်ရည်ရွယ် ချက်များဖြင့် ကျင်းပခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရ သည်။

အဆိုပါပွဲတော်နှင့်ပတ်သက်၍ နိုဝင်ဘာ ၂၀ ရက်ညနေ ၃ နာရီက ရန်ကုန်မြို့ရှိ လှည်း တန်းစင်တာရှေ့၌ ပန်းဖလက်များဝေခြင်း၊ လက်မှတ်များ အခမဲ့ဖြန့်ဝေခြင်းများပြုလုပ်ခဲ့ ပြီး တေးသီချင်းများဖြင့် သီဆိုဖျော်ဖြေခဲ့သည်။ ယင်းပွဲတော်တွင် နိုင်ငံကျော်အဆိုတော် ဇော်ဝင်းထွဋ်က သံတမန်အဖြစ်ဆောင်ရွက် မည်ဖြစ်ကြောင်းသိရသည်။

ယင်းပွဲတော်ကို မသန်စွမ်းသူများ၏ အနု ပညာနှင့် ပတ်သက်သည့်စွမ်းဆောင်ရည်များ ကိုပြည့်သူလူထုက ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့်သိရှိ လာစေရန်၊ မြန်မာနိုင်ငံရှိ မသန်စွမ်းသူများမှ

စာနည်မောင်၊ အေးမင်းသူ

အမျိုးသားအောင်ပွဲနေ့ကိုဂုဏ်ပြုသောအားဖြင့် MPT မှ သွေးလှူဒါန်း

ရန်ကုန် နိုဝင်ဘာ ၂၁

(၉၉)နှစ်မြောက် အမျိုးသားအောင်ပွဲနေ့ကို ဂုဏ်ပြုသောအားဖြင့် MPT ၏ ကိုးကြိမ်မြောက် နိုင်ငံတစ်ဝန်းသွေးလှူဒါန်းပွဲကို နိုဝင်ဘာ ၂၀ ရက် နံနက် ၉ နာရီက ရန်ကုန်မြို့ အမျိုးသား သွေးလှူဘဏ်တွင် စုပေါင်းသွေးလှူဒါန်းခဲ့သည်။ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ အမျိုးသား

သွေးဌာနအပါအဝင် ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီး များရှိ ဆေးရုံတို့တွင် MPT ဝန်ထမ်းများ၊ စေတနာရှင်သွေးလှူရှင်များနှင့်အတူ ပရဟိတ အသင်းအဖွဲ့များဖြင့် တစ်နိုင်ငံလုံးတွင် သွေးလှူရှင် ၁၁၀၀ ကျော်ဖြင့် စုပေါင်းသွေးလှူဒါန်းခြင်းဖြစ် သည်။

သစ္စာ

(၉၉)နှစ်မြောက် အမျိုးသားအောင်ပွဲနေ့ အခမ်းအနားများ မြို့နယ်အသီးသီးတွင် ကျင်းပ

နေပြည်တော်

(၉၉)နှစ်မြောက် အမျိုးသားအောင်ပွဲနေ့အခမ်းအနားကို နေပြည်တော် ဇေယျာ သီရိမြို့နယ် အမှတ်(၁) အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း အစည်းအဝေးခန်းမ၌ နိုဝင်ဘာ ၂၁ ရက် နံနက် ၉ နာရီတွင်ကျင်းပသည်။

အခမ်းအနားတွင် မြို့နယ်ပညာရေးမှူးနှင့် တာဝန်ရှိသူများက အထက်တန်း အဆင့် အလယ်တန်းအဆင့်နှင့် မူလတန်းအဆင့် စာစီစာကုံးပြိုင်ပွဲနှင့် ကဗျာရွတ်ဆို ပြိုင်ပွဲတို့တွင် ဆုရရှိခဲ့သော ကျောင်းသား ကျောင်းသူလေးများအား ဆုများပေးအပ် ချီးမြှင့်ခဲ့ပြီး (၉၉) နှစ်မြောက် အမျိုးသားအောင်ပွဲနေ့ အထိမ်းအမှတ် သတင်း စကား လက်ကမ်းစာစောင်များ ဖြန့်ဝေပေးခဲ့သည်။ ထွန်းလင်း(ပြန်/ဆက်)



ဟားခါး

(၉၉)နှစ်မြောက် အမျိုးသားအောင်ပွဲနေ့အခမ်းအနားကို နိုဝင်ဘာ ၂၁ ရက် နံနက် ၈ နာရီခွဲက ဟားခါးမြို့ အမှတ်(၁) အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း ဗိုလ်တိုက်ချွန်းခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။ (အပေါ်ပုံ)

အခမ်းအနားတွင် (၉၉)နှစ်မြောက် အမျိုးသားအောင်ပွဲနေ့အထိမ်းအမှတ် အထက်တန်းနှင့် အလယ်တန်းအဆင့် စာစီစာကုံးပြိုင်ပွဲ၊ ကဗျာပြိုင်ပွဲတို့တွင် ဆုရရှိသည့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူလေးများအား မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးမြင့်ဦး၊ ပြည်နယ် ပညာရေးမှူးရုံးမှ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးဘီအို၊ ဟားခါးမြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ရဲမှူးလှချို၊ ဟားခါးမြို့နယ် စီမံကိန်းရေးဆွဲရေးဦး စီးဌာနဦးစီးမှူး ဦးမာန်အံ့တို့က ဆုများပေးအပ်ခဲ့ကြောင်းသိရသည်။ ကျော်စွာ(ပြန်/ဆက်)

ရှားတော

(၉၉)နှစ်မြောက် အမျိုးသားအောင်ပွဲနေ့အခမ်းအနားကို ကယားပြည်နယ် ရှားတော မြို့နယ်ခန်းမ၌ နိုဝင်ဘာ ၂၁ ရက် နံနက် ၉ နာရီတွင် ကျင်းပသည်။ အမျိုးသား အောင်ပွဲနေ့အထိမ်းအမှတ် စာစီစာကုံးပြိုင်ပွဲတွင် ဆုရရှိသော ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးရန်နိုင်မောင်၊ မြို့နယ် ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ရဲမှူးကျော်နိုင်နှင့် တာဝန်ရှိသူများက ဆုများ ပေးအပ်ချီးမြှင့်ခဲ့သည်။ ထို့နောက် မြို့နယ်ပြန်ကြားရေးနှင့်ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနမှ ဝန်ထမ်းများက သတင်းစကားလက်ကမ်းစာစောင်များ ဖြန့်ဝေပေးခဲ့သည်။ ထွန်းအောင်(ပြန်/ဆက်)

ဟင်္သာတ

ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ဟင်္သာတမြို့နယ်တွင် (၉၉)နှစ်မြောက် အမျိုးသား အောင်ပွဲနေ့ အထိမ်းအမှတ်အခမ်းအနားကို အ-၀-က(၅) ယခင်အမျိုးသား အထက်တန်းကျောင်း အမျိုးသားခန်းမ၌ နိုဝင်ဘာ ၂၁ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီက ကျင်းပသည်။

အမျိုးသားအောင်ပွဲနေ့အထိမ်းအမှတ် အထက်တန်းအဆင့်၊ အလယ်တန်း အဆင့် စာစီစာကုံးနှင့် ကဗျာပြိုင်ပွဲတွင် ဆုရကျောင်းသား ကျောင်းသူများ အား ခရိုင်ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးအရာရှိ ဒေါ်ခင်သန္တာ ထွေး၊ မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးရုံးမှ ဒုတိယဦးစီးမှူး ဦးသက်ထွန်းမင်းနှင့် တာဝန် ရှိသူများက ဆုများအသီးသီးပေးအပ်ချီးမြှင့်ခဲ့သည်။

ဟင်္သာတ(ခရိုင်ပြန်/ဆက်)

ခန္တီး

(၉၉)နှစ်မြောက် အမျိုးသားအောင်ပွဲနေ့အခမ်းအနားကိုစစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ခန္တီးမြို့ အထက်တန်းကျောင်း ကျန်စစ်သားခန်းမ၌ နိုဝင်ဘာ ၂၁ ရက် နံနက် ၉ နာရီက ကျင်းပသည်။

(၉၉)နှစ်မြောက် အမျိုးသားအောင်ပွဲနေ့အထိမ်းအမှတ်အဖြစ်ကျင်းပသည့် ထက်၊ လယ်၊ မူ အဆင့် စာစီစာကုံးပြိုင်ပွဲနှင့် ကဗျာပြိုင်ပွဲတွင်ဆုရရှိသည့် ခန္တီးမြို့ အခြေခံပညာကျောင်းပေါင်းစုံမှ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား တိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးမောင်တေးနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ဆုများ အသီးသီးချီးမြှင့်ပေးခဲ့သည်။ စနေမောင်(ခန္တီး)

မောက်မယ်

ရှမ်းပြည်နယ် (တောင်ပိုင်း) မောက်မယ်မြို့နယ်၌ (၉၉)နှစ်မြောက် အမျိုးသား အောင်ပွဲနေ့အခမ်းအနားကို နိုဝင်ဘာ ၂၁ရက် နံနက် ၉ နာရီက အခြေခံပညာ အထက်တန်းကျောင်း နှင်းဆီဆောင်ခန်းမ၌ ကျင်းပခဲ့သည်။

မြို့နယ်ပညာရေးမှူးဦးသန်းစိုးက အမျိုးသားအောင်ပွဲနေ့ဖြစ်ပေါ်လာပုံ အကြောင်းကို ပြောကြားပြီး ပန်းချီနှင့် စာစီစာကုံးဆုရရှိသည့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား တာဝန်ရှိသူများက ဆုများအသီးသီးချီးမြှင့်ကြသည်။ စိုင်းမျိုးသန့်(မောက်မယ်)

ရန်ကုန်

(၉၉)နှစ်မြောက်အမျိုးသားအောင်ပွဲနေ့အခမ်းအနားကို နိုဝင်ဘာ ၂၁ ရက် နံနက် ၉ နာရီက အလုံမြို့နယ် စောရန်ပိုင်တောင်ရပ်ကွက်ရှိ အမှတ်(၆)အခြေခံ ပညာအထက်တန်းကျောင်းတွင် ကျင်းပသည်။

အမျိုးသားအောင်ပွဲနေ့ စာစီစာကုံးပြိုင်ပွဲ တွင်အထက်တန်း၊ အလယ်တန်း၊ မူလတန်းအဆင့် ဆုရရှိသူများအား တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များ ဖြစ်ကြသော ဒေါ်ယဉ်ယဉ်မြင့်၊ ဒေါ်နွယ်နွယ်ဝင်းနှင့် မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးမြင့်နိုင်တို့က ဆုများပေးအပ်သည်။ မောင်ဦး (အလုံ)

ပြည်တွင်းရေးရာ



ရန်ကုန်မြို့ ရေဖြန့်ဖြူးရေးလုပ်ငန်းများတွင် ထက်ဝက်ခန့် ရေလေလွင့်ဆုံးရှုံးနေမှုအပေါ် IFC က နည်းပညာကူညီမည်

ရန်ကုန် နိုဝင်ဘာ ၂၁
ရန်ကုန်မြို့ ရေဖြန့်ဖြူးရေးလုပ်ငန်းများတွင် ထက်ဝက်ခန့် ရေလေလွင့်ဆုံးရှုံးနေမှုအပေါ် ကမ္ဘာ့ဘဏ်အုပ်စုအဖွဲ့ဝင် ဖြစ်သော နိုင်ငံတကာ ဘဏ္ဍာရေးကော်ပိုရေးရှင်း International Finance Corporation (IFC) က နည်းပညာ ကူညီမည်ဖြစ်ကြောင်း ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေး ကော်မတီ ရေရရှိရေးနှင့် ရေပေးဝေရေးလုပ်ငန်းတာဝန်ခံ အဖွဲ့မှ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါ်သွန်းဦးက ပြောသည်။

လက်ရှိ ရန်ကုန်မြို့ ရေဖြန့်ဖြူးပေးဝေခြင်းနှင့်ပတ်သက် ၍ လျှော့ကား၊ ဂျိုးဖြူ၊ ဖူးကြီး၊ ငမိုးရိမ်ရေလျှောင့်ကန်များမှ တစ်ရက်လျှင် ရေဂါလန် ၂၀၅ သန်း ဖြန့်ဝေပေးနေသော် လည်း ရေလေလွင့်ဆုံးရှုံးမှုမှာ ထက်ဝက်ခန့်ရှိကြောင်း ၎င်းက ဆက်လက်ပြောသည်။

ထို့ကြောင့်ရန်ကုန်မြို့အတွင်းစနစ်အလိုက်ရေဖြန့်ဖြူးရေး လုပ်ငန်းများအတွက် Public Private Partnership (PPP) စနစ်ဖြင့် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရန် ကုမ္ပဏီများ အားစိတ်ဝင်စားမှုအဆိုပြုလွှာ (EOI) တင်သွင်းရန်ဖိတ်ခေါ် ခဲ့ရာ EOI လျှောက်ထားသည့် ကုမ္ပဏီ ၂၀ ရှိကြောင်း ရန်ကုန် မြို့တော် စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီမှ သိရသည်။

ထို့ပြင် ရန်ကုန်မြို့သည် လူနေထုထပ်လာသည်နှင့်အမျှ ရေသုံးစွဲမှု မြင့်တက်လာသည့်အပြင် ရေလေလွင့်ဆုံးရှုံးမှု မှာလည်း ထက်ဝက်ခန့်ရှိသောကြောင့် ရေကို စနစ်တကျ သုံးရန်လိုကြောင်း မြို့တော်ဝန်ဦးမောင်မောင်စိုးက ပြော သည်။

"ကျွန်တော်တို့ ရေအရင်းအမြစ်တွေဘယ်လောက်ရှာရှာ

သုံးစွဲမှုက ဒီလိုစနစ်မကျလို့ရှိရင် သဲထဲရေသွန်သလိုပဲ အကျိုးမရှိဘူး။ အကျိုးရှိအောင်လုပ်ဖို့ ရေအတွက်ကိုပူးပေါင်း လုပ်ချင်တဲ့ကုမ္ပဏီတွေကို ခေါ်ယူပါတယ်။ အဲဒီအတွက် လည်း IFC ကနေပြီးတော့ အကူအညီပေးပါတယ်" ဟု ဦးမောင်မောင်စိုးက ပြောသည်။

ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီအနေဖြင့် ရေဖြန့်ဖြူးခြင်းလုပ်ငန်းကို ပုဂ္ဂလိကသို့ လုပ်ကိုင်ခွင့်ပေးရန် စီစဉ်ခြင်းမှာလည်း ရေအလေလွင့်ဆုံးရှုံးမှုများခြင်းနှင့် ဝန်ထမ်းမလုံလောက်ခြင်းတို့ကြောင့်ဖြစ်ကြောင်း သိရ သည်။

ထို့ပြင် ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ အနေဖြင့်ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအတွင်းကောက်ခံနေသော ရေစိတာခမှာ ထုတ်လုပ်စရိတ်ကိုပင်မကားမိကြောင်း၊ ရေကို တွက်ချက်ရာတွင် ပိုက်များသွယ်တန်းတပ်ဆင်ခြင်းအတွက် ကုန်ကျသည့် ပုံသေစရိတ်နှင့် လည်ပတ်စရိတ်ဟူ၍ နှစ်မျိုး ရှိပြီးလက်ရှိလည်ပတ်စရိတ်ကိုပင်မကားမိဘဲ လက်ရှိဈေးနှုန်း မှာ ထောက်ပံ့ကြေးပေးထားသည့် ဈေးနှုန်းဖြစ်ကြောင်း ဦးမောင်မောင်စိုးက ပြောကြားထားသည်။

သို့ဖြစ်၍ ရန်ကုန်မြို့တော် စည်ပင်သာယာရေးကော် မတီအနေဖြင့် ရေဖြန့်ဖြူးခြင်းလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ရာတွင် အရှုံးခံဆောင်ရွက်နေရသော်လည်း ရေစိတာခများကို တိုးမြှင့်ကောက်ခံရန် မရှိသေးဘဲ လတ်တလောတွင် စနစ် ကျသည့် ရေစိတာတပ်ဆင်သုံးစွဲရန် လူထုနားလည်အောင် ရှင်းပြခြင်း၊ ရေအလေလွင့်များကို ထိန်းသိမ်းခြင်းနှင့် ရေဦးယူသွယ်တန်းမှုကိုလည်း တားဆီးခြင်းတို့ကို ဆောင် ရွက်နေကြောင်း သိရသည်။

ငြိမ်းငြိမ်း



ကြည့်မြင်တိုင်မြို့နယ် ဘောဂရပ်ကွက် ပန်းတဦးတန်း အရုဏ်ဝတ်အသင်းကကြီးမှူး၍ (၇၈)ကြိမ်မြောက် လေးဆူ စာတံပုံရွတ်ပုံစေတီတော်မြတ်ကြီးသို့ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းပူဇော်မည့် ငွေကျပ်သိန်း ၇၈၀ တန်ဖိုးရှိ ရွှေစင်ရွှေသားရွှေပြား သင်္ကန်းတော် ၇၈ ကျပ်သား လှူဒါန်းပူဇော်ရန် နိုဝင်ဘာ ၂၀ ရက် နံနက် ၇ နာရီက ကြည့်မြင်တိုင်မြို့နယ်အတွင်း လှည့်လည်စဉ်။

တင်ဝင်းတင်

လုပ်ငန်းခွင် မြေတိုင်းတာခြင်းနှင့် မြေစာရင်းသင်တန်းဖွင့်

ရန်ကုန် နိုဝင်ဘာ ၂၁
လယ်ယာမြေစီမံခန့်ခွဲရေးနှင့် စာရင်း အင်းဦးစီးဌာန နှစ်ထပ်စာသင်ဆောင် အဆောက်အအုံသစ်ဖွင့်ပွဲနှင့် လုပ်ငန်း ခွင်မြေတိုင်းတာခြင်းနှင့် မြေစာရင်း သင်တန်းအမှတ်စဉ် (၅၁) ဖွင့်ပွဲအခမ်း အနားကို နိုဝင်ဘာ ၁၈ ရက် နံနက် ၉ နာရီက တိုက်ကြီးမြို့နယ်ဗဟိုမြေစာရင်း ဖွံ့ဖြိုးမှုလေ့ကျင့်ပညာပေးရေးသင်တန်း ကျောင်းတွင် ကျင်းပရာ လယ်ယာမြေ စီမံခန့်ခွဲရေးနှင့် စာရင်းအင်းဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်ဦးသက်နိုင်ဦးက



နှစ်ထပ်စာသင်ဆောင် အဆောက် ပေးပြီး သင်တန်းဖွင့်အမှာစကားပြော အအုံသစ်အား စက်လှုပ်နှိပ် ဖွင့်လှစ် ကြားသည်။

ဝင်းမော်



ကချင်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးများနှင့် ပူတာအိုဒေသခံပြည်သူများတွေ့ဆုံ

ပူတာအို နိုဝင်ဘာ ၂၁
ကချင်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးများနှင့် ခရိုင်/မြို့နယ်အဆင့် ဌာနဆိုင်ရာများ၊ ရပ်ကွက်နှင့်ကျေးရွာ အုပ်စုအုပ်ချုပ်ရေးမှူးများ၊ မြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီဝင်များ၊ ဒေသခံပြည်သူများနှင့် တွေ့ဆုံပွဲအခမ်းအနားကို နိုဝင်ဘာ ၂၀ ရက် နံနက် ၉ နာရီခွဲက ပူတာအိုမြို့ နယ်စပ်ဒေသနှင့် တိုင်းရင်းသားလူငယ်များ ဖွံ့ဖြိုးရေးသင်တန်းကျောင်းခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

ကချင်ပြည်နယ်စည်ပင်သာယာရေးဝန်ကြီးဦးနော်လီ(ခ)ဇခေါင်ခမ်းရယ်က မူးယစ်ဆေးဝါး ရောင်းဝယ်သူများကို ဝိုင်းဝန်းပူးပေါင်းတိုက်ဖျက်ရမှာဖြစ်ကြောင်း၊ မြို့သန့်ရှင်းသာယာလှပ ရေးအတွက်မိဘပြည်သူများအားလုံး ဝိုင်းဝန်းပူးပေါင်းပါဝင်စေလိုကြောင်းပြောကြားပြီး ရဝမ် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးရေးရာဝန်ကြီးဦးရန်နမ်းဖုန်(ခ)ပိတောက် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ၏အခွင့် အရေးကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေး၊ အခြေခံပညာကျောင်းများတွင် တိုင်းရင်းသားစာပေသင် ကြားမှုများ၊နယ်စပ်ဒေသနှင့် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများဖွံ့ဖြိုးရေးတက္ကသိုလ် သင်တန်းသားရွေးချယ်မှု များကို ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ အခမ်းအနားတက်ရောက်လာသူများကဆွေးနွေးမေးမြန်းကြရာ ပြည်နယ် စည်ပင်သာယာရေးဝန်ကြီးနှင့် ရဝမ်တိုင်းရင်းသားလူမျိုးရေးရာဝန်ကြီးတို့ကပြန်လည်ရှင်းလင်း မြေကြားခဲ့ကြောင်းသိရသည်။

ဖုန်ကန်(ပူတာအို)

စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးနည်းပညာများ ရရှိနိုင်မည့် အစိမ်းရောင်လမ်း မိုဘိုင်းအက်ပလီကေးရှင်းအသုံးပြုပါက တောင်သူများအကျိုးရှိမည်

ရန်ကုန် နိုဝင်ဘာ ၂၁
စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများတွင် လိုအပ် သည့် နည်းပညာအချက်အလက်များစွာကို ရရှိနိုင်မည့် အစိမ်းရောင်လမ်း (Green Way) အမည်ရှိ မိုဘိုင်းအက်ပလီကေးရှင်းကို အသုံး ပြုပါက တောင်သူများအနေဖြင့် များစွာအကျိုး ရှိမည်ဖြစ်ကြောင်း စိုက်ပျိုးစီးပွားကဏ္ဍ ခေတ်မီဆန်းသစ်ခြင်းဆိုင်ရာ အခွင့်အလမ်း များနှင့်ပတ်သက်သည့် ဆွေးနွေးပွဲမှ သိရ သည်။

ယင်းအက်ပလီကေးရှင်းတွင် စိုက်ပျိုးရေး နှင့် မွေးမြူရေးဆိုင်ရာ နည်းပညာများ၊ မိုးလေ ဝသအခြေအနေများအပြင် စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေး ဆိုင်ရာဗဟုသုတအစုံအမျိုးမျိုးနှင့်သတင်း ဆောင်းပါးများ၊ မြန်မာနိုင်ငံတစ်ဝန်းရှိ ကုန်စည်ခိုင်များမှ နေ့စဉ်သီးနှံဈေးနှုန်းများ၊ နေ့စဉ်ဖြစ်ပျက်နေသည့် စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေး ဆိုင်ရာ သတင်းနှင့်အခွင့်အလမ်းများ၊ စိုက်ပျိုး မွေးမြူရေး သွင်းအားစုအရောင်းဆိုင်များကို မြို့နယ်အလိုက်ဖော်ပြပေးထားသည့် လိပ်စာ များ၊ တောင်သူဦးကြီးများအတွက် များစွာ အကျိုးရှိမည်ဖြစ်ကြောင်း အဆိုပါ အက်ပလီ ကေးရှင်းကို ထုတ်လုပ်သည့် Greenovator ကုမ္ပဏီ၏ Co-Founder ဖြစ်သူမယဉ်ယဉ်ဖြူ က ရှင်းပြသည်။

အဆိုပါအက်ပလီကေးရှင်းကို Google Play Store နှင့် www.bit.ly/greenwaymyanmar တို့တွင် ခေါင်းလှုပ်ရယူနိုင်ပြီး အသုံးပြုသူများ အဆင်ပြေစေရန် အက်ပလီကေးရှင်းစနစ် တစ်ခုလုံးကို မြန်မာစာဖြင့် ပြုလုပ်ထားကာ စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးနှင့်ပတ်သက်သည့် သတင်း ဆောင်းပါးများအား အသံဖိုင်နှင့် နားထောင်နိုင်

ပြီး နောက်ပိုင်းတွင် တိုင်းရင်းသားဘာသာ စကားအသံဖိုင်များလည်း ထည့်သွင်းသွားမည် ဖြစ်ကြောင်း ၎င်းက ဆက်လက်ပြော သည်။

မယဉ်ယဉ်ဖြူက "သက်ဆိုင်ရာတာဝန်ရှိတဲ့ သူတွေ၊ လူမှုအကျိုးပြုအဖွဲ့ အစည်းတွေနဲ့ ပူးပေါင်းပြီးတော့ ဒီအက်ပလီကေးရှင်းကို မျှဝေတာတွေ၊ အသိပညာပေးတွေ ဆောင်ရွက် ပေးပါတယ်။ စိုက်ပျိုးရေးနဲ့ ပတ်သက် တဲ့ အသင်းအဖွဲ့တွေနဲ့ပူးပေါင်းပြီး တောင်သူတွေ ထဲက ခေါင်းဆောင်တွေကို ရွေးချယ်ပြီး သင်တန်းပေးတယ်။ သူတို့ကတစ်ဆင့် အခြားတောင်သူတွေကို ပြန်လည်မျှဝေပေး တယ်။ တစ်နှစ်ကို သင်တန်း ၂၅ ကြိမ် အနည်း ဆုံးပေးပါတယ်။ နယ်လှည့်ကားတွေနဲ့ ပညာ ပေးမျှဝေတာတွေ ဒီနှစ်မှာ စတင်ဆောင်ရွက် နေပါပြီ" ဟု ပြောသည်။

အဆိုပါအက်ပလီကေးရှင်းကို မြန်မာနိုင်ငံရှိ တောင်သူများ သာမန်မိရိုးဖလာလုပ်ငန်းမှ

စီးပွားရေးလုပ်ငန်းအထိ လိုအပ်သည့် နည်း ပညာများ ပံ့ပိုးပေးနိုင်ရန် ရည်ရွယ်၍ စိုက်ပျိုး ရေးကျောင်းဆင်းများနှင့် ပညာရှင်များ ပူးပေါင်းကာ ရေခွဲထုတ်လုပ်ခဲ့ပြီး ၂၀၁၆ ခုနှစ် က စတင်မိတ်ဆက်ခဲ့ရာ လက်ရှိအချိန်တွင် သုံးစွဲသူပေါင်း တစ်သိန်းခွဲကျော်ရှိပြီဖြစ်ကြောင်း ၎င်းကဆိုသည်။

စိုက်ပျိုးစီးပွားကဏ္ဍ ခေတ်မီဆန်းသစ်ခြင်း ဆိုင်ရာ အခွင့်အလမ်းများနှင့်ပတ်သက်သည့် ဆွေးနွေးပွဲအခမ်းအနားကို နိုဝင်ဘာ ၁၈ ရက် မွန်းလွဲပိုင်းတွင် ရန်ကုန်မြို့ လှိုင်မြို့နယ်ရှိ MICT Park ၌ ကရင်တိုင်းရင်းသားလုပ်ငန်းရှင်များ အသင်း (KEEA) ကကြီးမှူးကျင်းပခဲ့ပြီး ယင်းပွဲ၌ စိုက်ပျိုးရေးဆိုင်ရာကဏ္ဍ များနှင့်ပတ်သက်၍ သက်ဆိုင်ရာပညာရှင်များက ဟောပြောဆွေး နွေးရာ အနယ်နယ်အရပ်ရပ်မှ တက်ရောက် လာသည့် တောင်သူများနှင့် ဧည့်သည်တော် များက သိလိုသည်များ မေးမြန်းခဲ့ကြသည်။

အေးမင်းသူ



ပေါ်ဦးပေါ်ဖျား နှမ်းနက်နှင့် နှမ်းဖြူအသစ်များ မန္တလေးဈေးကွက်သို့ အဖွင့်ဈေးကောင်းဖြင့် စတင်ဝင်ရောက်လာ

မန္တလေး နိုဝင်ဘာ ၂၁
ယခုရက်ပိုင်းအတွင်း ဗန်းမော်၊ ကသာ၊ ထီးချိုင့်မြို့နယ်တို့မှ ပေါ်ဦးပေါ်ဖျား နှမ်းနက်များနှင့် ရွှေဘို၊ ဝက်လက် မြို့နယ်တို့မှ ထွက်ရှိလာသည့် နှမ်းဖြူအသစ်များ မန္တလေးဈေးကွက်သို့ အဖွင့်ဈေးကောင်းစွာဖြင့် စတင်ဝင်ရောက်လာကြောင်း မန္တလေး ယခုရက်ပိုင်းထံမှ သိရသည်။



ပွဲရုံ)က ပြောသည်။
"ဗန်းမော်၊ ကသာဒေသက ထွက်ရှိတဲ့ နှမ်းနက်တွေကတော့ နှစ်စဉ် ဆောင်းဦးပေါက် ဒီလိုရာသီမှာ မန္တလေးဈေးကွက်ကို အချိန်မှန် ဝင်ရောက်လေ့ရှိတယ်။ မနှစ်က ဒီလိုအချိန်မှာ သုံးတင်းဝင် တစ်အိတ်လျှင် ကျပ် ၂၅၀၀၀ ဈေးရှိသော်လည်း ယခုထွက်ရှိလာသည့် ဆောင်းဦးနှမ်းနက်များမှာ ကျပ် ၂၅၀၀၀ နှုန်းဖြင့် အဖွင့်ဈေးစခဲ့သည့်အပြင် ဆောင်းဦးနှမ်းဖြူများမှာလည်း မန္တလေးဈေးကွက်အတွင်း ယခင်နှစ် ကာလတူထက် ဈေးနှုန်းအနည်းငယ်မြင့်တက်ကာ သုံးတင်းဝင် တစ်အိတ်လျှင်ကျပ် ၁၅၀၀၀ နှုန်းဖြင့် အဖွင့်ဈေးကောင်းလျက်ရှိကြောင်း မန္တလေးမြို့မှ ဦးစိုးဝင်းမြင့် (စိုးဝင်းမြင့်

မှာဝယ်လိုအား အမာခံရှိနေတဲ့အတွက် အရောင်းအဝယ် ပုံမှန်သွက်နေပါတယ်။ ဒီနှမ်းနက်လိုပဲ ပြောင်းနဲ့စပါး သီးနှံတွေလည်း ဘယ်လိုစိန်ခေါ်မှုမျိုးပဲရှိရှိ ပုံမှန်အရောင်းသွက်နေဖို့ ၂၀၂၀ ကာလမှာ တောင်သူနဲ့ကုန်သည်တွေအားလုံး မျှော်လင့်နေကြပါတယ်" ဟု ၎င်းကဆက်လက်ပြောသည်။
နှမ်းနက်ကို ပြည်တွင်း၌ စားသုံးမှု အလွန်နည်းပါးကာ ပြည်ပပို့ကုန်အတွက်သာ အားထားစိုက်ပျိုးသည့် သီးနှံတစ်ခုဖြစ်ပြီး တရုတ်နိုင်ငံဈေးကွက်မှ ဆေးဝါးနှင့် အလှကုန်ပစ္စည်းများထုတ်လုပ်ရန် အဓိကဝယ်ယူလျက်ရှိသည့်အပြင် ဂျပန်နိုင်ငံမှလည်း နှစ်စဉ်ဝယ်ယူမှုများ ရှိနေကြောင်း သိရသည်။
အဆိုပါနှမ်းနက်ကို မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီးတို့တွင် မိုးသီးနှံအဖြစ် စိုက်ပျိုးထွက်ရှိပြီး ကချင်ပြည်နယ်တွင် ဆောင်းဦးသီးနှံအဖြစ် စိုက်ပျိုးထွက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

မင်းထက်အောင် (မန်းကိုယ်ပွား)

ပန်ဆိုင်မြို့တွင် ကချင်ရိုးရာမနောကွင်းဖွင့်ပွဲ ကျင်းပမည်

ပန်ဆိုင် နိုဝင်ဘာ ၂၁
ရမ်းပြည်နယ် (မြောက်ပိုင်း) ပန်ဆိုင်(ကြူကုတ်)မြို့ ရပ်ကွက်(၄)တွင် ကချင်စာပေနှင့်ယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့က ဦးဆောင်ဆောက်လုပ်သည့် ကချင်ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုမနောကွင်းဖွင့်ပွဲလှူဒါန်းအခမ်းအနားကို ဒီဇင်ဘာလပထမပတ်တွင် စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပမည်ဖြစ်သည်။
"ကချင်ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုအမွေအနှစ်ဖြစ်တဲ့ မနောကွင်းကို ပန်ဆိုင်မြို့မှာရှိတဲ့ ကချင်စာပေနှင့် ယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့တို့က ဦးစီးဦးဆောင်ပြီးတော့ တည်ဆောက်ရခြင်းဖြစ်ပါတယ်။ ပန်ဆိုင်မြို့မှာရှိတဲ့ အသင်းတော်တွေ၊ ဌာနဆိုင်ရာတွေ၊ ဝိုင်းဝန်းပူးပေါင်းပြီး ရရှိလာတဲ့ အလှူငွေတွေနဲ့ မနောကွင်းကို စတင်အကောင်အထည်ဖော် ပြုလုပ်ခြင်းဖြစ်ပါတယ်" ဟု ကချင်စာပေနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဌာန ဦးကျော်စွာ ပြောသည်။
ပန်ဆိုင်(ကြူကုတ်)မြို့ အခြေခံပညာအမက(၂)ကျောင်းမှ ကျောင်းအုပ်ဆရာမကြီးဒေါ်တီဒိုင်စိုင်းက " ကချင်တိုင်းရင်းသားတွေ အထွတ်အမြတ်ထားတဲ့ ကချင်မနောကွင်းဖွင့်ပွဲကိုလည်း စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ပြုလုပ်သွားမှာ ဖြစ်တဲ့အတွက် မည်သူမဆိုလာရောက်ဆင်နွှဲဖို့လည်း ဖိတ်ခေါ်ပါတယ်" ဟု ပြောသည်။
ယခုဖွင့်လှစ်မည့် ကချင်ရိုးရာမနောကွင်းကို ဧပြီလမှ စတင်ဆောက်လုပ်ခြင်းဖြစ်ပြီး ပန်ဆိုင်(ကြူကုတ်)မြို့တွင် ပထမဦးဆုံးဆောက်လုပ်ထားသည့် မနောကွင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ဆလင်းဗန်ရိုးထန်(ပြန်/ဆက်)

ဇာဟော-ဂန်ဂေါ မြစ်သာမြစ်ကူးရေငယ်တံတား ဆောက်လုပ်ပြီးစီး

ဂန်ဂေါ နိုဝင်ဘာ ၂၁
မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ဂန်ဂေါမြို့နှင့် ဇာဟောကျေးရွာသို့ ဆက်သွယ်သွားလာနိုင်သည့် မြစ်သာမြစ်ကူးရေငယ်တံတားကို နိုဝင်ဘာ ၂၀ ရက်က ဆောက်လုပ်ပြီးစီးနေပြီဖြစ်သည်ကို တွေ့ရသည်။
"ယာယီရေငယ်တံတားနေရာမှာ ရာသီမရွေးသွားလာနိုင်တဲ့ တံတားရှိရင် သိပ်ပြီး အဆင်ပြေမှာပဲလို့ တောင့်တမှုတွေ ဖြစ်ရပါတယ်" ဟု ဇာဟောကျေးရွာနေ ပြည်သူတစ်ဦးက ပြောသည်။
စိန်ကျော်



သုံးခွမြို့နယ်၌ ဆောင်းသီးနှံပဲတီစိမ်း စိုက်ပျိုးစရိတ် ထုတ်ချေး

ရန်ကုန် နိုဝင်ဘာ ၂၁
ရန်ကုန်တောင်ပိုင်းခရိုင် သုံးခွမြို့နယ် မြန်မာ့လယ်ယာ ဖွံ့ဖြိုးရေးဘဏ်ခွဲမှ တောင်သူများအား ၂၀၁၉ ခုနှစ် ဆောင်းသီးနှံပဲတီစိမ်း စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်ရန်အတွက် စိုက်ပျိုးစရိတ်ချေးငွေများကို ထုတ်ချေးပေး လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။
စိုက်ပျိုးစရိတ်ချေးငွေ ထုတ်ချေးပေးလျက်ရှိရာတွင် နိုဝင်ဘာ ၂၀ ရက် နံနက်ပိုင်းက ညောင်ပင်ခင်တန်းကျေးရွာမှ တောင်သူ ၂၁၈ ဦးအား တစ်ဧကလျှင် ငွေကျပ်တစ်သိန်းနှုန်းဖြင့် ၁၆၅၉ ဧကအတွက် ငွေကျပ် ၁၆၅၉ သိန်း ထုတ်ချေးပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
သုံးခွမြို့နယ်အတွက် ယခုနှစ် ဆောင်းသီးနှံစိုက်ပျိုးစရိတ်ချေးငွေများကို ရပ်ကွက်နှင့် ကျေးရွာအုပ်စု ၆၅ အုပ်စုမှ တောင်သူ ၁၆၅၉ ဦး၏ မြေ ၁၅၁၉၇ ဧကအတွက် ချေးငွေကျပ် ၁၅၁၉၇ သိန်းအား ထုတ်ချေးပေးရန်လျာထားကြောင်း သုံးခွမြို့နယ် မြန်မာ့လယ်ယာဖွံ့ဖြိုးရေးဘဏ်ခွဲမှ သိရသည်။

ငါ့သရောက်မြို့ ပင်ပြန်မြေပဲစေ့ချိန် မြေအန္တရာယ်ကင်းရှင်းစေရန် ဆိတ်များသွင်းကျောင်းကာ မြေပဲစေ့

ငါ့သရောက် နိုဝင်ဘာ ၂၁
မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ငါ့သရောက်မြို့တွင် ပင်ပြန်မြေပဲ (ခေါ်)ခြောက်လမြေပဲစေ့ချိန် မြေအန္တရာယ်ကင်းရှင်းစေရန်အတွက် ဆိတ်အုပ်များသွင်းကျောင်းကာ အန္တရာယ်ရှိအကောင်များရန်မှကာကွယ်လေ့ရှိကြောင်း ဆင်သားမွေးကျေးရွာတောင်သူများထံမှ သိရသည်။
ခြောက်လမြေပဲ(ခေါ်) ပင်ပြန်မြေပဲများနုတ်သိမ်းချိန်တွင် လူနှင့် နွားရည်း မြေပဲခင်းသစ်ဖြတ်ချိန် မြေအန္တရာယ်ကင်းရှင်းစေရန် ဆိတ်အုပ်များ မြေပဲခင်းအတွင်းလွတ်ကျောင်းပေးထားခြင်းဖြင့် ပိုးထိမှု(မြေကိုက်ခံရမှု) ကြိုတင်ကာကွယ်ကြကြောင်း ပင်ပြန်မြေပဲစိုက်တောင်သူ ဦးမွေးက ပြောကြားသည်။
ပင်ပြန်မြေပဲ(ခေါ်)ခြောက်လမြေပဲသည် ပင်ထောင်မြေပဲ(ခေါ်)သုံးလမြေပဲနှင့်မတူဘဲ မြေပဲပင်များကြီးထွားလာပါက ကြောင်းတန်းစိုက်ပျိုးထားသည့် မြောင်းချင်းကပ်မြေပဲပင်များပေါ်ထိရောက်သွားကာ မြေကြီးဖုံးကွယ်ကုန်သည်အထိရှိနေကြ၍ လူနှင့် နွားရည်း မြေပဲသိမ်းချိန်တွင်

ထွန်တုံးတွင် သံစားတပ်ကာ မြေပဲနုတ်သိမ်းဖို့လွယ်ကူစေရန် မြေပဲမြောင်းများအား သံစားတပ်ထွန်ရည်းဖြင့် အောက်ခြေနှိုက်ကာ သံစားခုတ်ပေးရကြောင်း၊ မြေများအန္တရာယ်ပေးနိုင်ခြင်းကြောင့် တစ်ရက်ကြိုတင်ခြင်းဖြင့် ဖြစ်စေ၊ သံစားဖြတ်သည့်နေ့တွင်ဖြစ်စေ ဆိတ်အုပ်ဝင်စားစေကာ အကာအကွယ် ကြိုတင်ရရှိစေကြောင်း သိရသည်။
ဆိတ်များအစားရာတွင် နှာထုတ်၍စားခြင်းကြောင့် အန္တရာယ်အကောင်ပလောင်များ ထွက်ပြေးကြကြောင်း သိရသည်။
ငါ့သရောက်ဒေသသည် ပူပြင်းခြောက်သွေ့သည့် ဒေသဖြစ်ကာ ဆောင်းဦးပေါက်တွင် ခိုအောင်းနေနိုင်သည့် ခြောက်လမြေပဲအရွက်များနှင့် အရောင်ဆင်နေခြင်း၊ မြေပဲခင်းများအတွင်း မြေပွေးနှင့်မြေဟောက်ပေါများခြင်းများကြောင့်ကြိုတင်ကာကွယ်သည့်အနေဖြင့် ဆိတ်အုပ်များ သွင်းကျောင်းစေခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ကိုထိန် (ငါ့သရောက်)



ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး (အနောက်ပိုင်း) ပြည်မြို့ ညဈေးတန်းတွင် လျှပ်စစ်အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေး အသိပညာပေးလက်ကမ်း စာစောင်များကို မြို့နယ်လျှပ်စစ်အင်ဂျင်နီယာ ဦးတင်မြင့်အေး ဦးဆောင်သော လျှပ်စစ်ဝန်ထမ်းများက နိုဝင်ဘာ ၁၉ ရက်က ဖြန့်ဝေနေစဉ်။

မြင့်နိုင်



ကြည်စိုးလွင် (သုံးခွ)

အားကစား၊ အနုပညာ



အဲရစ်ဆင်၊ ဗာတွန်ဂန်နဲ့ အယ်လ်ဒါရီယယ်တို့ကို နည်းပြမော်ရင်ဟို စာချုပ်သစ်များ ချုပ်ဆိုမည်

စပါးအသင်းရဲ့ နည်းပြသစ် မော်ရင်ဟိုဟာ အသင်းနဲ့ စာချုပ်သက်တမ်းနှစ်ကို ရောက်ရှိနေပြီဖြစ်တဲ့ အဲရစ်ဆင်၊ ဗာတွန်ဂန်နဲ့ အယ်လ်ဒါရီယယ်တို့ကို စာချုပ်သစ်များ ချုပ်ဆိုဖို့ စီစဉ်နေတယ်လို့ သိရပါတယ်။

တွင် ဆက်ရှိရေးကြိုးပမ်းသွားဖို့လည်း ရှိနေပါတယ်။ အယ်လ်ဒါရီယယ်နဲ့ ဗာတွန်ဂန်တို့ကတော့ စိန်ခေါ်မှုအသစ်တွေကို ရင်ဆိုင်ဖို့အတွက် စပါးအသင်းကနေ ထွက်ခွာမယ်လို့ ပြီးခဲ့တဲ့ ဘောလုံးရာသီကုန်က ပြောကြားခဲ့ပါတယ်။

ငွေကြယ် - စုစည်းသည်

ဘာစီလိုနာအသင်းနဲ့ ဘိုင်ယန်မြူးနစ်အသင်းက ပိုချက်တီနိုကို ခေါ်ယူမည်

စပိန်လာလီဂါရဲ့ ထိပ်တန်းကလပ်အသင်းဖြစ်တဲ့ ဘာစီလိုနာအသင်းနဲ့ ဂျာမနီဘွန်ဒါလီဂါရဲ့ ထိပ်တန်းအသင်းဖြစ်တဲ့ ဘိုင်ယန်မြူးနစ်အသင်းတို့ဟာ စပါးအသင်းကနေ ထုတ်ပယ်လိုက်တဲ့ နည်းပြ ပိုချက်တီနိုကို ခေါ်ယူသွားမယ်လို့ ဆိုပါတယ်။

ဆိုးရွားမှုတွေကြောင့် ဖိအားပေးမှုနဲ့ရင်ဆိုင်နေရပြီး ဘာစီလိုနာအသင်းက ထုတ်ပယ်ဖို့အထိ စီစဉ်နေတာဖြစ်ပါတယ်။ အဲဒါကြောင့် ဘာစီလိုနာအသင်းက ပိုချက်တီနိုကို ခေါ်ယူဖို့ စီစဉ်နေတဲ့အပြင် ဘိုင်ယန်မြူးနစ်အသင်းကလည်း အသင်းနဲ့ အံဝင်ခွင်ကျဖြစ်မယ့် နည်းပြ ပိုချက်တီနိုကို ခေါ်ယူဖို့ ပစ်မှတ်ထားနေတာ ဖြစ်ပါတယ်။



ပြင်ဆင်ဖတ်ရှုပါရန်
နိုဝင်ဘာ ၂၁ ရက်ထုတ် ကြေးမုံသတင်းစာ စာမျက်နှာ ၂၀ ပါ ရစ်ဆေး၏ သွင်းဂိုး နှစ်ဂိုးဖြင့် ဟန်ဂေရီကို အနိုင်ရပြီး ဝေးလ်အသင်း ယူရို ၂၀၂၀ ခြေစစ်ပွဲအောင်မြင်သတင်းတွင် ဩစတြေးလျအစား ဩစတြီးယားဟု ပြင်ဆင်ဖတ်ရှုပါရန်။ (စာရေးသူ)

အနုပညာ

ဘော့ဘုတ်ရဲ့ ပထမဆုံးသော ဂုဏ်ပြုဆုကို တေလာဆွစ်ရရှိ



အမေရိကန်ပေါ့ပိုက်ကြယ်ပွင့် တေလာဆွစ်အတွက် တေးဂီတနဲ့ပတ်သက်တဲ့ ဂုဏ်ပြုဆုတွေဟာ ထပ်မံဖြစ်ပေါ်ခဲ့ပါတယ်။ လတ်တလောမှာ တေလာဆွစ်ဟာ ယခုနှစ်အတွက် ဂရမ်မီဆုပေးပွဲမှာ သူ့ရဲ့ တေးအယ်လ်ဘမ်သစ် "Lover" နဲ့ ထူးချွန်ဆုသုံးဆုအတွက် ဆန်ခါတင်စာရင်း ဝင်ကြောင်း ထုတ်ပြန်ကြေညာခဲ့ပါတယ်။

အတွင်း အောင်မြင်မှုတွေ ဆက်တိုက်ရရှိခဲ့တဲ့ တေလာဆွစ်အတွက် အဆိုပါဂုဏ်ပြုဆုဟာ ထိုက်တန်တယ်လို့လည်း ဆိုနိုင်ပါတယ်။ တေလာဆွစ်ဟာ တေးဂီတနဲ့ပတ်သက်တဲ့ ဆောင်ရွက်ချက်တွေကြောင့်သာမက တီထွင်မှုဆိုင်ရာ အခွင့်အရေး၊ တေးဂီတပညာပေး၊ စာတတ်မြောက်ရေး အစီအစဉ်၊ ကင်ဆာသုတေသန၊ သဘာဝဘေးလျော့ပေးရေးနဲ့ Time's Up လှုပ်ရှားမှုတွေကြောင့်လည်း ယခုလို ဂုဏ်ပြုခံရတာဖြစ်တယ်လို့ သိရပါတယ်။

ဟာဂျီဝန်ရဲ့ ရုပ်ရှင်သစ် Chocolate

တောင်ကိုရီးယားရဲ့ ကျော်ကြားတဲ့ မင်းသမီး တစ်ဦးဖြစ်သူ ဟာဂျီဝန်ကို မကြာမီမှာ ရုပ်သံဇာတ်လမ်းတွဲသစ်မှာ တွေ့မြင်ကြရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဟာဂျီဝန်ဟာ အဆိုပါဇာတ်လမ်းတွဲသစ်မှာ မင်းသား ယွန်းကျယ်ဆန်းနဲ့ တွဲဖက် သရုပ်ဆောင်ထားတာဖြစ်ပြီး "Chocolate" လို့ အမည်ရကြောင်း စွန့်ပိဒေါ့ကွန်းရဲ့ ရေးသားဖော်ပြချက်တွေအရ သိရပါတယ်။

တယ်။ အေးစက်တဲ့နည်းလေးရှိတဲ့ ခွဲစိတ်ဆရာဝန်တစ်ဦးနဲ့ နွေးထွေးတဲ့နည်းလေးပိုင်ရှင် စားဖိုမှူးတို့ တွေ့ဆုံခဲ့ကြပြီး အစားအသောက်တွေနဲ့ အတိတ်က ဒဏ်ရာတွေသက်သာအောင် ကုစားပုံတွေကို တွေ့မြင်ရမှာ ဖြစ်တယ်လို့လည်း သိရပါတယ်။



အယ်လီယာရှောက်ကန်နဲ့ ချစ်သူတွေဖြစ်နေကြောင်း သတင်းတွေ ထွက်လာတဲ့ ဘရက်ပစ်

ဟောလီဝုဒ်ရဲ့ ကျော်ကြားတဲ့ မင်းသားတစ်ဦးဖြစ်သူ ဘရက်ပစ်နဲ့ "Arrested Development" ရုပ်ရှင်နဲ့ ကျော်ကြားလာခဲ့တဲ့ မင်းသမီး အယ်လီယာရှောက်ကန်တို့ဟာ အခမ်းအနားတွေမှာ အတူတူကာ တက်ရောက်လာတာကို တွေ့ခဲ့ရပြီးတုန်းကမှာ သူတို့နှစ်ဦး ချစ်သူတွေ ဖြစ်နေကြောင်း သတင်းတွေ ထွက်လာခဲ့တာဖြစ်တယ်လို့ ကော့

စမိုပိုလီတန်ဒေါ့ကွန်းရဲ့ ရေးသားဖော်ပြချက်တွေအရ သိရပါတယ်။ ရှောက်ကန်ဟာ လတ်တလောမှာ ရုပ်ရှင်သစ်ကို လက်ခံရိုက်ကူးနေပြီး ရုပ်သံအစီအစဉ်တွေနဲ့ ရုပ်ရှင်တွေမှာလည်း ပါဝင်သရုပ်ဆောင်ခဲ့သူဖြစ်ပါတယ်။ ဘရက်ပစ်နဲ့ ရှောက်ကန်ဟာ လော့စ်အန်ဂျလိစ်မှာ ပြုလုပ်ခဲ့တဲ့ အခမ်းအနားတွေကို အတူတက်ရောက်ခဲ့ပြီး ဓာတ်ပုံလည်း

အတူရိုက်ကူးခဲ့ကြပါတယ်။ သူတို့နှစ်ဦး ချစ်သူတွေဖြစ်နေကြောင်း သတင်းတွေအပေါ် ကာယကရင်တွေက တုံ့ပြန်ဖြေရှင်းခြင်းမရှိပေမယ့် ကြယ်ပွင့်တွေနဲ့ရင်းနှီးတဲ့ သူငယ်ချင်းတစ်ဦးကတော့ သူတို့နှစ်ဦးဟာ သူငယ်ချင်းတွေသာဖြစ်တယ်လို့ ပြောကြားခဲ့တယ်လို့လည်း သိရပါတယ်။

အေးပြည့် - စုစည်း တင်ပြသည်

ဖိတ်ကြားစာ

ကန်ဟာတုန်(အင်)မျိုးနွယ်ဗုဒ္ဓဘာသာဘုရားကျောင်း အသင်းသား အသက်(၇၅)နှစ်နှင့်အထက် သက်ကြီးပူဇော်ပွဲ၊ ၂၀၁၈-၂၀၁၉ ပညာသင်နှစ်၊ တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲကို ဂုဏ်ထူးဖြင့် ထူးချွန်စွာအောင်မြင်သော အသင်းဝင် သားသမီးများအား ဆုချီးမြှင့်ပွဲစသော အခမ်းအနားများနှင့် နှစ်စဉ် ကျင်းပမြဲ ရိုးရာတန်ကျွေဆောင်းရာသီပွဲတော် မိတ်ဆုံညစာစားပွဲကို ၂၂-၁၂-၂၀၁၉ရက် (တနင်္ဂနွေနေ့) ညနေ ၆နာရီ WESTERN PARK ROYAL RESTAURANT ကန်တော်ကြီးဝင်းအတွင်း၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၌ ကျင်းပ မည်ဖြစ်ပါ၍ အသင်းဝင်များ ၁၀-၁၂-၂၀၁၉ရက်နောက်ဆုံးထား၍ ဆက်သွယ်ပေးပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။

အမှုဆောင်အဖွဲ့

ကန်ဟာတုန်(အင်)မျိုးနွယ်ဗုဒ္ဓဘာသာဘုရားကျောင်း တိုက်အမှတ်(၃၀)၊ ဘုန်းကြီးလမ်း၊ ရန်ကုန်မြို့။ ဖုန်း-၀၁-၈၂၆၂၈၀

ချစ်စံဝင်း ထွက်ရှိပါပြီ

ရွှေပင်ငွေပင်စာစဉ် (၇အုပ်တွဲ)

- (၁) ငွေကိုမိတ်ဆွေလိုဆက်ဆံပါ
 - (၂) ငွေပုံကြီးပေါ်ခွဲထိုင်ပါ
 - (၃) အခွင့်အလမ်းကိုတွေ့အောင်ရှာ
 - (၄) သင့်ဝင်ငွေမှ ၁၀%မှ
 - (၅) အချိန်ကိုမိတ်ဆွေဖွဲ့ပါ၊ ရန်သူမလုပ်ပါနှင့်။
 - (၆) ရွှေပင်ငွေပင်စိုက်ပျိုးပါ
 - (၇) ကြီးပွားချမ်းသာလိုစိတ်မွေးပါ
- ယုံယုံကြည်ကြည်ဖတ်ပြီးလက်တွေ့ကျင့်သုံးပါ လက်တွေ့ကျင့်သုံးသူတိုင်းကြွယ်ဝချမ်းသာကုန်ကြပြီ ပန်းမျိုးတစ်ရာစာပေ ဖုန်း-၀၁၈-၂၀၂၃၇၂

ရန်ကုန်ဝိဇ္ဇာနှင့်သိပ္ပံတက္ကသိုလ်(၁၉၇၃-၇၈)ခုနှစ် ဥပဒေကျောင်းသား/ကျောင်းသူများ ဆရာကန်တော့ပွဲနှင့်မိတ်ဆုံစာစားပွဲ

၁၉၇၃ခုနှစ်မှ ၁၉၇၈ခုနှစ်ထိ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် ဥပဒေပညာဌာန တွင် ဥပဒေပညာသင်ယူခဲ့ကြသော သူငယ်ချင်းများ၏ ဆရာကန်တော့ပွဲနှင့် မိတ်ဆုံစာစားပွဲကို ၂၀၁၉ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၁၄ရက်၊ ညနေ ၄နာရီမှ ည ၈နာရီ အထိ M3 Food Center၌ ကျင်းပမည်ဖြစ်ပါ၍ အောက်ပါသူငယ်ချင်း များထံ ဆက်သွယ်လှူဒါန်းကြပါရန်-

ဦးတင်လှိုင်ထွန်း	ဒေါ်သီရိတင်
ဖုန်း-၀၉-၅၄၀၀၃၈၃	ဖုန်း-၀၉-၅၄၀၀၅၈၀၉
ဦးသန်းဦး	ဒေါက်တာဒေါ်ခင်ညို
ဖုန်း-၀၉-၉၇၇၅၉၈၉၀	ဖုန်း-၀၉-၄၃၀၄၅၁၃

“ညီနွှင်းဇွေးမြင့် (အမြန်) ဇေယျာမည်” (ဗွဲ့စားမဂ္ဂ)
* ဗဟန်း၊ ရွှေတောင်ကြား (50'x70') အကျယ်ရှိ 3RC M3.B3 မြင်ပြီး (မြေပိုင်) ဈေးနှုန်း - 14500 သိန်း
* မရမ်းကုန်း၊ မင်းဓမ္မလမ်းအိမ်ရာ (40'x 82') အကျယ်ရှိ မြေပိုင် (မြေပိုင်) ဈေးနှုန်း - 5700 သိန်း
* သယ်နန်းကျွန်း၊ ဝေဇယန္တဥယျာဉ်အိမ်ရာ (50'x70') အကျယ်ရှိ မြေပိုင် (ဂရုန်) ဈေးနှုန်း - 5500 သိန်း
01 552742, 09 5060938, 09 450450977, 09 5060940

THE REPUBLIC OF THE UNION OF MYANMAR
MINISTRY OF AGRICULTURE, LIVESTOCK AND IRRIGATION
Irrigation and Water Utilization Management Department (IWUMD)
Loan No. 3477-MYA: Irrigated Agriculture Inclusive Development Project (IAIDP)

INVITATION FOR EXPRESSIONS OF INTEREST

Consultants' Positions: National Experts for Project Management Unit (PMU)

- Procurement Officer (National) - 1 person, up to 12 person-months
- Finance Manager (National) - 1 person, up to 12 person-months

The Republic of the Union of Myanmar has received a loan from the Asian Development Bank (ADB) for the Irrigated Agriculture Inclusive Development Project (IAIDP). The main objective of the consulting services is to assist IWUMD Project Administration Unit (PAU) in day-to-day implementation of all Project activities. Interested Myanmar nationals may submit their Expression of Interest (EOI) in the standard form: "Template for Expression of Interest (Individual Consultants)" which can be obtained via the following link: <https://www.adb.org/sites/default/files/asset/document/EOI-Template-Ind-Ind.doc>

Terms on Reference (TOR) for the above consulting positions may be obtained by sending an e-mail to: iaidp.mmm@gmail.com and CC to jamucco@yahoo.com and myaweinrntms@gmail.com.

EOIs and CVs with Only ADB Format must be submitted online via the same e-mail addresses given above.

Remark: After the completion of the first 3 person-months, the consultants' performance will be evaluated and the contracts may be extended upon the satisfactory results of the performance evaluation.

Deadline for EOI and CV Submission is: 3 December 2019 at 02:00 PM (Myanmar standard time). Late submission of EOI and CV will not be considered.

ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်
Environmental Studies ဘွဲ့လွန်ဒီပလိုမာသင်တန်း

လျှောက်လွှာခေါ်ယူခြင်း

၁။ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ်ဖွံ့ဖြိုးမှုဌာန အစီအစဉ်ဖြင့် ၂၀၁၉-၂၀၂၀ ပညာသင်နှစ်အတွက် ဘွဲ့လွန်ဒီပလိုမာဘွဲ့ (Environmental Studies) (၁)နှစ် သင်တန်းကို ဖွင့်လှစ်မည်ဖြစ်ပါသည်။

- (၁) သင်တန်းအမည်
 - Post Graduate Diploma in Environmental Studies
- (၂) သင်တန်းအောင်လက်မှတ်
 - Post Graduate Diploma in Environmental Studies (PGDES)
- (၃) သင်တန်းကာလ
 - (၁)နှစ်
- (၄) သင်တန်းဖွင့်မည့်ရက်
 - ၉-၁၂-၂၀၁၉ရက် (တနင်္လာနေ့)
- (၅) လျှောက်လွှာစတင်လက်ခံမည့်ရက်
 - ၂၂-၁၂-၂၀၁၉ရက် (သောကြာနေ့)
- (၆) လျှောက်လွှာပိတ်မည့်ရက်
 - ၂-၁-၂၀၂၀ရက် (တနင်္လာနေ့)
- (၇) သင်တန်းချိန်
 - နံနက် ၇:၀၀နာရီမှ ၉:၀၀နာရီအထိ (တနင်္လာနေ့မှ သောကြာနေ့အထိ)

၂။ ဝင်ခွင့်အရည်အချင်းသတ်မှတ်ချက်

- (၁) ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံသား ဖြစ်ရမည်။
- (၂) တက္ကသိုလ်တစ်ခုခုမှ ဘွဲ့ရရှိပြီးသူများ ဖြစ်ရမည်။
- (၃) ဝင်ခွင့်အရ မြေပိုင်ပွဲကို ၆-၁၂-၂၀၁၉ရက် (သောကြာနေ့) နံနက် ၉:၀၀နာရီ (A-5) အခန်း၊ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်တွင် ဖြေဆိုရမည်။
- (၄) ရေးဖြေစာမေးပွဲအောင်မြင်ပါက လူတွေ့ဖြေဆိုခြင်းကို ၇-၁၂-၂၀၁၉ရက် (စနေနေ့) တွင် ဖြေဆိုရမည်။

၃။ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်၊ ကျောင်းသားရေးရာဌာနတွင် သတ်မှတ်ထားသည့် လျှောက်လွှာကို ထုတ်ယူ၍ ၂-၁၂-၂၀၁၉ရက် (တနင်္လာနေ့)တွင် နောက်ဆုံးထားလျှောက်ထားရမည်။

၄။ အသေးစိတ်အချက်အလက်များကို ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်၊ ကျောင်းသားရေးရာဌာန (ဖုန်း-၀၁-၅၃၃၃၉၀) တွင် (ရုံးချိန်)အတွင်း ဖုန်းဆက်သွယ်နိုင်ပါသည်။

သင်တန်းရေးရာဌာန၊ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်

(မြန်မာနိုင်ငံကုမ္ပဏီများနှင့်ဥပဒေအပိုဒ်-၃၂အရ) ရန်ကုန်အနောက်ပိုင်းခရိုင်တရားရုံးတော်၌ (မာကိုပိုလိုခရီးသွားကုမ္ပဏီလီမိတက် Marcopolo Travels & Tours Co.,Ltd)၏ မြန်မာနိုင်ငံကုမ္ပဏီဥပဒေပုဒ်မ-၂၉၈(စ) အရလျှောက်ထားသည့်အရေး၌ ၂၀၁၉ခုနှစ်၊ တရားမအထွေထွေမှုအမှတ်-၁၂၇

၁။ ဦးအောင်ချိုဝင်း ----- လျှောက်ထားသူများ အမှတ်(၅၂/၅၄)၊ ဒုတိယထပ်၊ ၂၉လမ်း၊ (၆)ရပ်ကွက်၊ ပန်းဘဲတန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး

၂။ ဦးကျော်မင်းထွန်း (ကိုယ်တိုင်နှင့်လျှောက်ထားသူ) (၁)၏ အခွင့်ရက်ယ်စားလှယ်) အမှတ်-၅၇၊ ကိုင်းတန်းလမ်း၊ (၂)ရပ်ကွက်၊ လမ်းမတော်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး

၃။ ဒေါ်ခင်ဌေးကြွယ် အမှတ်-၄၇၊ ဥဿဖရားလမ်း၊ ကျိုက္ကဆံရပ်ကွက်၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး။

နှင့် လျှောက်ထားခံရသူ

မာကိုပိုလိုခရီးသွားကုမ္ပဏီလီမိတက် ----- လျှောက်ထားခံရသူ (Marcopolo Travels & Tours Co.,Ltd) အမှတ်-၈၇၊ ၄လွှာ(ဘယ်)၊ အင်းစိန်လမ်းမကြီး။ စီရိပ်ငြိမ်း၊ ကမာရွတ်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး။ အမှတ်-၈၇၊ ၄လွှာ(ဘယ်)၊ အင်းစိန်လမ်းမကြီး၊ စီရိပ်ငြိမ်း၊ ကမာရွတ်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးတွင် ရုံးခန်းဖွင့်လှစ်ထားသော မာကိုပိုလိုခရီးသွားကုမ္ပဏီလီမိတက် (Marcopolo Travels & Tours Company Limited)ကို တရားရုံး၏ အမိန့်အရ စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းရန် မြန်မာနိုင်ငံကုမ္ပဏီဥပဒေပုဒ်မ-၂၉၈(စ)အရ လျှောက်ထားသောအမှုတွင်- အထက်အမည်ပါကုမ္ပဏီကို စာရင်းရှင်းလင်းဖျက်သိမ်းပေးရန် လျှောက်ထားသူများက ၂၀၁၉ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၅ရက်တွင် ဤရုံးတော်သို့ လျှောက်ထားသည့်ဖြစ်၍ အဆိုပါလျှောက်လွှာကို ၂၀၁၉ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ ၂၇ရက်(၁၃၈၁ခုနှစ်) နတ်တော်လဆန်း(၁ရက်)တွင် ရန်ကုန်အနောက်ပိုင်းခရိုင်တရားရုံး၊ တွဲဖက်ခရိုင်တရားသူကြီး(၃)ရုံးတော်၌ နံနက်၁၀:၀၀နာရီတွင် စစ်ဆေးကြားနာမည်ဖြစ်ရာ အထက်ပါဥပဒေအရ အဆိုပါကုမ္ပဏီကို ဖျက်သိမ်းရန်အမိန့်ထုတ်ပေးခြင်းအပေါ် ကန့်ကွက်လိုသော်လည်းကောင်း၊ ကုမ္ပဏီ၏မြီရှင်၊ ကြွေးမြီကူညီပေးဆပ်သူ(သို့မဟုတ်) အစုပါဝင်သူ တစ်ဦးတစ်ယောက်တို့သည် ၎င်းတို့ကိုယ်တိုင်ဖြစ်စေ၊ ၎င်းတို့၏အခွင့်အမိန့်အရ ရှေ့နေတစ်ဦးဦးနှင့်ဖြစ်စေ၊ ကြားနာစစ်ဆေးမည့် အဆိုပါချိန်းဆိုထားသောနေ့ရက်တွင် ထိုကိစ္စအတွက် လာရောက်ရန်ကြော်ငြာလိုက်သည်။ အောက်တွင် လက်မှတ်ရေးထိုးသူထံ အဆိုပါကုမ္ပဏီ၏မြီရှင်၊ ကြွေးမြီကူညီပေးဆပ်သူ (သို့မဟုတ်) အစုပါဝင်သူ မည်သူမဆို ၎င်းလျှောက်ထားသည့် လျှောက်လွှာမိတ္တူတစ်စောင်ကို အလိုရှိပါက ၎င်းအတွက် သတ်မှတ်ထားသောနှုန်း ပေးသွင်းလျှင် ထုတ်ပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း အသိပေးကြော်ငြာပါသည်။

ဒေါ်နီလာအောင်
တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ(စဉ်-၇၇၂၅)
အမှတ်-၄၈/၅၀၊ မြေညီထပ်၊
၃၆လမ်း(ရိပ်သာ) ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။

အညောင်းထိပ်ခြမ်းသည် ထွန်းစာရေထို ထိခိုက်စေနိုင်ပါသည် ...

လမ်းလျှောက်ပါ ဆန္ဒမူရုံ

ဆန္ဒမူရုံ

ဆီဝမ်းလေမှန် ပေါ့ပါးကျန်းမာမည်

မြေကွတ်များ၊ ဈေးကောင်းပေးဝယ်လိုသည်

ခန့်ခြံသစ်၊ (အခွေခိုင်း၊ မြေကွတ်ခိုင်း၊ တောင်ခိုင်း၊ ဆီခိုင်း) တို့တွင် မြေကွတ်များဝယ်လိုသည်။

ဖုန်း: 01-7339310, 01-7339355, Ph: 01-7578044, 01-7570721

ခေတ်ဘွားလေးမိလ်မိလ်မောင်ကုမ္ပဏီလီမိတက်မှ အဆင့်မြင့် စတီးဘလ်စားသွားဆွဲကြိုးများကို ရောင်းချတပ်ဆင်ပေးနေပါသည်။

အမှတ် (၃၄/A)၊ ကမ္ဘာအေးဘုရားလမ်း၊ (နှင့်ဆီကုန်းဘိုးဘွားရိပ်သာရွှေ)၊ ဗဟန်းမြို့နယ်။

Ph: 01-545531, 09-73058161, 09-795008161
HOTLINE : 09-5008161

မိဘမေတ္တာ အိမ်ခြံမြေအိမ်ငှာ ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်း

အလုပ်သမားများနှင့် ကားအပျိုများ (အဝေး/အနီး) မျေးဆွန်းချိသောစွဲဖြင့် ကာကွယ်ဆောင်ရွက်ပေးပါသည်။ (မြို့တွင်း/နယ်စား)

09-250937816
09-454899971

BOSS အဆင့်မြင့် ပါကေးအရောင်းခန်းမ

အဆင့်မြင့် Laminate Flooring ကြမ်းစင်းခြားများနှင့် 100% ခေရနိုက်

ခွဲနုနုကြမ်းစင်းခြားများကို ချွေးနှုန်းချိုသာစွာဖြင့် တိုက်ရိုက်ရောင်းချပေးနေပါသည်။

အရောင်းခန်းမ(၁) - အမှတ်(၂၄၈)၊ အရှေ့မြင်းပြိုင်ကွင်းလမ်းမကြီး၊ မြန်မာ့ဈေးဆောင်ဘက်ဘေး၊ တာမွေမြို့နယ်။
Ph: 09-5076661, 09-5076662, 09-5076663

အရောင်းခန်းမ(၂) - ထိုက်(အေ-၂)၊ အခန်း(၀၀၄)၊ ထုလုပ်လမ်းဘေး၊ အောင်မင်္ဂလာမုတ်တိုင်အနီး၊ ဝဠားဒလမ်း။
Ph: 09-5425251, 09-73225484

အောင်ကမ္ဘာ (အခြေပြင်) ရေးငယ်ရေး အုပ်ချုပ်ရေး(တောင်ပိုင်း)၊ သိပ်ကမ်း၊ အရှေ့ပိုင်း၊ မြောက်ပိုင်း၊ ရွှေငယ်၊ ကို၊ မြေကွတ်များဝယ်လိုပါသည်။ အိမ်အကျောက်ငွေချေပေးသည်။

ပွဲငွေပေးရန်ပလိုပါ။
09-4311820
09-450096144
09-450096155



CAREER CORE INSTITUTE

ARCHITECTURE ကောင်းထင်ဦးဖြစ်လိုပါသလား ?

မြည်တွင်းမြည်ပမှာ လူကြိုက်များနေသော Architecture ဘာသာရပ်ကို
ခေတ်နှင့်အညီ လုပ်ငန်းခွင်တွင် ဖန်တီးအသုံးပြုနိုင်မည်
CAD Software ကို အသုံးပြုသင်ကြားပေးသွားမည့် Advanced Diploma in
Computer Aided Architectural Design & Technology နှင့်
Civil, Electronics, Business ဘာသာရပ်များကို 50% Discount ဖြင့်
ယခုပင် အပ်နှံလိုက်ပါ။

50%

EARLY BIRD DISCOUNT

☎ (+95)9-450-33-5500, (+95)9-770-33-5500
📍 No.28, Aung Zay Ya Street, Kyauk Kone, Yankin Township, Yangon, Myanmar.
✉ info@cci-edu.com | 🌐 facebook.com/CareerCoreInstitute | 🌐 www.cci-edu.com



" Architecture in Digital Age "

FREE Seminar & Panel Discussion







Dr. San Aye Khin
Acad. Coordinator
Career Core Institute

Aisling Healy
Founding Partner
CCCI (UK) Ltd

Prof Dr. Lee Jiwon Kim
BSc. The member
Soc. of Architecture, UK

Aisling Healy
Acad. Staff (Assistant)
Designer (2D/3D/Interior)

Aisling Healy
Acad. Staff (Assistant)
Designer (2D/3D/Interior)

Sunday
24th Nov
2019

2:00 - 4:00 pm
UMFCCI
Mingalar Hall (2nd Floor)

အသေးစိတ်ကို CAREER CORE INSTITUTE Facebook Page တွင်စုံစမ်းရယူနိုင်ပါသည်။

ကုန်အမှတ်တံဆိပ် အများသိစေရန်

အသိပေးကြေညာခြင်း

မန္တလေးမြို့၊ အောင်မြေသာစံမြို့နယ်၊ အမရပူရအရှေ့ရပ်ကွက်နေ
ဦးသိန်းလှိုင်ဦး (ဘ)ဦးသိန်းထွန်း(၉/မနမ(နိုင်)၀၀၃၉၆၉)၏ လွှဲအပ်ပေးကြားချက်
အရ အောက်ပါအတိုင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။



ကြယ်ဖြူ

အထူးချုပ်
ပန္နဲပေါက်ပုစိန်

မှတ်ပုံတင်စာချုပ်အမှတ်-၆၄၉၂၂၀၁၉

အထက်တွင်ဖော်ပြပါရှိသော "ကြယ်ဖြူ" အမည်အမှတ်တံဆိပ်ကို
တစ်ဦးတည်းမူပိုင်အဖြစ် အသုံးပြုရန် ရည်ရွယ်၍ မန္တလေးမြို့တော် စာချုပ်
စာတမ်း မှတ်ပုံတင်ဌာနမှူးရုံးတွင် ကုန်အမှတ်တံဆိပ်မှတ်ပုံတင် ကြေညာ
စာတမ်းစာချုပ်အမှတ်-၆၄၉၂၂၀၁၉ဖြင့် မှတ်ပုံတင်သွင်းထားပြီး ဖြစ်ပါ
သည်။

"ကြယ်ဖြူ"အမည်အမှတ်အသားဖြင့် ကုန်အမှတ်တံဆိပ်ကို အသုံးပြု
၍ အရည်အသွေး၊ ခေတ်နှင့်လျော်ညီသော၊ သပ်ပင်ခန့်ညားသော ဒီဇိုင်းတို့
နှင့် "ခိုင်ခံ့၊ သပ်ရပ်၊ ခန့်ညားမှုဖြင့် လူကြီးမင်းတို့ကို စိတ်ချမ်းသာစေရမည်"
ဟူသော ဆောင်ပုဒ်နှင့်အညီ ယောက်ျားစီး၊ မိန်းမစီး၊ ကလေးစီးဖိနပ် အမျိုး
မျိုးတို့ကို အရည်အသွေးပြည့်စုံစွာဖြင့် ရှေးကွက်အတွင်းသို့ ထုတ်လုပ်ဖြန့်ဖြူး
ရောင်းချသွားမည် ဖြစ်ပါသည်။

အဆိုပါအမှတ်တံဆိပ်ကို တိုက်ရိုက်ဖြစ်စေ၊ သွယ်ဝိုက်၍ဖြစ်စေ၊ ဆင်တူ
ယိုးမှားပြုလုပ်ခြင်း၊ ထင်ယောင်ထင်မှား တပုသုံးစွဲခြင်းနှင့် အထက်ဖော်ပြပါ
အမှတ်တံဆိပ်ကို ပိုင်ရှင်၏အကျိုးအမြတ်ကို သုံးစွဲခြင်းများ တွေ့ရှိပါက
မည်သူ့ကိုမဆို ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်၏ တည်ဆဲဥပဒေများ
နှင့်အညီ အရေးယူဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အသိပေးသိစေအပ်
ပါသည်။

လွှဲအပ်ပေးကြားသူ
ဦးသိန်းလှိုင်ဦး(ဘ)ဦးသိန်းထွန်း ဦးကျော်သိန်းထွန်း ဦးသက်ကိုဦး
[၉/မနမ(နိုင်)၀၀၃၉၆၉] (စဉ်-၈၅၁၆/၂၀၁၂) (စဉ်-၉၀၉၀/၂၀၁၃)
တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေများ

အမှတ်(W-16) လမ်း၇၀၊ ၂၉၂၁၀ လမ်းကြား၊ ချမ်းအေးသာစံမြို့နယ်၊
မန္တလေးမြို့၊ ဖုန်း-၀၉-၇၉၇၃၃၃၇၈၊ ၀၉-၇၉၈၀၈၃၅၅၄

လွှဲအပ်ပေးကြားချက်အရ-
ဦးအောင်ခိုင်မျိုး(LLB)
တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ(စဉ်-၁၄၁၆၁)
အမှတ်(၅၈၇)၊ ဆရာမြို့လမ်း၊ (၃၅)ရပ်ကွက်၊ မြောက်ဒဂုံမြို့နယ်၊
ရန်ကင်းမြို့၊ ဖုန်း-၀၉-၄၂၀၂၆၈၅၈

အများသိစေရန် ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြေညာခြင်း

ရန်ကင်းမြို့၊ တောင်ဥက္ကလာပမြို့နယ်၊ အင်းဝ(၃)လမ်း၊ အမှတ်(၂၃၁/
က+၁) စတုတ္ထထပ်၊ (၅-လွှာ)၊ (မြေရင်းခန်း)ဟုခေါ်တွင်သော တိုက်ခန်းနှင့်
အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်တို့ကို လက်ဝယ်ပိုင်ဆိုင်ထားသော ရောင်းချပိုင်ခွင့်
ရှိသူ ဒေါ်ဖြူသဲဇင်(၁၀/မလမ(နိုင်)၀၆၆၁၃၅)ထံမှ ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေက
ဝယ်ယူရန် ရောင်းချပေးအပ်မှု စရန်ငွေတစ်စိတ်တစ်ဒေသကို ပေးချေထား
ပြီးဖြစ်သောကြောင့် ယင်းတိုက်ခန်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ကန့်ကွက်လိုသူများရှိပါက
ဤသတင်းစာတွင် ကြော်ငြာပါသည့်ရက်မှ (၇)ရက်အတွင်း ခိုင်လုံသော
စာရွက်စာတမ်းမူရင်းများပြသ၍ ကျွန်ုပ်ထံသို့ လူကိုယ်တိုင်လာရောက်
ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ သတ်မှတ်ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်ခြင်းမရှိပါက
အရောင်းအဝယ်ကိစ္စကို ပြီးဆုံးသည်အထိ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်
ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

လွှဲအပ်ပေးကြားသူ
ဦးအောင်ခိုင်မျိုး(LLB)
တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ(စဉ်-၁၄၁၆၁)
အမှတ်(၅၈၇)၊ ဆရာမြို့လမ်း၊ (၃၅)ရပ်ကွက်၊ မြောက်ဒဂုံမြို့နယ်၊
ရန်ကင်းမြို့၊ ဖုန်း-၀၉-၄၂၀၂၆၈၅၈

လွှဲအပ်ပေးကြားချက်အရ-
ဦးအောင်ခိုင်မျိုး(LLB)
တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ(စဉ်-၁၄၁၆၁)
အမှတ်(၅၈၇)၊ ဆရာမြို့လမ်း၊ (၃၅)ရပ်ကွက်၊ မြောက်ဒဂုံမြို့နယ်၊
ရန်ကင်းမြို့၊ ဖုန်း-၀၉-၄၂၀၂၆၈၅၈

ဦးသန်းလှိုင် + ဒေါ်သန်းသန်းမြင့်

တိစ္ဆိ (1)

ကားမောင်း၊ စက်ပြင်သင်တန်း

* ၆/ ခရိုင်လမ်းမအောက်၊ သင်တန်း။

☎ 01-706862, 09-73047755, 09-73322177, 09-73235157

* သိမ်းမြို့ကားကပ်ဆက်တန်း။

☎ 01-201188, 09-73047744, 09-73047766

* (218)၊ ကျိုက္ကဆံလမ်း၊ ကျောက်မြောင်း၊ ချေးမှတ်တိုင်း။

☎ 01-549764, 01-545153

* အမှတ်(2-F) ကန်တော်စွန့်အိမ်ရာ၊ လေးမထောင့်တန်းလမ်းမကြီး။
မေအိမ်ရာလှိုင်၊ ထပ်လုံး၊ ကျွန်း။ ☎ 01-573986, 01-573988

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြော်ငြာခြင်း

ရန်ကင်းမြို့၊ လှိုင်မြို့နယ်၊ (၁၃)ရပ်ကွက်၊ သိရိမြိုင်(၉)လမ်း၊ တိုက်ခန်း-၅၇၉၊
(၅)ထပ်တိုက်၏ ပထမထပ်(ခေါင်းရင်းခန်း)၊ အကျယ်အဝန်း(၁၂ပေခွဲx၅ပေခွဲ) တိုက်ခန်း
နှင့် အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်တို့ကို အကြွင်းမဲ့ပိုင်ဆိုင်သူ ဦးစောမြင့်လင်း(၀၇/လပတ
(နိုင်)၁၀၉၅၁၉)ထံမှ ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေဖြစ်သူ ဦးစောသန်းအောင်(၁၁/ပထမ(နိုင်)၀၅၅၆၂၀၀)
မှ အပြီးအပိုင်ဝယ်ယူရန် စရန်ငွေတစ်စိတ်တစ်ဒေသ ပေးချေပြီးဖြစ်ပါသည်။ သို့ဖြစ်ပါ၍
အထက်ပါ အရောင်းအဝယ်အား ကန့်ကွက်လိုပါက ကျွန်ုပ်ထံသို့ ခိုင်လုံတိကျသော
စာရွက်စာတမ်းမူရင်းများဖြင့် ဤကြော်ငြာပါသည့်ရက်မှစ၍ (၇)ရက်အတွင်း လာရောက်
ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ ယင်းစရန်ငွေတစ်စိတ်တစ်ဒေသကို ဥပဒေနှင့်အညီ ဤတိုက်ခန်းအရောင်း
အဝယ်ကိစ္စအား ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာ
အပ်ပါသည်။

ဦးစောကျော်စွာထွန်း(LLB)
တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ(စဉ်-၁၃၀၀၀)
(၂၇-၇-၂၀၁၇)

တိုက်(၉/၁၁)၊ မြေညီထပ်၊ ၃၆-လမ်းအောက်၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့။
ဖုန်း-၀၉-၄၄၀၆၅၇၇၈

အများသိစေရန်ကြေညာခြင်း

မော်လမြိုင်မြို့၊ မရမ်းကုန်းရပ်ကွက်၊ အတွက်အမှတ်နှင့်အမည် (၅၁/
မရမ်းကုန်း)၊ ဦးပိုင်အမှတ်(၂၀၁)၊ မြေချိန်ဧရိယာ(၀.၀၁၅)ဧကရှိ မြေသည်
မော်လမြိုင်ခရိုင် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန၏ အမှတ်အမှတ်(V) ၁၃၈/
၁၉၉၁-၁၉၉၂အရ ဦးယုလှိုင်(၂)ဦးအမည်ဖြင့် နှစ်(၃၀)မြေငှားရန် ရရှိထား
ပြီး ဂရုနသက်တမ်းမှာ ၁-၁၀-၂၀၁၉ ရက်တွင် ကုန်ဆုံးခဲ့ပါသည်။ မူလအမည်
ပေါက်သူ ဦးယုလှိုင်သည် ၂၅-၆-၂၀၀၈ရက်တွင်လည်းကောင်း၊ ဇနီးဖြစ်သူ
ဒေါ်ကျော်စွာထွန်းသည် ၁၇-၁၀-၂၀၀၈ရက်တွင်လည်းကောင်း ကွယ်လွန်ခဲ့ကြောင်း
ငင်းတိုက်သွားသိမ်းများဖြစ်ကြသော (၁) ဦးစန်းမြင့်၊ (၂) ဒေါ်နုနုဝင်း၊
(၃) ဦးအုန်းသိန်း၊ (၄) ဦးစိန်နုနု၊ (၅) ဦးစန်းနုနု၊ (၆) ဦးသန်းနုနု၊
(၇)ဒေါ်သိန်းသိန်းထွန်းတို့(၇)ဦးအနက်မှ ဒေါ်သိန်းသိန်းထွန်းသည် ၁၅-၁၀-၂၀၁၇
ရက်တွင် အပျိုကြီးဘဝဖြင့် ကွယ်လွန်သွားခဲ့ပြီး ကျန်ရှိသော သားသမီး(၆)
ဦးမှ အမွေစားအမွေခံအဖြစ် ပိုင်ဆိုင်ကြောင်း မွန်ပြည်နယ် တရားလွှတ်တော်
ရုံး၏ ၁၈-၉-၂၀၁၉ရက်စွဲပါ ကျမ်းကျိန်လွှာအမှတ်စဉ်(၁၈၃၆/၂၀၁၉)အရ
ကျမ်းကျိန်ဆို၍ စာချုပ်အမှတ်(၆၄၉၂/၂၀၁၉) မှတ်ပုံတင်ခဲ့သော မော်လမြိုင်
မြို့နယ်စာချုပ်စာတမ်းမှတ်ပုံတင်ရုံး၏ အမွေဆက်ခံပိုင်ဆိုင်ကြောင်း ကြေညာ
စာချုပ်အမှတ်(၆၅၀/၂၀၁၉)အရ တရားဝင်ပိုင်ဆိုင်ခဲ့၍ လျှောက်ချေအား
ဦးစန်းမြင့်(၆)ဦးအမည်ဖြင့် မြေငှားဂရုနသက်တမ်းတိုး အမည်ပြောင်း
ချထားပေးနိုင်ပါရန် လျှောက်ထားခြင်းအပေါ် ကန့်ကွက်လိုသူများရှိပါက
ခိုင်လုံသော စာရွက်စာတမ်းအထောက်အထားများနှင့်အတူ ကြော်ငြာပါသည့်
ရက်မှစ၍ (၁၅)ရက်အတွင်း ခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး၊ မော်လမြိုင် ခရိုင်အထွေထွေ
အုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနသို့ လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းနှင့် ကန့်ကွက်သူ
မရှိပါက ဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေ၊ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းနှင့်အညီ ဆက်လက်ဆောင်
ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာလိုက်သည်။

မော်လမြိုင်ခရိုင်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန

RUBY ကားစီးလုံးတင်သည်

519100
09-51-77212, 5351100

ခရီးစဉ်မျိုးစုံအတွက် (၄၅၅၃၃၂၂၀၁၀၁၀၄
၁၀၁၅ မယာတံခန်းနှင့် Saloon, Van ကားမျိုးစုံ
ငှားနိုင်ပါသည်။ လေ့ကျင့်မှု၊ ခွဲစားရန်၊
သန့်ရှင်းမှု၊ (ယာဉ်ပိုင်ရှင်များအားကုသပါ)

တစ်ဦးတည်း ဖြစ်ပါကြောင်း

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ မင်းကင်း
မြို့နယ်၊ စမြင်အုပ်စု၊ ဧလုပ်ကျေး
ရွာနေ မအိမ်သက်မှု၊ မသမ္မာမိမြင့်
တို့၏ပခင် ဦးထွန်းနိုင်ဝင်း(၅/မကန
(နိုင်)၀၅၅၃၅၁၂)နှင့် ဦးထွန်းနိုင်လေး
သည် တစ်ဦးတည်းဖြစ်ပါကြောင်း။

ရောင်းမည်/ငှားမည်

အင်းစိန်မြို့နယ်၊ လမ်းသစ်လမ်းအနီး ခြံနှင့်
လုံးချင်း RC 2ထပ်တိုက်။

Ph-09-254812381, 09-788630314, 09-254043652

တရုတ်စကားပြန်အဖြစ်(၆)လပြတ်သင်တန်း

အလုပ်ပါတစ်ခါတည်း အင်တာဗျူးရမည်။
(၁၅) နှစ်အတွေ့အကြုံရှိ GESC တရုတ်
စကားပြောစာသင်ကျောင်းမှအထူးလေ့ကျင့်
သင်ကြားပေးမည်။ လစာ(၃-၆) သိန်းရမည်

ဖုန်း- ၀၉၅၀-၆၃၃၆၂၊ ၀၉၅၄-၁၀၅၉၂

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြေညာခြင်း

ရန်ကင်းမြို့၊ သာကေတမြို့နယ်၊ ၁/ထပ်ရံရပ်ကွက်၊ ထုပိရံ(၁၇)လမ်းအနောက်၊ အမှတ်(၇၈၀)၊ နှစ်(၆၀)ဂရုနမြေပေါ်ရှိ (၂)ခန်း
တွဲ RC (၆)ထပ်အဆောက်အအုံ၏ (၆လွှာ)၊ ဧရိယာ(၉၅၂)စတုရန်းပေ၊ တိုက်ခန်းနှင့် ငှားတိုက်ခန်း၏အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်အားလုံး
တို့ကို လွှဲပြောင်းရောင်းချပိုင်ခွင့်ရှိသည်ဟု ဝန်ခံသည့်သော ဒေါ်ရီရီနီ(၁၂/ပထမ(နိုင်)၀၅၅၆၁၉)ထံမှ ကျွန်ုပ်တို့၏မိတ်ဆွေဖြစ်သူ
ဒေါ်ချယ်ရီထွန်း(၁၃/တကန(နိုင်)၂၄/၆၆၀)က အပြီးအပြတ်ဝယ်ယူရန်အတွက် စရန်ငွေတစ်စိတ်တစ်ဒေသကို ပေးချေထားပြီးဖြစ်ပါ၍
ကန့်ကွက်လိုသူများရှိပါက ဤကြော်ငြာပါသည့်နေ့မှ (၇)ရက်အတွင်း တိကျခိုင်လုံသော စာရွက်စာတမ်းမူရင်းများနှင့်အတူ ကျွန်ုပ်တို့ထံသို့
ကိုယ်တိုင်လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ သတ်မှတ်ရက်ကျော်လွန်သည်အထိ ကန့်ကွက်မည့်သူမရှိပါက အရောင်းအဝယ်ကို
ဥပဒေနှင့်အညီ ပြီးဆုံးသည်အထိ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

ဒေါ်ချယ်ရီထွန်း၏ လွှဲအပ်ပေးကြားချက်အရ-

ဦးဝင်းမင်းမိုး	ဒေါ်သုစာကျော်	ဒေါ်ဝေဖြိုးအောင်
LL.B, WIPO(Switzerland)	LL.B, D.B.L, D.I.L, WIPO(Switzerland)	LL.B
တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ(စဉ်-၁၂၆၆၄)	အထက်တန်းရှေ့နေ(စဉ်-၄၆၀၅၁)	တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ(စဉ်-၁၅၄၅၅)
Ph-01-246869, 09-450023651	Ph-09-254508917	Ph-09-421157856

Level(၅) (၆) (၈) တာဝါ(၂)၊ HAGL Myanmar Center Tower ၊ အမှတ်(၁၉၂)၊ ကမ္ဘာအေးဘုရားလမ်း၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့။

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြေညာခြင်း

ရန်ကင်းမြို့၊ ကြည့်မြင်တိုင်မြို့နယ်၊ မကျည်းတန်းမြောက်အရှေ့ရပ်ကွက်၊ ဌာနလမ်း၊ တိုက်ခန်း(၈၀)၊ (၁)ခန်းတည်း RC(၆)
ထပ်တိုက်၏(ပဉ္စမထပ်)မြေအခန်း၊ ဧရိယာ(၉၀၃)စတုရန်းပေ၊ နှစ်(၆၀)မြေငှားဂရုနမြေပေါ်ရှိ တိုက်ခန်းနှင့် ငှားတိုက်ခန်း၏
အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်အားလုံးတို့ကို ပိုင်ဆိုင်၍ လွှဲပြောင်းရောင်းချပိုင်ခွင့်ရှိသည်ဟု ဝန်ခံသည့်သောဦးစောသန်းအောင်(၁၂/ကမတ(နိုင်)
၀၃၇၇၃၆)ထံမှ ကျွန်ုပ်တို့၏မိတ်ဆွေဖြစ်သူ ဦးလင်းလှိုင်ဦး(၉/တကန(နိုင်)၁၄၅၁၅၂)၊ ဒေါ်ဝေဖြိုး(၁၂/ကမတ(နိုင်)၀၆၃၃၃၉)
တို့က အပြီးအပြတ်ဝယ်ယူရန်အတွက် စရန်ငွေတစ်စိတ်တစ်ဒေသကို ပေးချေထားပြီးဖြစ်ပါ၍ ကန့်ကွက်လိုသူများရှိပါက ဤကြော်ငြာ
ပါသည့်နေ့မှ (၇)ရက်အတွင်း တိကျခိုင်လုံသော စာရွက်စာတမ်းမူရင်းများနှင့်အတူ ကျွန်ုပ်တို့ထံသို့ ကိုယ်တိုင်လာရောက် ကန့်ကွက်နိုင်ပါ
သည်။ သတ်မှတ်ရက်ကျော်လွန်သည်အထိ ကန့်ကွက်မည့်သူမရှိပါက အရောင်းအဝယ်ကို ဥပဒေနှင့်အညီ ပြီးဆုံးသည်အထိ ဆက်လက်
ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

ဦးလင်းလှိုင်ဦး၊ ဒေါ်ဝေဖြိုးတို့၏ လွှဲအပ်ပေးကြားချက်အရ-

ဦးဝင်းမင်းမိုး	ဒေါ်သုစာကျော်	ဒေါ်ဝေဖြိုးအောင်
LL.B, WIPO(Switzerland)	LL.B, D.B.L, D.I.L, WIPO(Switzerland)	LL.B
တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ(စဉ်-၁၂၆၆၄)	အထက်တန်းရှေ့နေ(စဉ်-၄၆၀၅၁)	တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ(စဉ်-၁၅၄၅၅)
Ph-01-246869, 09-450023651	Ph-09-254508917	Ph-09-421157856

Level(၅) (၆) (၈) တာဝါ(၂)၊ HAGL Myanmar Center Tower ၊ အမှတ်(၁၉၂)၊ ကမ္ဘာအေးဘုရားလမ်း၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့။

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြေညာခြင်း

ရန်ကင်းမြို့၊ ကြည့်မြင်တိုင်မြို့နယ်၊ မကျည်းတန်းမြောက်အရှေ့ရပ်ကွက်၊ ဌာနလမ်း၊ တိုက်ခန်း(၈၀)၊ (၁)ခန်းတည်း RC(၆)
ထပ်တိုက်၏(ပဉ္စမထပ်)မြေအခန်း၊ ဧရိယာ(၉၀၃)စတုရန်းပေ၊ နှစ်(၆၀)မြေငှားဂရုနမြေပေါ်ရှိ တိုက်ခန်းနှင့် ငှားတိုက်ခန်း၏
အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်အားလုံးတို့ကို ပိုင်ဆိုင်၍ လွှဲပြောင်းရောင်းချပိုင်ခွင့်ရှိသည်ဟု ဝန်ခံသည့်သောဦးစောသန်းအောင်(၁၂/ကမတ(နိုင်)
၀၃၇၇၃၆)ထံမှ ကျွန်ုပ်တို့၏မိတ်ဆွေဖြစ်သူ ဦးလင်းလှိုင်ဦး(၉/တကန(နိုင်)၁၄၅၁၅၂)၊ ဒေါ်ဝေဖြိုး(၁၂/ကမတ(နိုင်)၀၆၃၃၃၉)
တို့က အပြီးအပြတ်ဝယ်ယူရန်အတွက် စရန်ငွေတစ်စိတ်တစ်ဒေသကို ပေးချေထားပြီးဖြစ်ပါ၍ ကန့်ကွက်လိုသူများရှိပါက ဤကြော်ငြာ
ပါသည့်နေ့မှ (၇)ရက်အတွင်း တိကျခိုင်လုံသော စာရွက်စာတမ်းမူရင်းများနှင့်အတူ ကျွန်ုပ်တို့ထံသို့ ကိုယ်တိုင်လာရောက် ကန့်ကွက်နိုင်ပါ
သည်။ သတ်မှတ်ရက်ကျော်လွန်သည်အထိ ကန့်ကွက်မည့်သူမရှိပါက အရောင်းအဝယ်ကို ဥပဒေနှင့်အညီ ပြီးဆုံးသည်အထိ ဆက်လက်
ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

ဦးလင်းလှိုင်ဦး၊ ဒေါ်ဝေဖြိုးတို့၏ လွှဲအပ်ပေးကြားချက်အရ-

ဦးဝင်းမင်းမိုး	ဒေါ်သုစာကျော်	ဒေါ်ဝေဖြိုးအောင်
LL.B, WIPO(Switzerland)	LL.B, D.B.L, D.I.L, WIPO(Switzerland)	LL.B
တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ(စဉ်-၁၂၆၆၄)	အထက်တန်းရှေ့နေ(စဉ်-၄၆၀၅၁)	တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ(စဉ်-၁၅၄၅၅)
Ph-01-246869, 09-450023651	Ph-09-254508917	Ph-09-421157856

Level(၅) (၆) (၈) တာဝါ(၂)၊ HAGL Myanmar Center Tower ၊ အမှတ်(၁၉၂)၊ ကမ္ဘာအေးဘုရားလမ်း၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့။

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြေညာခြင်း

ရန်ကင်းမြို့၊ ကြည့်မြင်တိုင်မြို့နယ်၊ မကျည်းတန်းမြောက်အရှေ့ရပ်ကွက်၊ ဌာနလမ်း၊ တိုက်ခန်း(၈၀)၊ (၁)ခန်းတည်း RC(၆)
ထပ်တိုက်၏(ပဉ္စမထပ်)မြေအခန်း၊ ဧရိယာ(၉၀၃)စတုရန်းပေ၊ နှစ်(၆၀)မြေငှားဂရုနမြေပေါ်ရှိ တိုက်ခန်းနှင့် ငှားတိုက်ခန်း၏
အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်အားလုံးတို့ကို ပိုင်ဆိုင်၍ လွှဲပြောင်းရောင်းချပိုင်ခွင့်ရှိသည်ဟု ဝန်ခံသည့်သောဦးစောသန်းအောင်(၁၂/ကမတ(နိုင်)
၀၃၇၇၃၆)ထံမှ ကျွန်ုပ်တို့၏မိတ်ဆွေဖြစ်သူ ဦးလင်းလှိုင်ဦး(၉/တကန(နိုင်)၁၄၅၁၅၂)၊ ဒေါ်ဝေဖြိုး(၁၂/ကမတ(နိုင်)၀၆၃၃၃၉)
တို့က အပြီးအပြတ်ဝယ်ယူရန်အတွက် စရန်ငွေတစ်စိတ်တစ်ဒေသကို ပေးချေထားပြီးဖြစ်ပါ၍ ကန့်ကွက်လိုသူများရှိပါက ဤကြော်ငြာ
ပါသည့်နေ့မှ (၇)ရက်အတွင်း တိကျခိုင်လုံသော စာရွက်စာတမ်းမူရင်းများနှင့်အတူ ကျွန်ုပ်တို့ထံသို့ ကိုယ်တိုင်လာရောက် ကန့်ကွက်နိုင်ပါ
သည်။ သတ်မှတ်ရက်ကျော်လွန်သည်အထိ ကန့်ကွက်မည့်သူမရှိပါက အရောင်းအဝယ်ကို ဥပဒေနှင့်အညီ ပြီးဆုံးသည်အထိ ဆက်လက်
ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

ဦးလင်းလှိုင်ဦး၊ ဒေါ်ဝေဖြိုးတို့၏ လွှဲအပ်ပေးကြားချက်အရ-

ဦးဝင်းမင်းမိုး	ဒေါ်သုစာကျော်	ဒေါ်ဝေဖြိုးအောင်
LL.B, WIPO(Switzerland)	LL.B, D.B.L, D.I.L, WIPO(Switzerland)	LL.B
တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ(စဉ်-၁၂၆၆၄)	အထက်တန်းရှေ့နေ(စဉ်-၄၆၀၅၁)	တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ(စဉ်-၁၅၄၅၅)
Ph-01-246869, 09-450023651	Ph-09-254508917	Ph-09-421157856

Level(၅) (၆) (၈) တာဝါ(၂)၊ HAGL Myanmar Center Tower ၊ အမှတ်(၁၉၂)၊ ကမ္ဘာအေးဘုရားလမ်း၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့။

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြေညာခြင်း

ရန်ကင်းမြို့၊ ကြည့်မြင်တိုင်မြို့နယ်၊ မကျည်းတန်းမြောက်အရှေ့ရပ်ကွက်၊ ဌာနလမ်း၊ တိုက်ခန်း(၈၀)၊ (၁)ခန်းတည်း RC(၆)
ထပ်တိုက်၏(ပဉ္စမထပ်)မြေအခန်း၊ ဧရိယာ(၉၀၃)စတုရန်းပေ၊ နှစ်(၆၀)မြေငှားဂရုနမြေပေါ်ရှိ တိုက်ခန်းနှင့် ငှားတိုက်ခန်း၏
အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်အားလုံးတို့ကို ပိုင်ဆိုင်၍ လွှဲပြောင်းရောင်းချပိုင်ခွင့်ရှိသည်ဟု ဝန်ခံသည့်သောဦးစောသန်းအောင်(၁၂/ကမတ(နိုင်)
၀၃၇၇၃၆)ထံမှ ကျွန်ုပ်တို့၏မိတ်ဆွေဖြစ်သူ ဦးလင်းလှိုင်ဦး(၉/တကန(နိုင်)၁၄၅၁၅၂)၊ ဒေါ်ဝေဖြိုး(၁၂/ကမတ(နိုင်)၀၆၃၃၃၉)
တို့က အပြီးအပြတ်ဝယ်ယူရန်အတွက် စရန်ငွေတစ်စိတ်တစ်ဒေသကို ပေးချေထားပြီးဖြစ်ပါ၍ ကန့်ကွက်လိုသူများရှိပါက ဤကြော်ငြာ
ပါသည့်နေ့မှ (၇)ရက်အတွင်း တိကျခိုင်လုံသော စာရွက်စာတမ်းမူရင်းများနှင့်အတူ ကျွန်ုပ်တို့ထံသို့ ကိုယ်တိုင်လာရောက် ကန့်ကွက်နိုင်ပါ
သည်။ သတ်မှတ်ရက်ကျော်လွန်သည်အထိ ကန့်ကွက်မည့်သူမရှိပါက အရောင်းအဝယ်ကို ဥပဒေနှင့်အညီ ပြီးဆုံးသည်အထိ ဆက်လက်
ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

ဦးလင်းလှိုင်ဦး၊ ဒေါ်ဝေဖြိုးတို့၏ လွှဲအပ်ပေးကြားချက်အရ-

ဦးဝင်းမင်းမိုး	ဒေါ်သုစာကျော်	ဒေါ်ဝေဖြိုးအောင်
LL.B, WIPO(Switzerland)	LL.B, D.B.L, D.I.L, WIPO(Switzerland)	LL.B
တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ(စဉ်-၁၂၆၆၄)	အထက်တန်းရှေ့နေ(စဉ်-၄၆၀၅၁)	တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ(စဉ်-၁၅၄၅၅)
Ph-09-450023651	Ph-09-254508917	Ph-09-421157856

Level(၅) (၆) (၈) တာဝါ(၂)၊ HAGL Myanmar Center Tower ၊ အမှတ်(၁၉၂)၊ ကမ္ဘာအေးဘုရားလမ်း၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့။

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြေညာခြင်း

ရန်ကင်းမြို့၊ ကြည့်မြင်တိုင်မြို့နယ်၊ မကျည်းတန်းမြောက်အရှေ့ရပ်ကွက်၊ ဌာနလမ်း၊ တိုက်ခန်း(၈၀)၊ (၁)ခန်းတည်း RC(၆)
ထပ်တိုက်၏(ပဉ္စမထပ်)မြေအခန်း၊ ဧရိယာ(၉၀၃)စတုရန်းပေ၊ နှစ်(၆၀)မြေငှားဂရုနမြေပေါ်ရှိ တိုက်ခန်းနှင့် ငှားတိုက်ခန်း၏
အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်အားလုံးတို့ကို ပိုင်ဆိုင်၍ လွှဲပြောင်းရောင်းချပိုင်ခွင့်ရှိသည်ဟု ဝန်ခ

ဒေါ်လက်လက်ဝင်းလေး အသက် (၇၁)နှစ်

အမှတ် (၃၀/A-1)၊ အင်းယားလမ်း၊ ကမာရွတ်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့နယ် (ဦးကိုကိုလေး-ဒေါ်ကြည်ကြည်ဝင်း)တို့၏ သမီးကြီး၊ (ဦးမိုးဝင်းလေး)-ဒေါက်တာခင်ဝင်းအောင်တို့၏ ညီမ၊ ဦးချစ်အောင်-ဒေါ်သက်သက်ဝင်းလေးတို့၏ အစ်မ၊ ဦးဟန်ကြည်-ဒေါ်သန်းဝတ်ရည်ကျော်၊ Mr. Gian Duri Zender-ဒေါ်မြတ်ပွင့်ရည်ကျော်တို့၏ မိခင်၊ မြေးသုံးယောက်တို့၏အဘွား ဒေါ်လက်လက်ဝင်းလေးသည် ၂၁-၁၁-၂၀၁၉ (ကြာသပတေးနေ့) ညနေ ၅:၂၀ နာရီတွင် GRAND HANTHA ဆေးရုံကြီး၌ ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ကာယကံရှင်၏ဆန္ဒအရ မီးသင်္ဂြိုဟ်ပြီးစီးပါကြောင်း။ [ကွယ်လွန်သူအားရည်စူး၍ ၂၅-၁၁-၂၀၁၉ (တနင်္လာနေ့) နံနက် ၁၀ နာရီမှ မွန်းတည့် ၁၂ နာရီအထိ ဓမ္မစေတီကျောင်းတိုက်၊ ရှင်စောပုလမ်း၊ စမ်းချောင်းမြို့နယ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်နာ ကြွရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။] ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဦးထွန်းဦး(ခ) ဦးဖိုးပါ အသက် (၅၉)နှစ် ညွှန်ပုံနှိပ်တိုက်

ရန်ကုန်မြို့၊ အလုံမြို့နယ်၊ ဌာနာရပ်ကွက်၊ အောက်ကြည့်မြင်တိုင်လမ်း၊ အမှတ် (၃၂၁) နေ ဦးမြင့်လွင်-ဒေါ်ရင်မေတို့၏ သားကြီး၊ (ဦးတင်နိုင်)-ဒေါ်ထွေးတင်တို့၏ သားသမက်၊ ဒေါ်မြမြအေး၏ ခင်ပွန်း၊ မောင်မင်းထက်ကျော်၊ မနှင်းသန္တာ၊ မောင်ကောင်းကောင်းတို့၏ ဖခင်၊ ကိုသိန်းနိုင်-Theresa Panth Dr. သိန်းရွှေ-မတင်တင်မြင့်၊ ကိုတင်မောင်စိုး-Dr. ရီရီလွင်၊ ကိုသိန်းမြင့်၊ Dr. Matthew Crouse-မသိတာလွင်တို့၏ အစ်ကိုကြီး ကိုထွန်းဦး(ခ)ကိုဖိုးပါသည်။ ၂၁-၁၁-၂၀၁၉ (ကြာသပတေးနေ့) နံနက် ၆:၃၀ နာရီတွင် အကယ်ဒမီ ဆေးရုံ၌ ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၂၅-၁၁-၂၀၁၉ (တနင်္လာနေ့) နံနက် ၁၀ နာရီတွင် ထိန်ပင်သုသာန်သို့ ပို့ဆောင်မီးသင်္ဂြိုဟ်ပါမည်။ (နေအိမ်မှ ကားများ နံနက် ၇:၃၀ နာရီတွင် ထွက်ပါမည်။) [ကွယ်လွန်သူအားရည်စူး၍ ၂၅-၁၁-၂၀၁၉ (ဗုဒ္ဓဟူးနေ့) နံနက် ၇ နာရီမှ ၁၀ နာရီအထိ အထက်ပါနေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်နာ ကြွရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။] ကျန်ရစ်သူမိသားစု

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း ဒါယကာကြီး ဦးထွန်းတင် (မင်းကင်း) အသက် (၉၂)နှစ် (အောင်သူယောက်) (B.C.S U-၁၆၈)

ဒု-ဌာနမှူး (ငြိမ်း)၊ ရန်ကုန်မြို့နယ်၊ ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ဒုတိယ ဝန်ကြီးဦးကျော်လင်း - ဒေါ်နီနီအောင်တို့၏ ချစ်လှစွာသော ဖခင် ဦးထွန်းတင် (မင်းကင်း) အသက်(၉၂) နှစ်သည် ၁၈-၁၁-၂၀၁၉ (တနင်္လာနေ့) မွန်းလွဲ ၁ နာရီတွင် ဘဝတစ်ပါးသို့ ကူးပြောင်းသွားကြောင်းကြားသိရပါသဖြင့် ကျန်ရစ်သူမိသားစုနှင့် ထပ်တူထပ်မျှ နှမြောတသ အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။ တံတားစီမံကိန်း အဖွဲ့(၃) နှင့် တံတားစီမံကိန်းအဖွဲ့ (၄) မှ ဝန်ထမ်းမိသားစုများ မောင်တောခရိုင် တံတားဦးစီးဌာန

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း ဇေယျကျော်ထင်ဗိုလ်ချုပ်စန်းအောင် (ငြိမ်း) အသက် (၈၁) နှစ်

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ မရမ်းကုန်းမြို့နယ်၊ အမှတ်(၅) ရပ်ကွက်၊ ရှစ်မိုင်ပြည်လမ်း၊ အမှတ်(၁၁၆) နေ ဒေါ်ရင်ရင်ဦး (ကျောင်းအုပ်ဆရာမကြီး၊ ဝိုင်းမွန်တက်ဆိုရီစင်တာ)၏ ချစ်လှစွာသော ခင်ပွန်းဖြစ်သူ ဇေယျကျော်ထင် ဗိုလ်ချုပ်စန်းအောင် (ငြိမ်း)သည် ၁၆-၁၁-၂၀၁၉ (စနေနေ့) နံနက် ၁၀:၃၀ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်အတူ ထပ်တူထပ်မျှ အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။ နိုင်ငံတော်ကာကွယ်ရေးတက္ကသိုလ် စစ်မှုထမ်းဟောင်းများ မိသားစု

ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း မြန်မာနိုင်ငံအော်တိုမိုဘစ်(ဖ)အသင်း Automotive Association of Myanmar (AAM) ၏ ဗဟိုအလုပ်အမှုဆောင်အဖွဲ့ဝင် ဦးသန်းဇင် (MD, United Diamond Motor Co., Ltd) ၏ ဖခင် ဦးကျော်သန်း (ဆက်သွယ်ရေး၊ တိုင်းမန်နေဂျာ၊ ငြိမ်း) အသက် ၈၀ သည် ၁၉-၁၁-၂၀၁၉ ရက်တွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရှိရပါ၍ ကျန်ရစ်သူမိသားစုနှင့် ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါကြောင်း။ မြန်မာနိုင်ငံအော်တိုမိုဘစ်(ဖ)အသင်း (AAM)

အထူးကျေးဇူးတင်ရှိခြင်း ဒေါ်နုနုစိန် (၇၇) နှစ် BE com (P.D) DT အထက်၊ သံတောဝမ်းတွင်း အထက် (၂) အင်းစိန် အလက ကျောင်းအုပ် အလကမှ မြင်းမူ

၁၂-၁၁-၂၀၁၉ ရက်နေ့က ဘဝတစ်ပါးပြောင်းသွားပါသော ဆရာမကြီး ဒေါ်နုနုစိန်အား ၁၃-၁၁-၂၀၁၉ ရက်နေ့တွင် ရေဝေးသုသာန်သို့ လိုက်ပါပို့ဆောင်ပေးကြပြီး ၎င်းအားရည်စူး၍ သင်္ဂြိုဟ်ပြီးစီးပါသော ရုပ်နံ၊ ရုပ်ဝေမှ ဆွမ်းမိတ်သင်္ဂြိုဟ်မှု၊ တပည့်များ၊ ညီအစ်ကို မောင်နှမများ၊ ဒေါက်တာဒေါ်ဝင်းဝင်းအေးနှင့် “တူညီစိတ်ထားရွှေလက်များ” လူမှုကွန်ပွန်း အဖွဲ့၊ ရေဝေးသုသာန်တာဝန်ခံကြီးကြပ်ရေးမှူးနှင့် ဝန်ထမ်းများအားလုံးကို ကျေးဇူးအထူးတင်ရှိပါကြောင်း ဖော်ပြအပ်ပါသည်။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

အထူးကျေးဇူးတင်ရှိခြင်း ဦးထွန်းဦး(ခ) ဦးဖိုးပါ အသက် (၅၉)နှစ်

ရန်ကုန်မြို့၊ အလုံမြို့နယ်၊ ဌာနာရပ်ကွက်၊ အောက်ကြည့်မြင်တိုင်လမ်း၊ အမှတ် (၃၂၁) နေ ဦးမြင့်လွင်-ဒေါ်ရင်မေတို့၏ သားကြီး၊ (ဦးတင်နိုင်)-ဒေါ်ထွေးတင်တို့၏ သားသမက်၊ ဒေါ်မြမြအေး၏ ခင်ပွန်း၊ မောင်မင်းထက်ကျော်၊ မနှင်းသန္တာ၊ မောင်ကောင်းကောင်းတို့၏ ဖခင်၊ ကိုသိန်းနိုင်-Theresa Panth Dr. သိန်းရွှေ-မတင်တင်မြင့်၊ ကိုတင်မောင်စိုး-Dr. ရီရီလွင်၊ ကိုသိန်းမြင့်၊ Dr. Matthew Crouse-မသိတာလွင်တို့၏ အစ်ကိုကြီး ကိုထွန်းဦး(ခ)ကိုဖိုးပါသည်။ ၂၁-၁၁-၂၀၁၉ (ကြာသပတေးနေ့) နံနက် ၆:၃၀ နာရီတွင် အကယ်ဒမီ ဆေးရုံ၌ ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၂၅-၁၁-၂၀၁၉ (တနင်္လာနေ့) နံနက် ၁၀ နာရီတွင် ထိန်ပင်သုသာန်သို့ ပို့ဆောင်မီးသင်္ဂြိုဟ်ပါမည်။ (နေအိမ်မှ ကားများ နံနက် ၇:၃၀ နာရီတွင် ထွက်ပါမည်။) [ကွယ်လွန်သူအားရည်စူး၍ ၂၅-၁၁-၂၀၁၉ (ဗုဒ္ဓဟူးနေ့) နံနက် ၇ နာရီမှ ၁၀ နာရီအထိ အထက်ပါနေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်နာ ကြွရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။] ကျန်ရစ်သူမိသားစု

အနိစ္စ ထားဝယ်အသင်း

ဦးအောင်သန်း(ထားဝယ်) အသက် (၈၅)နှစ် သက်ကြီးကန်တော့ခံ အသင်းဝင်အမှတ်(၁၂၅၅) ရန်ကုန်မြို့၊ ကမာရွတ်မြို့နယ်၊ အင်းယားလမ်း၊ အမှတ် (၂၂/က)နေ (ဦးဘရီနီ-ဒေါ်အေးမေ)တို့၏ သား၊ (ဒေါ်ခင်သန်းနွဲ့)၏ ခင်ပွန်းသည် ၁၉-၁၁-၂၀၁၉ ရက်တွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၂၃-၁၁-၂၀၁၉ (စနေနေ့) နံနက် ၁၀ နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်မီးသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း အသိပေးအကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ (အသင်းမှ ကားများ နံနက် ၇ နာရီတွင် ထွက်ပါမည်။) အမှုဆောင်ကော်မတီ ထားဝယ်အသင်း

ပုလောမြို့နယ်အသင်း(ရန်ကုန်) ဒေါ်ကြည်ကြည်ခိုင် (ပုလောမြို့) အသက် (၅၆)နှစ် အသင်းဝင်အမှတ်-၂၃၉၉

တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး၊ ပုလောမြို့ (၂)ရပ်ကွက်၊ ၄၅၅(၄)လမ်းနေ (ဦးမျိုးလွင်(ခ)ဦးမန်းရယ်)၏ ဇနီးသည် ၁၉-၁၁-၂၀၁၉ (အင်္ဂါနေ့) ည ၁၀:၃၀ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၂၁-၁၁-၂၀၁၉ (ကြာသပတေးနေ့) မွန်းတည့် ၁၂ နာရီတွင် နေအိမ်မှ ပုလောမြို့သုသာန်သို့ ပို့ဆောင် သင်္ဂြိုဟ်ပြီးစီးပါကြောင်း။ အမှုဆောင်အဖွဲ့

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း ဒါယကာမကြီး ဒေါ်ခင်တင့်(ခ)တန်ရှုဂျါ အသက် (၉၅)နှစ်

(ရွှေငါးဒါန့်သတ္တုလုပ်ငန်း၊ အောင်မေတ္တာကုန်စုံဆိုင်) တို့၏ မိခင်ကြီး၊ (ရွှေလင်းယုန် + ရွှေဆင်ဒါန့်အိုးစက်ရုံ)မိသားစုတို့၏ အဒေါ်ဖြစ်သူ ဒေါ်ခင်တင့်သည် ၁၉-၁၁-၂၀၁၉ ရက်နေ့တွင် ကွယ်လွန်သွားခြင်းအတွက် ကျန်ရစ်သူမိသားစုဝင်များအားလုံးနှင့်ထပ်တူ ဝမ်းနည်းကြေကွဲမိပါသည်။ ပြုပြုသမျှ ကုသလိုအပ်စေရန် အဒေါ် ဒေါ်ခင်တင့်အား အမျှ...အမျှ...အမျှပေးဝေငှပါသည်။ အမျှရရှိ ကောင်းရာသုဂတိ ရောက်ရှိပါစေ။ ဦးကျော်လွင် ရွှေလင်းယုန် + ရွှေဆင်ဒါန့်အိုးစက်ရုံ မိသားစု

ပလင်းတန်

ဖွဲ့ဖြိုးဖို့

စာအုပ်စာပေ

လေ့လာဖို့

ဦးကျော်လွင် ၈.၈၈ (ငြိမ်း) ရန်ကုန် အသက်(၈၅)နှစ်

ရန်ကုန်မြို့၊ လှိုင်သာယာမြို့နယ်၊ FMI City နေ (ဦးစိန်ညွန့်-ဒေါ်တော်) တို့၏ သား၊ ဒေါ်ခင်ရီ၏ မောင်၊ ဒေါ်ဝင်းရီ၊ ဦးသိန်းလွင်၊ ဦးမြင့်လွင်၊ ဒေါ်စန်းစန်းရီ၊ ဦးသက်လွင်တို့၏ အစ်ကို၊ ဒေါ်ကြည်ကြည်ဆွ၏ ခင်ပွန်း၊ ဦးဘချစ်-ဒေါ်ဥမ္မာလွင်၊ ဦးလှမိုးကျော်၊ (ဦးထင်အောင်ကျော်)၊ နန်းမြတ်သန္တာလွင် တို့၏ ဖခင်သည် ၁၉-၁၁-၂၀၁၉ (အင်္ဂါနေ့) ည ၁၀:၂၀ နာရီတွင် ပန်းလှိုင်စိမ့်ဆေးရုံကြီး၌ ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၂၁-၁၁-၂၀၁၉ (ကြာသပတေးနေ့) မွန်းတည့် ၁၂ နာရီတွင် ထိန်ပင်သုသာန်သို့ ပို့ဆောင် သင်္ဂြိုဟ်ပြီးဖြစ်ပါကြောင်း ရပ်ဝေးရုပ်နံးမှ ဆွမ်းမိတ်သင်္ဂြိုဟ်အပေါင်းအား အသိပေးအပ်ပါသည်။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဦးအောင်သန်း (ထားဝယ်) အသက်(၈၅)နှစ် လ/ထ မြို့နယ် ပညာရေးမှူး (ဒဂုံမြို့နယ်)

ရန်ကုန်မြို့၊ ကမာရွတ်မြို့နယ်၊ အင်းယားလမ်း၊ အမှတ်(၂၂/က)နေ (ဦးဘရီနီ-ဒေါ်အေးမေ)တို့၏ သား၊ (ဦးသာထွန်း-ဒေါ်ခင်ကြည်)တို့၏ သားသမက်၊ (ဒေါ်ခင်သန်းနွဲ့၊ အထက်တန်းပြဆရာမ-ငြိမ်း)၏ ချစ်လှစွာသော ခင်ပွန်း၊ (ဦးစိုးလင်း)-ဒေါ်ဂင်စိုတို့၏ မောင်၊ Dr.စင်ဝင်းအောင်-Dr. အေးအေးသန်း (ကလေးအထူးကုဆရာဝန်ကြီး၊ အင်းစိန်ပြည်သူ့ဆေးရုံ)၊ Dr.မျိုးမင်းအောင်-Dr.အေးမင်းသန်း၊ ဦးညွှတ်ဖြိုးအောင်-ဒေါ်နန်းနန်းဆက်၊ ဦးထူးအောင်-Dr.ကျော်သန္တာအောင်၊ Dr.အောင်ထွေးဝင်း-Dr.သုန္တာအောင်တို့၏ ကျေးဇူးရှင်ဖခင်ကြီး၊ တူ/တူမ ခြောက်ယောက်တို့၏ ဦးလေး၊ မြေးချစ်ယောက်တို့၏အဘိုး ဦးအောင်သန်းသည် ၁၉-၁၁-၂၀၁၉ ရက် နံနက် ၁၀:၅၀ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၂၃-၁၁-၂၀၁၉ (စနေနေ့) နံနက် ၁၀နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်သင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း သိစေအပ်ပါသည်။ [ကွယ်လွန်သူအားရည်စူး၍ ၂၅-၁၁-၂၀၁၉ (တနင်္လာနေ့) နံနက်တွင် အထက်ပါနေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်နာ ကြွရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။] ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဒေါ်လှကြည် အသက် (၈၃)နှစ်

ထားဝယ်မြို့၊ ပိန္နဲတောရပ်နေ (ဦးဘခင်-ဒေါ်လှလှ)တို့၏ သမီး၊ အမှတ် (၃၉၂)၊ ဝါယာလက် (၃)လမ်း၊ (၅) ရပ်ကွက်၊ မရမ်းကုန်းမြို့နယ်နေ (ဦးစိန်ဝေ) ၏ဇနီး၊ (ဦးတင်ဆန်း)-ဒေါ်သန်းသန်းမင်း(အမက-၁၁၊ စမ်းချောင်း၊ ငြိမ်း)၊ (ဦးလှသိန်း)၊ ဦးအုံးကျော်-ဒေါ်စုစုရီ၊ (ဦးမောင်မောင်သိန်း)တို့၏ ကျေးဇူးရှင် မွေးသမိခင်၊ မသဇင်စိုး၊ မသီဟန်ခ၊ မောင်ညွှတ်သွေးဟန်တို့၏ ချစ်လှစွာသော အဘွားသည် ၂၀-၁၁-၂၀၁၉ ရက် နံနက် ၉:၄၀ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၂၂-၁၁-၂၀၁၉ (သောကြာနေ့) ညနေ ၄ နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်သင်္ဂြိုဟ်ပါမည်။ (နေအိမ်မှ ကားများ မွန်းလွဲ ၂:၃၀ နာရီတွင် ထွက်ပါမည်။) [ကွယ်လွန်သူအားရည်စူး၍ ၂၆-၁၁-၂၀၁၉ ရက် နံနက် ၈ နာရီမှ မွန်းတည့် ၁၂ နာရီအထိ အထက်ပါနေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်နာ ကြွရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။] ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း ဘကြီးဖြစ်သူ ဦးလှိုင်မြင့်စန်း (Henery Ba San)

ဦးဆောင်ညွှန်ကြားရေးမှူး(ငြိမ်း)၊ မြန်မာ့ရေနံ ဓာတုဗေဒ လုပ်ငန်းသည် ၁၉-၁၁-၂၀၁၉ (အင်္ဂါနေ့)တွင် ကွယ်လွန်သွားပါ၍ တူ/တူမများမှ ကျန်ရစ်သူ မိသားစုနှင့်အတူ ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။ [ဒေါက်တာနိုင်တင့်စန်း (Peter Ba San) နှင့် ဒေါ်ဝင်းမေ (Curie Hla)]၏ သားသမီးများ မြတ်ကိုကို - ခွာညိုဦး ကျော်ကျော်နိုင် - မြပိုင်မာမူး ဒေါက်တာကျော်သက်ထွန်း - အင်္ဂီစန်း Stephen Davies - နှင်းကေသွယ် နှင့် မြေးများ

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း ဒါယကာမကြီး ဒေါ်ခင်တင့်(ခ)တန်ရှုဂျါ အသက် (၉၅)နှစ်

(ရွှေငါးဒါန့်သတ္တုလုပ်ငန်း၊ အောင်မေတ္တာကုန်စုံဆိုင်) တို့၏ မိခင်ကြီး၊ (ရွှေလင်းယုန် + ရွှေဆင်ဒါန့်အိုးစက်ရုံ)မိသားစုတို့၏ အဒေါ်ဖြစ်သူ ဒေါ်ခင်တင့်သည် ၁၉-၁၁-၂၀၁၉ ရက်နေ့တွင် ကွယ်လွန်သွားခြင်းအတွက် ကျန်ရစ်သူမိသားစုဝင်များအားလုံးနှင့်ထပ်တူ ဝမ်းနည်းကြေကွဲမိပါသည်။ ပြုပြုသမျှ ကုသလိုအပ်စေရန် အဒေါ် ဒေါ်ခင်တင့်အား အမျှ...အမျှ...အမျှပေးဝေငှပါသည်။ အမျှရရှိ ကောင်းရာသုဂတိ ရောက်ရှိပါစေ။ ဦးကျော်လွင် ရွှေလင်းယုန် + ရွှေဆင်ဒါန့်အိုးစက်ရုံ မိသားစု

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း ဒါယကာကြီး ဦးထွန်းဦး(ခ) ဦးဖိုးပါ အသက် (၅၉)နှစ်

ရန်ကုန်မြို့၊ အလုံမြို့နယ်၊ ဌာနာရပ်ကွက်၊ အောက်ကြည့်မြင်တိုင်လမ်း၊ အမှတ် (၃၂၁) နေ ဦးမြင့်လွင်-ဒေါ်ရင်မေတို့၏ သားကြီး၊ (ဦးတင်နိုင်)-ဒေါ်ထွေးတင်တို့၏ သားသမက်၊ ဒေါ်မြမြအေး၏ ခင်ပွန်း၊ မောင်မင်းထက်ကျော်၊ မနှင်းသန္တာ၊ မောင်ကောင်းကောင်းတို့၏ ဖခင်၊ ကိုသိန်းနိုင်-Theresa Panth Dr. သိန်းရွှေ-မတင်တင်မြင့်၊ ကိုတင်မောင်စိုး-Dr. ရီရီလွင်၊ ကိုသိန်းမြင့်၊ Dr. Matthew Crouse-မသိတာလွင်တို့၏ အစ်ကိုကြီး ကိုထွန်းဦး(ခ)ကိုဖိုးပါသည်။ ၂၁-၁၁-၂၀၁၉ (ကြာသပတေးနေ့) နံနက် ၆:၃၀ နာရီတွင် အကယ်ဒမီ ဆေးရုံ၌ ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၂၅-၁၁-၂၀၁၉ (တနင်္လာနေ့) နံနက် ၁၀ နာရီတွင် ထိန်ပင်သုသာန်သို့ ပို့ဆောင်မီးသင်္ဂြိုဟ်ပါမည်။ (နေအိမ်မှ ကားများ နံနက် ၇:၃၀ နာရီတွင် ထွက်ပါမည်။) [ကွယ်လွန်သူအားရည်စူး၍ ၂၅-၁၁-၂၀၁၉ (ဗုဒ္ဓဟူးနေ့) နံနက် ၇ နာရီမှ ၁၀ နာရီအထိ အထက်ပါနေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်နာ ကြွရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။] ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း ဒါယကာကြီး ဦးထွန်းဦး(ခ) ဦးဖိုးပါ အသက် (၅၉)နှစ်

ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးကျော်လင်း-ဒေါ်နီနီအောင်တို့၏ ချစ်လှစွာသော ဖခင်ဖြစ်သူ ဦးထွန်းဦး(ခ)ကိုဖိုးပါသည်။ ၁၈-၁၁-၂၀၁၉ (တနင်္လာနေ့) မွန်းလွဲ ၁ နာရီတွင် ဘဝတစ်ပါးသို့ ကူးပြောင်းသွားပါသဖြင့် ကျန်ရစ်သူမိသားစုနှင့်အတူ ထပ်တူဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။ ဦးစိုးမြင့်ဟန်(ဒါရိုက်တာ)နှင့် ဆုတူးပန်ဆောက်လုပ်ရေးကုမ္ပဏီဝန်ထမ်းများ

သံတွဲခရိုင်အသင်း(ရန်ကုန်) ဦးလှကြည်(သံတွဲ) အသက် (၈၉)နှစ်

တပ်ခွဲမှူး၊ ပြန်လည်ထူထောင်ရေးတပ်(ငြိမ်း)၊ ကုန်သွယ်/လယ်ယာ(ငြိမ်း) ရန်ကုန်မြို့၊ အင်းစိန်မြို့နယ်၊ ဖော့ကန်ရပ်ကွက်၊ ညောင်တပင်လမ်း၊ အမှတ် (၁၅၅၅) နေ (ဒေါ်လှလှ)၏ ခင်ပွန်း၊ ဦးစိုးတင်(ဦးလှဝင်း)၊ ဒေါ်ခင်စန်းအေး (ဦးကျော်သန်းဦး-ဒေါ်ခင်စန်းမြင့်)၊ ဒေါ်မြမြမူး၊ ဦးအောင်မောင်နိုင်၊ အရာခံဗိုလ် ဦးကျော်မင်းအောင်၊ ဒေါ်စန်းယုကြည်၊ ဗိုလ်ကြီးနေစိုး(ငြိမ်း)၊ ဒေါ်မော်မော်၊ ဦးမြတ်စိုး-ဒေါ်မိမိသန်း၊ ဒေါ်ယုယုထွေးတို့၏ မွေးသမိခင်၊ မြေး ၁၂ ယောက်၊ (မြစ် နှစ်ယောက်တို့၏အဘိုးသည် ၂၀-၁၁-၂၀၁၉ (ဗုဒ္ဓဟူးနေ့)တွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၂၂-၁၁-၂၀၁၉ (သောကြာနေ့) ညနေ ၄ နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်သင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါ၍ သံတွဲခရိုင် အသင်းသားများ လိုက်ပါပို့ဆောင်ကြပါရန် နှိုးဆော်အပ်ပါသည်။ (နေအိမ်မှ ကားများ မွန်းလွဲ ၂:၄၅ နာရီတွင် ထွက်ပါမည်။) အမှုဆောင်အဖွဲ့

ခရစ်တော်၌ အိပ်ပျော်ခြင်း ဦးစောမောင်မောင်ပန်း အသက်(၇၈)နှစ်

ဒုတိယဦးစီးမှူး (စစ်ဆေးရေး) (ငြိမ်း) အမှတ်(၆၀၆)၊ ခပ်ခြံ (၁)လမ်း၊ ကြို့ကုန်းအနောက်ရပ်ကွက်၊ အင်းစိန်မြို့နယ်နေ (ဦးစိုးကျား-ဒေါ်တူကြီး)တို့၏သား၊ (Rev.ဦးစောစောဖန်-ဒေါ်ခေတ်သိန်း)၊ ဒေါ်ခေတ်ငြိမ်းတို့၏မောင်၊ (ဦးစောပေတရု)၏ အစ်ကို၊ Saw Philip-နော်ရုသ၊ စောတာမလာ-နော်သန္တာအောင်တို့၏ ဖခင်၊ Saw Peter Philip၊ နော်အဲနီဂျလင်းဝါးဝါးဖော့၊ Naw Phebe Philip၊ စောအဲနီဗြူးဝါးဝါးတောတို့၏အဘိုး၊ ဒေါ်ခေတ်တာမလာဖော့၏ ချစ်လှစွာသော ခင်ပွန်းဖြစ်သူ ဦးစောမောင်မောင်ပန်း (သရစောဖော့) သည် ၂၀-၁၁-၂၀၁၉ (ဗုဒ္ဓဟူးနေ့) ညနေ ၅:၂၅ နာရီတွင် ခရစ်တော်၌ အိပ်ပျော်သွားပါသဖြင့် ၂၂-၁၁-၂၀၁၉ (သောကြာနေ့) နံနက် ၉ နာရီတွင် သမိုင်းကရင်နှစ်ခြင်း အသင်းတော် ဦးရွှေလင်း၌ ဝတ်ပြု ဆုတောင်းပြီး ထိန်ပင်ခရစ်ယာန်သုသာန်သို့ ပို့ဆောင်ပူသွင်းသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း။ ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဒေါ်ယုယုနု(ခ)ဒေါ်ပြုံး ရုံးအုပ်၊ အနောက်ပိုင်းတက္ကသိုလ်-ငြိမ်း အသက် (၇၁)နှစ်

ရန်ကုန်မြို့၊ ကမာရွတ်မြို့နယ်၊ (၃)ရပ်ကွက်၊ တိုက် (၁၆)၊ ငါးပွား(B)၊ လှည်းတန်း (၅)လမ်းနေ (ဦးသိန်း-ဒေါ်ကျင်မြ)တို့၏ သမီး၊ (ဦးထွေး)၊ ဒေါ်ခင်လှတို့၏ တူမ၊ (ဦးစော်ဝင်း)-ဒေါ်ခင်ခင်ယုတို့၏ ညီမ၊ (ဦးခင်)-ဒေါ်တင်တင်ဦး၊ ဦးအေးကျော်-ဒေါ်ဆွေဆွေဝင်း၊ ဦးကျော်ကျော်နိုင်-ဒေါ်မြမြစန်းတို့၏ အစ်မ၊ ကိုရည်စော်ဗိုလ် (အဆင့်မြင့်ပညာဦးစီးဌာန)၊ ကိုကျော်ကျော်ဗိုလ်၊ ကိုသူဗိုလ် (Lotte Hotel)-ဒေါ်မော်မော်ထွန်း (အထက-ခွဲ-၅၊ နန်စိန်)တို့၏ ကျေးဇူးရှင် မိခင်ကြီး၊ တူ/တူမ လေးယောက်တို့၏ အဒေါ်၊ မနှင်းသိရီဝင်း၊ မောင်သူတုန်းလှတို့၏ တွားတွားကြီး ဒေါ်ယုယုနု(ခ)ဒေါ်ပြုံးသည် ၂၀-၁၁-၂၀၁၉ ရက်တွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၂၂-၁၁-၂၀၁၉ ရက် ညနေ ၃ နာရီတွင် ထိန်ပင်သုသာန်သို့ ပို့ဆောင်မီးသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါသည်။ [ကွယ်လွန်သူအားရည်စူး၍ ၂၆-၁၁-၂၀၁၉ ရက်တွင် အထက်ပါနေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်နာ ကြွရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။] ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ထားဝယ်အသင်း ဦးသိန်းလွင်(ထားဝယ်) အသက် (၇၀) အသင်းဝင်အမှတ်(၄၀၃၅)

ရန်ကုန်မြို့၊ သာကေတမြို့နယ်၊ ရှမ်းသာရပ်ကွက်၊ တိုက်အမှတ် (B-1)၊ အခန်း (၃၀၇) နေ (ဦးကြည်လွင်-ဒေါ်ကြည်ရွှေ)တို့၏ သား၊ ဒေါ်လှညွန့်၏ ခင်ပွန်းသည် ၁၈-၁၁-၂၀၁၉ ရက်တွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၂၂-၁၁-၂၀၁၉ (သောကြာနေ့) ညနေ ၄ နာရီတွင် ကျိုရသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်မီးသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း အသိပေး အကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ (အသင်းမှ ကားများ မွန်းတည့် ၁၂ နာရီတွင် ထွက်ပါမည်။) အမှုဆောင်ကော်မတီ၊ ထားဝယ်အသင်း

ဦးမြင့်ခိုင် (စေတီပီး) အသက် (၅၈)နှစ်

ရန်ကုန်မြို့၊ ဒဂုံမြို့နယ်၊ မောင်မင်းကြီးရပ်ကွက်၊ ဗိုလ်ရဲညွန့်လမ်း၊ အမှတ် (၂၆)နေ (ဦးမြင့်သိန်း)-ဒေါ်ထွေးကြည်တို့၏ ချစ်လှစွာသော သားကြီး၊ ဦးသန်းဇင်-ဒေါ်သင်းသင်းအေး၊ ဦးညီညီနိုင်-ဒေါ်နီလာတင်၊ ဦးဝင်းလှိုင်-ဒေါ်ချိုချိုသန်း၊ ဒေါ်ဝေဝေမြင့်တို့၏ ချစ်လှစွာသော အစ်ကို၊ ဒေါ်ခင်ထွေးမြင့်၏ ချစ်လှစွာသောခင်ပွန်း၊ ကိုသန်းစော်ဦး-မန်းနုဥမ္မာ၊ ကိုကျော်ကျော်လွင်-မအိအိမာ၊ ကိုကျော်သီဟတို့၏ မွေးသမိခင် ကျေးဇူးရှင်၊ မာတုရိုင်းသန်း၊ မနှင်းသိရီဝင်းတို့၏ ချစ်လှစွာသောအဘိုး၊ ဦးမြင့်ခိုင်သည် ၂၀-၁၁-၂၀၁၉ (ဗုဒ္ဓဟူးနေ့) ညနေ ၆:၁၅ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၂၂-၁၁-၂၀၁၉ (သောကြာနေ့) မွန်းတည့် ၁၂ နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်မီးသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါသည်။ (နေအိမ်မှ ကားများ နံနက် ၁၀ နာရီတွင် ထွက်ပါမည်။) [ကွယ်လွန်သူအားရည်စူး၍ ၂၆-၁၁-၂၀၁၉ (အင်္ဂါနေ့) နံနက် ၇ နာရီတွင် အထက်ပါ နေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်နာ ကြွရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။] ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း ဒါယကာမကြီး ဒေါ်အေးအေးဝင်း (၇၃)နှစ်

ရန်ကုန်မြို့၊ လှိုင်မြို့နယ်၊ (၁၃)ရပ်ကွက်၊ သီရိမြိုင် (၃)လမ်း၊ အမှတ် (၃၄)၊ မြေညီထပ်နေ (ဦးတင်ဝင်း-ဒေါ်ကျင်သိန်း)တို့၏ သမီး၊ ဦးတိုး-ဒေါ်ခင်သိန်းဝင်း၊ ဦးလှအောင်-ဒေါ်မြမြဝင်း၊ ဦးစိုးတင်-ဒေါ်မြမြသိန်း၊ ဦးမြင့်ဝင်း-ဒေါ်မြမြသိတာတို့၏ ညီမ၊ ဦးအောင်သိန်းဝင်း၏ အစ်မ၊ မောင်အောင်သက်ဦး-မအိအိမိမိမိစန်းလွင်၊ မောင်မိုးမိုးညွန့်တို့၏ မွေးသမိခင်ကျေးဇူးရှင်၊ မစန္ဒီမွေးပွင့်၏အဘွား၊ ဦးစန်းလွင်၏ ချစ်လှစွာသောဇနီးသည် ၁၉-၁၁-၂၀၁၉ (အင်္ဂါနေ့) နံနက် ၉ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၂၁-၁၁-၂၀၁၉ (ကြာသပတေးနေ့) မွန်းတည့် ၁၂ နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်သင်္ဂြိုဟ်ပြီးဖြစ်ပါကြောင်း။ [ကွယ်လွန်သူအားရည်စူး၍ ၂၅-၁၁-၂၀၁၉ (တနင်္လာနေ့)တွင် သီရိမြိုင် (၃)လမ်း၊ အမှတ် (၃၄)၊ မြေညီထပ်၊ (၁၃)ရပ်ကွက်၊ လှိုင်မြို့နယ်၊ ဦးစန်းလွင်၏နေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်နာ ကြွရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။] ကျန်ရစ်သူမိသားစု

သင့်သွေးဖြင့် အသက်ကယ်ပါ

ကြေးမုံ ယနေ့ဖတ်စရာ

အစွဲရေးနဲ့ အိရန်တို့ရဲ့ ပဋိပက္ခကြားက တင်းမာမှု အရှိန်မြင့်လာနေတဲ့ ဆက်ဆံရေး

စာမျက်နှာ » ၁၂

အစွဲရေးက တစ်နှစ်အတွင်း တတိယအကြိမ်မြောက် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ ကျင်းပဖွယ်ရှိ

စာမျက်နှာ » ၁၃

လယ်မြေဧက ၂၀၀ ကို စက်မှုလယ်ယာမြေအဖြစ် စနစ်တကျဖော်ထုတ်မည်

စာမျက်နှာ » ၁၆

မြန်မာနိုင်ငံ မသန်စွမ်းသူများ အနုပညာပွဲတော် စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပမည်

စာမျက်နှာ » ၁၇

ဒုတိယသမ္မတ ဦးဟင်နရီဗန်ထီးယူ ဦးဆောင်သည့် ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံမှ ရန်ကုန်မြို့သို့ ပြန်လည်ရောက်ရှိ

ရန်ကုန် နိုဝင်ဘာ ၂၁
ဒုတိယသမ္မတ ဦးဟင်နရီဗန်ထီးယူ ဦးဆောင်သည့် ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့သည် ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံ ဖနောင်ပင်မြို့၌ ကျင်းပသည့် ဒုတိယအကြိမ်မြောက် အာရှ-ပစိဖိတ် ထိပ်သီးအစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက်ခဲ့ပြီး ယနေ့ဒေသစံတော်ချိန် မွန်းလွဲ ၁ နာရီခွဲတွင် ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံမှ လေကြောင်းခရီးဖြင့် ပြန်လည်ထွက်ခွာကြသည်။

စာမျက်နှာ ၄ ကော်လံ ၁ သို့ ❖



ဒုတိယသမ္မတ ဦးဟင်နရီဗန်ထီးယူအား ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးဖြိုးမင်းသိန်း၊ ရန်ကုန်မြို့တော်ဝန် ဦးမောင်မောင်စိုး၊ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ကမ္ဘောဒီးယားသံအမတ်ကြီး မစ္စတာ ချမ်ဘွန်နာနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ရန်ကုန်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်၌ ကြိုဆိုကြစဉ်။

YBS ယာဉ်မောင်းများအတွက် Smart Card ၇၀၀၀ ကျော် ထုတ်ပေးထားပြီးဖြစ်

ရန်ကုန် နိုဝင်ဘာ ၂၁
YBS ယာဉ်မောင်းများအတွက် ယာဉ်လိုက်ခွင့်ကတ် (Smart Card) ၇၀၀၀ ကျော် ထုတ်ပေးထားပြီးဖြစ်ကြောင်း ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး သယ်ယူပို့ဆောင်ရေး ကြီးကြပ်ကွပ်ကဲမှု

အာဏာပိုင်အဖွဲ့ (YRTA)မှ မန်နေဂျင်းဒါရိုက်တာ ဦးအောင်ညီညီမော်က ပြောသည်။
ထုတ်ပေးထား
YBS ယာဉ်မောင်းများအတွက် ယာဉ်လိုက်ခွင့်ကတ်ကို

ထုတ်ပေးရန် YRTA သို့ တင်ပြထားသည့် ယာဉ်မောင်း ၇၃၅၁ ဦးအတွက် ထုတ်ပေးထားပြီး ယင်းထုတ်ပေးထားသည့် ယာဉ်မောင်းများအနက် အမျိုးသမီးယာဉ်မောင်း ကိုးဦးလည်း ပါဝင်ကြောင်း ၎င်းက ပြောသည်။

ထိုသို့ YBS ယာဉ်မောင်းများအတွက် ယာဉ်လိုက်ခွင့်ကတ်များကို ထုတ်ပေးထားပြီး YRTA ရှိ စည်းကမ်းထိန်းသိမ်းရေးအဖွဲ့များကလည်း ယင်း Smart Card ပါဝင်မှု ရှိမရှိကို စာမျက်နှာ ၆ ကော်လံ ၁ သို့ ❖

အိန္ဒိယ International Challenge ကြက်တောင်ပြိုင်ပွဲတွင်

သက်ထားသူဇာ ဒုတိယအဆင့်တက်

ရန်ကုန် နိုဝင်ဘာ ၂၁
အိန္ဒိယနိုင်ငံ၌ ကျင်းပလျက်ရှိသည့် International Challenge ကြက်တောင်ပြိုင်ပွဲတွင် ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်နေသည့် မြန်မာကြက်တောင်အားကစားမယ် သက်ထားသူဇာသည် နိုဝင်ဘာ ၂၁ ရက်က ကျင်းပသည့် ပထမအဆင့်ပွဲစဉ်တွင် အိန္ဒိယကစားသမားကို အနိုင်ရခဲ့သည်။ သက်ထားသူဇာသည် ပထမအဆင့်တွင် အိမ်ရှင်

အိန္ဒိယကစားသမား အီရာရာမာနှင့် တွေ့ဆုံခဲ့ပြီး နှစ်ပွဲ-တစ်ပွဲဖြင့် အနိုင်ရခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။
ယှဉ်ပြိုင်ကစားရမည်
သက်ထားသူဇာသည် ၁၀-၂၁ မှတ်၊ ၂၁-၉ မှတ်၊ ၂၁-၁၂ မှတ်ဖြင့် အနိုင်ရခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး ပထမပွဲငယ်တွင် အရေးနိမ့်ခဲ့သော်လည်း ပွဲငယ်နှစ်ပွဲဆက်ပြန်လည်အနိုင်ရခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။
သက်ထားသူဇာသည် ဒုတိယအဆင့်တွင်

အိန္ဒိယကစားသမား တန်ဗီလတ်နှင့် ယှဉ်ပြိုင်ကစားရမည်ဖြစ်သည်။ ယင်းပြိုင်ပွဲကို နိုဝင်ဘာ ၂၄ ရက်အထိ ကျင်းပမည်ဖြစ်ပြီး အမျိုးသမီးတစ်ဦးချင်းပြိုင်ပွဲတွင် အိန္ဒိယကစားသမား အများအပြား ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်နေကာ မလေးရှား၊ ထိုင်း၊ မြန်မာနှင့် အီရန်ကစားသမားများလည်း ယှဉ်ပြိုင်နေသည်။
သတင်း-ရှိုင်းထက်ဇော်
ဓာတ်ပုံ-စိုးသော်ဇင်



သက်ထားသူဇာအား မြန်မာနိုင်ငံ၌ ယှဉ်ပြိုင်သည့် ပြိုင်ပွဲတစ်ခုတွင် တွေ့ရစဉ်။

စေတနာအား မေတ္တာအား သစ္စာအား . . .
ထွန်းရွှေဝါ ဒဏ်ကြေလိမ်းဆေးက ဆေးစွမ်းထက်ပါသည်။